

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ တတိယကော်မတီတွင် အိုအိုင်စီမှ တင်သွင်းသည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်အား မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရန် တောင်းဆိုကန့်ကွက်ခဲ့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

နယူးယောက်မြို့တွင် ကျင်းပလျက်ရှိသည့် (၇၂)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ တတိယကော်မတီတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အခြေအနေနှင့်စစ်လျဉ်းသည့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အဆိုမူကြမ်းကို Organization of Islamic Cooperation (OIC) အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ဦးဆောင်၍ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်က တင်သွင်းခဲ့သည်။

ယင်းအဆိုမူကြမ်းမှာ တရားမျှတမှုမရှိခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ခံနိုင်ခြင်းမရှိပါသဖြင့် မြန်မာ အထွေထွေမူဝါဒရေးရာမိန့်ခွန်းပြောကြားခြင်း၊ မဲခွဲပြီးချိန်တွင် တုံ့ပြန်ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က မဲခေါ်လူရေး တောင်းဆိုခဲ့ပါသည်။ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးဟောက်ဒိုဆွမ်းက မဲမခွဲမီ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

(၁၃)ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး စတင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိသည့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ ဒေသအလိုက် အစည်းအဝေးများကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ ၌ စတင်ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ဒေသအလိုက် အစည်းအဝေးများဖြစ်သည့် အာဆီယံ (ASEAN) အစည်းအဝေး၊ Northeast and South Asia (NESA) အစည်းအဝေးနှင့် European Group အစည်းအဝေးများကို လည်းကောင်း၊ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ASEM Pathfinder Group on Connectivity (APGC) Asian Group Coordination Meeting နှင့် APGC European Group Coordination Meeting တို့ကို လည်းကောင်း သတ်မှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပသည်။

အလားတူ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အာဆီယံ(ASEAN) ဒေသအလိုက် အစည်းအဝေး၊ Northeast and South Asia (NESA) ဒေသအလိုက် အစည်းအဝေးနှင့် European Group အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပခဲ့ပြီး အာရှအုပ်စု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေး၊ ဥရောပအုပ်စု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေးနှင့် 3rd Meeting of the ASEM Pathfinder Group on Connectivity (APGC) အစည်းအဝေးတို့ကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၃ သို့ ☆



(၁၃)ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ ဒေသအလိုက်အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

MAX CEMENT
Let's Build Together!

ပက်စ်ဘီလပ်ပြင်ပနှင့်အတူချစ်သင်ရသူတွေကို ပုန်းငါးသိုလျက်ရသောင်

၁၀၀၀၀၀၀၀ ပုန်းငွေပြန်ကမ်း ၁၀၀၀၀၀၀

SALES HOTLINE 09 770 770 770

အိမ်ခြံမြေ တောင်ဒီလားလယ်ဝေမျှမ်းမူမြေပြင်တော်၊ ခန်း၊ +၉၅ ၉၀၀၀ ၇၇၇ +၉၅ ၇၉၂ ၀၅၀ ၂၄ Email : factory@maxcement.com



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အဖွဲ့အစည်း တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ U.S Commission on International Religious Freedom မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Ms. Kristina Ana Arriaga နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့အစည်းနှင့် တွေ့ဆုံသည်။(အောက်ပုံ)
 တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက U.S Commission on International Religious Freedom မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Ms. Kristina Ana Arriaga နှင့် အဖွဲ့အား တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကားများအား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု၊ တိုင်းရင်းသားဘာသာသင်အကူအညီ (Teaching Assistant) များ ခန့်ထားနိုင်ရေး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ အခွင့်အရေးများနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမှု၊ တိုင်းရင်းသားအရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စသည့် ဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

တာဝန်ပေးဆွဲပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် စင်ကာပူသံအမတ်ကြီးအား အထူးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 တာဝန်ပေးဆွဲပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စင်ကာပူသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရောဘတ်ချာအား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင်အမှတ်(I-11)၌ တွေ့ဆုံသည်။(အပေါ်ပုံ)
 တွေ့ဆုံစဉ် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် များစွာ အကူအညီပေးခဲ့သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ သံအမတ်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ မိတ်ဆွေကောင်း နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် မြန်မာစင်ကာပူ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရောက်ရာနေရာမှ ဆက်လက်ကူညီပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



မူဘောင်၊ လုပ်ငန်းလမ်းစဉ်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အလုပ်အဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 မူဘောင်(Framework)၊ လုပ်ငန်းလမ်းစဉ်(ToR)၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း(SoP) အလုပ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။
 အစည်းအဝေးတွင် အစိုးရ အစုအဖွဲ့ကိုယ်စား ဦးခင်ဇော်ဦးက ယခုအစည်းအဝေးသည် ဆက်လက်ကျင်းပရန်ရှိသည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ်အောင်အောင်မြင်မြင်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးဖြစ်ကြောင်း၊ Framework နှင့် ပတ်သက်ပြီး မိမိတို့လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ကိုက်ညီမညီ ပြုပြင်စရာများကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးစဉ်းစားပြီး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ToR များထဲမှ ပြုပြင်စရာ၊ ဖြည့်စွက်စရာများ ရှိနေသည့်အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ToR နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် SoP များကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လာမည့်ညီလာခံမှာ အရေးကြီးသည့်အတွက် ယခုအစည်းအဝေးတွင် အားလုံးက စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။



ဆက်လက်၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ အစုအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းက နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုအောင်မြင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု မူဘောင်မှာ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယခု အစုအဖွဲ့အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက လက်ရှိ နိုင်ငံရေးအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီမညီ မူဘောင်တစ်ခုဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရအစုအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အစုအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် Eni Foundation တို့အကြား နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုး



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် Eni Foundation တို့အကြား နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ Park Royal ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။
 ရှေးဦးစွာ Eni Foundation ၏ ပထမ ၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် ဝိဒီယိုဖိုင်ကို ပြသပြီး ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားကာ Eni Foundation ဥက္ကဋ္ဌ Mr.Domenico Noviello နှင့် အတွင်းရေးမှူး Dr. Filippo Uberti တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကြသည်။
 ထို့နောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသာထွန်းကျော်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးလှထွန်း၊ Eni Foundation ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးတို့က နားလည်မှုစာချုပ်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။
 အဆိုပါ နားလည်မှုစာချုပ်လွှာကို Eni Foundation က မိခင်နှင့်ကလေး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုထောက်ပံ့ပေးရေးနှင့် အစာအာဟာရချို့တဲ့မှု ကာကွယ်တားဆီးပေးနိုင်ရေးတို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြုလမ်းအပေါ် တရုတ်၏ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို အသုံးချနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သမ္မတထရန်ဆို



ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၇

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ တရုတ်သမ္မတ၏ အထူးသံတမန် သွားရောက်နေသည့်အချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် ၎င်း၏ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို ယခုအချိန်တွင် အသုံးချနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ဟု အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ၎င်း၏ထင်မြင်ယူဆချက်ကို သူ၏တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်တွင် ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ပြည်ပရေးရာဌာနအကြီးအကဲ ဆောင်တောင်းဦးဆောင်သော တရုတ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ က ပြုလမ်းသို့ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် သွားရောက်မည်ဖြစ် သည်။ လွန်ခဲ့သောလက ကျင်းပခဲ့သည့် ပါတီ၏ (၁၉) ကြိမ်မြောက်အမျိုးသားကွန်ဂရက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အဆိုပါ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ သတင်း စကားပါးမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်က တရုတ်နှင့်အမေရိကန်

သမ္မတနှစ်ဦးတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးနောက် နောက်ဆက်တွဲ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ပြုလမ်း၏မျှတလီးယား ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တရုတ် ကွန်မြူနစ်ပါတီ ပြည်ပရေးရာဌာနအကြီးအကဲ ဆောင်တောင်းက ဆွေးနွေးနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း နိုင်ငံရေး စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများက ဆိုသည်။

နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က သူ၏မကြာသေးမီက သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည့် အာရှ ခရီးစဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် တရုတ် သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်အနေဖြင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးတင်းကျပ်ချုပ်ကိုင်မှုကို အသုံးချကာ အမေ ရိကန်-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ လိုလားတောင့်တလျက်ရှိသည့် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသတွင်း မျှတလီးယားလက်နက် ပပျောက်ရေးရည်မှန်းချက်ကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုခဲ့သည်ကို ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

နိုင်ငံခြားမီဒီယာများအား ပစ်မှတ်ထားသော ဥပဒေမူကြမ်းကို ရုရှားအောက်လွှတ်တော်အတည်ပြု

မော်စကို နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရုရှားအစိုးရ၏ ရန်ပုံငွေဖြင့်လုပ်ကိုင်နေသော ရုပ်မြင်သံကြားဌာနတစ်ခုကို အမေရိကန်တရားရေးဌာနထံ မှတ်ပုံတင် စေရေးအတွက် သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်၏ အစိုးရအဖွဲ့က ဖိအားပေးခဲ့ပြီးနောက် ရုရှားက လက်တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာမီဒီယာအဖွဲ့အစည်းများအား မှတ်ပုံတင်နိုင်ရန် အစိုးရအဖွဲ့အား ခွင့်ပြုပေးမည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ်ကို ရုရှားအောက်လွှတ်တော်က မဲပေးအတည်ပြုလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ရုရှားအစိုးရ၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော အာရ်တီ သတင်းဌာနကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အမေရိကန် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ၌ ကြားဝင်စွက်ဖက်နိုင်ရန် ရုရှားအစိုးရက အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်ထောက်လှမ်းရေးအေဂျင်စီ များက ပြောကြားကြသည်။

အမေရိကန်အစိုးရက အာရ်တီသတင်းဌာနအား မှတ်ပုံတင်စေခြင်းသည် လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့်ကို ထိပါးရာ ရောက်သည်ဟု သမ္မတ ဗလာဒီမာ ပူတင်က ပြင်းထန်စွာ ဝေဖန်ခဲ့သည်။

ရိုက်တာ။



အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ နောက်ဆုံးအမာခံမြို့ပြ ခြေကုပ်စခန်းတည်ရာ ရာဝါမြို့တွင်းသို့ အီရတ်တပ်ဖွဲ့များ ထိုးဖောက်



ဘဂဒဒ် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ဆီးရီးယားနယ်စပ်အနီးရှိ အီရတ်မြို့ တစ်မြို့ဖြစ်သော ရာဝါမြို့ရှိ အစ္စ လာမ္မစ်နိုင်ငံတော် ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်)၏ နောက်ဆုံးအမာခံ မြို့ပြ ခြေကုပ်စခန်းကို သိမ်းပိုက်နိုင် ရန် အီရတ်တပ်ဖွဲ့က ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသ ဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

ရာဝါမြို့တွင်းမှ အစွန်းရောက် လက်နက်ကိုင် အိုင်အက်စ်တို့ကို အမြစ်ဖြတ်မည့် စစ်ဆင်ရေး၏ အစိတ် အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် အီရတ်လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့များက နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် တွင် ရာဝါမြို့အနီးသို့ ထိုးဖောက် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အီရတ် အစိုးရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံမျိုးနွယ်စုဝင်များ၏ ပြည်သူ့ စစ်အဖွဲ့များသည် နာရီအတန်ကြာမျှ ရှေ့တိုးချီတက်ခဲ့ကြပြီးနောက် ရာဝါ မြို့ အနောက်ပိုင်းရှိ အရပ်ဒေသ

လေးခုကို လွတ်မြောက်စေခဲ့ကြောင်း အီရတ်တပ်ဖွဲ့မှ ဗိုလ်ချုပ်အဗဒွယ် အမီယာ ယာရာလာက ထုတ်ပြန် သော ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြ သည်။

အီရတ် အစိုးရတပ်ဖွဲ့များက ဆီးရီးယားနယ်စပ်အနီးရှိ အယ်လ် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသ ဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

ရာဝါမြို့တွင်းမှ အစွန်းရောက် လက်နက်ကိုင် အိုင်အက်စ်တို့ကို အမြစ်ဖြတ်မည့် စစ်ဆင်ရေး၏ အစိတ် အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် အီရတ်လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့များက နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် တွင် ရာဝါမြို့အနီးသို့ ထိုးဖောက် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အီရတ် အစိုးရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံမျိုးနွယ်စုဝင်များ၏ ပြည်သူ့ စစ်အဖွဲ့များသည် နာရီအတန်ကြာမျှ ရှေ့တိုးချီတက်ခဲ့ကြပြီးနောက် ရာဝါ မြို့ အနောက်ပိုင်းရှိ အရပ်ဒေသ

ဆောင်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ်နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်အနီးရှိ အစ္စလာမ္မစ် နိုင်ငံ ထူထောင်ရေးအဖွဲ့(အိုင်အက်စ်)တို့၏ နောက်ဆုံးမြို့ပြ အမာခံမြေကုပ် စခန်းကို ပြန်လည်သိမ်းယူနိုင်ရေး အတွက် အစိုးရတပ်ဖွဲ့များက အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ထိုးစစ် ကြီးတစ်ရပ်ကို စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

အိုင်အက်စ်စစ်ဆေးကြွများသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်းက အီရတ် နိုင်ငံတွင် နယ်မြေရိယာပမာဏ အများဆုံးကို သိမ်းယူထားခဲ့သည်။ သုံးနှစ်ကြာတိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွား အပြီးတွင် အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့များက အိုင်အက်စ်တို့ထံမှ နယ်မြေအများ အပြားကို ပြန်လည်သိမ်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းတို့အထဲတွင် နိုင်ငံ၏ ဒုတိယ အကြီးဆုံးဖြစ်သည့် မိုဆူးလ်မြို့လည်း ပါဝင်သည်။

ဆင်ဟွာ။

ဘွန်း နိုဝင်ဘာ ၁၇

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ထက် နောက်မကျဘဲ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၌ ကျောက်မီးသွေး သုံးစွဲမှုကို အဆင့်လိုက် ဖျက်သိမ်းသွားရန် ရည်ရွယ်သည့် နိုင်ငံတကာ မဟာမိတ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ထူထောင်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဂျာမနီနိုင်ငံ ဘွန်းမြို့၌ ကျင်းပလျက်ရှိသော ကုလသမဂ္ဂရာသီဥတုဆိုင်ရာ ညီလာခံသို့ တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ကိုယ်စားလှယ်များက နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားကြသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုတွင် ကျောက်မီးသွေးအသုံးပြုမှု ဖယ်ရှား ရေး နိုင်ငံတကာ မဟာမိတ်အဖွဲ့၌ ဗြိတိန်၊ ကနေဒါ၊ ဒိန်းမတ်၊ ဖင်လန်၊ အီတလီ၊ ပြင်သစ်၊ နယ်သာလန်၊ ပေါ်တူဂီ၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ နယူးဇီလန်၊ အီသီယိုးပီးယား၊ မက္ကဆီကိုနှင့် မာရှယ်ကျွန်းစုတို့ ပါဝင်ကြောင်း ကိုယ်စားလှယ်များက ပြောကြားကြသည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ပိုလန်နိုင်ငံ ကာတိုဂိုက်စ်မြို့၌ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထား သော ကုလသမဂ္ဂ ရာသီဥတုဆိုင်ရာ ထိပ်သီးညီလာခံ ကျင်းပချိန်ထက် နောက် မကျဘဲ ယင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ ထက်မနည်း ပါဝင်လာရန်

ကျောက်မီးသွေးသုံးစွဲမှု အဆင့်လိုက်ဖျက်သိမ်းရေး နိုင်ငံတကာ မဟာမိတ်အဖွဲ့ကို ထူထောင်ပြီ

အဆိုပါ မဟာမိတ်အဖွဲ့က ရည်မှန်းထားသည်။ ကာတိုဂိုက်စ်မြို့သည် ဥရောပ၌ ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု အဆိုးရွားဆုံးမြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည်။

သို့ရာတွင် ကမ္ဘာပေါ်၌ ကျောက်မီးသွေးသုံးစွဲမှု အများဆုံးနိုင်ငံများဖြစ်ကြ သော တရုတ်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ဂျာမနီနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတို့မှာမူ အဆိုပါ မဟာမိတ်အဖွဲ့တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးကြခြင်းမရှိပေ။

ကျောက်မီးသွေးမှတစ်ဆင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်ယူခြင်းသည် ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာမှုနှင့် လေထုညစ်ညမ်းမှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေသော အဓိက အကြောင်းတရားတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ပါရီသဘောတူညီချက်တွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြသော နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၆ နိုင်ငံတို့က ကမ္ဘာကြီးပူနွေးမှုကို လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ကျောက်မီးသွေးသုံးစွဲမှုကို လျော့ချရန် လိုအပ်ကြောင်း၊



ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများ၌ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်ထက်နောက်မကျဘဲ ကျောက်မီးသွေး သုံးစွဲမှုကို အဆင့်အလိုက် လျော့ချရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်ထက် နောက်မကျဘဲ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ကျောက်မီးသွေးသုံးစွဲမှု အဆုံးသတ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ကိုယ်စားလှယ်များက ပြောကြားကြသည်။

ရိုက်တာ။

ရှေ့အနာဂတ်ကာလတွင် ထုတ်ဝေမည့် ငွေစက္ကူများအပေါ် ဝိုင်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ပုံများနှင့် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေရန် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ချက်၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆွေးနွေးပွဲအစည်းအဝေး ၁၃ ရက်မြောက်နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်း ၆ ခု မေးမြန်းခြင်းနှင့် မြေကြားခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်း ၁ ခု ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် အဆို ၁ ခု ဆွေးနွေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကတိသစ္စာမပြုရသေးသော တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၃ ဦး က ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်ရှေ့မှောက်၌ ကတိ သစ္စာပြု၍ ကတိသစ္စာပြုလွှာပေါ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး ကြသည်။

ထို့နောက် လဟယ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်ဇော်၏ လဟယ်မြို့နယ် အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပဲနီ အာဟာရတိုက်ကျွေးခြင်းသည် မြို့ပေါ်ရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးရှိသည်ဆိုပါ က ကျေးရွာများအထိ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်သွားရန် အစီ အစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပေါင်းစပ် မြေကြားချက်အရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လဟယ်မြို့ရှိ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန သည် မူလတန်းကြိုကျောင်းမှ ကလေးများကို ပဲနီစဉ်ဆက် မပြတ် တိုက်ကျွေးနိုင်ရန် ကလေးများ စားစရိတ်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ခွဲဝေချထားပေးသည့် ဦးစီးဌာန ရန်ပုံငွေမှ ကျခံ၍ ဆက်လက်တိုက်ကျွေးသွားရန် စီမံဆောင်ရွက်ထား ပါကြောင်းနှင့် လဟယ်မြို့တွင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ကလေးဦးရေ ၁၀၀ ဆို မူလတန်းကြိုကျောင်း ၁ ကျောင်း သာဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး မူကြိုဆရာမ ၄ ဦးသာ တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အခြားကျေးရွာများရှိ မူကြို အရွယ် ကလေးများအား ပဲနီအာဟာရ တိုက်ကျွေးခြင်းအား တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားရန် အစီအစဉ် မရှိသေးပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ပညာရေး ကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက် အမျိုးသားပညာရေး



၁၉၇၂ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ဝေသုံးစွဲခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းပြည် ဝိုင်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ပုံနှင့် ဝိုင်ချုပ်အောင်ဆန်းပုံ ရေစာပါရှိပြီး ကျောက်တွင် ရိုးရာချည်ငင်ရစ်တီးပုံပါရှိသည့် အစိမ်းရောင်တစ်ကျပ်တန် ငွေစက္ကူကို တွေ့ရစဉ်။

မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းနှင့်အညီ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေရ သည့် ကဏ္ဍများ များပြားစွာရှိပြီး လောလောဆယ်တွင် ပဲနီအာဟာရတိုက်ကျွေးရန် ရန်ပုံငွေလျာထားခြင်း မရှိသေး ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။
ကျွန်းစု မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်တင်တင်ရီ၏ ကျွန်းစုမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျောင်း ၂ ကျောင်းအား အသစ်ဆောက်လုပ်ပေး ရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေလုံးငွေရင်း(တည်ဆောက်ရေး) ရန်ပုံငွေနှင့် ကျောင်းဆောင်ဆောက်လုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ငွေကျပ် ၅၄၆၀ သန်း ခွဲဝေပေးထားပြီး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လုပ်ငန်းများ အပ်နှံဆောင် ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျွန်းစုမြို့နယ် ရေမြစ်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စု မကျီးကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်းသည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်တွင် ကိုယ့်အား ကိုယ်ကိုး မူလတန်းကျောင်းမှ အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်းအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိသည့်ကျောင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ပေါင်း ၁၀၇ ဦးရှိပါကြောင်း၊ ကဲဒဲဒဲကျေးရွာ အခြေခံ ပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းတွင် ပေ (၆၀x၃၀)သွပ်မိုး

အုတ်ညှပ်တစ်ထပ်ဆောင် ၁ ဆောင်၊ ပေ (၃၀x၂၀) သွပ်မိုး၊ အုတ်ညှပ်တစ်ထပ်ဆောင် ၁ ဆောင်နှင့် ပေ (၁၈x၂၀)သွပ်မိုး၊ အုတ်ညှပ်တစ်ထပ်ဆောင် ၁ ဆောင် စုစုပေါင်း စာသင်ဆောင် ၃ ဆောင်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေအနေဖြင့် စုစုပေါင်း ၁၀၇ ဦးရှိပြီး လက်ရှိ အခြေအနေတွင် စာသင်ဆောင်အနေအထားသည် အခြား ကျောင်းများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက လုံလောက်မှုတူမရှိသေး သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မကျီးကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံ ပညာမူလတန်းကျောင်းအတွက် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် သာမန် အသုံးစရိတ်ရန်ပုံငွေ ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် ပေ(၆၀x၃၀) ယာယီဆောင် (Type-C) အနေဖြင့် ဆောင် ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကဲဒဲဒဲကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းသည် ကျောင်းသားနှင့် စာသင်ခန်းအနေအထားအရ လုံလောက်မှုတူမရှိသေး သည့်အတွက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေ ထည့်သွင်းလျာထားပေးနိုင်ခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ဘုတလင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဟန်ထွန်း၊ ပြည် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ကတင်ဒေါ်ခင်စိုးစိုးကြည်၊ လဟယ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်ဇော်နှင့် ဆီဆိုင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခွန်

သန်းထူးတို့၏ မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုနှင့် ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းတို့က ရှင်းလင်း ဖြေကြားကြသည်။
ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသော မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းတို့က ရှင်းလင်း ဖြေကြားကြသည်။
ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသော မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းတို့က ရှင်းလင်း ဖြေကြားကြသည်။
ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံး အဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာ သည်။
ထို့နောက် မြိုင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်ခင်ဝင်း၏ ရှေ့အနာဂတ်ကာလတွင် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေရန်ရှိလာမည့် ငွေစက္ကူများပေါ်တွင် ဝိုင်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ပုံများဖြင့် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်းအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

စာမျက်နှာ ၈ သို့ ❖

နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမား ဝန်ထမ်းများအား ထူးချွန်မှုအပေါ် မူတည်ပြီး ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးခြင်းကို နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇
ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဘွဲ့ရမြန်မာ့လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမား ဝန်ထမ်း များအား ထူးချွန်မှုအပေါ် မူတည်ပြီး ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးခြင်းကို နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ဥပဒေ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်းက ပြောကြားသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆွေးနွေးပွဲအစည်း အဝေး ၁၃ ရက်မြောက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃)မှ ဒေါက်တာကျော်သန်းထွန်း (ကန်တူန်)၏ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဘွဲ့ရမြန်မာ့လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ ကို ထူးချွန်မှုအပေါ် မူတည်ပြီး ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်း နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက အထက်ပါအတိုင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် တစ်ပြေးညီလိုက်နာ ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေတွင် ပုဒ်မ ၂၃ မှ ပုဒ်မ ၃၀ အထိ လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း နည်းဥပဒေများတွင် နည်းဥပဒေ ၂၆ မှ နည်းဥပဒေ ၅၀ အထိ လည်းကောင်း တိတိကျကျ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထား ရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ဝန်ထမ်းသည် ရာထူးအဆင့်အလိုက် သတ်မှတ်ထားသည့် ပညာအရည်အချင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုအရည်အချင်း၊ ရာထူးသက်၊ လုပ်သက်တို့နှင့် ပြည့်စုံ၍ တာဝန်ကို နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သည်ဟု ယုံကြည်ကျေနပ်မှုရှိလျှင် သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်း ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် အရည်အချင်းနှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားမှုအပေါ် မူတည်၍ သက်ဆိုင်ရာအရည်အချင်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့၏ ထောက်ခံမှုအရ ချီးမြှင့်မြှောက်တားသည့်အနေဖြင့် ရာထူး တိုးမြှင့်ခြင်းကိုလည်း ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးစိုင်းစံအောင်၏ တရားဝင်ကုန်သွယ်ရေးဇုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော နယ်မြေဒေသ မြို့ကြီး များတွင် နိုင်ငံခြားသုံးငွေဘဏ်စာရင်း ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး



ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်း

ဦးမောင်မောင်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဝင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန်အဖြစ် သတ်မှတ် ထားသော နယ်မြေဒေသရှိ မြို့ကြီးများတွင် ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာ၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်မျိုးတည်းဖြင့် ဆောင်ရွက် နေရာမှ နယ်မြေဒေသကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရေးအတွက် မြန်မာ - တရုတ်နယ်စပ်နှင့် မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်စပ်တို့တွင် မြန်မာကျပ်ငွေ၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသုံး ငွေကြေးတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြု ခဲ့ပါကြောင်း။
အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်တို့ရှိ မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်ဒေသ များတွင်လည်း ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အမိန့်စာအမှတ် (၆/၂၀၀၀) အရ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာ ကျပ်ငွေ၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခဲ့သဖြင့် မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်ဒေသရှိ မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ်ခွဲများတွင် မြန်မာကျပ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ငွေစာရင်းများကို ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။
တရုတ်ယွမ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေ၊ အိန္ဒိယ ရူပီးငွေစာရင်းများ ဖွင့်လှစ်



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃)မှ ဒေါက်တာကျော်သန်းထွန်း

ဆောင်ရွက်၍ အပြန်အလှန်ငွေပေးချေနိုင်ရန်မှာ နှစ်နိုင်ငံဗဟိုဘဏ် အချင်း ချင်း ညှိနှိုင်းပြီးမှသာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ကိုစွဲဖြစ်ပြီး ၎င်းငွေကြေးများသည် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေမာများအဆင့် မဟုတ်သေးသည့်အတွက် ပြည်တွင်းတွင် ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိသေးသော်လည်း နယ်စပ်ဒေသ မြို့ကြီးများရှိ ဘဏ်ခွဲများတွင် ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ၌ လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ်သည် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ် ဒေသရှိ မူဆယ်၊ ဗန်းမော်၊ မြစ်ကြီးနား၊ ကွမ်းလုံဘဏ်ခွဲများတွင် ယွမ်ငွေစာရင်း များကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်ဒေသရှိ တာချီလိတ်၊ မြဝတီ၊ ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ ကော့သောင်းဘဏ်ခွဲများတွင် ထိုင်းဘတ်ငွေစာရင်းများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်စပ်ဒေသရှိ တမူး၊ တီးတိန်ဘဏ်ခွဲများတွင် ရူပီးစာရင်းများကိုလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။
ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးဇော်မင်းလတ် (ခ) ဦးကိုလတ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါက်တာ ခင်မောင်ဝင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးကိုကိုနိုင် တို့၏ မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်နှင့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဝင်းသိမ်းတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ ကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအား လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဒေါ်အုန်း ကြည်က ယင်းပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။
ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအား ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည် စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။
ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ကတိသစ္စာမပြုရသေးသော တပ်မတော်သား အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ရှေ့မှောက်၌ ကတိသစ္စာပြုပြီး ကတိသစ္စာပြုလွှာပေါ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အောင်ရဲသွင်

အာရှနှင့် ဥရောပ တွေ့ဆုံခြင်း (သို့မဟုတ်) အေဆမ်

ဝင်းဇေယျာထွန်း

(၁၃) ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံမှာ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နဲ့ ၂၁ ရက်တို့မှာ ကျင်းပသွားဖို့ရှိပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ သတိထားရမှာက ယခုကျင်းပမယ့် အစည်းအဝေးဟာ “အာရှ-ဥရောပ အစည်းအဝေး(အေဆမ်)” (ASEM-Asia-Europe Meeting) ဖြစ်ပါတယ်။ “အာဆီယံ” (ASEAN - Association of South East Asia Nations) မဟုတ်ပါဘူး။ “အေဆမ်” နဲ့ “အာဆီယံ” ဟာ စာလုံးပေါင်းနဲ့ အသံထွက်ပုံ ခပ်ဆင်ဆင်တူလို့ ရုတ်တရက် အမှတ်မှားတတ်ကြပါတယ်။

(၁၃) ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ လက်ခံကျင်းပမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်စပ် အစည်းအဝေးများဖြစ်တဲ့ အေဆမ် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးတွေကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးမတိုင်မီမှာ ကျင်းပသွားဖို့ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ လက်ခံကျင်းပမယ့် အေဆမ် အစည်းအဝေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိသင့်သလိုထိုက်တဲ့ အချက်အလက် ဗဟုသုတတွေ မျှဝေသွားလိုပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေဆမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး ကျင်းပခွင့်ရခြင်း နဲ့ပတ်သက်လို့ ထူးခြားချက်နှစ်ခုကို ပထမဆုံးတင်ပြ ချင်ပါတယ်။ ပထမအချက်က ဒီအစည်းအဝေးကို နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ခန့်မှ တစ်ကြိမ်သာ လက်ခံကျင်းပခွင့်ရရှိ တာဖြစ်လို့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကြီးမားတဲ့ အခွင့်အရေး ကြီးတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဘာကြောင့် ဒီလိုဖြစ်ရတယ်ဆို တာကို ဆက်လက် တင်ပြမယ့် ကဏ္ဍတွေမှာ ရှင်းပြပါ မယ်။ ဒုတိယအချက်ကတော့ လက်လှမ်းမီသလောက် မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းမှာ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အများဆုံးတက်ရောက်သော မြန်မာနိုင်ငံမှာ လက်ခံ ကျင်းပတဲ့ အကြီးမားဆုံးဝန်ကြီးအဆင့် နိုင်ငံတကာ အစည်းအဝေးဖြစ်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှာလက်ခံကျင်းပခဲ့တဲ့ (၄၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနဲ့ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကို နိုင်ငံနဲ့ အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၂၇ ခုက ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ အခုလက်ခံ ကျင်းပမယ့် (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေဆမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို နိုင်ငံ ၅၁ နိုင်ငံနဲ့ အဖွဲ့အစည်းပေါင်းနှစ်ခုမှ ဝန်ကြီးအဆင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွေ တက်ရောက်ကြမှာဖြစ်တဲ့ အတွက် အစည်းအဝေးရဲ့ ကြီးမားမှုကို နှိုင်းယှဉ်သိရှိ နိုင်ပါတယ်။

အာရှ-ဥရောပ အစည်းအဝေး(အေဆမ်) (ASEM-Asia-Europe Meeting)

အေဆမ်ဆိုတာ ဘယ်လိုလုပ်ငန်းစဉ်မျိုးလဲဆိုတာ ကို အရှင်းဆုံးနဲ့ မြင်သာအောင်ပြောရရင် နောက်ခံသမိုင်း ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ အတွေးအခေါ် စတာတွေ မတူညီတဲ့ တိုက်ကြီးနှစ်တိုက် ထိတွေ့ဆက်ဆံခြင်း (Asia meets Europe) ဖြစ်ပါတယ်။ အာရှတိုက်နဲ့ ဥရောပတိုက်အကြား မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှု တိုးမြှင့်နိုင်ဖို့ အတွက် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးနိုင်တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲ တစ်ခုလို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ အေဆမ်ရဲ့ဆွေးနွေးမှု တွေဟာ အလွတ်သဘော (Informal) ဆွေးနွေးမှုတွေ သာဖြစ်ပြီး ဆွေးနွေးမှုတွေကထွက်ပေါ်လာတဲ့ အချက် အလက်တွေ၊ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွေအားလုံးဟာ လည်း ဥပဒေအရ စည်းနှောင်မှုမရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးနိုင်တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲလို့ ပြောလို့ ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ အေဆမ်မှာ မိတ်ဖက်နိုင်ငံပေါင်း ၅၁ နိုင်ငံနဲ့ အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခု စုစုပေါင်း ၅၃ ဖွဲ့ဟာ မိတ်ဖက်များ (ASEM Partners) အဖြစ် ပါဝင်လျက်ရှိပါတယ်။ မိတ်ဖက်နိုင်ငံတွေကတော့ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ၂၈ နိုင်ငံ (ဗြိတိန်အပါအဝင်)၊ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်မဟုတ်တဲ့ ဥရောပနှစ်နိုင်ငံ (ဆွစ်ဇာလန်နဲ့ နော်ဝေ)၊ အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံ၊ အရှေ့မြောက်နှင့် တောင်အာရှ အုပ်စုဝင် (NES- North East and South Asia) (နီဆာ)၊ ၁၁ နိုင်ငံ (နယူးဇီလန်၊ ဩစတြေးလျ၊ အိန္ဒိယ၊

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ပါကစ္စတန်၊ တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ ရုရှား၊ ကာဇက်စတန်) တို့ဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုက အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး (ASEAN Secretariat) နဲ့ ဥရောပသမဂ္ဂ (European Union) တို့ ဖြစ်ပါတယ်။

အေဆမ်ဖြစ်ပေါ်လာပုံ သမိုင်းကြောင်းလေးကို မသိရှိရင် အေဆမ်အကြောင်းပြည့်စုံမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ၁၉၉၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း စင်ကာပူနိုင်ငံမှာကျင်းပတဲ့ တတိယအကြိမ်မြောက် ဥရောပ/အရှေ့အာရှ စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး (3rd Europe / East Asia Economic Summit) မှာ စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် ဂိုချောက်တောင်က အာရှနဲ့ ဥရောပအကြား မိတ်ဖက် ဆက်ဆံမှု(Partnership)တိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် တိုက်ကြီး နှစ်တိုက်မှ ခေါင်းဆောင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်မယ့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ခုရှိသင့်တယ်လို့ စတင် အဆို ပြုခဲ့ပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ် ဂိုချောက်တောင်ရဲ့ အဆိုပြုချက်ကို ထိုစဉ်က ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သူ ပြင်သစ်နိုင်ငံက လိုလိုလားလား ထောက်ခံခဲ့ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှာ ဥရောပကော်မရှင်က “Towards New Strategy for Asia” ဆိုတဲ့ စာတမ်းတစ်ခုကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီစာတမ်းဟာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍတွေမှာ အာရှတိုက်ရဲ့ တစ်စတစ်စ အရေး ပါလာမှုကို ထောက်ပြထားပြီး ဥရောပတိုက်အနေနဲ့ အနာဂတ်မှာဖြစ်ပေါ်လာမယ့် ကမ္ဘာ့စိန်ခေါ်မှုတွေကို ရင်ဆိုင်ဖို့ဆိုရင် အာရှတိုက်နဲ့ ခိုင်မာကောင်းမွန်တဲ့ ဆက်ဆံရေးရှိမှ ဖြစ်မယ်ဆိုတဲ့ အယူအဆကို ထောက်ပြ ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအချက်ကို အခြေခံပြီးတော့ ပြင်သစ် နိုင်ငံက ထောက်ပြခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ စင်ကာပူနိုင်ငံရဲ့ တိုက်တွန်းချက်အရ ပထမဆုံး အေဆမ်ထိပ်သီး အစည်း အဝေး (ASEM 1) ကို ၁၉၉၆ ခုနှစ် မတ်လမှာ ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့မှာ ကျင်းပခဲ့ပြီး အာရှနဲ့ဥရောပ နိုင်ငံပေါင်း ၂၅ နိုင်ငံက ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံကတော့ အေဆမ်ရဲ့ မိတ်ဖက်နိုင်ငံ (ASEM partner) မဟုတ်သေးတဲ့အတွက် ထိုအစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ခဲ့ခြင်း မရှိပါဘူး။

မြန်မာနဲ့ အေဆမ်

မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၂၀၀၄ ခုနှစ် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနွိုင်း မြို့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၅)ကြိမ်မြောက် အေဆမ်ထိပ်သီး အစည်းအဝေးမှစတင်ပြီး အေဆမ်ရဲ့မိတ်ဖက်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့အတူ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဆိုက်ပရပ်စ်၊ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ၊ အက်စ်တိုးနီးယား၊ ဟန်ဂေရီ၊ လတ်ဗီးယား၊ လစ်သူယေး နီးယား၊ မော်လ်တား၊ ပိုလန်၊ ဆလိုဗက်ကီးယားနှင့် ဆလိုဗေးနီးယားနိုင်ငံတို့ဟာလည်း အေဆမ်ရဲ့ မိတ်ဖက် နိုင်ငံများ ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှာ အေဆမ်ရဲ့ မိတ်ဖက် နိုင်ငံ ဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ အစည်းအဝေးများသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ဝန်ကြီးအဆင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များသာ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ရပါတယ်။ သို့သော် ၂၀၁၂ ခုနှစ် လာအိုနိုင်ငံ ဝီယက်ကျန်မြို့မှာ ကျင်းပခဲ့သည့် (၉)ကြိမ်မြောက် အေဆမ် ထိပ်သီး အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတခေါင်းဆောင်တဲ့ မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ၂၀၁၄ခုနှစ် အီတလီနိုင်ငံ မီလန်မြို့မှာကျင်းပတဲ့ (၁၀) ကြိမ်မြောက် အေဆမ် ထိပ်သီး အစည်းအဝေးနဲ့ ၂၀၁၆ခုနှစ် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ အူလန်ဘာတာ မြို့မှာကျင်းပတဲ့ (၁၁) ကြိမ်မြောက် အေဆမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတို့ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတအဆင့် ခေါင်းဆောင်တဲ့ မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ ဆက်တိုက်တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။

အေဆမ်ရဲ့ထူးခြားချက်များ

အေဆမ်မှာ အခြားသော နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း များနဲ့မတူတဲ့ ထူးခြားချက်လေးတွေရှိပါတယ်။ ပထမ အချက်ကပါဝင်တဲ့ နိုင်ငံတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေကို အဖွဲ့ဝင် များ (Member states/ Member organizations) လို့ခေါ်ဆိုခြင်းမရှိဘဲ မိတ်ဖက်နိုင်ငံ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း များ (Partners)လို့သာ တရားဝင်သုံးနှုန်းခေါ်ဆိုပါတယ်။



ဒုတိယအချက်က အေဆမ်မှာ အတွင်းရေးမှူးရုံးမရှိပါဘူး။ အာဆီယံအဖွဲ့မှာ အတွင်းရေးမှူးရုံး ရှိပါတယ်။ ဥရောပ သမဂ္ဂမှာလည်း ဥရောပကော်မရှင်က အတွင်းရေးမှူးရုံး တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ အေဆမ်ကတော့ ဥရောပအုပ်စု၊ အာဆီယံအုပ်စုနဲ့ နီဆာ(NESA) အုပ်စု ဆိုပြီး ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်စုသုံးခုခွဲခြားပြီး ဒေသအလိုက် ညှိနှိုင်းရေးမှူး (Coordinator) များခန့်အပ်ကာ လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပါတယ်။

အေဆမ်မိတ်ဖက်နိုင်ငံတွေဟာ ဒေသအလိုက် ညှိနှိုင်းရေးမှူးတာဝန်ကို နိုင်ငံများရဲ့အမည် အင်္ဂလိပ် အက္ခရာအစဉ်လိုက် နှစ်နှစ်စီ တာဝန်ယူရပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံက အာဆီယံ အုပ်စုညှိနှိုင်းရေးမှူးတာဝန်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အထိတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်ဦးပိုင်းမှာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာ နီဆာအုပ်စု နိုင်ငံများအတွက် ညှိနှိုင်းရေး မှူးအဖြစ် နယူးဇီလန်နိုင်ငံက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး မကြာခင်မှာ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံကို လွှဲပြောင်းပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥရောပအုပ်စုကတော့ နည်းနည်းထူးခြားပါ တယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌရာထူး (EU Presidency) ကို ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေက ခြောက်လစီတာဝန် ယူရချိန်မှာ ဥရောပအုပ်စုနိုင်ငံများအတွက် အေဆမ် ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် ပါ တာဝန်ယူရပါတယ်။ ဥရောပ အေဆမ် ညှိနှိုင်းရေးမှူးကို အထောက်အကူပြုတဲ့ရုံးအဖွဲ့ အဖြစ် ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ ပြည်ပဆက်ဆံရေးဌာန(European External Action Service - EEAS)က ဆောင်ရွက်ပေး ပါတယ်။ ဥရောပအုပ်စု အေဆမ် ညှိနှိုင်းရေးမှူးရဲ့ တာဝန်အများစုကို EEAS က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေး ပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာ ဥရောပအုပ်စုနိုင်ငံများအတွက် ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် မော်လ်တားနိုင်ငံက ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဇွန်လအထိ ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ ဒီဇင်ဘာလအထိကို အက်စ်တိုးနီးယား နိုင်ငံက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အေဆမ်ဟာ အချို့သောအဖွဲ့အစည်းတွေလို အသင်း ဝင်ကြေး၊ နှစ်စဉ်ကြေးစသည်ဖြင့် ထည့်ဝင်ရခြင်းမရှိပါဘူး။

အခြေခံမူ ၃ ရပ်

အေဆမ်လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ အဓိက အခြေခံထားတဲ့မူ (၃) ရပ်ရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေက တော့ တန်းတူမိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှု (Equal Partnership)၊ အပြန်အလှန် လေးစားမှု (Mutual Respect)၊ အပြန် အလှန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမှု (Mutual Benefit) တို့ဖြစ်ပါ တယ်။ အေဆမ် လုပ်ငန်းစဉ်များအားလုံးဟာ ဒီအခြေခံမူ ၃ ရပ်အပေါ်မှာ အခြေခံဆောင်ရွက်ကြပါတယ်။

အေဆမ်ကို ဘယ်လို ဖွဲ့စည်းထားသလဲ

အေဆမ်လုပ်ငန်းစဉ်များ ရှင်းလင်းလွယ်ကူစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်အတွက် အေဆမ်ကို (၁) နိုင်ငံရေး မဏ္ဍိုင်၊ (၂) စီးပွားရေးမဏ္ဍိုင်နှင့် (၃) လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပညာရေးမဏ္ဍိုင်ဆိုပြီး မဏ္ဍိုင် ၃ ခုနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ နိုင်ငံတကာနဲ့ ဒေသတွင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ အပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး အဖြေရှာရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု နှိမ်နင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊

လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အစရှိသည်တို့ကို နိုင်ငံရေးမဏ္ဍိုင် အောက်က ဆောင်ရွက်ပါတယ်။

စီးပွားရေးမဏ္ဍိုင် အောက်မှာကတော့ စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်မှု နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စီးပွားရေးပြဿနာများ ကိုတွယ်မြေရှင်းခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ စတာတွေကို ဆွေးနွေးဆောင် ရွက်ကြပါတယ်။

ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပညာရေးမဏ္ဍိုင်အောက်မှာ အာရှ-ဥရောပ ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ပညာရေး အထောက်အကူပြု သတင်း အချက်အလက်နည်း ပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အာရှနှင့် ဥရောပတိုက်ကြီး နှစ်တိုက်မှ ပြည်သူများနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ အကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ အစရှိ သည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြပါတယ်။

မဏ္ဍိုင် သုံးခုအောက်က ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်း စဉ်တွေမှာ ကဏ္ဍအလိုက်ဆွေးနွေးပွဲများ(Forum / Dialogue)၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်း အဝေးများ၊ ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးများ စသည် ဖြင့် အဆင့်ဆင့်ရှိကြပြီး နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များရဲ့ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူကြ ရပါတယ်။ အေဆမ် မဏ္ဍိုင်များအောက်က ခေါင်းစဉ် အသီးသီးနဲ့ ပြုလုပ်တဲ့ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးပွဲများကို အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများသာမက လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ (CSO)များကပါ တက်ရောက်ဆွေးနွေးလေ့ရှိပါတယ်။

အေဆမ်မှာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနဲ့ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို တစ်နှစ်ခြားစီ အလှည့်ကျ ကျင်းပလေ့ရှိပါတယ်။ ဥပမာ-မွန်ဂိုလီးယား နိုင်ငံမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ထိပ်သီးအစည်းအဝေးပြုလုပ် ခဲ့ပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အစည်းအဝေးကိုသာ ပြုလုပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အေဆမ်မှာ မိတ်ဖက်နိုင်ငံပေါင်း ၅၁ နိုင်ငံရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဟာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်း အဝေး လက်ခံကျင်းပပြီးရင် နောက်တစ်ကြိမ် လက်ခံ ကျင်းပနိုင်ဖို့ နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ က နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး များ အစည်းအဝေး လက်ခံကျင်းပပြီးချိန်ကို စောင့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးဟာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနဲ့ တစ်နှစ်ခြားစီ အလှည့်ကျ ကျင်းပတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် နောက်တစ်ကြိမ် အစည်း အဝေးအတွက် အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် နှစ်ပေါင်း (၁၀၀) စောင့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး လက်ခံကျင်းပခွင့်ရခြင်းဟာ ရတောင့်ရခဲ အခွင့်အရေးတစ်ရပ်လို့ စောစောကဆိုခဲ့တာ ဖြစ်ပါ တယ်။

ဝ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို အေအမ်ရဲ့ နိုင်ငံရေးမဏ္ဍိုင်အောက်က ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးနဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို တစ်နှစ်ခြားစီ အလှည့်ကျကျင်းပပေမယ့် အခြားသော မဏ္ဍိုင်များမှာရှိ တဲ့ ပညာရေး၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ ပို့ဆောင်ရေး၊ စီးပွားရေး အစရှိတဲ့ကဏ္ဍများရဲ့ ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးတွေကို နှစ်စဉ် သို့မဟုတ် အလှည့်သင့်သလို ကျင်းပကြပါတယ်။

အေအမ် ဘာတွေ လုပ်ပါသလဲ

လက်ရှိကမ္ဘာပေါ်မှာရှိတဲ့ အခြားသော ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအများစုမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေက သူတို့နိုင်ငံ အသီးသီးအတွက် အကျိုးရှိစေမယ့် စီမံကိန်းတွေ အဆိုပြု တင်ပြ၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့နိုင်တဲ့နိုင်ငံ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေ က တင်ပြလာတဲ့ စီမံကိန်းတွေအနက် သူတို့နှစ်သက်ရာ စီမံကိန်းတွေကိုရွေးချယ် ငွေကြေးထောက်ပံ့ပြီးတော့ စီမံကိန်းတွေ အကောင်အထည် ဖော်ကြပါတယ်။ အေအမ်မှာတော့ ဒီလို လုပ်ငန်းစဉ်တွေမရှိပါဘူး။ အေအမ်ကတော့ ကမ္ဘာ့အရေးနဲ့ ဒေသရေးရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အထူးသဖြင့် တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်ရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစရှိတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေနဲ့ စပ်လျဉ်းတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေအပေါ်မှာ တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်မှ ခေါင်းဆောင်များအကြား အလွတ်သဘော (Informal) ဆွေးနွေးကြတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသာ ဖြစ်ပါတယ်။ မူဝါဒရေးရာ အများစု ဆောင်ရွက်တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အေအမ် ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ စီမံကိန်းအချို့ရှိပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်း တွေက နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်းအတွက်ကိုသာ အကျိုးရှိစေတဲ့ စီမံကိန်းတွေ မဟုတ်ပါဘူး။ ဥပမာအားဖြင့် တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်မှာရှိတဲ့ ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ အချင်းချင်းချိတ်ဆက်ပြီး ပညာရေးဆိုင်ရာ သုတေသန သတင်း အချက်အလက် ဖလှယ်တဲ့ Trans-Eurasia Information Network (TEIN) လို့ စီမံကိန်းတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်က TEIN ကွန်ရက်နဲ့ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိတယ်လို့ သိရ ပါတယ်။

အေအမ်မဏ္ဍိုင် ၃ ခုရဲ့အောက်မှာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဧရိယာ (Tangible Cooperation Areas) ၂၀ ကို အောက်ပါအတိုင်းသတ်မှတ်ထားပါတယ်-

- ၁။ Disaster Management and Mitigation, Building Rescue and relief capacities, Technologies and Innovation in Rescue Equipments & Techniques (သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် အကူအညီပေးရေးဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိရိယာ များနှင့် နည်းလမ်းများတီထွင်ဆန်းသစ်ရေး)
- ၂။ Efficient and Sustainable Water Management, Innovations in Water & Waste Management* (စဉ်ဆက်မပြတ် ထိရောက်သော ရေစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ရေနှင့် စွန့်ပစ်ရေ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဆန်းသစ် တီထွင်မှု)
- ၃။ Small and Medium Enterprises Cooperation (အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု)
- ၄။ Renewable Energy: Mitigation, Adaptation, Financing and Technological Innovations (ပြည်ဖွံ့ဖြိုးခြင်းအင်-စွမ်းအင်လိုအပ်ချက် လျော့ချ ခြင်း၊ သဘာဝစွမ်းအင် အရင်းအမြစ်များကို လိုအပ် ချက်နှင့် ကိုက်ညီစွာ အသုံးပြုခြင်း၊ ရန်ပုံငွေနှင့် နည်းပညာတီထွင်ဆန်းသစ်မှု)
- ၅။ Energy Efficiency Technologies (စွမ်းအင်အနည်းဆုံးနှင့် ထိရောက်စွာ အသုံးပြု နိုင်သော နည်းပညာ)
- ၆။ Higher Education (အဆင့်မြင့်ပညာရေးကဏ္ဍ)
- ၇။ Vocational Training and Skills Develo-

- pment (လုပ်ငန်းခွင်လေ့ကျင့်ရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး)
 - ၈။ Food Safety Issues, including Training of Farmers (လယ်သမားများအားလေ့ကျင့်မှု၊ သင်ကြားမှုအပါ အဝင် အစားအစာလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ)
 - ၉။ Education and Human Resources Development* (ပညာရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး)
 - ၁၀။ Waste Management (စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေး)
 - ၁၁။ Promote Trade and Investment/Involve Private Sectors* (ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့် ရေး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ပူးပေါင်းပါဝင်ရေး)
 - ၁၂။ Poverty Reduction* (ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး)
 - ၁၃။ Promotion and Protection of Human Rights (လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် မြှင့်တင်ရေး)
 - ၁၄။ Information Technology/ Knowledge (သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာနှင့် အသိပညာ)
 - ၁၅။ Transport and Logistics (သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေး)
 - ၁၆။ Technologies for Diagnostics (ရောဂါစူးစမ်းရှာဖွေရေးနည်းပညာ)
 - ၁၇။ Promotion of Tourism (ခရီးသွားလာမှု မြှင့်တင်ရေး)
 - ၁၈။ Women's Empowerment (အမျိုးသမီးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး)
 - ၁၉။ Nuclear Safety (နျူကလီးယား လုံခြုံမှု)
 - ၂၀။ Youth Cooperation (လူငယ်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး)
- အေအမ် မိတ်ဖက်နိုင်ငံ အဖွဲ့အစည်းများအနေနဲ့ မိမိတို့ နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်နဲ့ကိုက်ညီမယ့် ကဏ္ဍတွေမှာ ထိထိရောက်ရောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်စေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဧရိယာတွေကို ခွဲခြား သတ်မှတ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။
- မြန်မာနိုင်ငံဟာ အသေးစားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Small and Medium Enterprises Cooperation)၊ ပညာရေးနှင့် လူသား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး (Education and Human Resources Development)၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍပူးပေါင်းပါဝင်ရေး (Promote Trade and Investment/Involve Private Sectors)၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး (Poverty Reduction) စတဲ့ ဧရိယာတွေမှာ မိတ်ဖက်နိုင်ငံအဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။
- အေအမ် ဘယ်လို ဦးတည်နေသလဲ**
- အေအမ်ဟာ မဏ္ဍိုင်သုံးခု သတ်မှတ်ပြီး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု အစရှိတဲ့ ကဏ္ဍများစွာမှာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေကြောင်း တင်ပြခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ၂၀၁၃ခုနှစ် လောက်ကစပြီး တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်ရဲ့ ပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်မှုကဏ္ဍ (Connectivity) မြှင့်တင် ရေးအတွက် သိသိသာသာဦးစားပေးလာခဲ့တာကို ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး တွေနဲ့ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်တွေမှာ တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဒေလီမြို့ မှာပြုလုပ်တဲ့ (၁၁) ကြိမ်မြောက် အေအမ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးရဲ့ သဘာပတိထုတ်ပြန်ချက် (Chair's Statement) မှာ “တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်အကြား အပြန်အလှန် ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်သွားရမယ်” လို့ ဖော်ပြပါရှိပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အီတလီနိုင်ငံ မီလန်မြို့မှာ ပြုလုပ်တဲ့ (၁၀) ကြိမ် မြောက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ “အာရှနဲ့ ဥရောပ အကြား ကဏ္ဍစုံ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုတိုးမြှင့်ရေး အတွက် လုပ်ငန်းစဉ်များ ရှာဖွေဖော်ထုတ်သွားရန်” ဆိုပြီး သဘာပတိ ထုတ်ပြန်ချက်မှာ ထည့်သွင်းခဲ့ပါတယ်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် လူ့အင်အား နိုင်ငံမှာပြုလုပ်တဲ့ (၁၂) ကြိမ် မြောက် “အေအမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး ရဲ့ သဘာပတိထုတ်ပြန်ချက်မှာ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုကဏ္ဍ ကို အခန်းတစ်ခန်းအဖြစ် သီးခြားဖော်ပြပြီး အေအမ်ရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍများ အားလုံးမှာ ပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်” လို့ ဖော်ပြခဲ့ပါ တယ်။ အထင်ရှားဆုံးကတော့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လက မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ အူလန်ဘာတာမြို့မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ (၁၁) ကြိမ်မြောက် အေအမ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး သဘာပတိ ထုတ်ပြန်ချက်မှာ “အာရှနဲ့ ဥရောပတိုက်များရှိ ပြည်သူများ အချင်းချင်း ပိုမိုနားလည်သဘောပေါက်မှု ရှိလာစေရန် နှင့် ပိုမိုနီးကပ်သော ဆက်ဆံရေးများရှိလာစေရန်အတွက် ကဏ္ဍစုံ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုမြှင့်တင်သွားရန် နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များအားလုံးက သဘောတူညီခဲ့ကြောင်း” ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် “တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်ရဲ့ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဘယ်လိုမဟာဗျူဟာတွေ၊ လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ချမှတ်ဆောင် ရွက်ရမယ်၊ ဘယ်ကဏ္ဍတွေမှာ ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရ မယ်၊ ဘယ်လိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနဲ့ အကောင်အထည် ဖော်ရမယ်ဆိုတဲ့ နည်းလမ်းတွေ ရှာဖွေဖို့ အေအမ်

အေအမ်ဖက် အေအမ် ဖွဲ့စည်းပြီး တစ်နှစ်အကြာ ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှာ ပထမအကြိမ် အေအမ်ထိပ်သီး အစည်း အဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အေအမ် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအနေနဲ့ အေအမ်အတွက် နှစ်စဉ်ကြေး၊ အသင်းဝင်ကြေးစတာတွေကို ထည့်ဝင်ခြင်း မပြုရပေမယ့်လည်း အေအမ်ဖက်တော့ နှစ်စဉ်ကြေးကို သဒ္ဓါရှိသလောက် ထည့်ဝင်ရပါတယ်။ အေအမ်ဖက်ကို စင်ကာပူနိုင်ငံမှာရုံးစိုက်ထားပြီး ယင်းရဲ့ အုပ်ချုပ်မှု ဆိုင်ရာ ဘုတ်အဖွဲ့ (Board of Governors)ကို အေအမ် မိတ်ဖက်နိုင်ငံနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးက သံအမတ်ကြီး၊ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ အေအမ်ဖက်အနေနဲ့ အာရှနဲ့ ဥရောပ မိတ်ဖက် ဆက်ဆံမှု ပိုမိုခိုင်မာစေရေး၊ တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်အကြား သင်ကြားမှုနဲ့ ဆွေးနွေးအဖြေရှာမှုဆိုင်ရာကိစ္စတွေမှာ အတွေ့အကြုံနဲ့ ဗဟုသုတများ မျှဝေ သွားရေး၊ အပြန်အလှန် နားလည်သဘောပေါက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ တိုက်ကြီးနှစ်တိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် အခွင့် အလမ်းများရှာဖွေဖော်ထုတ်ရေး စတာတွေကို ရှေးရှုတဲ့ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် အသိဉာဏ်ပညာ (Intellectual)၊ ယဉ်ကျေးမှု

၆၆ ဒီစီမံကိန်းတွေက နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်း အတွက်ကိုသာ အကျိုးရှိစေတဲ့ စီမံကိန်းတွေ မဟုတ်ပါဘူး။ ဥပမာအားဖြင့် တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်မှာရှိတဲ့ ပညာရေး အဖွဲ့အစည်းတွေ အချင်းချင်း ချိတ်ဆက်ပြီး ပညာရေးဆိုင်ရာသုတေသန သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်တဲ့ Trans-Eurasia Information Network (TEIN) လို စီမံကိန်းတွေဖြစ်

ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (APGC - ASEM Path Finder Group on Connectivity) ကို နှစ်နှစ်သက်တမ်းနဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ APGC အဖွဲ့မှာ အေအမ် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအားလုံးက ကိုယ်စားလှယ်တွေ ပါဝင်ပါတယ်။

အေအမ်အနေနဲ့ Connectivity ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဖို့ ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပေမယ့်လည်း အမှန်တကယ်မှာတော့ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှု (Connectivity) ဆိုတဲ့ စကားရပ်အတွက် အေအမ်မိတ်ဖက်နိုင်ငံတွေအားလုံး သဘောတူထားတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက် မရှိသေးပါဘူး။ APGC အဖွဲ့အနေနဲ့ ပထမအဆင့်လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် Connectivity စကားလုံးအတွက် အများသဘောတူတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားဖို့ ရှိပါ တယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာ အေအမ်မိတ်ဖက် နိုင်ငံတွေအနေနဲ့ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုနဲ့ စပ်လျဉ်းတဲ့ လှုပ်ရှားမှုတွေကို ပိုမိုဆောင်ရွက်လာတာကို တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် High Level Forum on Digital Connectivity၊ ASEM Media Dialogue on Connectivity ၊ ASEM Industry Dialogue on Connectivity စတာတွေကို ကျင်းပဆောင်ရွက်လာကြပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် အေအမ် ရဲ့ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်ဟာ တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်ရဲ့ ပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်မှု (Connectivity) ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ဒီအချက် တွေအရ သုံးသပ်နိုင်ပါတယ်။

အာရှ-ဥရောပ ဖောင်ဒေးရှင်း (Asia Europe Foundation-ASEF)
အေအမ်အကြောင်း ပြောမယ်ဆိုရင် အာရှ-ဥရောပ ဖောင်ဒေးရှင်း (Asia Europe Foundation-ASEF) (အေအမ်ဖက်) ကို ချန်လှပ်ထားလို့ မရပါဘူး။ အေအမ်ဖက် ဟာ အေအမ်ရဲ့ လှုပ်ရှားမှုတွေကို ဦးစီးဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ အတွင်းရေးမှူးရုံး မဟုတ်ပါဘူး။

စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး၊ စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးလူအချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုဆိုင်ရာကဏ္ဍတွေကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အများစုကတော့ စီမံချက် အခြေခံတဲ့လှုပ်ရှားမှုများ (Project Based Activities) များဖြစ်ပါတယ်။ အေအမ်ဖက်ရဲ့ နှစ် ၂၀ တာကာလမှာ စီမံချက်ပေါင်း ၇၀၀ ကျော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး အာရှ နဲ့ ဥရောပက လူပေါင်း ၂၀၀၀၀ ကျော်ကို ထိတွေ့ခွင့် ရရှိစေခဲ့ပါတယ်။

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားလူငယ်များ အေအမ်ရဲ့ လုပ်ငန်း သဘောသဘာဝကို နားလည်စေနိုင်ဖို့အတွက် နိုင်ငံခြားဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အသွင် ဆောင်စေပြီး တကယ့် အေအမ်အစည်းအဝေးပုံစံအတိုင်း အေအမ်ရဲ့လုပ်ငန်း ဆောင်တာများအပေါ် ဆွေးနွေးစေ တဲ့ Model ASEM စီမံချက်နဲ့ အေအမ်နိုင်ငံများက သတင်းထောက်များကို လေ့ကျင့်ပေးတဲ့ ASEM Journalist's Seminar များဟာ အေအမ်ဖက်ရဲ့ ထင်ရှား တဲ့ လှုပ်ရှားမှုများအနက်က အချို့ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံမှာ 8th Model ASEM နဲ့ 11th ASEM Journalist's Seminar တို့ကို (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေအမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး မတိုင်ခင်မှာ လက်ခံကျင်းပသွားဖို့ရှိပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေအမ် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး လက်ခံကျင်းပ ခွင့်ရခြင်းဟာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသားများအတွက် မြန်မာကို ကမ္ဘာကသိအောင် ပြသနိုင်ဖို့ အခွင့်အရေး ကောင်းတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မြန်မာ့သမိုင်းမှာ မှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် တွင်ရစ်မယ့် (၁၃) ကြိမ်မြောက် အေအမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုရင်း အေအမ်ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများကို မျှဝေအပ်ပါတယ်။ ။

(၈)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပအစည်းအဝေး ပုံစံတူဆွေးနွေးပွဲ (8th Model ASEM 2017) ကျင်းပ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ပွံ့ပြန့်တိုးတက်ရေးကို တာဝန်ခံဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးနှင့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး တန်းတူညီမျှရေးတို့အတွက် ပညာရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးပွဲသည် လူငယ်အချင်းချင်းသံတမန်ဆက်ဆံရေး၊ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးစသည့် အကြောင်းအရာများကို လက်တွေ့ကျကျ မိတ်ဆက်ပေးသည့် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးဖြစ်သည့် (၈)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပအစည်းအဝေး ပုံစံတူဆွေးနွေးပွဲ (8th Model ASEM 2017) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပြောကြားသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အာရှနှင့်ဥရောပနိုင်ငံများမှ လူငယ် ၉၈ ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အားလုံးမှ မြန်မာလူငယ် ၅၆ ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက “ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှုကို ခိုင်မြဲအောင်တိုးမြှင့်ကြပါစို့” ဟူသည့် (၈)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပအစည်းအဝေးနှင့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုစသည့် အသိုင်းအဝိုင်းများကြားတွင် သည်းခံမှု၊ နားလည်မှုနှင့် အပြန်အလှန်လေးစားမှုတို့ကိုမြှင့်တင်ပြီး လူငယ်များအတွင်း မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှုဖြင့် ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးမှုများကို ပြုလုပ်ကြမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ခိုင်မာစေရေးအတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း(၂၀၁၆-၂၀၂၀) ကို ချမှတ်ကာ အရည်အသွေးမြင့်ပညာရေးကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါစီမံကိန်းသည် ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ကျောင်းနေခွင့် ရရှိရေး၊ ကျောင်းထွက်နှုန်းလျှော့ချရေး၊ ကျောင်းနေမြန်နှုန်းမြင့်မားရေး၊ ခွဲခြားဆက်ဆံမှု မရှိရေးတို့တည်သော မူဝါဒများအပေါ် အခြေခံထားပါကြောင်း၊ အခွဲ မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းပညာရေးကိုဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာ ရလဒ်အနေဖြင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်တွင် သူငယ်တန်းအသားတင် ကျောင်းဝင်နှုန်း ၉၈ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းကျောင်းသားများနှင့် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးရင်ဆိုင်နေရသော ကျောင်းသားများအတွက် အထူးပညာရေးကိုလည်း အလေးထားဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကျောင်းကိုပုံမှန်မတက်နိုင်သူများနှင့် သင်ယူမှုရလဒ် အားနည်းသူများအတွက် ဖြည့်ဆည်းသင်ကြားမှု အစီအစဉ်ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားဘာသာစကား ၄၉ မျိုးကိုသင်ကြား ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းပြင်ပပညာရေးနှင့် ဘဝတစ်သက်တာ သင်ယူမှုအတွက် ကျောင်းပြင်ပနှင့်တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီးဌာန (Department of Alternative Education)ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အခြေခံပညာရေးစနစ်ကို KG + 12စနစ်သို့ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးနေပါကြောင်း၊ အလွတ်ကျက်ပညာရေးစနစ်ကို အစားထိုးနိုင်မည့် (၂၁)ရာစု၏ ကျွမ်းကျင်မှု များကိုရရှိစေနိုင်မည့် အဆင့်မြင့်စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုစွမ်းရည် (Higher-order Thinking Skills)နှင့် နက်နဲသော သင်ယူလေ့လာမှု (Deep Learning)သို့ ဦးတည်သောသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်များကို ရေးဆွဲလျက်ရှိပါကြောင်း။

အလုပ်အကိုင်ကောင်းရရှိရေးအတွက် စွမ်းရည်မြင့်မားရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဒေသလိုအပ်ချက်နှင့် လုပ်သားဈေးကွက်၏လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် အသုံးချ



(၈)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပအစည်းအဝေးပုံစံတူဆွေးနွေးပွဲ (8th Model ASEM 2017) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

သုတေသနကို အားပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ ကမ္ဘာနှင့်ရင်ပေါင်တန်း ယှဉ်ပြိုင်နိုင် စွမ်းရှိသော၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်သော ဘွဲ့ရပညာတတ်များ မွေးထုတ်နိုင် မည့် စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားသည့် ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အစိမ်းရောင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းသစ်များ ဖန်တီးနိုင်ရန် အစိမ်းရောင် အမျိုးသားစီးပွားရေးကို မြှင့်တင်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ပြန်လည်ပြည်ဖွံ့ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်အသုံးချရေးကဏ္ဍကို ဖွံ့ဖြိုးအောင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ ဖန်လုံအိမ်အာနိသင် အကျိုးသက်ရောက်မှုစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျှော့ချရေး တို့အတွက် တာဝန်ခံမှုသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ လူငယ်များသည် မိမိ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများ၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းများအတွင်းလက်တွဲလျက် ငြိမ်းချမ်း ရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို တာဝန်ခံဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို ဤဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အာရှ-ဥရောပဖောင်ဒေးရှင်း (Asia-Europe Foundation - ASEF) Executive Director, Ambassador Karsten WARNECKE က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် Asia-Europe Foundation (ASEF), Education Department Director Ms. Leonie NAGARAJAN က ဦးဆောင်၍ Embassy of Switzerland in Myanmar မှ Ambassador Paul SEGER၊ Asia-Europe Foundation (ASEF) Executive Director Ambassador Karsten WARNECKE ၊ Hanns Seidel Foundation (HSF) Myanmar

မှ Resident Representative Mr. Achim MUNZ နှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာနမှ ပါမောက္ခ ဒေါ်ချောချောစိန် တို့က The Role & Influence of New Actor in Public Diplomacy ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပညာရှင်အဆင့်ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ပညာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကဏ္ဍ များအလိုက် မူဝါဒမူကြမ်းရေးဆွဲခြင်း၊ လူငယ်များသို့ ဦးတည်သောလုပ်ငန်း ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်းနှင့် နိုင်ငံကိုယ်စားပြု လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များအဖွဲ့ အလိုက် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဦးအုန်းဝင်းနှင့် ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့မှ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားသင်ရိုး ညွှန်တမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အာရှနှင့် ဥရောပနိုင်ငံများမှ 8th Model ASEM 2017တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားလူငယ်များ၊ ဖိတ်ကြား ထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ အထူးဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

8th Model ASEM 2017 အစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်ထိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ-၂(MICC-2)၌ ဆက်လက် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၅ မှ

စေတနာရှင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်အောင်လွင်က ဗိုလ်ချုပ်၏ပုံဖြင့် ငွေစက္ကူများ ရိုက်နှိပ်ခဲ့ကြသည်မှာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများတွင်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေး ဖခင်ကြီးများ၊ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များ၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင် များ၏ပုံများဖြင့် ဂုဏ်ပြုရိုက်နှိပ်ထားခြင်းမှာ အစဉ် အလာတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ရုပ်ပုံများကို မြင်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံသားများသည် မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်များ၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်များ၊ လေးစား အားကျစိတ်များ၊ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစိတ်များ တဖွားဖွား ဖြစ်ပေါ်စေပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးဗိသုကာ၊ အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်၊ တပ်မတော်ဖခင်၊ အာဇာနည်ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းသည် လွတ်လပ်သည့်အနာဂတ်ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးနှင့် နောင်လာနောက်သားများ၏ မီးရှူးတန်ဆောင်ပမာ ရှေ့ဆောင်လမ်းပြ စံနမူနာများထား ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်၏အသက်၊ သွေးနှင့် ပေးဆက်ခဲ့

သည့်အတွက် လွတ်လပ်ရေးရခဲ့သည့် ဒီမြေပေါ်နေ၊ ဒီရေ ကိုသောက်၊ ဒီလေကို ရှူသည့်သူမှန်သမျှ ဗိုလ်ချုပ်၏ ကျေးဇူးနှင့် မကင်းပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဗိုလ်ချုပ် လို အာဇာနည်သူရဲကောင်းများ၊ သားကောင်းရတနာများ ပေါ်ထွန်းလာအောင် ပြုစုပျိုးထောင် မြေတောင်မြောက် ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေစက္ကူများပေါ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ပုံ ရိုက်နှိပ်ခြင်းအားဖြင့် မြင်ရသူများမှာ လေးစားအားကျစိတ်၊ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစိတ်၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်များ၊ အားကျအတုယူလိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေနိုင် ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဦးအောင်ခင်ဝင်း၏ အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။ အလားတူ မင်းတပ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေလင်းအောင်၊ မကွေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဦး၊ လယ်ဝေး မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမျိုးဇော်ဦး၊ မြစ်ကြီးနား မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအင်ထုံးခါးဇော် ဆမ်၊ ရေနံချောင်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသာချို၊ မင်းဘူး မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်းနှင့် ရှားတောမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဝင့်ဝါထွန်းတို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟို ဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမင်းက မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥပဒေပုဒ်မ ၆၂ တွင် ဗဟိုဘဏ်ကသာလျှင် ငွေစက္ကူနှင့် ဒင်္ဂါးများထုတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဟူ၍ ပါရှိပါကြောင်း၊ ဗဟို ဘဏ်မှထုတ်သော ငွေစက္ကူများနှင့် ဒင်္ဂါးများသည် နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံးတွင် တရားဝင်ငွေအဖြစ် တည်ရှိ စေရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတွက် ငွေစက္ကူ ထုတ်ဝေခြင်းကိုစွဲသည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ တာဝန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငွေစက္ကူပုံစံသစ်များ ထုတ်ဝေရာ တွင် ငွေစက္ကူအရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်၊ အတုအပြုလုပ်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် လုံခြုံရေး အဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရန် လိုအပ်မှုအခြေအနေများအရ ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး အချိန်ကာလ ပုံမှန်သတ်မှတ်၍ ပြောင်းလဲထုတ်ဝေခြင်းမျိုး မဟုတ်သည်ကို ရှင်းလင်း တင်ပြလိုပါကြောင်း၊ ငွေစက္ကူနှင့် ဒင်္ဂါးထုတ်ဝေခြင်းကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ တာဝန်ဖြစ်သည့်အတွက်

ရှေ့အနာဂတ်တွင် ထုတ်ဝေမည့် ငွေစက္ကူများအပေါ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ပုံများနှင့် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေရန် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ သဘောထားနှင့်လည်း တစ်ထပ်တည်းဖြစ်သည့်အတွက် ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ချက်၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းအဆို နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ်ကို မဲခွဲရယူရာ ထောက်ခံမဲ ၂၈၆မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ ၁၀၉မဲဖြင့် ထောက်ခံမဲ များသည့်အတွက် ယင်းအဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆဋ္ဌမပုံမှန် အစည်းအဝေး (၁၄)ရက်မြောက်နေ့ကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့်

ရှေ့ဖုံးမှ

မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်က အထွေထွေမူဝါဒရေးရာ မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင်-

- မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းလျက် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စကို အထူးအလေးထား ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နေစဉ်မှာပင် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါကြောင်း၊
- ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတို့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊
- ယခုတစ်ဖန် အိုအိုင်စီအနေဖြင့် တတိယကော်မတီတွင်လည်း တရားမျှတမှုမရှိသည့် ဆုံးဖြတ်ချက် တင်သွင်းလျက်၊ နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးလာကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိပြဿနာကို နိုင်ငံရေးအသွင် ဖိအားပေးသည့် မည်သည့်လုပ်ဆောင်ချက်ကိုမဆို ဆန့်ကျင်ကြောင်း၊
- လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်မှုကို အကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ပစ်မှတ်ထားကာ အပြုသဘော မဆောင်သည့် ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်မှုများကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း၊
- မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စများကို ပြေလည်စေရေးအတွက် စွမ်းအားရှိသမျှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အိုအိုင်စီ အနေဖြင့် ယင်းလုပ်ဆောင်ချက်များကို လုံးဝလျစ်လျူထားကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မိမိတို့ဘက်မှ မဲအနိုင် အနှုံး၊ မဲအရေအတွက် အနည်းအများကို ပဓာနမထားဘဲ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရန် တောင်းဆိုပြီး ပြတ်သားစွာ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



ကုလသမဂ္ဂ မြန်မာ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးဟောက်စိုဆွမ်း

ထို့နောက် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခဲ့ရာတွင် မဲအများစုဖြင့် အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်အား အတည်ပြုပြီးနောက် မြန်မာ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က တုံ့ပြန်ပြောကြားခဲ့ရာတွင်-

- မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်း၍ သဟဇာတဖြစ်သော ဒီမိုကရက်တစ် ဖက်ဒရယ်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ တည်ထောင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်ခြင်း အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ကတိကဝတ် ပြုထားသည်များကို စိတ်ရင်းမှန်စွာဖြင့် မဆုတ်မနစ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
- ကုလသမဂ္ဂ၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် စံများကို အပြုသဘောမဆောင်အသုံးပြုပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးမှုကို ကန့်ကွက်ကြောင်း၊
- နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးရန် တင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုသည် ပြဿနာကို ဖြေရှင်းခြင်းထက် ပိုမို ဆိုးရွားစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
- မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အရေးကိစ္စကို အသုံးပြုလျက် နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးရန် ကြိုးပမ်းမှုများကို လုံးဝ လက်မခံကြောင်း၊
- ထို့ကြောင့် အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အဆိုတင်သွင်းခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မည်သို့မျှ လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း၊
- ယင်းသို့ ဘက်ပေါင်းစုံမှ နိုင်ငံရေးဖိအားပေးနေသည့်ကြားမှ ကန့်ကွက်မဲ သို့မဟုတ် ကြားနေမဲပေးခြင်း သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှုကို မပါဝင်ခြင်းတို့ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် နားလည်ရပ်တည်ပေးခဲ့ကြသည့် နိုင်ငံများအား ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းဖြင့် ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

(၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ သတင်းစာဆရာများ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကျင်းပ



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

(၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ သတင်းစာဆရာများ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (11th Asia - Europe Foundation Journalists' Seminar) ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကို ယနေ့ ည ၇ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ တုံဂူရီဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ အာရှ - ဥရောပ ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ မီဒီယာကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ မီဒီယာကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ညစာစားပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကားပြောကြားရာတွင် ဧည့်သည်တော်များအနေဖြင့် ယခုအခမ်းအနားကို ပါဝင်တက်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများစွာနှင့်အတူ ခရီးရှည်ကို နှင်ခဲ့ကြရပါကြောင်း၊ အခမ်းအနား စီစဉ်ကျင်းပသူများကိုယ်စား မိမိအနေဖြင့် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် နွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုပါသည်ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယနေ့သည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားများအတွက် မင်္ဂလာရှိသည့်နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုလိုအခမ်းအနားမျိုးကို အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် နှစ် ၁၀၀ တွင် တစ်ကြိမ်ကျင်းပနိုင်ရန် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရတောင့်ရဲအခွင့်အရေးတစ်ရပ် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ယခုလိုအရေးပါသည့်နေ့တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားခွင့်ရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ယခုလို (၁၁) ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ သတင်းစာဆရာများ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ဧည့်သည်တော်များကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ပြီး အတွေ့အကြုံ မျှဝေမည်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှု အစပိုင်းအဆင့်တွင်သာ ရှိနေဆဲဖြစ်သည့်အတွက် မီဒီယာအပါအဝင် နယ်ပယ်တော်တော်များများတွင် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပါကြောင်း၊ ယခု နှီးနှောဖလှယ်ပွဲမှ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးကျေးဇူးနှင့် ဘုံအကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းရန် ဧည့်သည်တော်တို့အဖို့ အတွေ့အကြုံများကို သိရှိဖလှယ် ရယူနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ ဤနှီးနှောဖလှယ်ပွဲမှ မီဒီယာသမားတိုင်းအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို တိုးမြှင့်ဖော်ဆောင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုလုပ်ဆောင်လာနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

ဧည့်သည်တော်များအနေဖြင့် ခရီးရှည်ကို နှင်လာခဲ့သည်ကို ထောက်ရှုလျှင် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် မည်မျှအရေးကြီးသည်ကို သိရှိကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအတွက်လည်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း။

ဧည့်သည်တော်တို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို ရောက်ရှိခိုက် ကိုယ့်မြို့ကိုယ်ရွာလို သဘောထားပြီး လွတ်လပ်ပျော်ရွှင်စွာ နေကြရန်လည်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ အောင်မြင်ပါစေကြောင်းနှင့် ဧည့်သည်တော်တို့အားလုံး ကျန်းမာပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများသည် ညစာကို အတူတကွသုံးဆောင်ကြသည်။

ယင်းနောက် Asia - Europe Foundation မှ Director Ms. Leonie က (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ သတင်းစာဆရာများ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကျင်းပမည့်အစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



(၁၃)ကြိမ်မြောက် အေအမ် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ ဒေသအလိုက်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

★ (၁၃)ကြိမ်မြောက်မှ

3rd Meeting of the ASEM Pathfinder Group on Connectivity (APGC) အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးဖြစ်သည့် သံအမတ်ကြီး ဦးကျော်ဇေယျက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ညနေပိုင်းတွင် အေအမ်အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအား ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းကို အဆိုပါ ကွန်ပင်းရှင်း ဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၁၃) ကြိမ်မြောက် အေအမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁

၌ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အေအမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးတွင် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရည်မှန်းချက်များ စသည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများ၊ နိုင်ငံမြတ်ကျော်မှုခင်းများ၊ ရေကြောင်းလုံခြုံရေး၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးနှင့် ဆိုက်ဘာလွတ်လပ်ခွင့် စသည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများ၊ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအရေးကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အေအမ်အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများက ဆွေးနွေးသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

UEHRD စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်း (UEHRD) ၏ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀ ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က လည်းကောင်း၊ နယူးယောက်မြို့ရှိ မြန်မာ-အမေရိကန် ဆေးပညာအသင်းက လှူဒါန်းသော အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀ ကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ တီမောလက်စ်တေသံရုံးက လှူဒါန်းသော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၀၀၀ ကို သံအမတ်ကြီးက လည်းကောင်း ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လာရောက်ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ UEHRD ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ယာပုံ)



သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ ၂/၂၀၁၇ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ၏ အမှတ်စဉ် ၂/၂၀၁၇ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် မှ ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ မူဘောင်များနှင့် အညီ လုပ်ဆောင်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့်လုပ်ငန်းရှင်များကလည်း မိမိတို့ကော်မတီအပေါ် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုများ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖော်ဆောင်ပေးပြီး ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးတည်ကာ လုပ်ဆောင်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာညီညီမောင်က မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ ပြဌာန်းလိုက်သည့် အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ကြုံတွေ့နေရသော အခက်အခဲများအား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးနိုင်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။
ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာညီညီမောင်က “ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ရေရှည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံဖို့ဆိုရင် ဘယ်လိုအခက်အခဲတွေရှိသလဲ၊ မြေအခက်အခဲရှိသလား၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်တွေရှိပါတယ်။ ကော်မတီရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေ၊ ကော်မတီက ဘယ်လိုအတည်ပြုမိန့်တွေ ပေးလို့ရတယ်၊ ဒါတွေကို ကျွန်တော်က ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေကို ရှင်းလင်းတင်ပြတယ်။ ကော်မရှင်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်တဲ့ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးရမယ်၊ နည်းပညာတွေ ရလာမယ်ပေါ့၊ ဒီအချက်တွေကို ဦးတည်ပြီးတော့ သွားနေပါတယ်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေရလာရင် အလုပ်လက်မဲ့ပြဿနာလည်းဖြေရှင်းပြီးဖြစ်သွားမယ်၊ ဒီမှာအမြန်ဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမယ့်သူတွေ ရှိပါတယ်။ သူတို့တွေကိုဖိတ်ခေါ်မယ်၊ ပြီးတော့ သူတို့တွေမှာ ဘယ်လိုအခက်အခဲတွေရှိနေလဲ၊ သူတို့ရဲ့တင်ဒါတွေကို ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေကိုတင်ပြပြီး အခြားဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံတဲ့ သူဘက်ကလည်း ကူညီပေးတယ်။ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူ့အတွက်လည်း အကျိုးရှိအောင်လုပ်ပေးမယ်၊ တာဝန်ယူမှုတာဝန်ခံမှုရှိတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်ဖို့အတွက် ကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော်နေပါတယ်”ဟု ပြောသည်။
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနက မိုးစပါးရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့သူကြီး၊ အုန်းတော၊ ကံပူး၊ ကျောင်းတောင်၊ အလယ်သံကျော်၊ နွားရဲတောင်၊ ဝါးချ၊ သံဒါ၊ မြင်းလွတ်၊ ကျီးကန်းပြင်၊ သီဟိုဠ်ကျွန်း၊ ဥဒေါင်း၊ လောင်းဒုံကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၈၅၂၀ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။

ထို့အတူ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ ချောင်းနွယ်၊ ပါတလိပ်၊ သင်္ဂီနက်၊ ကြွဲတဲ၊ ကုံကော်ကျွန်း၊ မင်းဂံကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၁၄၄၈၈ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
မြောက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြလှ၊ ဆင်ရိုးရှည်၊ မြက်ရိတ်ကျွန်းကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ

ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၁၁၆၈၈ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
မင်းပြားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထောင်ရှည်၊ ကင်းဆိပ်၊ မော်ရွာ၊ ဖားပျော်၊ တောင်သိုက်ကျေးရွာများနှင့် ဦးစိုးတင် ရပ်ကွက်တွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၈၅၀၀ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။



ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပုဏ္ဏား၊ လမ်းမတော်၊ ဒေါင်းတော်ယိုးကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၄၇၈၈ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ချိန်ခါလိန်ကျေးရွာ၌ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၆၈၈၈ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သပြေချောင်းကျေးရွာ၌ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၉၆၈၈ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်ရှိ တိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့သည် ပန်းတောပြင်စခန်း ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ သာစည်(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာ၌ ဆိတ်တစ်ကောင်၊ ခုံတိုင်စခန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ရန်အောင်မြေ(တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာ၌ ဆိတ်နှစ်ကောင်၊ ငါးခူရပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ရွက်ညိုတောင် (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာ၌ နွားတစ်ကောင်၊ ဆိတ်တစ်ကောင်တို့အား ကာကွယ်ကုသဆေးများ ထိုးနှံပေးပြီး စုစုပေါင်း စခန်းသုံးခု၏ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာတို့တွင် နွားတစ်ကောင်အား ကာကွယ်ကုသပေးခြင်း၊ ဆိတ်လေးကောင်တို့အား ဆေးကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ စခန်းသုံးခုရှိ ကျေးရွာများတွင် စုစုပေါင်း နွား ၂၈၄ ကောင်တို့အား ကာကွယ်ကုသဆေး ထိုးနှံပေးခြင်း၊ ဆိတ် ၆၄၃ ကောင်တို့အား ဆေးကုသပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။
မောင်တောမြို့နယ်ရှိ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့က စခန်းပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများဖြစ်သော သာစည်(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာ၊ ရန်အောင်မြေ(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာနှင့် ရွက်ညိုတောင်(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာတို့သို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ပိုင်ရှင်မဲ့ကျွဲ၊ နွားများ မတွေ့ရှိကြောင်းနှင့် စခန်းအနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများတွင် တွေ့ရှိသောပိုင်ရှင်ရှိ နွား၊ ဆိတ်များအား ဆေးကုသဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

ရခိုင်ပြည်နယ် ပွဲပြုရေးလုပ်ဆောင်ရာတွင် လူအား၊ ငွေအား၊ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာမှအစ ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ပေါင်းစပ်ကူညီမည်

မောင်တော နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်ဒေသ၌ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သော ဒေသများ အား ပြန်လည်ထူထောင်မှုအပိုင်းနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်း များ လုပ်ဆောင်ရာတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့် လူအား၊ ငွေအား၊ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာအစ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ ပေါင်းစပ်ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းက ပြောကြားသည်။

ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပေးမည့် မောင်တောဒေသ တောင်ပိုင်း ကိုင်းကြီး (မြို့)တိုင်းရင်းသားကျေးရွာသစ် နေအိမ် ၆၄ လုံး တည်ဆောက်ရန် ပန္နက်တင်သည့် အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ရခိုင်ပြည်နယ်ကို အခုလိုလာရောက်ဖြစ်တဲ့ ရည်ရွယ် ချက်ကတော့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ရခိုင် ပြည်နယ်အရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ လူအား၊ ငွေအား၊ စိတ်ဓာတ် ခွန်အားမှအစ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း အခက်အခဲဖြစ်တဲ့ အချိန်မှာ ကူညီပေးရမယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ဒီကို ရောက်လာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဒေသပြန်လည်ထူထောင်တဲ့ အခါမှာ ကျေးရွာတည်ဆောက်ရေးနဲ့ စာသင်ကျောင်း



ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ မြို့တိုင်းရင်းသားများအား ရင်းနှီးစွာ အားပေးစဉ်။

နေထိုင်မှုအပိုင်း လုပ်ငန်းတွေက စရပါမယ်။ အခုလို နေအိမ်တွေကို တည်ဆောက်ပေးတဲ့အခါမှာ မိုးမကျမီ ပြီးစီးဖို့ အဓိကလိုအပ်ပါတယ်။ ကျန်တဲ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တွေကိုလည်း ဆက်ပြီးတော့ ပေါင်းစပ်ကူညီပေးသွားမှာပါ။

ဒီကိုင်းကြီးကျေးရွာကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က တာဝန်ယူပြီးတော့ အိမ်ခြေ ၆၄ လုံး တည်ဆောက်ပေး သွားမှာပါ။ ဒီအတွက် အစိုးရအဖွဲ့ငွေရယ်၊ လုပ်ငန်းရှင် တွေနဲ့ ဝန်ထမ်းပြည်သူတွေ ထည့်ဝင်ငွေတွေပါ ပေါင်းစပ်ပြီး

တည်ဆောက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဒေသမှာ နေရေး၊ ထိုင်ရေး၊ စားဝတ်နေရေး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ အခြေကျပြီးရင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးတွေ၊ သားငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေကိုလည်း ပြည်နယ်အစိုးရ လိုအပ် ချက်နဲ့အညီ လူအား၊ ငွေအား၊ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားအပါအဝင် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာမှအစ ပေါင်းစပ်ကူညီသွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်”ဟု ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြား သည်။

ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် ကျင်းပသော မောင်တော တောင်ပိုင်း ကိုင်းကြီးကျေးရွာသစ် တည်ဆောက်ပေးရန် ပန္နက်တင်သည့်အခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ ရခိုင် ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာ၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဆွေနှင့် CB Bank ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေးတို့က ပန္နက်တင်မင်္ဂလာ ရေပတ်ဖျန်းပေးပြီး ဒေသခံ မြို့တိုင်းရင်းသားများအား ရင်းနှီးခင်မင်စွာ အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကိုင်းကြီး (မြို့)ကျေးရွာမှတစ်ဆင့် မောင်တောဒေသတောင်ပိုင်း အလယ်သံကျော်ရှိ လေယာဉ် ကွင်းသစ် တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာအား လိုက်လံကြည့်ရှု ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**သတင်းအဖွဲ့
ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်**

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ (၁၅)နှစ်အောက်

ကလေးတစ်သိန်းကျော် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးမည်

မောင်တော နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် အသက်(၁၅)နှစ်အောက် ကလေးငယ်များအား တစ်နှစ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဂျပန် ဦးနှောက်ရောင်ကာကွယ်ဆေးကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဌာနက လည်း ဒေသအတွင်းရှိ လူမျိုးဘာသာ၊ အဆင့် အတန်းမရွေး (၁၅)နှစ်အောက် ကလေး တစ်သိန်းကျော်အား ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဌာနမှ သိရသည်။

“ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်မှာ ရပ်ကွက် ၃၃ ခု ရပ်ကွက်ရှိပြီး ကျေးရွာပေါင်း ၄၀၉ ရွာရှိပါ တယ်။ အဲဒီထဲမှာမှ တိုင်းရင်းသားတွေ သီးသန့် နေတဲ့ရွာတွေရှိတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေရယ်၊ ဘင်္ဂါလီတွေ ရောပြီးနေတဲ့ ရွာတွေလည်းရှိ တယ်။ ဘင်္ဂါလီသီးသန့်နေတဲ့ ရွာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကာကွယ် ဆေးကတော့ လူမျိုးဘာသာမရွေး၊ အဆင့် အတန်းမရွေး အသက် ကိုးလကနေ (၁၅)နှစ် အတွင်းရှိ ကလေးတွေကို ထိုးနှံပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘူးသီးတောင်မြို့ပေါ်မှာ ကလေး ကိုးထောင်ခန့်ကျော်ခန့်၊ ကျေးလက်ဒေသ တွေမှာ ကလေးကိုးထောင်ကျော်ရှိတဲ့အတွက် ကလေးတစ်သိန်းကျော်ကို ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဘူးသီး တောင်မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းထွန်းကျော်က ပြောကြားသည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် ARSA အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားပြီးနောက်ပိုင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးများ ခက်ခဲသွားခဲ့ သော်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအနေ ဖြင့် ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် နီးနယ်သည့်ဌာန များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ကာကွယ်ဆေးထိုး အဖွဲ့များဖွဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဂျပန်ဦးနှောက်



ရောင် ကာကွယ်ဆေးကို ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်တွင် ပထမဦးစားပေးအနေဖြင့် မြို့ပေါ်တွင် အပြီးသတ်ထိုးနှံပေးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က အသက်(၁၅)နှစ်အောက် ကလေးဦးရေ ၇၅၃၀ ကို ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဘူးသီးတောင် မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဌာနမှ သိရသည်။

ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံကြရန်အတွက် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ရှိ လူစုစည်းကားရာ နေရာများတွင် ပန်းဖလက်များ ဝေငှခြင်း၊ ဗီဒီယိုဆိုင်ဘုတ်များဖြင့် စာသင် ကျောင်းများ၊ လမ်းဆုံလမ်းခွဲများတွင် ကပ်ထား

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ ထိုးနှံခဲ့ရာ ယနေ့အထိ အသက်(၅)နှစ်မှ (၁၅) နှစ်အထိ စုစုပေါင်း နှစ်သိန်းကျော် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စစ်တွေခရိုင်၌ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးခြင်းကို အသက် (၅)နှစ်မှ (၁၅)နှစ်အထိ ကျောင်းအခြေပြု အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၆၆၇ ကျောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၄၅၇၃ ဦးကို လည်းကောင်း၊ မြောက်ဦးခရိုင်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၈၇၇ ကျောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၆၇၉၈ ဦးကို လည်းကောင်း၊ မောင်တောခရိုင်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၂၁၂၅ ဦးကို လည်းကောင်း၊ ကျောက်ဖြူ ခရိုင်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၇၃၀ ကျောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၃၄၇၉ ဦးကို လည်းကောင်း၊ သံတွဲ ခရိုင်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၅၃၅ ကျောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၇၂၀၇ ဦးကို လည်းကောင်း နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ဆေးထိုးအစုအဖွဲ့များဖြင့် ထိုးနှံလျက်ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်း ဒုတိယအကြိမ်ကို အသက်ကိုးလမှ ငါးနှစ်အထိ ပြည်သူ့အခြေပြု ကလေးငယ် ၂၆၇၅၁၉ ဦး နှင့် ဝေးလံဒေသမှ ကလေးငယ် ၂၅၁၉၈၃ ဦး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ကလေးငယ် ၅၁၉၅၀၂ ဦးကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)



မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

မြေပုံ နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် မြေပုံမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနပိုင် မျိုးသန့်စံပြစိုက်ကွင်း မြို့မကွင်းအမှတ်(၃၉) ဦးပိုင်အမှတ်(၁၅၁/၁)တွင် ဆားငန်ခံ ဆင်းသွယ်လတ် မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က ဆောင်ရွက်သည်။

အဆိုပါ မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းအေးခိုင်နှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ တောင်သူများ စုစုပေါင်း ၁၀၃ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး စံကွက်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ တစ်ဧကလျှင် ၁၀၉ ဒဿမ ၅၆ တင်းနှုန်း ထွက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆားငန်ခံဆင်းသွယ်လတ် စပါးမျိုးသည် ဆားငန်ဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိသောကြောင့် ပင်လယ်ရေဝင်ရေယာများ၌ မျိုးဖြန့်ဖြူးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

လူငယ်ဘက်စုံပွဲများပွဲတော်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၈-၂၃) ရက်၊ (မသားကြား စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)

နံနက် (၉) နာရီမှ ည ၈ နာရီ (၅) နာရီအထိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည့် သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် (ဗန်းမော်မြို့)

ကလေး စာပေ ပွဲ နှင့် စာအုပ် ဈေး ကျင်း ပွဲ

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၀) တနင်္လာ အမှတ် (၁) အခြေစိုက်ပညာအထက်တန်းကျောင်း နံနက် (၉) နာရီမှ ည ၈ နာရီ (၁၆) နာရီအထိ ဝန်းမော်မြို့ မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ လာရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။

ဖမ်းဆီးရမီ တရားမဝင်ငှက်တိရစ္ဆာန်များအား မြောက်ဗမာရှိ သဘာဝကြိုးဝိုင်းအတွင်း ပြန်လည်စေလွှတ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၇

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဖမ်းဆီးခြင်း၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအား တရားမဝင် ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် ယင်းတို့၏ အစိတ်အပိုင်းများအား လက်ဝယ်ထားရှိခြင်း၊ သယ်ယူခြင်းနှင့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းများအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး၍ ထိရောက်စွာအရေးယူခြင်းများအပြင် မူရင်းဒေသများတွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာပြန် သဘာဝအတိုင်းနေထိုင်ကျက်စားနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ အမှတ်(၁) ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ အဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ပထမပတ်က တရားမဝင် သစ်ဖမ်းဆီးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြို့မဘိနယ် ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းဟောင်း မိုင်တိုင် (၅၄/၀) နှင့် (၅၄/၁) ကြားတွင် MAZDA FAMILIA လေးဘီးယာဉ်အား စစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်မှ ဒေါင်းငှက်လေးကောင်၊ ကျေးကျွတ်ငှက်အကောင် ၃၅၀၊ ချိုးငှက်အကောင် ၄၀ စုစုပေါင်း ၃၉၄ ကောင်တို့နှင့်အတူ ယာဉ်မောင်းတင်မောင်ခိုင် မြဝတီမြို့နှင့် ပိုင်ရှင် စိုးငြိမ်းဇော် သာကတမြို့နယ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေသူတို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ယာဉ်မောင်းနှင့် ငှက်ပိုင်ရှင်အား တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သဘာဝအပင်များကာကွယ်ရေးနှင့် သဘာဝနယ်မြေများ ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ပြီး ဖမ်းဆီးရမိသည့် ကျေးငှက်များအား မြောက်ဗမာရှိ သဘာဝကြိုးဝိုင်းသို့ ပြန်လည်စေလွှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။ **သတင်းစဉ်**

၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ပြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေးအသုံးစရိတ်နှင့် ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်များ တိုးမြှင့်သုံးစွဲမှုအခြေအနေ



အထောက်အထားမဲ့ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် စမတ်ဖုန်းများ သယ်ဆောင်လာမှု သိမ်းဆည်းရမီ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇

မူဆယ်မှ မန္တလေးသို့ သွားရောက်မည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်ပေါ်တွင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမဲ့ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် စမတ်ဖုန်းများနှင့် အဝတ်အထည်များ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာမှု ရေပူစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

တရားမဝင်ကုန်စည်များ ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဖွင့်လှစ်စစ်ဆေးလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်က မန္တလေးသို့ သွားရောက်မည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်တစ်စီးအား ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရာအဖွဲ့က တားဆီးစစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားမဲ့ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Samsung Galaxy J7Prime Phone (1x59U)(8) Pkgs, Serho XP-200 Phone (1x60U) (1)Pkgs နှင့် Smart Phone V5 (1x50U)(8) Pkgs နှင့် ရုပ်အင်္ကျီအထည် ၁၅၀ တို့အပါအဝင် စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀ ဒသမ ၃၅၈ သန်းခန့်အား စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းနှစ်ခုတွင် တင်သွင်း/တင်ပို့လာသော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်က ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုလေးမှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃ ဒသမ ၈၃၁ သန်းခန့်)၊ မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုနှစ်မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၈၆၇ သန်းခန့်) ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါင်းတည်မြို့ အထက(၁)မှ နဝမတန်းကျောင်းသူ သုံးဦး တည်းကုန်းဘူတာအတွင်း လှည့်လည်သွားလာနေသည့်ကိစ္စတွေ့ရှိ၍ ရထားရဲတပ်ဖွဲ့ တည်းကုန်းတပ်စုမှ ရဲအုပ်ရန်ဖိုးထွန်းဦးနှင့် ဘူတာတာဝန်ရှိသူတို့က မေးမြန်းရာ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ကျောင်းမတက်ဘဲ ထွက်ပြေးလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသဖြင့် ၎င်းတို့၏ မိဘများထံ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားကာ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းက ပြန်လည်အပ်နှံစဉ်။

ရထားရဲတပ်ဖွဲ့

မြန်မာလူငယ်မှ

ဂတ်ဖရိုင်းဒရစ်က ကိုင်တွယ်မည်ဖြစ်ပြီး ပဏာမကစားသမား ၂၇ ဦး ရွေးချယ်ထားသည်။ ယင်းအသင်းတွင် (၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ယူ-၂၂ အသင်းမှ ကစားသမားအများစု ပါဝင်လာပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှသာ ကစားသမားအစုံအလင် လေ့ကျင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် M-150 Cup ထိုင်း ယူ-၂၃ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် အာရှနှင့် အာဆီယံထိပ်သီးအသင်းများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု(က)တွင် ထိုင်း၊ ဂျပန်၊ မြောက်ကိုရီးယား၊ အုပ်စု(ခ)တွင် ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာနှင့် ဥရောပကစားသမားတို့ ပါဝင်နေသည်။

မြန်မာယူ-၂၁ အသင်းကိုမူ ဦးကြည်လွင်က ကိုင်တွယ်မည်ဖြစ်ပြီး ပဏာမကစားသမား ၃၇ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ မြန်မာယူ-၂၁ အသင်းသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် အကြိမ်(၃၀) မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ယူ-၁၉ အသင်းမှ ကစားသမားများ လူငယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲမှ ကစားသမားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၂၁ အသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ဗီယက်နမ် ယူ-၂၁ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲမှာ နှစ်စဉ်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပြီး နာမည်ကြီးလူငယ်အသင်းများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

*** ကျောဖုံးမှ**

အဆိုပါပွဲတွင် အဓိကခေါင်တွဲဆိုင်းများအဖြစ် စောဂေါ်မူတို(မြန်မာ)နှင့် ဆင်မန်းနီး(ထိုင်း)၊ ဒုတိယခေါင်တွဲဆိုင်းအဖြစ် သွေးသစ်အောင်(မြန်မာ)နှင့် ခွန်ဆန်ပေါင်(ထိုင်း)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြမည်ဖြစ်ပြီး တတိယခေါင်တွဲဆိုင်းအဖြစ် စောကျော်ပေါ်ခွား(မြန်မာ)နှင့်ပတ်မွန်ချွန်း(လာအို)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

“ကြောက်စရာမလိုဘူး၊ အေးအေးဆေးဆေးဖြစ်သွားမှာပါ။ သူ့ထိုးပွဲတွေကို လေ့လာထားပါတယ်၊ အိကျွန်နဲ့ ထိုးတုန်းကလည်း အလောက်ကြီး မဟုတ်ပါဘူး၊ ကျွန်တော်က အိကျွန်နဲ့ ထိုးဖူးတယ်၊ အနိုင်လည်း ရထားတယ်၊ ဒီပွဲမှာ အနိုင်ရရှိမယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်တယ်” ဆင်မန်းနီးကပြောသည်။

ထို့အတူ ခွန်ဆန်ပေါင်နှင့် ပတ်မွန်ချွန်းတို့ကလည်း အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်ထားပြီး အပြင်းအထန်လေ့ကျင့်ထားကြောင်း၊ အနိုင်ရရန် မျှော်လင့်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။

အဆိုပါပွဲဖြစ်မြောက်ရန် ပြည်ပလက်စပိုက်များအား ခေါ်ယူမှုနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာလက်စပိုက် စီစဉ်သူ ဦးစိုင်းဇော်ဇော်က “ထိုင်းက လက်စပိုက်များတွေကို ဈေးကြီးကြီးပေးရတယ်၊ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သူတို့က ဟိုဘက်မှာ သုံးချိပဲထိုးရတယ်၊ ခေါင်းတိုက်တာမပါဘူး၊ လက်အိတ်စွပ်တဲ့သူရှိတယ်၊ မစွပ်တဲ့သူရှိတယ်၊ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာက ငါးချိုထိုးရတယ်၊ နှစ်ချိုထိုးရတော့ ဟိုမှာထိုးတဲ့ကြေးထက် သုံးပုံတစ်ပုံလောက်ပိုပေးရတယ်၊ အတတ်နိုင်ဆုံး ပွဲကောင်းချင်တဲ့အတွက် ထိုင်းဘက်ကအကောင်းဆုံးတန်းဝင်တဲ့သူတွေကို ဈေးကြီးပေး ခေါ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ပြည်တွင်း စိန်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်နိုင်ထွန်း(၂၀၁၇ ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံ)နှင့် မင်းထက်ကျော်(ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးရွှေတံဆိပ်ဆု)၊ စိုးဝင်းသန်း (၂၀၁၇ ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံ)နှင့် ခွန်အာကာ (ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေတံဆိပ်ဆု) သပြေအောင်(၂၀၁၇ ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံ)နှင့် သိန်းစိုး(ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေတံဆိပ်ဆု) မားမားအောင်လံဆုတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်သွားကြမည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီးစိန်ခေါ်ပွဲတွင် နော်ဥမာစိုး(ဖီးနစ်ကလပ်) နှင့် စုလှိုင်ဦး(တောင်ဇလပ်ကလပ်)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်မှစ၍ ၁ နာရီတွင် တီဗွီလက်စပိုက် နှင့် မင်းထက်ကျော်(ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး) ရုပ်သံလိုင်း၊ MRTV 4 ရုပ်သံလိုင်းနှင့် Pyone Play တို့တွင် ပြသသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲသို့ လာရောက်ကြည့်ရှုသူများအတွက် လက်မှတ်ငါးထောင်တန်းမှ ငါးသောင်းတန်းအထိ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇာနည်မောင်

ဂရစ်မန်းဆိုတာ အက်သလက်တီကိုရဲ့ အတောက်ပဆုံးသော ကြယ်တစ်ပွင့်။ ဖယ်လ်ကာအို၊ အဂွေရိုး၊ ကော်စတာတို့ ကျောခိုင်းသွားခဲ့တဲ့ အက်သလက်တီကို အသင်းရဲ့ လိုအပ်နေတဲ့ တိုက်စစ်နေရာကို ဖြည့်စွမ်းပေးရင်း ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံးထဲက တစ်ယောက်ဖြစ်လာခဲ့သူ။ ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီက မန်ယူကို ပြောင်းရွှေ့မယ်လို့ သတင်းတွေ အတိအကျ ထွက်လာခဲ့ပြီးကာမှ ကစားသမားခေါ်ယူခွင့် ပိတ်ပင်ခံထားရတဲ့ အက်သလက်တီကို အသင်းအတွက် ဆက်ရှိ ပေးခဲ့သူ။

ဘာစီလိုနာသို့

နိုဝင်ဘာလအတွင်း ထွက်နေတဲ့ သတင်းတွေ အများကြီးထဲက စိတ်ဝင် စားစရာကောင်းတာတစ်ခုကတော့ ဘာစီလိုနာက ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးပမ်းနေတဲ့ ကိစ္စရပ်ပါ။ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က ဘာစီလိုနာအသင်းက လာမယ့်နွေရာသီက အက်သလက်တီကို တိုက်စစ်မှူး ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူဖို့ သဘောတူညီချက်ရရှိပြီး ပြီးပြီ ဖြစ်သစ်လာတဲ့ သတင်းရင်းမြစ်တွေက အတိအကျကို ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဂရစ်မန်းဟာ ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ ခြေစွမ်းကျဆင်းနေပေမယ့် သူ့ကို ဘာစီလိုနာက ရော မန်ယူကပါ ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးပမ်းနေတာပါ။

လာမယ့် ဇန်နဝါရီလက အက်သလက်တီကို တိုက်စစ်မှူး ကော်စတာ၊ စပိန်တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဗီတိုလိုပိုကို အသုံးပြုလိုရမှာ ဖြစ်တာကြောင့် ဂရစ်မန်း ထွက်ခွာမယ်ဆိုလည်းရမယ့် အနေအထားပါ။ ဂရစ်မန်းကို မန်ယူကလည်း ခေါ်ယူဖို့ ထပ်မံ ကြိုးစားနေပေမယ့် သိရသလောက် တော့ ဂရစ်မန်းက ဘာတာကို ပိုပြီးသဘော တွေ့နေပါတယ်။ ဘာကာနည်းပြ ဗယ်လ်ဗာဒီက ဂရစ်မန်းရဲ့ အမာခံပရိသတ်ဖြစ်သလို ဘာစီလိုနာရဲ့ လက်ရှိရလဒ်ကောင်းတွေကလည်း ဂရစ်မန်းကို အမှန်တကယ် ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ အကြောင်းတရားတွေ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘာစီလိုနာမှာ ထိပ်တန်းတိုက်စစ်မှူးတွေဖြစ်တဲ့ မက်ဆီ၊ ဒီယိုရီ၊ ဆွာရက်စ်တို့ ရှိနေခြင်းကြောင့် ခါက လိုအပ်တဲ့ ခေါ်ယူမှု ဖြစ်ပါ့မလားဆိုတဲ့ နောက်ဆက်တွဲ မှန်းဆချက်တွေလည်း အများကြီးထွက်လာ စေပါတယ်။

တကယ်တမ်း စေ့စေ့တွေးကြည့်ရင် တော့ ဒီအပြောင်းအရွှေ့သတင်းက ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရာတွေလည်း အများကြီးရှိနေပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်းက လက်ရှိမှာ လာလီဂါမှာ ရော ချန်ပီယံလိဂ်မှာပါ ရလဒ်ကောင်းတွေ ရရှိနေတယ်ဆိုပေမယ့် ဒီအင်္ဂလိပ်က ဒဏ်ရာကြောင့် ကာလရှည် အနားယူနေရသလို ဆွာရက်စ်ကလည်း သူ့ရဲ့ ပုံမှန်ခြေစွမ်းအောက် အနည်းငယ် ကျဆင်းနေပါတယ်။ နေရာ ထွက်သွားပြီးနောက် ဗယ်လ်ဗာဒီ



ဘာစီလိုနာသို့ နီးကပ်လာတဲ့ ဂရစ်မန်းရဲ့ ခြေလှမ်းတွေ

ခေါ်ယူထားတဲ့ ဒီဗီလီက ဘယ်နှပွဲမှ မကစားရသေးခင် ဒဏ်ရာရသွားတာကြောင့် တကယ်လို့ ဒီဗီလီပြန်လာရင် အားလုံးက နာမည်ရပြီးသား ကစားသမားတွေဖြစ်လို့ ပွဲထွက်ခွင့်အတွက်ပါ ထိခိုက်မယ်လို့ ယူဆမှုတွေလည်း ရှိနေပါတယ်။

မော်ရင်ဟိုအတွက် အကျပ်အတည်း

မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုက မန်ယူကို ရောက်လာကတည်းက ပြင်သစ်သား ဂရစ်မန်းကို မျက်စိကျခဲ့တာဖြစ်ပြီး ပေါ့ဘာနဲ့ ဂရစ်မန်းတို့ရဲ့ ရင်းနှီးမှုကို အကြောင်းပြုပြီး မန်ယူကို အရခေါ်ယူဖို့ ကြိုးပမ်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီက ဂရစ်မန်း အနေနဲ့ မန်ယူကိုရောက်ဖို့ အနီးစပ်ဆုံး အခြေအနေရှိခဲ့ပေမယ့် အက်သလက်တီကို ကစားသမား ခေါ်ယူခွင့် ပိတ်ပင်ခံခဲ့ရမှုက အရာအားလုံးကို နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်သွားစေခဲ့ပါတယ်။ မော်ရင်ဟိုက ခုလည်း ဂရစ်မန်းကို ရရှိရေး ကြိုးပမ်းမှုကို လက်မလျှော့သေးဘဲ

ဂရစ်မန်းရဲ့ စာချုပ်ပါ အချက်အလက်အတိုင်း ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို ပေးဖို့ အသင့်ပြင်ထားခဲ့တာပါ။ ဒါပေမယ့် ဘာစီလိုနာရဲ့ ကြားဝင် ကြိုးပမ်းလာမှုက မော်ရင်ဟိုကို အကျပ်အတည်း တွေ့စေခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

ဖြစ်နိုင်တာက

တိုက်စစ်မှူး လေးဦးကို တစ်ပြိုင်နက် တည်း ဘယ်လိုနေရာချရမလဲဆိုတာ နည်းပြရဲ့ နည်းဗျူဟာခင်းကျင်းမှုနဲ့သာ သက်ဆိုင်တာကြောင့် ဒါက ပြဿနာတစ်ခုရင်တော့ မဟုတ်ပါဘူး။ ဗယ်လ်ဗာဒီအနေနဲ့ ဂရစ်မန်းကိုသာ တကယ်ခေါ်ချင်ရင် မက်ဆီ၊ ဆွာရက်စ်၊ ဒီဗီလီတို့နဲ့ တစ်ပြိုင်နက်တည်း ခင်းကျင်းနိုင်မယ့် ဗျူဟာတွေ စဉ်းစားပြီးသား ဖြစ်နေလောက်ပါပြီ။ ဗယ်လ်ဗာဒီက ဒီဗီလီ ဒဏ်ရာမရခင်က ၄-၃-၃ကို အသုံးပြုခဲ့ပေမယ့် ဒဏ်ရာရသွားပြီးနောက်ပိုင်းတော့ ၄-၄-၂ကို ပြောင်းသုံးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဖြစ်နိုင်တာကတော့ တိုက်စစ်ကစားသမားတွေ

ဘာကာနည်းပြ ဗယ်လ်ဗာဒီက ဂရစ်မန်းရဲ့ အမာခံ ပရိသတ်ဖြစ်သလို ဘာစီလိုနာရဲ့ လက်ရှိ ရလဒ်ကောင်း တွေကလည်း ဂရစ်မန်းကို အမှန်တကယ် ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ အကြောင်းတရားတွေ ဖြစ်နေပါတယ်

တစ်ပြိုင်နက်တည်း များများစားစား သုံးနိုင်မယ့် ၄-၂-၃-၁၊ ၄-၂-၄၊ ၃-၃-၁-၃ တို့လို ခန့်မှန်းနိုင်ပါတယ်။

၄-၂-၃-၁

တကယ်လို့ ၄-၂-၃-၁ဆိုရင်တော့ ဗီတိုတိုက်စစ်မှာ ဆွာရက်စ်၊ တောင်ပံနှစ်ဖက်မှာ မက်ဆီနဲ့ ဒီဗီလီ၊ ကွင်းလယ်ဖန်တီးရှင်နေရာမှာ ဂရစ်မန်းကို သုံးလို့ရပါတယ်။ ဒီကစားကွက်က အရင်က သိပ်ပြီး ခေတ်မစားပေမယ့် ၂၀၀၆ ကမ္ဘာ့ဖလားမှာ ပြင်သစ်အသင်းက ဒီနည်းဗျူဟာနဲ့ အလုပ်ဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် ဇီဒန်းတို့လို ဘောလုံးဦးနှောက် အပြည့်ရှိတဲ့ ကွင်းလယ် တိုက်စစ်ကစားသမားတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ အသင်းတွေက ဒီဗျူဟာကို အဓိက သုံးစွဲလာကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဂရစ်မန်းဟာ တောင်ပံတိုက်စစ်မှာသာမက ကျောနံပါတ်(၁၀)ဝတ် ကစားသမားတွေကစားလေ့ရှိတဲ့ ကွင်းလယ်ဖန်တီးရှင်နေရာမှာလည်း ကစားနိုင်တဲ့သူဖြစ်လို့ ဗယ်လ်ဗာဒီအဓိက အသုံးပြုနိုင်ဖွယ်ရှိတဲ့ ကစားကွက်ပါ။

၄-၂-၄

ဒီကစားကွက်ဆိုရင် ဂရစ်မန်းအနေနဲ့ ဗီတိုတိုက်စစ်နေရာမှာ ဆွာရက်စ်နဲ့ တွဲဖက်ပြီး တောင်ပံနှစ်ဖက်မှာ မက်ဆီ၊ ဒီဗီလီတို့က မြားဦးပုံသဏ္ဍာန်နဲ့ တိုက်စစ်ဆင်ပါလိမ့်မယ်။ ဒီလို ကစားကွက်ဟာ ထိပ်တန်း တိုက်စစ်မှူးတွေ အများကြီး ပိုင်ဆိုင်တဲ့ အသင်းတွေက ခင်းကျင်းလေ့ရှိပြီး မန်စီးစီးနည်းပြ ဂျီဒီယိုလာက ရန်ပုံစံခါ အသုံးပြု တတ်ပါတယ်။

၃-၃-၁-၃

မက်ဆီကို ကွင်းလယ်မှာ လွတ်လွတ်လပ်လပ် ကစားစေချင်ရင် ဂရစ်မန်းကို ညာတောင်ပံမှာ ထားပါလိမ့်မယ်။ တကယ်လို့ ဒီကစားကွက် စမ်းသပ်မှု အောင်မြင်ရင် ဒီဗီလီနဲ့ ဂရစ်မန်းတို့အပြင် မက်ပီ၊ ဂျူး၊ ပါယက်၊ မာရှယ်လ်၊ ကိုးမန်း၊ လာကာ ဇက်တို့လို တိုက်စစ်ကစားသမားကောင်းတွေ အများကြီးရှိနေတဲ့ ပြင်သစ်လက်ရွေးစင် အသင်းလည်း ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလားမှာ ဒီဗျူဟာကို သုံးစွဲနိုင်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာမှာ အင်နီယေစတာ၊ ရာကီတစ်နဲ့ ဘက်စတက်စ်တို့လို ဖန်တီးမှုကောင်းတဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား စုစုံမှုကလည်း ဗယ်လ်ဗာဒီအတွက် စဉ်းစားပြီးသား နည်းဗျူဟာတစ်ခု ဖြစ်နေပါလိမ့်မယ်။

အသင်းကြီးတွေ အားပြိုင်ကြမယ့် စနေညရဲ့ ဒါဘီပွဲစဉ်များ

နိုဝင်ဘာ

စနေနေ့ညတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် ပရီမီယာလိဂ်၊ စီးရီးအေနှင့် စပိန်လာလီဂါပွဲများတွင် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံနေတဲ့ ဒါဘီပွဲစဉ်များပွဲသုံးသပ်ရေးသားလိုက်ရပါတယ်။

အဆင်အမင်္ဂါ

ဒီနှစ်သင်းဟာ စနေညရဲ့ အစောဆုံးပွဲစဉ် တစ်ပွဲဖြစ်တာနဲ့အညီ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်မှာ အမှန်ပါပဲ။ ဒီပွဲမတိုင်ခင်မှာ နှစ်သင်းစလုံးမှာ ရှိတဲ့ ကစားသမားတွေဟာ နိုင်ငံတကာပွဲစဉ်တွေကန့်ထားရတာမို့ ပွဲပန်းလာနိုင်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ မန်စီးစီးအသင်းကိုရှုံးနိမ့်ခဲ့မှုကြောင့် ဒီပွဲစဉ်မှာ အကောင်းဆုံးပုံစံနဲ့ ပွဲထွက်လာမှာပါ။ စပါးအသင်းကလည်း မန်ယူနဲ့အမှတ်တူနေတာကြောင့် ဒီပွဲမှာ အမှားခံမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဧည့်သည် စပါးအသင်းဟာ အနည်းဆုံးသရေတစ်မှတ်ရယူနိုင်အောင် ပြင်ဆင်လာမှာပါ။

ဒီနှစ်သင်းရဲ့ ရမှတ်အဆင့်တွေကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် အာဆင်နယ်အသင်းကတော့ ၁၁ ပွဲကစား ခြောက်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ လေးပွဲရှုံး၊ ရမှတ် ၁၉ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၆ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ စပါးအသင်းကတော့ နောက်ဆုံးပွဲစဉ် နှစ်ပွဲအနိုင်ရကာ ၁ ပွဲကစား ခုနစ်ပွဲနိုင်၊ နှစ်ပွဲသရေ နှစ်ပွဲရှုံးနိမ့်မှုကြောင့် ရမှတ် ၂၃ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၃ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။

အဆင်အမင်္ဂါ အိမ်ကွင်းတွင် နောက်ဆုံးပွဲကြိုတွေ့ဆုံမှု

၆-၁၁-၂၀၁၆ အဆင်နယ် ၁ - ၁ စပါး

၈-၁၁-၂၀၁၇ အဆင်နယ် ၁ - ၁ စပါး

ဗီယာလာလီဂို

ဒီနှစ်သင်းဟာ အီတလီစီးရီးအေရဲ့ ရောမ ဒါဘီပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်တာနဲ့အညီ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်လာမှာ အသေအချာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရာသီမှာ နှစ်သင်းစလုံး ခြေစွမ်းကောင်းမွန်နေတာကြောင့် အရင်နှစ်တွေကထက် ပိုပြီးအကြိတ်အနယ်ရှိလာမှာပါ။ လာဇီယိုအသင်းက အိမ်ရှင်ရိုးမားအသင်းကို ခက်ခက်ခဲခဲယှဉ်ပြိုင်ပြီး အနိုင်သုံးမှတ်ရဖို့ များပါတယ်။

ဒီနှစ်သင်းရဲ့ ရမှတ်အဆင့်တွေကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် ရိုးမားအသင်းဟာ နောက်ဆုံးငါးပွဲဆက် အနိုင်ရပေမယ့် ၁၁ ပွဲကစား ကိုးပွဲနိုင်၊ သရေမရှိ၊ နှစ်ပွဲရှုံးနိမ့်မှုကြောင့် ရမှတ် ၂၇ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၅ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ လာဇီယိုအသင်းကတော့ နောက်ဆုံးကိုးပွဲဆက် အနိုင်ရထားပါတယ်။ ၁၁ ပွဲကစား ကိုးပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ တစ်ပွဲရှုံးနိမ့်မှုကြောင့် ရမှတ် ၂၈ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၄ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။

ဗီယာအိမ်ကွင်းတွင် နောက်ဆုံးပွဲကြို တွေ့ဆုံမှု

၃၀-၀၄-၂၀၁၇ ဗီယာ ၁ - ၃ လာဇီယို

၄-၀၄-၂၀၁၆ ဗီယာ ၃ - ၂ လာဇီယို

အက်သလက်တီကို ဗီယာလ်ဗာဒီအရပ်

ဒီနှစ်သင်းဟာ စပိန်လာလီဂါရဲ့ ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်လာမယ့် မက်ဒရစ်ဒါဘီပွဲစဉ်တစ်ပွဲ ဖြစ်တယ်။ အသင်းကြီးတွေဖြစ်ပေမယ့် ဒီရာသီမှာ ခြေစွမ်းပုံမှန်မဟုတ်တဲ့ အသင်းနှစ်သင်း ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံတာကြောင့် နှစ်သင်းစလုံး ရုန်းကန်လာနိုင်ပါတယ်။ အက်သလက်တီကို အသင်းရဲ့ Wanda Metropolitano ကွင်း အသစ်မှာ ဗီယာလ်ဗာဒီအရပ်တို့ ရုန်းကန်ကြ ဖြစ်ပါမယ်။ အက်သလက်တီကိုဟာ ကပ်ပြီး အနိုင်ရသွားဖို့ ရှိပါတယ်။

အက်သလက်တီကို အသင်းကလည်း နောက်ဆုံးပွဲဆက် ရှုံးနိမ့်မှုမရှိပါဘူး။ ပွဲစဉ် ၁၁ ပွဲကစား ခြောက်ပွဲနိုင်၊ ငါးပွဲသရေ ရှစ်ပွဲမရှိ ရမှတ် ၂၃ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၄ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဗီယာလ်ဗာဒီအရပ်အသင်းကလည်း ပွဲစဉ် ၁၁ ပွဲကစား ခုနစ်ပွဲနိုင်၊ နှစ်ပွဲသရေ နှစ်ပွဲရှုံးနိမ့်မှုကြောင့် ရမှတ် ၂၃ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၃ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်းစလုံးဟာ ဘာစီလိုနာနဲ့ရုန်းမတက်တာမှာ အသီးသီးရပ်တည်နေကြပါတယ်။

အက်သလက်တီကို အိမ်ကွင်းတွင် နောက်ဆုံးပွဲကြိုတွေ့ဆုံမှု

၁၀- ၅-၂၀၁၇ အက်သလက်တီကို ၂ - ၁ ဗီယာလ်ဗာဒီ

၁၉-၁၁-၂၀၁၆ အက်သလက်တီကို ၀ - ၃ ဗီယာလ်ဗာဒီ



ဘလွန်းဒီအောဆု ခုနစ်ခုနှင့် ကလေးခုနစ်ဦး လိုချင်သည်ဟု စီရိုနယ်လီဒို ပွင့်ဟ

ဗီယာလ်ဗာဒီက ဘလွန်းဒီအောဆု ပါတ်(၇)ကို ဝတ်ဆင်ရသည်ကို နှစ်သက်သူ ဖြစ်သလို CR7 ကို သူ၏ အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် သုံးစွဲသူဖြစ်ပြီး ၇ ဂဏန်းကို ကြိုက်နှစ်သက် သူဖြစ်သည်။ ယခုလည်း စီရိုနယ်လီဒိုက သူ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးရည်မှန်းချက်မှာ ဘလွန်းဒီအောဆု ခုနစ်ကြိမ် ဆွတ်ခူးနိုင်ရေးနှင့် ကလေး ခုနစ်ဦး ရရှိရေးတို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း ဖွင့်ဟခဲ့သည်။ စီရိုနယ်လီဒိုမှာ လက်ရှိတွင် သားသမီးလေးဦး ပိုင်ဆိုင်ထားပြီဖြစ်ပြီး သူက “ကျွန်တော်က ငါးကြိမ်မြောက် ဘလွန်းဒီအောဆုကို ရရှိမယ်လို့ မျှော်လင့် နေပါတယ်။ နောက်နှစ်ရောက်ရင်လည်း နောက်ထပ် တစ်ဆူထပ်ရဖို့ ကျွန်တော် တိုက်ပွဲဝင်သွားမှာပါ”ဟု သူ၏ ဘလွန်းဒီအောဆုအတွက် မျှော်လင့်ထားမှုများကို

ပြင်သစ်သတင်းစာ L'Equipe သို့ ဖြေကြား ခဲ့သည်။

ချစ်သူ ဂျော်ဂျီနာရိုဒီဂရိုက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် စီရိုနယ်လီဒိုအတွက် စတုတ္ထ မြောက်ရင်သွေး သမီးငယ် အလာနာကို မွေးဖွားပေးခဲ့သည်။ စီရိုနယ်လီဒိုသည် ၂၀၁၀ ခုနှစ်က အမည်မသိ အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် ခရစ္စတိုယာနိုဂျူနီယာကို ရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်းမှာပင် အငှားကိုယ်ဝန်ဖြင့် အမြွှာရင်သွေးနှစ်ဦးကို မွေးဖွားခဲ့သည်။ သို့သော် စီရိုနယ်လီဒိုက နောက်ထပ်ရင်သွေး သုံးဦးနှင့် ဘလွန်းဒီအောဆု ခုနစ်ဆူ ရရှိရေး မှာ သူ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးရည်မှန်းချက်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မေလွဲသင်း ရေးသားသည်

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေ (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၂၈ ။) ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်) ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့်အကျိုးသက်ရောက်သည့်ကာလ

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေသည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

အခန်း (၂)

နောက်ထပ်အသုံးစရိတ်များကို ခွင့်ပြုလျာထားပေးခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း

- ၂။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စု

ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ် ပြင်ပမှဆောင်ရွက်သော ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၊ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဇယား (၁)၊ (၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅)၊ (၆)၊ (၇)၊ (၈) နှင့် (၉) တို့တွင် ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေတို့အတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာသုံးငွေများကို သုံးစွဲနိုင်သည်။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ခွင့်ပြုထားသည့် ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲခြင်းသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသည့် ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲခြင်းအပြင် နောက်ထပ်သုံးစွဲခြင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

- ၃။ (က) ပုဒ်မ ၂ ပါ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား တာဝန်ပေးအပ်သည့်သုံးငွေကို စီမံခန့်ခွဲရန် မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

- (ခ) သုံးငွေကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ ၂၀၁၇

ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၃)

ငွေချေးယူခြင်း

- ၄။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၂ တွင် ဖော်ပြထားသည့် ငွေချေးစာချုပ်များချုပ်ဆိုပြီးနောက် အမှန်တကယ် ချေးယူလက်ခံရရှိသည့် ငွေပမာဏအပြင် နောက်ထပ် ကျပ်သန်းနှစ်သိန်း တိုးမြှင့်လျာထားလိုက်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) ထင်ကျော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအမှတ် ၁၂၀(၁)၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊
ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

အမှတ် နံပါတ်	၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေ အမှတ်(၂၈)	အမည်အစမှ	တာဝန်ခံ	မူရင်းစာရင်းပြင်ဆင်မှု										
				အသုံးစရိတ်	အသွင်း	အထောက်အပံ့	အသုံးစရိတ် အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း			
၁	၂	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့	နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ တာဝန်ခံ	၃၀၀,၀၀၀										
၂	၃	နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအမှတ်(၁၂)၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့	နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအမှတ်(၁၂)၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ တာဝန်ခံ	၁၆,၀၀၀										၁၆,၀၀၀
၃	၄	ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်	ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် တာဝန်ခံ				၁၀,၆၀၀							၁၀,၆၀၀
၄	၅	ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်	ပြည်ထောင်စုရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် တာဝန်ခံ	၅၀၀,၀၀၀										၅၀၀,၀၀၀
၅	၆	ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့	ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ တာဝန်ခံ	၂၂,၂၀၀										၂၂,၂၀၀
			စုစုပေါင်း	၃၈၈,၂၀၀			၁၀,၆၀၀							၃၉၈,၈၀၀

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ ဦးစီးဌာနများ

အမှတ် နံပါတ်	၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေ အမှတ်(၂၈)	အမည်အစမှ	တာဝန်ခံ	မူရင်းစာရင်းပြင်ဆင်မှု										
				အသုံးစရိတ်	အသွင်း	အထောက်အပံ့	အသုံးစရိတ် အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း	အသွင်း			
၁	၁	နိုင်ငံခြားရေး	နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ တာဝန်ခံ	၅,၀၀၀,၀၀၀			၅,၀၀၀,၀၀၀							၅,၀၀၀,၀၀၀
၂	၂	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့	မိမိ	၂,၀၇၀,၀၀၀	၅၀၀,၀၀၀	၆,၀၀၀	၁,၀၇၀,၀၀၀							၂,၀၇၀,၀၀၀
၃	၃	တာဝန်ခံ	မိမိ	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁,၂၀၀,၀၀၀		၁,၀၇၀,၀၀၀			၂,၀၇၀,၀၀၀				၂,၀၇၀,၀၀၀
၄	၄	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး	မိမိ	၅၅၀,၀၀၀			၅၅၀,၀၀၀							၅၅၀,၀၀၀
၅	၅	ပြင်ဆင်ရေး	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၆	၆	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၇	၇	နိုင်ငံခြားရေးအဖွဲ့အစည်း	မိမိ	၅,၀၀၀,၀၀၀	၅,၀၀၀,၀၀၀		၅,၀၀၀,၀၀၀							၅,၀၀၀,၀၀၀
၈	၈	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀	၅၀၀,၀၀၀		၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၉	၉	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၀	၁၀	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၁	၁၁	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၂	၁၂	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၃	၁၃	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၄	၁၄	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၅	၁၅	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၆	၁၆	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၇	၁၇	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၈	၁၈	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၁၉	၁၉	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၂၀	၂၀	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၂၁	၂၁	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၂၂	၂၂	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
၂၃	၂၃	အထောက်အပံ့အကူအညီ	မိမိ	၅၀၀,၀၀၀			၅၀၀,၀၀၀							၅၀၀,၀၀၀
			စုစုပေါင်း	၅၅,၀၀၀,၀၀၀	၅,၀၀၀,၀၀၀		၅,၀၀၀,၀၀၀			၅,၀၀၀,၀၀၀				၅,၀၀၀,၀၀၀

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

လက်တွေ့ အသုံးချ ဆေးနည်းတိုများ (၄၀)

ကြည်လွင်မြင့် (မုန့်)

ဆရာ၊ ကျွန်တော်ဝမ်းဗိုက်ညာဘက်ခြမ်း နံရိုးအောက် အောင့်အောင့်နေလို့ အသည်းရောင်တာလားဆရာ။ ဘာဆေးသောက်ရမလဲ ဖြေကြားပေးပါဦးဆရာ။

ညာဘက်ခြမ်းဝမ်းဗိုက်အောင့်ရင် အသည်း၊ သည်းခြေအိတ်၊ အစာအိမ်မှအထွက်၊ အူသိမ်ဦးပိုင်း ရောင်ရင်ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ အောက်နည်းနည်းရောက်သွားရင်တော့ အူအတက်လည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဆေးရုံဆေးခန်းပြသင့်ပါတယ်။ မာကျောတဲ့အစာ၊ အပူအစပ်၊ အရက်၊ ဘီယာ၊ ဆေးလိပ်ရှောင်ကြဉ်ပါ။ ရေကျက်အေးသောက်ပါ။ ရေခဲအေးကြမ်း အဖန်ရည်သောက်ရင် လေမချုပ်အောင် ဆားလှော်အနည်းငယ် ထည့်သောက်ပါ။ ရှောင်ရည်နဲ့ ပျားရည် စပ်သောက်ရင်လည်း သင့်တော်ပါတယ်။

ဆရာရှင်၊ သမီးပိန်နေလို့ ဘယ်လိုစားသောက်ရမလဲ ရှင်။ သမီးက နွားနို့နဲ့မတည့်ပါ။ နွားနို့သောက်ရင် အင်ပျဉ်လိုအပိန်တွေ ထွက်လာပြီး ယားလို့ပါရှင်။

ဂေါ်ဖီထုပ်ကို တစ်ထုပ်ဖြစ်ဖြစ်၊ တစ်ဝက်ဖြစ်ဖြစ် တစ်ရေပြုတ်ပြီး သွန်ပစ်ပါ။ နောက်တစ်ရေမှာ နူးအောင် ပြုတ်ပြီး ထမင်းမစားဘဲ ကိုယ်ကြိုက်ရာဟင်းတစ်မျိုးမျိုးနဲ့ရောပြီး နေ့စဉ်စားပေးရင် ဝလာနိုင်ပါတယ်။ ဂေါ်ဖီထုပ်က လူကိုဝေတဲ့အပြင် အသားအရေကို ကြည်လင်စိုပြည်စေပါတယ်။

ဆရာ၊ ကျွန်တော့်သားလေး မကြာခဏ နှာခေါင်းသွေးယိုတတ်ပါတယ်။ ကလေးက အသက် ကိုးနှစ်ပါ။ ဘာကြောင့် နှာခေါင်းသွေးယိုရပါသလဲ။ နှာခေါင်းသွေးမယိုအောင် ဘာတွေလုပ်သင့်ပါသလဲ။ ကျေးဇူးပြုပြီး ညွှန်ပြပေးပါဆရာ။

နှာခေါင်းသွေးယိုတာ ပူတဲ့ရာသီတွေမှာ အဖြစ်များပါတယ်။ နေ့ခင်း နေပူထဲထွက်ရင် ညဘက်မှာ နှာခေါင်းသွေးယိုတတ်ပါတယ်။ အခုခေတ် ဝမ်းကွဲစားတဲ့ ကလေးတွေမှာလည်း အဖြစ်များပါတယ်။ ရိုးရာဆေးပညာ အယူအဆကတော့ ဝမ်းထဲမှာ လေပူများပြီး အထက်ကိုလှန်တင်တဲ့အခါ နှာခေါင်းသွေးယိုတတ်ပါတယ်။ ရေခဲရေ အသောက်များတဲ့သူတွေမှာလည်း လေပူ အထက်ဆန်တတ်ပါတယ်။ နှလုံးရောဂါ၊ အဆုတ်သွေးလျှံရောဂါတွေလည်း ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဆေးနည်းတို ကတော့ နှာခေါင်းသွေးယိုချိန်မှာ နားနောက်က ချိုင့်ခွက်လေးမှာ ရေခဲကပ်ပေးရင် ရပ်သွားနိုင်တယ်။ (လက်တွေ့ပါ) ရေခဲမရှိရင် အဝတ်ကို ရေအေးဆွတ်ပြီး ကပ်ပေးပါ။ မာလာကာရွက် ခူးခြေပြီး ရှူပေးပါ။ မကြာခဏ နှာခေါင်းသွေးယို တတ်သူတွေအတွက် လုပ်ဆောင်ရမယ့် နည်းကတော့ ဇလုံထဲမှာ ဆားတစ်ဇွန်းထည့်၊ ရေအေးနဲ့ဖျော်၊ ခေါင်းညှိုးပြီး ရေကိုရှူသွင်းပါ။ မရှူရင်လည်း ဆားရည်ထဲမှာ နှာခေါင်းကို နှစ်လိုက်၊ ဖော်လိုက် လုပ်ပေးရင်လည်း ရပါတယ်။ ရေရှူတဲ့လေကျင့်ခန်းကို နေ့စဉ်လုပ်ပေးရင် နှာခေါင်းသွေးယိုရောဂါပျောက်နိုင်တယ်လို့ သိမ်ဖြူဆေးကျမ်းမှာ ဖော်ဖွဲ့ပါပါတယ်။

ဆရာရှင်၊ သားလေးမွေးတာ အခု ၂၆ ရက်သားရှိပါပြီ။ နှာပိတ်ပြီး အသက်ရှူရင်ကျပ်ဖြစ်နေပါတယ်။ လမ်းညွှန်ပေးပါဦး ဆရာ။

ဆားရည်နွေးနွေးကို အဝတ်မှာဆွတ်၊ ကလေး ခြေဖဝါးကို ပွတ်ပေးပါ။ ကွမ်းရွက်မီးကင် အရည်ညှစ်၊ အုန်းဆီနဲ့ရောပြီး ကလေးငယ်ထိပ်လိမ်းပေးပါ။ ကွမ်းရွက်ကိုခြေ အနံ့ရအောင် ကလေးနှာဝမှာ တွေ့ပေးပါ။
ဆရာခင်ဗျာ၊ ညပိုင်း ဆီးခဏခဏသွားပါတယ်။ အိပ်နေပျက်ပြီး ခေါင်းတွေပူပါတယ်။ ညအိပ်ခါနီးဆို ရေတောင် မသောက်ရပါဘူး။ ဆေးနည်းလေး ပြောပြပေးပါခင်ဗျာ။

ကြက်သွန်ဖြူ မီးဖုတ်စားပါ။ ညမအိပ်ခင်စားပါ။ (တစ်နည်း) မြန်မာကုက္ကိုခေါက်ကို သွေးပြီး ပျားရည်တစ်ဇွန်းစပ်၊ မနက် ည သောက်ပေးပါ။

မင်္ဂလာပါ ဆရာ၊ ကျွန်တော့်သားက အသက်တစ်နှစ်ခွဲရှိပါပြီ။ ဝမ်းလျှောကတည်းက အစားသိပ်မစားဘူးဖြစ်နေတယ်ဆရာ။ ကလေးအစားပြန်စားအောင် နည်းလမ်းလေး ပြောပြပေးပါဆရာ။

ထန်းလျက်ကျွေးပေးပါ။ ထန်းလျက်နဲ့သာဂျိုတိုက်ပါ။ ငါးဖယ်အောင်းမီးကင်ပြီး အသားကို ထမင်းနဲ့ ပါးခွဲပေးရင် အစာပြန်တောင်းလာပါလိမ့်မယ်။ တချို့က



ခံတွင်းပျက် အစား မစားရင် ငါးဖယ်အောင်း ငါးပိကောင်ကို မီးကင်ပြီး ထမင်းဆီဆမ်းနဲ့ ကျွေးလေ့ရှိပါတယ်။

ဆရာ မင်္ဂလာပါ တင်ဥလောက်ပေးခွင့်ပြုပါ။ သမီးက အသက် ၂၅ နှစ်ပါပြီ။ လက်ရှိ နိုင်ငံခြားမှာ ကျောင်းတက်နေပါတယ်ရှင်။ သမီးနားတစ်ဖက်က အသံတွေကြားနေရလို့ပါရှင်။ အသံကတော့ တုန်ခါနေတဲ့အသံမျိုး။ တစ်ချက်တစ်ချက် 'ဖီ' ဆိုတဲ့ အသံမျိုးလည်းကြားရပါတယ်ရှင်။ အထူးသဖြင့် တိတ်ဆိတ်နေတဲ့ အချိန်မျိုးဆို ပိုကြား ရပါတယ်။ ဖြစ်နေတာ ခြောက်လလောက်ရှိသွားပြီရှင်။ အခုတစ်လော နောက်တစ်ဖက်ကပါ ကြားသလိုဖြစ်လာလို့ စိတ်ပူမိပါတယ်ရှင်။ ပျောက်ကင်းနိုင်မယ့် နည်းလမ်းတွေ လမ်းညွှန်ပေးစေလိုပါတယ်ရှင်။

အရင်က အမေရိကမှာ အလုပ်လုပ်နေတဲ့ ဆရာဝန် မကြီးတစ်ယောက်လည်း အဲဒီလိုဖြစ်ဖူးတယ်။ နားဆရာဝန်နဲ့ မျိုးစုံစစ်ဆေးကုသပြီးနောက် မသက်သာတော့ စိတ်ကြောင့်ဖြစ်တာပါဆိုပြီး စိတ်ရောဂါကုဆရာဝန်ကိုလွှဲတယ်။ နောက်ပျောက်ချင်တော့ ဆရာဝန်မကြီး ငယ်စဉ်က နားထဲရောင်ရာက နားပြည်ယိုရောဂါဖြစ်ဖူးတယ်။ နားပြည်ယိုတာပျောက်တော့ နားလေထွက်တာ ကျန်နေတယ်။ သူ့အမေက ရွက်ကျပ်ပေါက်အရွက်ကို

မီးကင်ပြီး အရည်ကို နွေးနွေးလေး သူ့နားထဲ ညှစ်ထည့်တာ မှတ်မိတယ်။ အဲဒါနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို လွမ်းပြီး ရွက်ကျပ်ပေါက် မှာတယ်။ ရောက်လာတော့ ငယ်ငယ်က အမေ လုပ်ပေးသလို မီးကင်ပြီး အရည်နားထဲ ညှစ်ထည့်တာ နားထဲက အူပြီး အသံမျိုးစုံထွက်တာပျောက်တဲ့ အကြောင်းတိုင်းရင်းဆေးပညာ ဌာနထုတ် မဂ္ဂဇင်းတစ်စောင်မှာ ဖတ်ရဖူးပါတယ်။ ရွက်ကျပ်ပေါက်ရွာပါ။ မရသေးရင် ကြက်သွန်နီဥမီးကင် အရည်ညှစ် နားထဲထည့်ပါ။ တစ်နေ့ကို သုံးကြိမ်ထည့်ပါ။

ဆရာရှင်၊ ကျွန်မသမီးလေးက အသက်သုံးနှစ် နှစ်လရှိပါပြီ။ စကားတွေအားလုံးကို နားလည်ပေမယ့် သိပ်ပြန်မပြောတတ်သေးပါဘူး။ ဉာဏ်ရည်နည်းပါတယ်။ ဝမ်း အမြဲချုပ်တာ မွေးကင်းစကနေ အခုထိပါ။ လေအောင့်တတ်လို့ ကြက်သွန်ဖြူဖုတ်ပြီး အမြဲကျွေးပါတယ်။ လူကောင်ကထွားပေမယ့် ဆံပင်က သိပ်မသန်ပါဘူး။ မျက်နှာမွေးလည်း သိပ်မထွက်ပါဘူး။ အသက်သုံးနှစ်ကစပြီး ပျားရည်ကို မနက်၊ ည လက်ဖက်ရည်ဇွန်း နှစ်ဇွန်းတိုက်နေပါတယ်။ ပျားရည်ကြောင့် ဝမ်းပိုချုပ်လားသိချင်ပါတယ်။ ဒီအရွယ် ပျားရည်တိုက်သင့် မတိုက်သင့်နဲ့ တခြား ကလေးတွေက စောင့်ရှောက်ရမယ့် နည်းလမ်းတွေ ပြောပြပေးစေလိုပါတယ်။
ကလေးကို ပျားရည်နေ့စဉ် မတိုက်ပါနဲ့။ အပူဓာတ်

များပြီး ဝမ်းမီးတောက်စေတဲ့သတ္တိရှိပါတယ်။ လွန်ကဲရင် အားမဖြစ်ဘဲ ပိန်သွားတတ်ပါတယ်။ ကလေးအတွက် ကောင်းစေနိုင်တဲ့ အောက်ပါနည်းလမ်းတွေကို မှတ်သားထားပါ။ ကလေးဉာဏ်ကောင်းစေတာက မြင်းခွာရွက်ပါ။ ဖျော်ရည်လုပ်တိုက်ပါ။ ကလေးအစာစားစေတာက ငါးဖယ်အောင်းပါ။ မီးကင်ပြီး ကျွေးပါ။ ကလေးအစာကြေစေတာက ငါးဖယ်အောင်းပါ။ ဝါးကျွေးပါ။ ကလေးဝမ်းမုန်စေတာက ကွမ်းရွက်ပါ။ ပြုတ်ရည်တိုက်ပါ။ ကလေး ဆံပင်သန်စေတာက ထောလပတ်ရွက်ပါ။ အုန်းဆီနဲ့စိမ် ငယ်ထိပ်လိမ်းပါ။ ကလေးမျက်ခုံးမွေးသန်စေတာက ကြိတ်မှန်ရွက်အရည်ညှစ် ကွမ်းရိုးနဲ့တို့ပေးပါ။ ကလေးသန်ကျစေတာက သင်္ဘောသီးအစေ့နက်ပါ။ အမုန့်ကြိတ်ပြီး ပျားရည်နဲ့တိုက်ပါ။ ကလေးအကြောသန်စေချင်ရင် ရေစိမ်ပေးပါ။ ရေကူးသင်ပေးပါ။ ကလေး ကိုယ်ခံအားကောင်းစေချင်ရင် မြေကြီးပေါ်ချထား ဆော့ကစားပါစေ။

ဆရာခင်ဗျာ၊ ကျွန်တော်အစာစားပြီး လေချဉ် ခဏခဏတတ်ပါတယ်။ လေလည်း မလည်ပါဘူး။ လေချုပ်တာလား ဘာကြောင့်ဖြစ်တာလည်း သိချင်လို့ပါ။ ဆေးနည်းလေးပါ ဖြေကြားပေးပါ ဆရာ။

အစာချက်အားနည်းလို့ အစာမကြေဖြစ်ပြီး လေချဉ်တက်တာပါ။ အစာကြေအောင် ချင်း ပါးပါးလှီး၊ ရေခဲနွေးစိမ်ထား။ ထမင်းစားပြီးတိုင်း သောက်ပေးပါ။ သွေးတိုးရောဂါမရှိရင် လေဆေးလျက်ဆားတွေလည်း သုံးဆောင်နိုင်ပါတယ်။

ဆရာကြီးရှင်၊ ညနေပိုင်းမှာ အဝတ်လျှော်ပြီး ရေချိုးလိုက်တာ အသံဝင်နေပါတယ်။ အားလူပြီးပြောမှ အသံနည်းနည်းထွက်ပါတယ်ရှင်။ အသံပြန်ထွက်လာအောင် ဆေးနည်းလေးပြောပြပေးပါရှင်။

အပူငုပ်သွားလို့ပါ။ ဆားဟင်းစားဖွန်း တစ်ဇွန်းကို နီအောင်လှော်၊ သံပရာသီးတစ်လုံး အရည်ညှစ်ချပြီး ဖျော်ပါ။ လျက်ပေးပါ။ အသံပြန်ထွက်ပါတယ်။ (တစ်နည်း) ပြည်ပန်းညိုရွက်ကိုထောင်း၊ အရည်ညှစ်၊ ဆားလှော် အနည်းငယ်ခတ်ပြီးသောက်ပါ။ ပြည်ပန်းညိုရွက်ကို ဟင်းချိုချက်သောက်ပါ။

ဆရာကြီးရှင်၊ တစ်နှစ်အရွယ်သားလေးက ဆော့ရင်းနဲ့ ဒီဇယ်ဆီအနည်းငယ်ကို စားမိသွားပြီး နောက်ပိုင်း အန်ပဲအန်နေလို့ပါဆရာ။ အဆိပ်ပြေမယ့် နည်းလမ်းလေးတွေရှိရင် ပြောပြပေးပါဆရာ။

ကန်စွန်းရွက်ရိုးနီကိုထောင်း၊ အရည်ညှစ်တိုက်ပါ။ (တစ်နည်း) ကုန်းကန်စွန်းရွက်ကို ထန်းလျက်ရောကျိုတိုက်ပါ။ အဆိပ်ပြေစေနိုင်ပါတယ်။

ဆရာခင်ဗျာ၊ ကျွန်တော်အမျိုးသမီးက မီးဖွားပြီးတာ ၁၂ ရက်ပဲရှိပါသေးတယ်။ သူက ဝမ်းချုပ်နေတယ် ဆရာ။ ကလေးဝမ်းသွားမယ်ထင်လို့ ဝမ်းနုတ်ဆေးလည်း မသောက်ရပါဘူး။ ဝမ်းချူဘောလုံးချူတော့လည်း မရဘဲ သွေးပါထွက်တယ်ဆရာ။ ဘယ်လိုလုပ်ရမယ်ဆိုတာ လမ်းညွှန်ပေးပါဆရာ။

မန်ကျည်းသီးမှည့်အနှစ် တစ်ဇွန်း၊ ဆားခါးတစ်ဇွန်း ရောနယ်ပြီးတိုက်ပါ။ ကလေးနဲ့လည်း တညှိပါတယ်။ သိပ်ချုပ်ရင် ဆားခါးပိုထည့်နိုင်ပါတယ်။ အဲဒီဆေးနည်းကို သုံးရက်တစ်ခါ သောက်နိုင်ပါတယ်။ နို့တိုက်နေတဲ့မိခင်တွေကို ပေးနေကျပါ။ ကလေးဝမ်းချုပ်ရင်လည်း မိခင်သောက်ပေးပါက ကလေးပါ ဝမ်းသွားပါတယ်။

ဆရာခင်ဗျာ၊ ကျွန်တော်တို့အရပ်က ကလေးတွေ ဦးခေါင်းမှာ အပူကန်ပြီး အဖုတွေ ထွက်ပါတယ်။ တချို့ မျက်ခွံနဲ့နှာခေါင်းတွေပေါ်က ထွက်ပါတယ်။ နေပူပြီး ရုတ်တရက် မိုးရွာချတော့ မိုးရေထဲထွက်ဆော့ပြီး အပူကန်တာတွေ ထွက်လာပါတယ်။ ပျောက်ကင်းအောင် ဘယ်လိုလုပ်ရမယ်ဆိုတာ လမ်းညွှန်ပေးပါဦးဆရာ။

အရပ်ခေါ် ပဲသီတာအနာပါ။ တမာရွက်ပြုတ်ရည်နဲ့ ဦးခေါင်းကို ဖန်ဆေးပါ။ တမာရွက်ပြုတ်ချပြီး အုန်းဆီနဲ့ လိမ်းပါ။ သံပရာရည်နဲ့ ပျားရည်ရောစပ်ပြီး တို့ပေးရင်လည်း အနာကျက်မြန်ပါတယ်။ ခေါင်းအုံးပေါ် ငှက်ပျောရွက်ခင်းအိပ်ခိုင်းပါ။ အဖျားမရှိရင် အုန်းစိမ်းရည် အဝတိုက်၊ မနက်ခင်း ဦးခေါင်းကနေလောင်းပြီး ရေချိုးပေးပါ။

ကျောင်းအခြေပြုဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကကွယ်ဆေးထိုးနှံ

သန်လျင် နိုဝင်ဘာ ၁၇
ကျောင်းအခြေပြုဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို သန်လျင်မြို့ ဘုရားကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကွမ်းခြံကုန်း အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်ရာ မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်း ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့သည်။

“ဒီနေ့ ကျောင်းအခြေပြု ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူအားလုံးပေါင်း ၁၂၄၉ ဦးရှိတဲ့အနက် အသက် ၁၅ နှစ်အောက် ၁၂၄၁ ဦးကို ထိုးနှံပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဖျားနာနေတဲ့ ကလေးတွေရှိခဲ့ရင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမှာ မဟုတ်တဲ့အတွက် ဒီလိုအကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ကျန်ခဲ့တဲ့ ကလေးတွေကို ဒီဇင်ဘာလမှာ ပြုလုပ်မယ့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကကွယ်ဆေးအစုလိုက်ထိုးနှံတဲ့အခါ ထည့်သွင်းထိုးနှံပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကွမ်းခြံကုန်း အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သိမ့်သိမ့်မော်က ပြောသည်။

မှာ မဟုတ်တဲ့အတွက် ဒီလိုအကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ကျန်ခဲ့တဲ့ ကလေးတွေကို ဒီဇင်ဘာလမှာ ပြုလုပ်မယ့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကကွယ်ဆေးအစုလိုက်ထိုးနှံတဲ့အခါ ထည့်သွင်းထိုးနှံပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကွမ်းခြံကုန်း အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သိမ့်သိမ့်မော်က ပြောသည်။

ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းကို ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကျန်းမာရေးဆရာမ ဒေါ်ယမင်းကြည် (ဘက်စုံသားဖွား)၊ ကျန်းမာရေး ဆရာ ဆရာမများက မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူကလေးများအား ကာကွယ်ဆေးထိုးထိုးနှံပေးခဲ့သည်။



စောင်းတန်းပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် ဩဝါဒံယူ

လှိုင်သာယာ နိုဝင်ဘာ ၁၇
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရွှေလင်ပန်းကျေးရွာအုပ်စု ကျေးရွာအုပ်စု သမိုင်းဝင် သက်သာပန်းတောင်း ရွှေရင်အေးစေတီတော် မြတ်ကြီး၏ တောင်ဘက်စောင်းတန်းကြီးအား အသစ်

တစ်ဖန် ပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး ဩဝါဒံယူပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီက ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်သာယာရေးရာဌာနမှ ဦးမျိုးဝင်းနှင့် စေတီတော်ဂေါပကများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးလင်းနိုင်မြင့်နှင့် အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြကြောင်းသိရသည်။ ၃၂၆

စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ်မှ လောင်စာဆီထုတ်လုပ်မည့် စက်ရုံတည်ဆောက်မှု ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ဘုတလင် နိုဝင်ဘာ ၁၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာခရိုင် ဘုတလင်မြို့တွင် စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ်ဖြင့် လောင်စာဆီ ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် တစ်ရက်ဂါလန် ၁၀၀ ထွက် အဆင့်မြင့် လောင်စာဆီစက်ရုံ တည်ဆောက်မှု ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



၁၂၀၀ မှ အဆင့်မြင့် ဒီဇယ်ဆီ ပီပါနစ်လုံး ထွက်ရှိမှာပါ။ ပီပါတစ်လုံးကို ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ နှုန်းဝန်းကျင်ပြန်လည် ရရှိမှာပါ” ဟု ချင်းတွင်း ဓာတုအင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းမှ ဦးသန့်ဇင်ထွန်းက ပြောသည်။

စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ်အမှိုက်ဖြင့် ချက်လုပ်သည့် အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်ဆီများကို လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင် များတွင် တန်ဖိုးချိုသာစွာဖြင့် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် တောင်သူများသို့ ဦးစားပေး ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ် အိမ်နိနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက လှိုင်သာယာမြို့နယ် တလုပ်ကုန်းကျေးရွာ ဝေါပီးရှင်း ရုံး၌ သက်သေခံပေးမှု ပပျောက်ရေး ပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကန်တော်ကြီးပဲလှော်ဟိုတယ် မီးလောင်မှု အာမခံလျော်ကြေးငွေ ၆၉၂ သန်း ပေးအပ်

ဗဟန်း နိုဝင်ဘာ ၁၇
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ် ကန်ရိပ်သာလမ်းရှိ ကန်တော်ကြီးပဲလှော်ဟိုတယ်၌ ပြီးခဲ့တဲ့ အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် နံနက်စောစောပိုင်းက မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မီးလောင်ရာတွင်ပါသွားသော အဓိက ဟိုတယ်အဆောက်အအုံနှင့် Club အဆောက်အအုံတို့အတွက် အာမခံလျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာ့အာမခံရုံးချုပ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။



“မီးဘေး၊ ရေဘေး၊ လေဘေးဆိုတာတွေဟာ မမျှော်မှန်းနိုင်တဲ့ဘေးအန္တရာယ်တွေပါ။ တကယ်ဖြစ်လာပြီဆိုရင် ပြန်လည် ကုစားပေးနိုင်တာက အာမခံပါ။ အာမခံထားပေးခြင်းဖြင့် ဆုံးရှုံးမှုတွေကို ထူထောင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ အာမခံလုပ်ငန်းကို ၁၉၅၂ ခုနှစ်ကတည်းက ထူထောင်ထားခဲ့ပြီး တစ်ခုတည်းသော နိုင်ငံပိုင် အာမခံလုပ်ငန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုဆိုရင် အာမခံအမျိုးအစား ပေါင်း ၂၉ မျိုးနဲ့ ပြည်သူထုကို အာမခံ ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပါတယ်” ဟု မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာဒေါ်စန္ဒာဦးက ပြောသည်။

မီးအာမခံထားရှိမှုမှာ မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းတွင် ပေါ်လစီအမှတ် ဗဟန်း FM ၃၃၇ (၇ ဒသမ ၁၂) ဖြင့် အဆောက်အအုံ လေးလုံးအား အာမခံထားပေးကြောင်း သိရသည်။

ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပေါ်လစီအမှတ်-FM ၃၃၈ (၇ ဒသမ ၁၂) ဖြင့် အဆောက်အအုံ ခြောက်လုံးအား အာမခံထားပေး ကျပ် ၇၂ သန်းဖြင့်လည်းကောင်း ထားရှိခဲ့ရာတွင် ပေါ်လစီအမှတ်-FM ၃၃၇ (၇ ဒသမ ၁၂) ဖြင့် ထားရှိသောအဆောက်အအုံ လေးလုံးအနက် ဟိုတယ်အဆောက်အအုံနှင့် Club အဆောက်အအုံတို့ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

အဆိုပါ လျော်ကြေးငွေပေးအပ်ပွဲတွင် Constructive Loss မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ဟိုတယ်အဆောက်အအုံနှင့် Partial Loss မီးလောင်ဆုံးရှုံးသော Club အဆောက်အအုံ တို့အတွက် လျော်ကြေးငွေကျပ် ၆၉၂ သန်းကို ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပေးအပ်ခဲ့သည်။

စောဝေ

ဥပဒေရေးရာနှင့် တရားမျှတမှုဆိုင်ရာကိစ္စများ အခမဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇
ဥပဒေရေးရာ ကုစားရေးအဖွဲ့(မြန်မာ) (Legal Clinic Myanmar) သည် လူတိုင်း တရားမျှတမှု လက်လှမ်းမီရေးအတွက် တရားရုံးတွင် တရားရင်ဆိုင်ရန် ရှေ့နေငှားရမ်းခ ငွေကြေးမတတ်နိုင်သူများအား အခမဲ့အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဥပဒေရေးရာ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်လိုသူများအနေဖြင့်လည်း ငွေကြေးတစ်စုံတစ်ရာပေးရန် မလိုအပ်ဘဲ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နိုင်ကြောင်း အဆိုပါအဖွဲ့မှ ဒါရိုက်တာ ဒေါ်လှလှရီထံမှ သိရသည်။

“ကျွန်မတို့ အဖွဲ့ကို ၂၄ နာရီ ဖုန်းဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင် ရုံးကိုလာရောက်၍ သော်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ဆွေးနွေးတဲ့အတွက်လည်း ငွေကြေးတစ်ပြားတစ်ချပ်မှ ပေးစရာမလိုပါဘူး။ အဲဒီလိုမျိုးဆွေးနွေးပေးပြီးတော့ တရားမျှတမှုအတွက် တရားရုံးဆိုင်ရာဆိုင်ရာ တရားရုံးမှာ အခမဲ့အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်” ဟု ဥပဒေရေးရာကုစားရေးအဖွဲ့(မြန်မာ) ဒါရိုက်တာ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဒေါ်လှလှရီက ပြောသည်။

အဆိုပါ အဖွဲ့ကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တရားမျှတမှုအတွက် အဓိကရပ်တည်ဆောင်ရွက်ပေးနေသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ကာ အကြမ်းဖက်ခံရသည့် အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးများနှင့် ငွေကြေးမတတ်နိုင်သူများ၏ အကျိုးအတွက် တရားမျှတမှု ရရှိအောင် အဓိကဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ကလေးများ၊ အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုမှ လျော့ကျလာစေရန် ဥပဒေအမြင်ဖွင့်သင်တန်းများနှင့် ဥပဒေအထောက်အကူပြုသင်တန်းများပေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တရားမျှတမှု ရရှိရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းများပေးခြင်း၊ ပြည်သူများအား ဥပဒေ၏ တရားမျှတမှုနှင့်ဆိုင်သည့် အခွင့်အရေးများကို လက်လှမ်းမီရရှိအောင် သင်တန်းများပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ သင်တန်းများပို့ချခြင်းအပြင် ၎င်းတို့မှ လွှဲအပ်လာသော အကူအညီတောင်းလာသော အမှုအခင်းများအား

အခမဲ့လိုက်ပါကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်မတို့ ဥပဒေအမြင်ဖွင့် သင်တန်းတွေပေးတိုင်း တချို့ဒေသတွေမှာဆို ဥပဒေရဲ့ အခွင့်အရေးကို သိရှိနားလည်ထားမှုအားနည်းခြင်း၊ တရားမျှတမှုလက်လှမ်းမီရရှိအောင် ဘယ်လိုတောင်းဆိုရမယ်ဆိုတာကိုတောင်မှ ဗဟုသုတပိုင်းဆိုင်ရာ အကန့်အသတ်ရှိတာတွေ ရတယ်ပေါ့။ ဥပဒေရဲ့အခွင့်အရေး တရားမျှတမှုကို ဘယ်လို တောင်းဆိုရမလဲဆိုတာ မသိတဲ့အခါမှာ သူတို့က တောင်းဆိုဖို့ အရမ်းကိုတွန့်ဆုတ်တယ်။ တိတ်ဆိတ်နေတယ်ပေါ့။ အတွေ့အကြုံအရ ပြောရမယ်ဆိုရင် ဒီလိုမျိုး ဥပဒေ သင်တန်းတွေ၊ ဥပဒေအမြင်ဖွင့်သင်တန်းတွေ အထောက်အကူပြု သင်တန်းတွေဟာ အလွန်ကို လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း အတွက်အကျိုးရှိပါတယ်” ဟု ဒါရိုက်တာ ဒေါ်လှလှရီက ပြောသည်။

ထို့ပြင် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရ မဟုတ်သည့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ UN အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်း ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နေမှုများ ရှိကြောင်းနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ ယခုထိ မြန်မာနိုင်ငံလုံးတွင် ဥပဒေသင်တန်းပေါင်း ၈၀၀ နီးပါး ဖွင့်လှစ်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ အားနည်းချက်တွေ အများကြီးရှိနေသေးတဲ့ အတွက် လုပ်စရာတွေ အများကြီးရှိနေပါသေးတယ်။ ပြည်သူတွေရဲ့ တရားမျှတမှုလက်လှမ်းမီမှု အပိုင်းတွေမှာလည်း အခက်အခဲတွေ၊ အတားအဆီးတွေရှိနေသေးတယ်ဆိုတာ တွေ့ရပါတယ်” ဟု တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဒေါ်လှလှရီက ပြောသည်။

ဥပဒေရေးရာ ကုစားရေးအဖွဲ့(မြန်မာ) သည် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ရုံးခွဲခြောက်ခုရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့ စမ်းချောင်းတွင် ရုံးချုပ်ဖွင့်လှစ်ထားရှိကာ ရုံးခွဲများကို ရန်ကုန်တွင် လှိုင်သာယာမြို့နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားပြီး မည်သည့်နေရာတွင်မဆို HOT LINE ဖုန်းနံပါတ် - ၀၉၃၃၃၇၆၉၉၃၊ ၃၃၃၇၆၉၉၄ သို့ ဆက်သွယ်အကူအညီတောင်းခံနိုင်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ ဆက်သွယ်လာပါက သက်ဆိုင်ရာ ဒေသများရှိ (Legal Clinic Myanmar) ရုံးခွဲများသို့ လွှဲပြောင်းပေးပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သီသီမင်း)

စကားမပြောသော ပန်းပင်များ

ခင်မောင်အေး(မန္တလေး)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘီလ်ဖုန်း ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်တော် အငြိမ်းစားယူခဲ့ပြီးနောက် ဂန္ဓမာပန်းများ စိုက်စားကာ အေးအေးချမ်းချမ်း နေထိုင်ခဲ့ဖူးပါသည်။ ရန်ကုန်-ပြည်မော်တော်ကားလမ်းနံဘေးတွင် နီလာ ဆိုသည့် လမ်းသွယ်လေးရှိသည်။ ပန်းခင်းမှ စိုက်ပျိုးသည့် ပန်းများကို မြောင်း တကာတွင် ခြံစိုက်စားသော အညာမှ လင်းကတောသား ကိုသန်းဝင်းက တစ်ဆင့်မှာယူလျက် စိုက်ပျိုးရပါသည်။ ခြံကအကျယ် (၁၀၀x၁၀၀) ပေရှိ သည်။ တပ်ကြီးကုန်းကျေးရွာဟု အများကသိကြသည်။ အိမ်ကို လမ်းမနှင့် ခွကား ဆောက်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်၍ အိမ်ရှေ့တွင် နေရာကျယ်ကျယ်ဝန်းဝန်း ကျန်နေသည်။ သည်နေရာကို ကျွန်တော်က အလကားအဖြစ်မခံဘဲ ပန်းစိုက် ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂန္ဓမာပန်းဝါဝါတွေ ထိန်ထိန်

အလှစိုက်ခြင်းမဟုတ်မူဘဲ စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်သည်။ ပန်းမျိုးမှာ ယူ၍ စိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂန္ဓမာအဝါက လေးလကြာစိုက်ပျိုးရသည်။ နေ့ဥတုမှာဆို ဂန္ဓမာအဖြူစိုက်သည်။ ပန်းမျိုးငါးထောင်မှာလျက် စိုက်ခြင်း ဖြစ်၏။ လေးလမှာ တစ်သီး။ ဂန္ဓမာအဝါ၊ မိုးကာလဆို အဖြူ၊ ထမင်းနှစ်နှစ် စားဖို့ လုပ်ကိုင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ မောင်ဦးဆိုသော ခြံအလုပ်သမားတစ်ယောက် ကို ကျွန်တော် ငှားထားသည်။ မောင်ဦးက ယခင်ကတည်းက ခြံလုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် ထွေထွေထူးထူး သင်ကြားပေးရန်မလိုဘဲ သူဘာသာ သူလုပ်ကိုင်နိုင်လေသည်။ မောင်ဦးက ပန်းမျိုးရောက်လာသည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း ပန်းမျိုးရွေး၊ နေရာချ၊ သူတစ်ဦးတည်း ပေါင်လုပ်၊ ပျိုးပင်စိုက်၊ မြေဆွေးထည့်၊ အစာကျွေး၊ ရေလောင်း၊ ပေါင်းသင်၊ အဖူးခြွေ၊ ရွက်ကြမ်းဖြတ်၊ သပ္ပာယ်အလုပ်အားလုံး လုပ်သွားနိုင်သည်။

ဂန္ဓမာပန်းစိုက်ခြင်းကား အင်မတန်လက်ဝင်လှသည်။ လက်ဝင်သည်နှင့်အမျှ အကျိုးအမြတ်လည်းရှိသည်။ စိတ်ရှည်ရသည်။ သည်းခံရသည်။ ပန်းခြံတွင်း မှာ မိုးလင်းကမိုးချုပ် တကုပ်ကုပ်နှင့် တစ်နေ့ကုန်သည်။ ပိုးသတ်ဆေးဖျန်း၊ အားဆေး သုံးရက်တစ်ကြိမ်ထည့်၊ မြေဆီ(ဓာတ်မြေဆီ) အစာ(ကြက်ခွေး၊ နွားခွေး) မှန်မှန်ကျွေးရသည်။ ပိုးမွှေးသည့်အလား ဂရုစိုက်ကာအခါမလပ် ကြည့်နေရသည်။ ပျိုးပင်ကို စတင်စိုက်အပြီး သုံးလအကြာမှာ ပန်းတွေပွင့်ပြီ။ အပွင့်က တစ်ခါတည်းပွင့်သည်မဟုတ်ပေ။ ပွင့်ရင်း၊ ချိုးရင်း တစ်လခန့်ကြာ သည့်တိုင်အောင် ချိုးရောင်းရပါသည်။ တစ်ရက်ခြား တစ်ကြိမ် ပန်းဖောက် သည်က လာချိုးသည်။ အပွင့်လေးရာမှ ခြောက်ရာအထိ ချိုးယူသွားနိုင်လေ သည်။ အရင်းထက် တစ်ဆ၊ ကံများလိုက်လျှင်တော့ နှစ်ဆ မြတ်သည်။ ကုန်ကျစရိတ်၊ စားစရိတ်၊ ခြံလုပ်သားလစာ စသည့် နှုတ်လိုက်လျှင် ငွေ

တော်တော်များများကျန်သည်။

ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ပင်ပန်းဆင်းရဲစေကာမူ ပျော်ရွှင်စဖွယ် အတိဖြစ်ပါ ချေသည်။ ရွက်လိပ်ပိုးလို သတ္တဝါတွေ မနှိပ်စက်အောင် ဂရုစိုက်ရသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ ပန်းတွေပွင့်သော အချိန်မှာ ကျွန်တော် ခြံကလေးရှေ့မှ ဖြတ်သွားကြသည့် ခရီးသွားများ၊ ဘတ်စ်ကားပေါ်မှ ခရီးသည်များ သမင် လည်ပြန် နှစ်သက်သဘောကျစွာ ငေးမောကြည့်ရှု သွားကြသည်။ ခြံတစ်ခုလုံး ဂန္ဓမာပန်းဝါဝါတွေ ထိန်ထိန်ဝေနေလေသည် မဟုတ်ပါလား။

တစ်နေ့ မိုးကြိုးရာနယ် ကြီးကြပ်ထုတ်ဝေခဲ့သော မိုးကြိုးဦးခင်မောင်လေးက မော်ဘီလ်ဖုန်းလှည့်ချင်သည်ဟု ဆိုသဖြင့် ကျွန်တော် သူ့အား လိုလိုလားလား ဝမ်းပန်းတသာ ဖိတ်ကြားလိုက်ပါသည်။

“အေးချမ်းလိုက်တာဗျာ၊ ခြံထဲ ရောက်လာတာနဲ့တင် စိတ်ထဲက ပျော်သွား မိတာအမှန်ပါပဲ” ခြံအတွင်း ရောက်လာသည်နှင့် ကိုခင်မောင်လေးက ပြောသည်။ မောင်ဦးက ပေါက်တူးတစ်လက်နှင့် ပေါင်တွေကို ပြင်နေ သည်။

“ပေါင်တွေကို စတင်နေပြီဆိုတော့ ပန်းမျိုးကကောရပြီလား”

“ကိုသန်းဝင်းက မနက်ဖြန်ခါ ရောက်မယ်ခင်ဗျာ၊ ပန်းမျိုးရောက်တာနဲ့ချက်ချင်း စိုက်နိုင်အောင် အသင့်လုပ်ထားတာ၊ ဒီတစ်သီးတော့ အဖြူပင်စိုက်မယ်၊ မိုးက ကျန်နေသေးလို့ အဝါမစိုက်နိုင်သေးဘူးဗျာ”

လတ်ဆတ်သောလေကို တဝကြီးရှုရှိုက်

ကျွန်တော့်ခြံကလေးကို ကိုခင်မောင်လေးက တော်တော်စိတ်ဝင်စားနေလေ သည်။ ခြံရှေ့မှ လှမ်းမျှော်ကြည့်လိုက်လျှင် တိုးအထိပျော်စက်စက်ခင်းအဆုံး ဆီအထိ တစ်မျှော်တစ်ခေါ်ကြီး မြင်နေရသည်။ ကွင်းပြင်က ကျယ်လွန်းလှ သဖြင့် အတားအဆီးအနှောင့်အယှက်ကင်း ဟင်းလင်းပြင်မှ သန့်ရှင်းလတ်ဆတ် သောလေကို တဝကြီး ရှုရှိုက်လိုက်ရသည်။

“ခင်ဗျားခြံကလေးက ရန်ကုန်ကနေဆို ဘယ်လောက်ဝေးသလဲဗျာ”

“(၂၀)မိုင် လေးဖာလုံ၊ ကျွန်တော့်ခြံထဲမှာ မိုင်တိုင်ရှိနေတယ်လေ။”

“အေးတော့ အေးချမ်းပါတယ်ဗျာ၊ ဒါပေမယ့်လို့ ဒီလောက်လှတဲ့ ခြံကလေး ထဲမှာက ခင်ဗျားနဲ့ ခင်ဗျားဥယျာဉ်မှူး နှစ်ယောက်တည်းဆိုတော့ ပျင်းစရာ မကောင်းဘူးလား၊ ရန်ကုန် ကျွန်တော်တို့ဆိုကိုလည်း လာလည်ပါဦးလေ။”

ကိုခင်မောင်လေးက ကျွန်တော့်ကို အလွန်ခင်သည်။ စာပေသမားချင်းဖြစ် သောကြောင့်လည်း အပြန်အလှန် သံယောဇဉ်ရှိကြသည်။ ကျွန်တော် ယခု နေထိုင်သော တပ်ကြီးကုန်းကျေးရွာ ဂန္ဓမာခြံကလေးကို ကျွန်တော်ချစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် သူ့မေးခွန်းကို ကျွန်တော်ဖြေပေးလိုက်ရသည်။

“မပျင်းအားပါဘူး ခင်ဗျာ၊ ကျွန်တော့်မှာ အခု ခင်ဗျားမြင်တဲ့အတိုင်း ပန်းခင်းထဲမှာပဲ တပည့်မောင်ဦးနဲ့အတူ အချိန်ကုန်နေရတာ၊ ပန်းကလေးတွေ နေကောင်းရဲ့လား၊ အဖူးကလေးတွေ သန်သန်မာမာရှိကြရဲ့လား၊ မြေဆီ၊ မြေဩဇာ မှန်မှန်စားနိုင်ကြရဲ့လား ဆိုပြီး စိတ်ပူနေရတာ၊ ဒီလုပ်ငန်းက ထမင်းစားဖို့ လုပ်ငန်းလေ”

စကားမပြောတဲ့ ပန်းတွေနဲ့ပဲနေ

“ရေဖော် အပေါင်းအသင်းတွေနဲ့ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟတွေနဲ့ ဝေးမနေဘူးလား ဗျာ၊ ပန်းတွေနဲ့ချည်း မနေနဲ့ဦးလေ၊ လူတွေနဲ့လည်း လာတွေ့ဦးပေါ့”

“လူတွေ၊ အင်း လူတွေနဲ့ မတွေ့ချင်ပါဘူးခင်ဗျာ၊ ဒါကြောင့် ဒီကိုလာပြီး ပန်းစိုက်စားနေတာခင်ဗျာ၊ လူဆိုတာက အပြောင်းအလဲများလွန်းလှပါတယ်၊ အဆင်းထွန်းကြတယ်၊ အမနာပလည်း အတော်ကို ပြောတယ်၊ ဝန်တိုမုစ္ဆရီလ လည်းများတယ်၊ ကျေးဇူးတရားလည်း မဲ့ကြတယ်၊ သူတို့အပေါ် ဘယ်လောက်ကောင်းခဲ့ ကောင်းခဲ့၊ မေ့ပစ်လိုက်ဖို့ ဝန်မလေးဘူး”

“ခင်ဗျားက လူတွေကို တော်တော်စိတ်နာနေခဲ့တာကိုး”

“ဟုတ်ကဲ့၊ ကျွန်တော်က ကိုယ်တိုင်ခံစားခဲ့ရတာဆိုတော့ တန်ဖိုးနာကြည်း နေတယ်လေ၊ ကျွန်တော် သတင်းစာတစ်စောင်ဖတ်မိလို့ မှတ်သားထားတာ တစ်ခု ပြပါဦးမယ်၊ ဟောဒီမှာ”

“ကျေးဇူးကိုမသိ၊ ကျေးဇူးကိုလည်း မဆပ်တဲ့လူဟာ သူ့ယုတ်မာပါပဲ။ သူ့ရဲ့တရားမဲ့တဲ့ အပြစ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်း ကြုံရတတ်ပါတယ်။ မေတ္တာ၊ စေတနာ၊ ပညာအားဖြင့် ကျေးဇူးပြုသူကို ကျေးဇူးမသိ၊ မဆပ်ဘူးဆိုရင် အဲဒီကျေးဇူးကြောင့်ဟာ ပိုပြီးကြီးပါတယ်။ ကျေးဇူးကြောင့်တင်သူတစ်ဦးရဲ့ လားရာဟာ ခုဂ္ဂတိပါပဲ” တဲ့ ကိုင်း ဘယ်

လောက်ကြောက်စရာကောင်းပါသလဲဗျာ။ မကြောက်တဲ့လူတွေအတွက်တော့ ဒီဘဝ ဒီသံသရာမှာ လွတ်ကင်းခဲ့ရင်တောင် သံသရာဆိုတာ ရှည်လျားလှပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ ငယ်ငယ်က မကြာခဏ ပြောခဲ့ကြသလို တစ်တွေ့တစ်တွေ့ တော့ တွေ့ကြရလိမ့်မယ်ပေါ့။

ကျွန်တော် ကျေးဇူးကြောင့်တင်နေတဲ့ သူတွေအတွက် ပြောလိုက်ချင်ပါရဲ့ ခင်ဗျာ။ ကျွန်တော့်ကျေးဇူးကြောင့်ကို သံသရာမှာပဲ ဆပ်ပေတော့လို့။

ကိုခင်မောင်လေးကို တစ်ခုတော့ ပြောလိုက်ပါရစေ။ ကျွန်တော်တို့လည်း လူပါပဲ။ ပုထုဇဉ်ပါပဲ။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟနဲ့ ဘယ်မှာလာပြီး ကင်းစင်နိုင် မှာလဲ ခင်ဗျာ။ ဒါပေမယ့်လို့လည်း လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟတွေ ကင်းစင် အောင် ကြိုးစားနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတွေနဲ့ စကားမပြောဘူး။ စကား မပြောတဲ့ ပန်းတွေနဲ့ပဲ နေနေပါတယ်ခင်ဗျာ။ ။

သဘာဝကျသည့် Selfie ဓာတ်ပုံများ ရိုက်ကူးနိုင်သည့် OPPO F5 Youth ကို ပြည်တွင်း ဈေးကွက်တွင်ရရှိ

တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီရေး စဉ်ဆက်မပြတ် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇
OPPO သည် ၎င်း၏ ထုတ်ကုန် F5 အမျိုးအစား စမတ်ဖုန်းအသစ်ကို မိတ်ဆက်ပေးပြီးနောက် Version အခွဲတစ်ခု ဖြစ်သည့် OPPO F5 Youth အမျိုးအစားအသစ်ကို ရန်ကုန်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်က ထပ်မံ မိတ်ဆက်ပေးလိုက်သည်။ Selfie ပုံများ မှတစ်ဆင့် ဖုန်းအသုံးပြုသူများ၏ သဘာဝ အလှအပများကို ပိုမိုဖော်ထုတ်ပြသနိုင်ပြီး F5 တွင် ဦးစွာ ထည့်သွင်းပေးခဲ့သည့် ဓာတ်ပုံများပိုမိုလှပစေရန် ကိုယ်တိုင် ပြုပြင် ဖန်တီးနိုင်သော လုပ်ဆောင်ချက်များ ပြန်လည်ထည့်သွင်းပေးထားကာ မျက်နှာ ဖတ်နိုင်သောစနစ် Facial Unlock ကဲ့သို့ လုပ်ချက်များနှင့် မျက်နှာပြင်ပြည့် FHD+ ဖြင့် ထုတ်လုပ်ဖန်တီးပေးထားကြောင်း သိရသည်။



လေ့လာသိရှိနိုင်ပြီး ကျွမ်းကျင်စာတတ်ပညာ ရှင် သို့မဟုတ် မိတ်ကပ်ပညာရှင်များ ဖန်တီးထားသကဲ့သို့ ဆွဲဆောင်မှုရှိသော ဓာတ်ပုံများအဖြစ် ပြုပြင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
Selfie ဓာတ်ပုံများကို တစ်ဦးချင်းစီ၏ အသားအရောင် အမျိုးအစား၊ အသက် အရွယ်၊ ရှုခင်းနှင့် အလင်းရောင် အခြေ အနေအလိုက် ခွဲခြား ပြုပြင်ပေးနိုင်ပြီး နောက်ခံ အလင်းဖြည့်ပေးသည့် HDR

သက်ဝင်လှုပ်ရှားမှုတွေဟာ နောက်မှာ ဖုံးကွယ်မနေတော့ပါဘူး” ဟု OPPO မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
F5 Youth ကို ပါးလွှာသည့်ပုံစံ၊ အဖြတ် အတောက်မရှိသည့် ကျစ်လျစ်သောကိုယ် ထည်နှင့် အသုံးပြုသူမှ ဖုန်းကို လက်ထဲတွင် အချိန်ကြာကြာကိုင်၍ အသုံးပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပြီး အသံချဲ့စနစ်ကို အတွင်း၊ အပြင်နှစ် နေရာစလုံးတပ်ဆင်ထားကာ ဖုန်းအား ချွေတာနိုင်သည့် Color OS 3.2 နှင့် ဖုန်း ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို အနည်းဆုံး ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြှင့်တင်ပေးနိုင်ပြီး စွမ်းအင် အသုံးပြုမှု ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း သက်သာစေမည့် 16 nm Octa-Core CPU Processor နှင့် 3G RAM တို့ကို ပြန်လည်အသုံးပြု ထားသည်။ Bluetooth 4.2 ထက် အဆ ၁၀၀ နီးပါးမြန်ဆန်သည့် O-Share ဖြင့် OPPO ဖုန်းအချင်းချင်း ၁ စက္ကန့်အတွင်း ဓာတ်ပုံ ၁၀ ပုံခန့်နှင့် တစ်ကြိမ်လျှင် 3 MB အထိ မျှဝေပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ 3200 mAh ဘက်ထရီနှင့် ၁၂ နာရီကြာအောင် တစ်ဆက်တည်းသုံးစွဲနိုင်ပြီး Micro SD ကတ်နှင့် Nano SIM ကတ် နှစ်ကတ် တစ်ပြိုင်တည်းထည့်သွင်းအသုံးပြု နိုင်မည်ဖြစ်ကာ ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် မြန်မာကျပ်ငွေ ၃၁၉၀၀၀ ဖြင့် အနက်ရောင် နှင့် ရွှေရောင်နှစ်မျိုးကို စတင် ကြိုတင် မှာကြားဝယ်ယူနိုင်ပြီဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။
သတင်း-စာအိ၊ ဓာတ်ပုံ-ဒီဒီ

မယ်နု နိုဝင်ဘာ ၁၇
ကယားပြည်နယ် မယ်စုံမြို့နယ်တွင် ပြည်ထောင်စု/ ပြည်နယ်/ ပြင်ထိန်းငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီရေးစဉ်ဆက်မပြတ်ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီ အဖွဲ့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးမျိုးသန့်နှင့်ကော်မတီ ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ် ဆေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
အဆိုပါအဖွဲ့သည် နန်းမန်းကျေးရွာ ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း၊ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန အား ကစားမျိုးရုံးခန်းမ၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့်ခြံစည်းရိုးတည် ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ နတလဦးစီးဌာနရုံးခြံစည်းရိုးနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ သုံးလုံးအတွက် ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆုံ အုတ်ရေကန်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မယ်စုံမြို့ပတ် လမ်းပေါ်ရှိ ကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်းနှင့် Box Culvert တစ်စင်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မြို့နယ် လမ်းဦးစီးဌာနကဆောင်ရွက်သည့်ဘီဘီ(၁၃)လမ်းမြေ ကျောက်တောင် လမ်းချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်း၊ သီရိမင်္ဂလာ ရတနာသုဗျူမေကျောင်း မြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများအချိန်မီပြီးစီးရေး၊ သတ်မှတ်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် အရည်အသွေးပြည့်မီစေရေးအတွက်ကြီးကြပ်စစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ။
ဝတ်ရည်(ဖြန့်/ဆက်)

နေရာဟောင်းလေးမှာပဲ ပြန်လည်တွေ့ဆုံခဲ့ကြတဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်

တစ်ချိန်က ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်ကြားပွင့်စုံတဲ့ တစ်တွဲဖြစ်တဲ့ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့် ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်တို့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ လကုန်ပိုင်းကစတင်ပြီး နှစ်ဦးသားပြန်လည် လက်တွဲခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေ စတင်ပေါ်ထွက်လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာတော့ နှစ်ဦးကို အတူတွဲကာ တွေ့လာရတာ ဖြစ်ပြီး လတ်တလောမှာတော့ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်စုံတွဲဟာ ယခင်ပထမချစ်သူ သက်တမ်းတုန်းက အမြဲလိုလို သွားရောက်လေ့ရှိတဲ့နေရာမှာပဲ နှစ်ဦးသား ချိန်းဆိုတွေ့ဆုံခဲ့တာကို တွေ့မြင်ခဲ့ရကြောင်း အော်စ်ရှိုးဘစ်စ် ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်မှာတော့ ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်တို့ဟာ လော့စ်အိန်ဂျလစ်မှာ ရှိတဲ့ ဘာဘီအာရေကန်မှာ အတူလာရောက်အပန်းဖြေတာကို တွေ့ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနေရာဟာ ယခင်ချစ်သူတွေအဖြစ် လက်တွဲစဉ်ကလည်း အကြိမ်များစွာ အတူသွားရောက်လေ့ရှိတဲ့ နေရာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

တစ်ဆင့် ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ပရိသတ်က ဂျက်စတင်ဘီဘာကို လက်တွေ့မြင်တွေ့ခွင့်ရခဲ့တာကြောင့် အလွန်ပင်ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်မိကြောင်းလည်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။



Frozen အလွမ်းပြေဇာတ်လမ်းတို ထုတ်လွှင့်မည်

ဒစ်စနီကုမ္ပဏီအဖွဲ့ အောင်မြင်တဲ့ ရုပ်သံဖန်တီးမှုရုပ်ရှင် တစ်ကားဖြစ်တဲ့ "Frozen" ရဲ့ နောက်ဆက်တွဲရုပ်ရှင် အဖြစ် ဒုတိယမြောက်ရုပ်ရှင်ကို ဖန်တီးနေတာဖြစ်ပြီး ယင်းရုပ်ရှင်သစ်ဟာ နောင်လာမယ့် နှစ်နှစ်အတွင်း ပိတ်ကားထက် ရောက်ရှိနိုင်ဦးမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် "Frozen" ပရိသတ်တွေအတွက် အလွမ်းပြေကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ရာ "Frozen" ဇာတ်လမ်းတိုတစ်ကားကို မကြာမီ ထုတ်လွှင့်ပြသပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်ဖော်ပြခဲ့ပြီး ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ "Olaf's Frozen Adventure" လို့ အမည်ပေးထားတဲ့ ယင်းဇာတ်လမ်းတိုဟာ ပြသချိန် ၂၁ မိနစ်သာ ကြာမြင့်

တဲ့ ဗီဒီယိုတစ်ကားဖြစ်ပြီး လာမယ့် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်မှာ စတင်ရုံတင်သွားမယ့် "Coco" ရုပ်ရှင်ကို မပြသမီ ထုတ်လွှင့်ပြသပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ယင်းဇာတ်လမ်းတိုမှာ "Frozen" ရဲ့ အဓိကဇာတ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ အန်နာ၊ အယ်လ်ဆာနဲ့ အိုလက်ဖ်တို့ ပါဝင်မှာဖြစ်ပြီး လာမယ့် အားလပ်ရက်တွေအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ကူးထားတာကြောင့် ဇာတ်ကောင်တွေရဲ့ အားလပ်ရက်ဖြစ်တဲ့ သန်းပုံတွေကို တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် "Ring in the Season" လို့ အမည်ရတဲ့ တေးသီချင်းကိုလည်း ယင်းဇာတ်လမ်းတိုမှာ ထည့်သွင်း ဖန်တီးထားတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ယိုဆန်းဟိုရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ် I'm Not A Robot

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ တက်သစ်စ လူငယ်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ယိုဆန်းဟိုဟာ အမ်ဘီစီရုပ်သံလိုင်းက ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သွားမယ့် ဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုမှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်နေတာဖြစ်ပြီး လတ်တလောမှာတော့ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲ "I'm Not A Robot" မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ သူ့ရဲ့ဓာတ်ပုံတွေကို ထုတ်ဖော်ပြသလာခဲ့ပါတယ်။ ဒီလို ထုတ်ဖော်ပြသလာရာမှာတော့ ယိုဆန်းဟိုက ယခင်က သူခေါင်းဆောင်ပါဝင်ခဲ့တဲ့ အမ်ဘီစီရဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ "Ruler: Master of the Mask" မှာ သရုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ သူ့ရဲ့ပုံတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြခဲ့ကြောင်း စွန့်ပိုဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

"I'm Not A Robot" ဇာတ်လမ်းတွဲဟာ မိနီဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုဖြစ်ပြီး လူသားတွေနဲ့ ဓာတ်မတည့်တဲ့တာကြောင့် ချစ်သူထားကာ ချိန်းဆိုတွေ့ဆုံတာမျိုးတွေ မလုပ်နိုင်တဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးရဲ့ အကြောင်းကို ဇာတ်လမ်းဆင်ကာ ပုံဖော်ထားတဲ့ ရုပ်ရှင်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ယိုဆန်းဟိုပါဝင်ထားတဲ့ ဇာတ်ကောင်ဟာ ကမ်မင်ကျူလို့ အမည်ရပြီး ရုပ်ရည်အားဖြင့် ချောမောပြေပြစ်ကာ ကျန်းမာသူတစ်ဦးဖြစ်ပေမယ့် လူသားတွေနဲ့ ဓာတ်မတည့်တာကြောင့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် စက်ရုပ်တစ်ရုပ်အဖြစ် ဟန်ဆောင်နေထိုင်ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီရုပ်ရှင်ဟာ အချစ်ဟာသဇာတ်လမ်းတွဲ အမျိုးအစား ဖြစ်ပြီး ဒီလိုဟာသဇာတ်ရုပ်တွေမှာ တစ်ကြိမ်မျှ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ဖူးခြင်း မရှိသေးတဲ့ ယိုဆန်းဟိုရဲ့ သရုပ်ဆောင်စွမ်းရည်ကိုလည်း ပရိသတ်တွေက စိတ်ဝင်တစား စောင့်ကြည့်လိုနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။

ယိုဆန်းဟိုဟာ အမ်ဘီစီရုပ်သံလိုင်းကပဲ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင် "Ruler: Master of the Mask" နဲ့ ခေါင်းဆောင်မင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် လူသိများလာခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲမှာတော့ ယိုဆန်းဟိုဟာ ဘုရင်တစ်ပါးအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး ရာဇဝင်ရုပ်ရှင်အမျိုးအစား ဖြစ်ပါတယ်။ လတ်တလော ထုတ်ဖော်ပြသလာခဲ့တဲ့ ဓာတ်ပုံတွေမှာတော့ ယိုဆန်းဟိုက "Ruler: Master of the Mask" က ပုံရိပ်တွေနဲ့ "I'm Not A Robot" မှာ တွေ့မြင်ရမယ့် ပုံရိပ်တွေကို နှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စစ်ဆေးမှုတွေ ခံယူခဲ့ရတဲ့ ကန်ဂျင်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "Super Junior" ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကန်ဂျင်ဟာ မိန်းကလေးတစ်ယောက်ကို ရိုက်နှက်ခတ်ကားမှုတွေပြုခဲ့တယ်လို့ စွပ်စွဲခံခဲ့ရပြီး ရဲတွေက ကန်ဂျင်ကို ရှာဖွေခဲ့ကြပါတယ်။ အစပိုင်းမှာတော့ ကန်ဂျင်နဲ့ အဆက်အသွယ်မရဖြစ်ခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာတော့ တွေ့ဆုံစစ်ဆေးကာ ဖြေရှင်းမှုတွေပြုလုပ်ခဲ့ရကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် အစောပိုင်းက ရဲဌာနတစ်ခုကို မိန်းကလေးတစ်ဦးက ဖုန်းဆက်အကြောင်းကြားလာခဲ့ပြီး သူက ကန်ဂျင်ရဲ့ ချစ်သူဖြစ်ကြောင်းနဲ့ အရက်မူးနေတဲ့ ကန်ဂျင်က သူ့ကို ရိုက်နှက်ခတ်ကားခဲ့ကြောင်း တိုင်ကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရဲဌာနရဲ့ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက "ဒီဖြစ်ရပ်မှာ စော်ကားခံခဲ့ရတဲ့ မိန်းကလေးဘက်က တရားဝင်အရေးယူအပြစ်ပေးတာတွေ မလုပ်လိုတာကြောင့် ဒီနေရာမှာပဲ ဖြေရှင်းပြီးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်ကြားတဲ့ မိန်းကလေးဟာ ကန်ဂျင်ရဲ့ ချစ်သူ ဟုတ်တော့ သေသေချာချာသိပါဘူး။ ကန်ဂျင်ကို တော့ ရဲတွေက သတိပေးပြီး ပြန်လွှတ်လိုက်ပါတယ်" လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။



ကန်ဂျင်ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ အက်စ်အမ်အန်တာတီနန်းမန်က ပြဿနာဖြစ်ပြီးနောက် ကန်ဂျင်နဲ့ အဆက်အသွယ်မရသေးကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာတော့ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ပြောကြားခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဆိုပါအေဂျင်စီက ကန်ဂျင်နဲ့ ပြဿနာဖြစ်ခဲ့သူဟာ သူငယ်ချင်းတစ်ဦးသာ ဖြစ်ပြီး နှစ်ဦးသား အငြင်းအခုံတွေဖြစ်ကြကာ နားလည်မှုလွှဲခဲ့ရာကနေ သက်ဆိုင်ရာကပါ ပါဝင်ခဲ့ရတဲ့အထိ ဖြစ်ခဲ့ရကြောင်း သက်ဆိုင်ရာရဲ့ရှေ့မှာပင် နှစ်ဦးသား တောင်းပန်ကာ ပြန်လည်ကျေအေးခဲ့ကြောင်းနဲ့ ပရိသတ်တွေကို တောင်းပန်ခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

စံချိန်တင်ကြေးနဲ့ ရောင်းချခဲ့ရတဲ့ လီယိုနာဒိုဒါပင်ချီရဲ့ ပန်းချီကား

နာမည်ကျော် ပန်းချီပညာရှင်ကြီး လီယိုနာဒိုဒါပင်ချီရဲ့ ပန်းချီကားတစ်ချပ်ကို ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညပိုင်းမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၅၀ ဒသမ ၃ သန်းနဲ့ ရောင်းချခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ပန်းချီလက်ရာတစ်ခုအတွက် လက်ရှိ အချိန်အထိ ငွေပေးချေဝယ်ယူခဲ့သမျှထဲမှာ လတ်တလော လီယိုနာဒိုရဲ့ ပန်းချီကားအတွက် ရရှိခဲ့တဲ့ ငွေပမာဏဟာ အများဆုံးဖြစ်ကြောင်းလည်း အော်စ်ရှိုးဘစ်စ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

"Salvator Mundi" လို့ အမည်ပေးထားတဲ့ ယင်းပန်းချီကားကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၅၀ ဒသမ ၃ သန်းနဲ့ ရောင်းချခဲ့ရပြီးနောက်မှာတော့ ယင်းပန်းချီကားဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းအကြီးဆုံး ပန်းချီကားအဖြစ် စံချိန်တင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါပန်းချီကား မတိုင်မီက တန်ဖိုးအကြီးဆုံး ပန်းချီကားကတော့ ပန်းချီပညာရှင် ပက်ဘလိုပီတာဆိုရဲ့ လက်ရာဖြစ်တဲ့ "Women of Algiers (Version O)" ဖြစ်ပြီး ရောင်းချခဲ့ချိန်မှာတော့ တန်ဖိုးအားဖြင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၇၉ ဒသမ ၄ သန်းရှိခဲ့တာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အတွင်း ရောင်းချ ခဲ့ရတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့် - စုစည်းသည်

လူသားချင်းစာနာမှု ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ရေး အလှူငွေများ လှူဒါန်း

ပဲခူး နိုဝင်ဘာ ၁၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးခန်းသို့ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ ထောက်ပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလှူရှင်များမှ အလှူငွေများ လာရောက်လှူဒါန်းသည်။

ရှေးဦးစွာ အလှူရှင်များဖြစ်သော ဦးဝဏ္ဏခိုင်၊ Denko စက်သုံးဆီရောင်းဝယ်ရေးမှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀၊ Mapco ကုမ္ပဏီမှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် ပဲခူးကုန်စည် ဝိုင်းများအသင်းတို့မှ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၄၁၀ အား တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်ကာ ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါလှူဒါန်းပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ ဝန်ကြီးဦးကျော်မင်းစံ၊ ဥပဒေချုပ် ဦးအုန်းမြင့်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမင်းထွဋ်နှင့် အလှူရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်နိုး(ပဲခူး)

မူဆယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

မူဆယ် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်ခရိုင် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ဆေးရုံသုံး ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မူဆယ်မြို့ တောင်ပေါ်ဒေသမှ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ခြင်း အထောက်အကူပြုစေရန် လည်းကောင်း၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသည့် မိသားစုတို့အား အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ တက်ရောက်ကုသနေသည့် ချို့တဲ့သော မိဘပြည်သူတို့အားဦးတည်၍လည်းကောင်း မူဆယ်မြို့ရှိ ခရိုင်မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးအသင်း၊ ရွှေပါရမီအသင်းနှင့် ရွှေသီရိဟိုတယ် မိသားစုတို့မှ စုပေါင်း၍ ခုတင်(၁၀၀)ဆုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ Trolley နှစ်ခု၊ Air Sept နှစ်လုံး၊ ဓာတ်ဆားဖျော်ရည်များနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုခံနေသော လူနာများအတွက် သောက်ရေသန့်ဖာများ အစရှိသည့် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများကို စုစုပေါင်းကျပ် ၄၃၇၈၀၀၀ တန်ဖိုးခန့် ထောက်ပံ့ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှိုင်စိုးသန့်နှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ ဓာတ်မှန်ဆရာဝန် ဒေါက်တာတင်မျိုးအောင်တို့က ထောက်ပံ့လှူဒါန်းကြသော စေတနာရှင်၊ အသင်းအဖွဲ့တို့အား ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အယ်လ်နိုး(မူဆယ်)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလဲ့လဲ့မော် ဒေသပွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

လောင်းလုံး နိုဝင်ဘာ ၁၇

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလဲ့လဲ့မော်သည် ဒေသပွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါလျက် ထားဝယ်ခရိုင် လောင်းလုံးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိပြီး လူနာများအား ကြည့်ရှုအားပေး၍ တာဝန်ရှိသူများအား လေးထပ်ဆောင် တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ရန် မှာကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် (က)ရပ်ကွက်၊ အင်းဖျားကန်ပန်းခြံနှင့် ကလေးကစားကွင်းတည်ဆောက် မည့်မြေနေရာအားကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီးလိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ပညစ်ကျေး အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲ၌ အ သုံးလုံးစာသင်ပိုင်းနှင့် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ရပ်မိရပ်ဖနှင့်ဒေသခံ ပြည်သူများအားတွေ့ဆုံ၍ ဒေသ၏လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ မူလတန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဖြည့်စွက်အာဟာရလိုက်ကျွေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။



ထို့နောက် လောင်းလုံးမြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဗဟူးခန်းမ၌ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပါတီဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်သူများ၏ တင်ပြတောင်းဆိုမှုများကို တတ်နိုင်သလောက် ဖြည့်ဆည်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရှေ့လျှောက်ကျော်လွှားနိုင်အောင် အားကြိုးမာန် တက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူနှင့် အစိုးရသည် တစ်သားတည်းဖြစ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊

လျှပ်စစ်မီး၊ လမ်း၊ တံတားများကို ဖွံ့ဖြိုးအောင် လုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာသူများက ဒေသ၏ လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တင်ပြချက်များကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ မြို့တော်ခန်းမနှင့် အာဇာနည် ကျောက်တိုင်ဆောက်လုပ်မည့်မြေနေရာအား သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လောင်းလုံး(မြန်/ဆက်)

ကျိုက်ထီးရိုးတောင်ပေါ်၌ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးရေး မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်နှစ်စီး လှူဒါန်း

ကျိုက်ထီးရိုး နိုဝင်ဘာ ၁၇

ကျိုက်ထီးရိုးတောင်ပေါ်ရှိ စေတီပုထိုး သာသနိက အဆောက်အအုံများ၊ ဟိုတယ်၊ တည်းခိုဆောင်များ၊ ဈေးဆိုင်ခန်း အဆောက်အအုံများ မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက်အသုံးပြုရန် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် နှစ်စီးကို SKY ASIA Co.,LTD ကျိုက်ထီးရိုး ကေဘယ်ကားစီမံကိန်းမှ မီးသတ်ဦးစီးဌာနသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျိုက်ထီးရိုးမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့စခန်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

လှူဒါန်းပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကိုယ်စား ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးဦးက ကျိုက်ထီးရိုးတောင်ပေါ်တွင် စေတီပုထိုးများ၊ ဟိုတယ်များ၊ ဈေးဆိုင်ခန်းများ၊ တည်းခိုဆောင်များ များပြားစွာရှိနေသည့်အတွက် မီးဘေးအန္တရာယ် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်ခြင်း၊ ရသေ့တောင်အနီးတစ်ဝိုက်တွင်လည်းနေရာသိ၌ တောမီးများမကြာခဏလောင်ကျွမ်းသည့်အတွက် မီးသတ်ယာဉ်ထားရှိရန် လိုအပ်သဖြင့် ယခုလိုမီးသတ်ယာဉ်များလှူဒါန်းပေးသည့်အတွက် မြို့နယ်

အနေဖြင့် များစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်းနှင့် အလှူရှင်၏စေတနာကို များစွာ ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း၊ မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက်အထောက်အကူပြု ဝေလိုကြောင်းနှင့် ကျိုက်ထီးရိုးကေဘယ်ကားစီမံကိန်းမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက မီးသတ်ယာဉ်လှူဒါန်းသည့် ရည်ရွယ်ချက်တို့ကိုပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် SKY-ASIA CO., LTD မှ မီးသတ်ယာဉ်၏အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများအား ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မွန်ပြည်နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်မောင်နီက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကျင်ထွန်းက ကျေးဇူးတင် စကားပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မီးသတ်ယာဉ်နှစ်စီးမှာ ဂျပန်နိုင်ငံထုတ် ဟီးနိုး အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ရေဂါလန် ၁၃၀၀ လီတာနှင့် ၁၅၀၀ လီတာဆုံ၍ တန်ဖိုးမှာတစ်စီးလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြစ်သည်။ ထိုယာဉ်နှစ်စီးအား ရသေ့တောင်နှင့် ကျိုက်ထီးရိုးမြို့နယ်တောင်ပိုင်းအနီး တို့တွင်ထားရှိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမောင်(ကျိုက်ထီး)

ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးကြိုဆိုပွဲနှင့် ကောက်သစ်မိတ်ဆုံစားပွဲ ကျင်းပ



တာချီလိတ် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာမပျက် ၂၁၁၂ နှစ်မြောက် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးကြိုဆိုပွဲနှင့် ကောက်သစ်မိတ်ဆုံစားပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို တာချီလိတ်မြို့နယ် ဝမ်လုံးကျေးရွာအုပ်စု ဆေးခန်းရပ်ကွက်ရှိ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတွင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် ညပိုင်းက တာချီလိတ်မြို့နယ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအသင်းက ကြီးမှူး၍ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားကို ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစွဲဆိုင်၊ စစ်ဗျူဟာမှူး ဝိုလ်မှူးကြီး အေးမင်းဦး၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ဝင်းရွှေ၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးထိန်ဝင်း၊ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု နာယက ဦးစိုင်းယိဆာနှင့် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းမုံနွန်းတို့က ဖကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ရှမ်းရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များက မင်္ဂလာ ရှမ်းတေးသီချင်းများသီဆို၍ မီးရှူးမီးပန်းများပစ်ဖောက်ခြင်း၊ ရှမ်း၊ အာခါ၊ လားဟူစသည့် တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှု အဆိုအကများဖြင့် ရှမ်းနှစ်သစ်မင်္ဂလာအခါသမယကို ကြိုဆိုကြသည်။

၁၁၁

‘စက်ဘီးစီးဖို့ လမ်းပေးပါ’ ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် အရှည်မိုင် ၉၀၀ ကျော်ရှိ မြစ်ကြီးနား-မိုးကုတ် ခရီးစဉ်စက်ဘီးစီး

မြစ်ကြီးနား နိုဝင်ဘာ ၁၇

သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်ရေးနှင့် မြို့တွင်းလမ်းများ တွင် စက်ဘီးလမ်းများ သတ်မှတ်ပေးလာနိုင်ရေး ရည်ရွယ်၍ မြစ်ကြီးနားမြို့မှ မိုးကုတ်မြို့အထိ မိုင် ၉၀၀ ကျော် အကွာအဝေး စက်ဘီးစီးလှုပ်ရှားခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ မနေကွင်းမှ စတင်တာထွက် စီးနင်းခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ စက်ဘီးစီးနင်းမှုနှင့် ပတ်သက်၍ Green Bike အဖွဲ့ဝင် ဦးဆိုင်ဦးစွာ “အခု စက်ဘီးစီးတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းတဲ့ခေါင်းစဉ်နဲ့ စီးတာပါ။ အခုကျွန်တော်တို့သွားတာက မိုင် ၉၀၀ခန့်ရှိပါတယ်။ မြစ်ကြီးနားမှ ထီးချိုင့်၊ မိုးကုတ်၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မန္တလေးမှ မြစ်ကြီးနားအထိ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်ကနေ ၂၂ ရက်လောက် ကြာမယ်လို့တော့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ စက်ဘီးစီးတဲ့အထဲမှာတော့ အသက် ၂၈ နှစ်မှ အကြီးဆုံး ၆၈ နှစ်အထိ

စုစုပေါင်း ခြောက်ဦးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လောက်ပဲဝေးဝေး စက်ဘီးနဲ့ သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ စက်ဘီးစီး အဖွဲ့သည် မိမိတို့၏ အဝတ်အစား၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား တစ်ပါတည်း သယ်ဆောင်ပြီး စက်ဘီးဖြင့် မည်သည့်နေရာဒေသ



ဦးလေးကြီး



YANGON 100PLUS ACTIVE RUN 2017



သုဝဏ္ဏ အားကစားကွင်း



19th Nov 2017 (SUN)



နံနက် ၅:၀၀ မှ နံနက် ၉:၀၀ အထိ



NEW

Sports Drink

No Gas
+ Vitamins B

B3

B6

B12

Co Sponsored by **CMHL**

MAMA
INSTANT NOODLES

B **BALANCE**
FITNESS

Nagar Pyan
Finest Myanmar Tea

SACN **ဝင်းညွန့်ညွန့် စိန်ရွှေရတနာဆိုင်** **SACN**

ရွှေချစ်သူများအတွက် ကံစမ်းရန်မလိုပါ။ **ဝင်းညွန့်ညွန့် စိန်ရွှေရတနာဆိုင်** မှ
 ဓနိဆောင်တိုင် **Promotion** အထူးအစီအစဉ် (1.11.2017 မှ 30.11.2017) အတွင်း
 ဩဂုတ်နှစ်ဆက်ဆော ရွှေစည်ပစ္စည်း (၂)မျိုးဝယ်ယူအားပေးပေးစော မိတ်ဖောင်း ၊ မိတ်ဆစ်
Customer များကို ဆေးဆိုးရွှေစာလစ် (၁)ခု မေတ္တာလက်ဆောင်ပေးဆွေးပါမည်။
 အမှတ်(၅၉)၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ လှည်းတန်းဈေးတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
 ဖုန်း ၊ ၀၁-၅၄၆၀၀၀၀၊ ၅၄၉၅၀၂၊ ၅၂၇၀၀၀
 PEs ၀၉-၄၄၄၀၀၂၆၉၇၊ ၀၉- ၂၅၄၂၀၀၀၂

Durex Dugro 3

SO MUCH MORE
 "ပိုမိုပြည့်စုံအောင် ရယူလိုက်ပါ"

Taunggyi City Square (Ocean)

19th Nov 2017
 9:00 Am to 8:00 Pm

အထူး **Promotion** အစီအစဉ်များ
 Exciting Games
 Flash Mobs
 Family Photo Booth
 အပူ အပူ

သားသား ပါးပါးတို့၏ အမည် ထိုးပေးထားသော ကိုယ်ပိုင်
 ကျောပိုးလွယ်အိတ်လေးတွေ ရရှိမည် အခွင့်အရေး

Mount Elizabeth

**မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူ(၄)ဦးတွင် (၁)ဦးနှုန်း
 နှလုံးရောဂါဖြစ်ပွားကြပါသည်။**

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ စစ်တမ်းများအရ
 သင်ရော နှလုံးရောဂါဖြစ်နိုင်ခြေ ရှိနေပြီလား?
 နှလုံးရောဂါအတွက် ကြိုတင်ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းကပဲ ပြောပြနိုင်ပါလိမ့်မယ်။

Patient Assistance Centre (Yangon)
 အမှတ် (၂၄/၁-၆)၊ နဂရတ်ကွန်ပွဲ၊ စင်္ကာလမ်း၊ အမျိုးသားကစားရုံအနီး၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊
 24-Hour Helpline: (95) 9 430 66666 | Email: ppacmyanmar@gmail.com

Patient Assistance Centre (Mandalay)
 Block (4)၊ Unit (15)၊ မင်္ဂလာပုဇွန်လမ်း၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊
 24-Hour Helpline: (95) 9 430 66667 | Email: parkway.mdy@gmail.com



ရန်ကုန်မြို့တော်၏ ခေတ်အမီဆုံးနှင့် အကြီးဆုံး လက္ခားဈေးကြီး ဖြစ်လာမည့် GMP MALL နှင့် Office Tower, Hotel များ ပါဝင်သော စီမံကိန်း



- ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်လမ်းနှင့် ဝိုလ်မင်းရောင်လမ်းကြားတွင် တည်ရှိသည့် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံ (Shopping Mall ,Hotel,Office Tower) များ ပါဝင်သည့် စီမံကိန်းဖြစ်ပါသည်။
- စီမံကိန်း၏ ပထမအဆင့်အဖြစ် တည်ဆောက်မည့် Shopping Mall သည် ဧရိယာ စတုရန်းပေ (၉၀၀,၀၀၀) ကျော်ရှိသည့် (၈)ထပ် RC အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ဖြေအောက်ထပ်တွင် စားသောက်ဆိုင်များ၊ ဖြေညီထပ်မှ စတုတ္ထထပ်အထိ ဈေးဆိုင်ခန်းများ၊ ပဉ္စမထပ်နှင့် ဆဋ္ဌမထပ်အထိ မှာရုံခန်းနှင့် ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများ ပါဝင်ပါသည်။ ဆိုင်ခန်းတစ်ခန်းလျှင် ဧရိယာစတုရန်းပေ (၂၀၀) မှ (၄၀၀) ဝန်းကျင် အကျယ်အဝန်းဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။
- Shopping Mall အတွင်း ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသူများ ကျယ်ပြန့်စွာနှင့် လေဝင်လေထွက် ကောင်းမွန်စွာ ရရှိနိုင်ရန် Floor height (၁၉) ပေအပြင်နှင့် လျှောက်လမ်း (Corridor) များကို (၁၄) ပေ မှ (၁၇) ပေ အကျယ်ထိ ဖွဲ့စည်းထားပြီး Water Cooled Chiller စနစ်သုံး Airconditioning စနစ်များ ၊ နိုင်ငံတကာအဆင့်ပီမီးဘေး ကာကွယ်ရေး နှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေး စနစ်များ ဖြစ်သော Fire sprinkler system, Smoke / Heat detector system, Smoke extracting / Curtain system, Fire Hose reel system, Fireman Lift များအပြင် ပြည့်စုံလုံလောက်သော အရေးပေါ်ထွက်ပေါက်များ ၊ လှေကားများ ၊ ၂၄ နာရီ CCTV နှင့် လုံခြုံရေး စနစ်များ ပါဝင်ပါသည်။
- Shopping Mall တွင် Schindler အမှတ်တံဆိပ် (1.6) တန် ကုန်တင် ဓာတ်လှေကား (၁၀) စင်း ကို ဇန်(၄) ဇန် ခွဲ၍ ကုန်တင် ကုန်ချ လွယ်ကူစေရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး (၁၅) ယောက်ဆုံ လူစီးဓာတ်လှေကား (၃) စင်း နှင့် ရွှေလျားစက်လှေကား (၂၀) စင်း ပါဝင်ပါသည်။ ၎င်းအပြင် မော်တော်ယာဉ်အစီးရေ (၆၀၀) ကျော် ရပ်နားနိုင်မည့် ကားပါကင် အဆောက်အအုံ တစ်ခုလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိရေးအတွက် 25MVA ဓာတ်အားခွဲစုံ တစ်ခု တည်ဆောက်၍ ဓာတ်အားရယူသွားမည်ဖြစ်ပြီး Standby Generator များလည်း တပ်ဆင်ပေးသွားပါမည်။
- အဝတ်အထည်များ ၊ အလှကုန်များ ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ ကို လက်လီ လက္ခား ရောင်းချသွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ငွေကြေးလုပ်ငန်းများ လျင်မြန် လွယ်ကူစေရန်အတွက် ဘဏ်များလည်း ပါရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

စိတ်ပါဝင်စားသူများ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါပြီ

DEVELOPER-
GA MONE PWINT CO.,LTD.

အမှတ် (၂၄၅)၊ ဗားကရာလမ်း ၊ ဖြေဆိုကုန်း ၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ၊ ရန်ကုန်မြို့။

TEL : 01- 524 963, 01- 526 928
01- 516 533~6

M-ပိုက်ဆံနဲ့ ငွေဖြည့်ပြီး ဖုန်းငွေ ၂ဆ ရယူပါ

အချိန်နေရာမရွေး ချက်ချင်းမြန်မြန်
ငွေလွှဲနိုင်ပါသည်



*999#

M-ပိုက်ဆံ



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်းသာ

မိတ်ဆက်ခြင်း
MYANMAR Digital News
Presented by NPE

နောက်ဆုံးရသတင်းများကို ကာလစ်တစ်ချက်တည်းဖြင့်ရယူလိုက်ပါ
မြန်မာ့အလင်း **ကြေးမြင်** Global NEWS for MYANMAR

အက်ပ် (အပူလီကော့ရှင်း) ကို ယခုပဲ ကူးယူလိုက်ပါ

ထို့မဟုတ် မနက်ဆုံးရသတင်းများနှင့် ငြိမ်းငြိတ်သတင်းများကို
www.mdn.gov.mm
 တွင်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်

ကန့်သတ်ထားသော အချိန်အတွင်း အခမဲ့ရယူပါ

- ◆ သည်းခြေကျောက်တည်ရောဂါဆိုသည်မှာ
- ◆ သည်းခြေကျောက်တည်ရောဂါနှင့် အစားအစာ
- ◆ သည်းခြေကျောက်တည်ရောဂါကိုကုသခြင်း

စသည့်အကြောင်းအရာများအပြင် မှန်ကန်သော နေထိုင်စားသောက်မှု ပုံစံ (Life style) ကို အသေးစိတ်လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာသုတစာဖတ်ပရိသတ်များ၏ တောင်းဆိုမှုများအရ

ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME) ရေးသားထားသော

သည်းခြေကျောက်တည်ရောဂါ

(စတုတ္ထအကြိမ်)

Ks 5,000

Ph: 09 965 559 860, 01 368 2199, 368 5083, 368 5609

N-WINNER Co.,Ltd
အိမ်၊ ဖြုံး၊ ဝဇ္ဇ ၅ "ဆဒြန်ရောင်းစည်"

Ph:09450073838, 09783233356-57, 09254418033

၁။ ဂူပိုင်လမ်းသန်	(85'x89')	တိုင်းလွှားချိ	15000 L.
၂။ ရတနာပြိုင်အိမ်ရာ(တပေ)	(50'x80')	၀၄	2RC 14000 L.
၃။ ပြည်လမ်း(ပရတ)	(7448sqft)	တိုင်းလွှား 2RC	13500 L.
၄။ ဂူပိုင်လမ်းသန်	(100'x100')	၀၄	1RC 10000 L.
၅။ မြောက်သာလမ်းလွင်(လိုင်)	(50'x70')	၀၄	2RC 10000 L.
၆။ ဆောက်တော်(ရတ)	(30'x70')	၀၄	2RC 8500 L.
၇။ Grand Sagar San Condo	(1684sqft)	2M, 1B	2400 L.
၈။ ပြည်လမ်း Condo	(2000sqft)	1M, 2B	2000 L.
၉။ တက္ကသိုလ်ရိပ်ဖွန် Condo	(1350sqft)	1M, 2B	2000 L.
၁၀။ ရွှေအင်ကြင်းရိပ်ဖွန်(သထက)	(46'x50')	2M, 2B	1950 L.
၁၁။ ဝယ်လ်မြို့ Condo (သထက)	(1750sqft)	1M, 2B	1750 L.
၁၂။ ပူလီဝ Condo	(900sqft)	1M, 1B	1750 L.

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

Loo Shu Hlaing (ခ) မမိရင် ဦးဝင်းစိန်၊ ဒေါ်ခန်းစန်းအေး၊ ဒေါ်ခန်းစန်းဝင်းတို့၏ လွှဲအပ်ပွန်ကြားချက်အရ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေးဖြစ်ကြသော Loo Shu Hlaing (ခ) မမိရင် [၁၂/လသန (၅)၀၀၀၇၇၉]၊ ဦးဝင်းစိန် [၁၂/လသန(ဧည)၀၀၀၀၈၄]၊ ခန်းစန်းအေး [၁၂/လသန (ဧည)၀၀၀၀၈၅]၊ ဒေါ်ခန်းစန်းဝင်း [၁၂/လသန(ဧည)၀၀၀၀၈၆]တို့၏ လွှဲအပ်ပွန်ကြားချက်အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေးနှင့် ဒေါ်ခင်မောင်လွင် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးအောင်ဝင်းဟန်တို့သည် ဖခင်ဦးလှလင်စန်း(ခ)ဦးချိုရှန်နှင့် မိခင်ဒေါ်ဖုန်းကြန့်တို့မှ မွေးဖွားသော သားသမီးများ ဖြစ်ကြပါသည်။ ဦးအောင်ဝင်းဟန်သည် (၁၉-၄-၂၀၁၅)ရက်တွင် ကွယ်လွန်ခဲ့ပါသည်။ ဦးအောင်ဝင်းဟန်သက်ရှိထင်ရှားရှိစဉ်ခါက ဦးအောင်ဝင်းဟန် အမည်ပေါက် မြေအိမ် အဆောက်အအုံ ဆိုင်ခန်းနှင့် တိုက်ခန်းများအား ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မောင်လွင် [၁၂/ဥကမ (နိုင်)၀၆၀၈၀၀] ကိုင်ဆောင်သူမှ (၆-၁၁-၂၀၁၇)ရက်ရက်ပေါ် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သဘောတူစာချုပ်အတိုင်း စာချုပ်ဖြင့် ဝန်ထုပ်ကြောင်း သဘောတူညီကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဦးအောင်ဝင်းဟန်အမည်ပေါက် များဖြစ်သော မြေအိမ်အဆောက်အအုံ ဆိုင်ခန်းနှင့် တိုက်ခန်းများသည် (၆-၁၁-၂၀၁၇)ရက် နောက်ပိုင်းမှစ၍ ဦးအောင်ဝင်းဟန်(ကွယ်လွန်) သူ၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မောင်လွင် လုံးဝ သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေးဖြစ်သော ၁။ Loo Shu Hlaing(ခ)မမိရင်၊ ၂။ ဦးဝင်းစိန်၊ ၃။ ဒေါ်ခန်းစန်းအေး၊ ၄။ ဒေါ်ခန်းစန်းဝင်းတို့သာ သက်ဆိုင် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပွန်ကြားသူများ Loo Shu Hlaing (ခ) မမိရင် ဦးဝင်းစိန်၊ ဒေါ်ခန်းစန်းအေး၊ ဒေါ်ခန်းစန်းဝင်း။	လွှဲအပ်ပွန်ကြားချက်အရ ဒေါ်နီလာအေး (LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၀၀၂၆) အမှတ်(၃) (၃၄)လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၂၄၆၆၀၆
---	--

စိုင်းခွန်နောင် ကုမ္ပဏီ
 ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အိမ်တွင်းပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်း
 01-551197, 541501, 09-254 297 998, 730 65656
 “လူကြီးမင်းတို့စိတ်တိုင်းကျ ဘာဝန်ယူမှုပေးပြည့်ဖြည့်ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်”
 Email: saikhungnong1995@gmail.com
 အမှတ်(၁)ပင်ရွှေညောင်လမ်း၊ ILBCအနီး၊ တာမွေလေးရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။



iMyanmarHouse.com နိုင်ငံပြန်ပေးကမ်းခြေ နေရာများ ပုံကြီးပျားကျင်းပမည့် **သတ္တပအကြိမ်မြောက်**
မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး အိမ်ခြံမြေ နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း အရောင်းပြပွဲကြီး
7th Myanmar's Biggest Property & Lifestyle Expo

ပါဝင်ပြသနိုင်သည့် ကုန်ပစ္စည်းနှင့်လုပ်ငန်းအမျိုးအစားများ

- ◆ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများ
- ◆ ဆောက်လုပ်ရေးသုံး ပစ္စည်းကုမ္ပဏီများ
- ◆ အိမ်ခြံမြေအကျိုးအမြတ်ကုမ္ပဏီများ
- ◆ အိမ်အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းကုမ္ပဏီများ
- ◆ အိမ်တွင်း / အိမ်ပြင် အလုပ်ကုမ္ပဏီများ
- ◆ အိမ်ထောင်စုနှင့် / လူသုံးကုန်ပစ္စည်းကုမ္ပဏီများ
- ◆ ပရိဘောဂ ကုမ္ပဏီများ
- ◆ ငှက်တက်ကား နှင့် သစ်စပ် ပစ္စည်းကုမ္ပဏီများ

၁၅၊ ၁၆၊ ၁၇ ရက်နေ့ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀၁၇ ခုနှစ်
 (သောကြာ ၊ စနေ ၊ တနင်္ဂနွေ)
 နံနက် (၉) နာရီ မှ ညနေ (၅) နာရီထိ
Minder Field (ပိုင်ဒါကွင်း)၊ ဦးစိစာရလမ်း၊
 ရန်ကင်းမြို့။

ဝါဝင်ပြသလိုပါက **Hotline - 09425708811~4** / **www.imyanmarhouse.com/expo**



• SATELLITE • BROADBAND • MOBILE • IoT • ENTERPRISE • BROADCAST SOLUTIONS • DELIVERY • CONTENT

Visit The 4th Communications Technology, Enterprise & Convergence Solutions Show

CommuniCast 2017 Myanmar

Tuesday 28 - Thursday 30 November 2017
 Novotel Yangon Max, Yangon (10.00 -18.00 Hrs.)

မြို့ပြသည် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအတွက်ဖြစ်ပါသည်။
 အသက် (၁၆) နှစ်အောက် ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုပါ။

Pre-register at **www.communicastmyanmar.com**
 Info Hotline: +95-1 513 515-519

Supported by:    

Organized by: 



HEAVY DUTY PALLET RACKING
 THE ONLY WAY TO CREATE PERFECT BUSINESS



EN4 - 1210
 SFH - 1210
 N4 - 1115L2

HIGH QUALITY PLASTIC CONTAINERS



ဝမ်းနည်းဆုံးရှုံးနစ်နာခြင်း ဗိုလ်ချုပ်လှမြင့်ဆွေ(ငြိမ်း)

မိုးကုတ်ဝိပဿနာရိပ်သာအဖွဲ့ခွဲ(၇၇)၊ အောင်ဆန်းတောရတပ်ဦးကျောင်းတိုက်၏

အကျိုးဆောင်နာယကကြီး

ဇေယျသိဒ္ဓိကျောင်းဒါယကာကြီး

အသက်(၈၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊စစ်တောင်းလမ်း၊ပညာဝတီအိမ်ရာအမှတ်(၂၀)၊ ဘီ(၁)နေ မိုးကုတ်
ဝိပဿနာရိပ်သာအဖွဲ့ခွဲ(၇၇)၊ အောင်ဆန်းတောရတပ်ဦးကျောင်းတိုက်၏ သာသနဋ္ဌဂဟအဖွဲ့မှ
ကျောင်းဒါယကာမကြီး ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မိုးကုတ်ဝိပဿနာရိပ်သာ
အဖွဲ့ခွဲ(၇၇)၊ အောင်ဆန်းတောရတပ်ဦးကျောင်းတိုက်၏ အကျိုးဆောင်နာယကကြီး၊ ကျောင်း
ဒါယကာကြီး ဗိုလ်ချုပ်လှမြင့်ဆွေ(ငြိမ်း)သည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃:၁၃ နာရီတွင်
ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီးအတွက်
ဝမ်းနည်းဆုံးရှုံးနစ်နာရပါသည်။

အောင်ဆန်းဆရာတော်ကြီးနှင့်

မိုးကုတ်ဝိပဿနာရိပ်သာအဖွဲ့ခွဲ(၇၇)၊ အောင်ဆန်းတောရတပ်ဦးကျောင်းတိုက်၏

သာသနဋ္ဌဂဟနှင့် အကျိုးဆောင်အဖွဲ့

ဦးမြင့်သိန်း (၆၁)နှစ်

(B.E electronic)

CDC-17358

E/E Uniteam Shipping Co.,

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၉)၊ သခင်

ထွန်းအုပ်လမ်း (၂၈)ရပ်ကွက်၊ မြောက်

ဒဂုံနေ့ ပြီးသောကျော်(နိုင်ငံတော်

ကောင်စီဝင်ငြိမ်း)-ဒေါ်မြသိန်းတို့၏

ချစ် လှစွာသောသားထွေး၊ ဦးစိန်ညို

ထွန်း(မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲ-၅)-

ဒေါ်ခင်မောင်တင် တို့၏ ချစ်လှစွာသော

သားသမက်၊ ဒေါ်လှမြသွင်၏ကျေးဇူး

ရှင် ခင်ပွန်း၊ မမြပွင့်ပွင့်သိန်း၏ကျေးဇူး

ရှင်ဖခင် (ဒေါ်မေလေးအောင်)၊ ဦးမင်း

စံအောင် - ဒေါ်အေးနီလှဝင်း၊

ဦးအောင်အောင်၊ ဦးစိုးသိန်းအောင်၊

ဦးဉာဏ်လင်းမောင်၊ ဒေါ်နုနုပွင့်ဖြူ-

ဦးဇော်နိုင်မြင့်(ခေတ္တ-USA)၊ ဒေါက်

တာမိုးပွင့်ဖြူ၊ ဒေါ်စပယ်-ဦးမင်းတော်၊

(ကိုရင်လင်းသိန်း)တို့၏ချစ်လှစွာသော

ဦးလေးသည်၁၅-၁၁-၂၀၁၇ရက် နံနက်

၇:၂၀ နာရီတွင် အာရုံစေတီဝင်ဆေးရုံ၌

ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏

ဆန္ဒအတိုင်း ယင်းနေ့တွင်ပင် သင်္ဂြိုဟ်

ပြီးစီးပြုပြင်ပါကြောင်း၊ ကွယ်လွန်သူ

အား ရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၇ ရက်

နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်

ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး

တရားနာသို့ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား

အပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူ တ/တမများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး

ဦးကျောက်ပု(ခ)ဦးခင်မောင်ဝင်း

အသက်(၉၅)နှစ်

မောင်မြန်မာ၊ မောင်တက္ကသိုလ် (၄၉-၅၂)

ဌာနမှူး (စီမံ-ငြိမ်း)

စတုတ္ထနှင့် ဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ကမ်းနားလမ်း၊ သရက်တော
(တောင်)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄၆)နေ (ဦးရန်နား-ဒေါ်ကျင်မူနီ)တို့၏ သား၊
(ဦးတောင်-ဒေါ်သန်းကြည်) တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ခင်မောင်ကြည်(ဝါးခယ်)၏
ခင်ပွန်း၊ (ဦးကျောက်-ဒေါ်အာ)၊ (ဒေါ်သန်းကြည်)၊ (ဒေါက်တာမေအောင်)၊
ဦးကျော်-ဒေါ်ခင်နု၊ ဒေါ်အေးတို့၏ အစ်ကို/ညီ၊ ဦးမျိုးဝင်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်သူ၊
ဦးညိုညိုဝင်း(ခ)ဦးကျောင်းထက်လင်း (ငွေနှင့်ဆည်းဆာဇေယျ ရိပ်သာ)၊
Mr.Tadashi Kasuga-ဒေါ်ကေသီဝင်း (Minami Tour Co.,Ltd.)၊ ဦးဇော်ဝင်း-
ဒေါ်အိအိခင်ကျော်၊ ဦးဇော်ထွန်းဝင်း တို့၏ ကျေးဇူးရှင် မွေးသမောင်၊ မောင်မင်း
ခန့်သူ၊ မောင်ရှင်သန်ဝေယံ၊ Haruka Kasuga, YuKa Kasuga မောင်အောင်
သော်ဟိန်း၊ မောင်ရွှေရောင်ဝင်း တို့၏အဘိုး၊ တ/တမ ၁၁ ယောက်တို့၏
ဦးလေး ဦးကျောက်ပု(ခ)ဦးခင်မောင်ဝင်းသည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)
ည ၈နာရီတွင် အာရုံစေတီဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၁၇
(တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထိန်မင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေအားလုံးတို့အား အသိပေးအကြောင်း
ကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)
(ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၇(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီ
ထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန်
ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်သန်းရီ (၉၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ အထက-၁၊ ရန်ကင်းကျောင်း
လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၂၀)၊ အခန်းအမှတ်(၈)နေ (ဦးအောင်သိန်း-ဒေါ်အာ)
တို့၏ သမီး၊ ဦးဖေတင်(၄/၈)ရင်းကိုင်ချုပ်၊ သစ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း)၏
ဇနီး၊ ဒေါက်တာအေးသွင်-ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်၊ ဒေါက်တာစန်းစန်းတင်၊ ဦးသောင်း
ထွန်းလွင် (ရဲမှူး၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်ကြည်ကြည်တင် တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊
မောင်မြတ်သိန်းထွန်း-မနန္ဒာနေဝင်း၊ ဒေါက်တာကျော်ဇေယျာလင်း-မစန္ဒာမြင့်
တို့၏အဘွား၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်သန်းရီသည် ၁၅-၁၁-
၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁:၀၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ
၏ ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်
မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း၊ ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၇
(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး
တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသက်နိုင် (ပဲခူး)

အသက်(၈၂)နှစ်

တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ

ရန်ကုန်မြို့၊ နေ (ဦးလှဖေ-ဒေါ်သန်းတင်)တို့၏ သား၊ (ဦးမောင်မောင်-
ဒေါ်ရင်မေ)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်တင်မြင့်မြင့် ၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးမောင်မောင်သွင်)
ဒေါ်ဘဒ္ဒဝိရာ တို့၏ ညီ/မောင်၊ (ဒေါ်ခင်မြအေး)၊ ဦးဝင်းဆွေ၊ ဒေါ်ခင်မြဆွေ-
ဒေါက်တာဦးမင်းညို၊ ဒေါ်ခင်ကြည်-ဦးမောင်သန်း၊ ဦးတင်မောင်လှ(ပိသကာ)-
(ဒေါ်ချစ်ချစ်ဝင်း)၊ (ဒေါ်နွဲ့နွဲ့အေး)၊ ဒေါ်ရီရီမြ၊ ဒေါ်ဆွေဆွေလှ-ဦးတင်မောင်
မောင် တို့၏အစ်ကို ဦးသက်နိုင်သည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့)
နံနက် ၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းတည့်
၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါ
သည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသက်နိုင် (ပဲခူး)

အသက်(၈၂)နှစ်

တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ

ရန်ကုန်မြို့၊ နေ (ဦးလှဖေ-ဒေါ်သန်းတင်)တို့၏ သား၊ (ဦးမောင်မောင်-
ဒေါ်ရင်မေ)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်တင်မြင့်မြင့် ၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးမောင်မောင်)-
ဒေါ်မြမြသန်း၊ ဦးတင်မောင်မောင်-ဒေါ်အေးစိန်၊ ဦးဝင်းမောင်မောင်-ဒေါ်စိစိ၊
ဦးထွေးမောင်မောင်တို့၏ အစ်ကိုကြီး ဦးသက်နိုင်သည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသ
ပတေးနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေ
နေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့
ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား
အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန် ဒါယကာကြီး

(၇၈)နှစ်

တရားလွတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိုင်ငံရေးလုပ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းခြံခရိုင်၊ သိမ်ရွာနေ (ဦးထွန်းခင်-ဒေါ်သော်)
တို့၏သားကြီး၊ မြင်းခြံခရိုင်၊ ဆီမီးခုံကျေးရွာနေ (ဦးဘမိုး-ဒေါ်ပြေ)တို့၏သား
သမက်၊ ဆီမီးခုံကျေးရွာနေ (ဒေါ်မိန်းကလေး)၊ (ဒေါ်တင်)၊ (ဒေါ်ခင်)၊ ဒေါ်ထင်တို့၏
မောင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ပြည်လမ်း၊ အမှတ်(၆၁၇/၈)နေ ဒေါ်မြင့်မြင့်
ကြည်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးသီဟအောင် (TAS Co.,Ltd.)-ဒေါ်ခင်ပယ်မိုး
(Hiang Kie Coffee Myanmar Co., Ltd.)၊ ဦးသုဇာအောင် (eTrade Myanmar
Co., Ltd.)-ဒေါ်သီတာကျော်မြင့်သိန်း၊ နေပြည်တော်နေ ဓုတိယပိုင်မျိုးကြီးလှမျိုး-
ဒေါက်တာထင်လှပြည့်ဝန်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ မောင်ဟိန်းလင်း
ထက်၊ မရွှေအိမ်လင်း၊ မောင်ထူးမြတ်လင်း၊ မမေလင်းလက်ဖိုးတို့၏ ချစ်လှစွာသော
ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၀၀ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်း
ဒေသကြီး၊ မြင်းခြံခရိုင်၊ ဆီမီးခုံကျေးရွာနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-
၂၀၁၇ (စနေနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။
(အမှတ်-၆၁၇/၈)၊ ပြည်လမ်းနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင်
ထွက်ပါမည်။ ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇
နာရီတွင် အမှတ်-၆၁၇/၈)၊ ပြည်လမ်းနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား
တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါက်တာဦးသန်းတင်(တောင်ကြီး)

ပြည်နယ်မှတ်ပုံတင်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး(ငြိမ်း)

အသက်(၇၇)နှစ်

တောင်ကြီးမြို့နေ(ဦးကျော်လင်း-ဒေါ်အေးသန်း)တို့၏ ဓုတိယသား၊
ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အခန်း(၂၂)၊ တိုက်(၄/၆)၊ ရွှေအန်းပင် အိမ်ရာ(၄)
(၃)ရပ်ကွက်နေ ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်လေးဝေ (Rosaland)၏ ချစ်လှစွာသော
ခင်ပွန်း၊ Captain ဦးမြတ်သူ (MTM)-ဒေါ်အေးငြိမ်းဦး၊ ဦးသိန်းထိုက်-ဒေါ်ယု
မျိုးသူတို့၏ဖခင်၊ မစကရီဦး၊ မောင်ရီဦး၊ မောင်ခင်လေးလင်းတိန်၊
မမိုးပွင့်ဖြူစင်တို့၏အဘိုးသည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၉:၁၅နာရီ
တွင် သူ့ရပ်ကွက်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၁၇(တနင်္ဂနွေနေ့)
နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ
ကားများ နံနက် ၉:၁၅နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍
၂၁-၁၁-၂၀၁၇(အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့
ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

ဦးကိုကိုလွင် (မော်ကျွန်း)

အသက် (၅၇) နှစ်

၇-၁၁-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) တွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်ရှိသွားသော ဦးကိုကိုလွင် (မော်ကျွန်း) ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်
ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ ဗဟိုကော်မတီဝင်၊ ပါတီလုပ်ငန်းစီစစ်ရေးအဖွဲ့ဝင်အား နေပြည်တော်တွင် ရုတ်တရက်ကျန်းမာရေး
မကောင်းဖြစ်သည့်အချိန်မှစ၍ အစစအရာရာကူညီပေးကြပါသော ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီမှ
ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဗဟိုကော်မတီဝင်များ၊ ပါတီလုပ်ငန်းစီစစ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေး
ပါတီဌာနချုပ်မှ အစစအရာရာ စိတ်ရော ကိုယ်ပါနှစ်၍ အကူအညီပေးကြပါသော ပါတီဝင်များ၊ နေပြည်တော် ခုတင်
၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီးနှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ဦးနောက်နှင့် အာရုံကြောဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ဆရာဝန်ကြီးများနှင့်တကွ တာဝန်ရှိ
ဆရာဝန်လူကြီးမင်းများ၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသနေစဉ် အစစအရာရာ ပံ့ပိုးကူညီပေးကြပါသော မိတ်ဆွေအပေါင်း
အသင်းများ၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဆွေမျိုးများ၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်
ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် ပါတီဝင်လူကြီးမင်းများ၊ ဆေးရုံတက် ရောက်နေစဉ်အခါလည်းကောင်း၊ နာရေး
နောက်ဆုံးခရီးတွင်လည်းကောင်း၊ ရက်လည်ဆွမ်းသွတ်ပြုလုပ်ရာတွင်လည်းကောင်း အစစအရာရာပံ့ပိုးကူညီပေးပါသော
မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်ရှိ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ တာဝန်ရှိလူကြီးမင်းများနှင့် ပါတီဝင်လူကြီးမင်းများ၊
ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ လည်းကောင်း၊ တယ်လီဖုန်း လှူဒါန်းရက်တို့မှ အားပေးနှစ်သိမ့်ပေးကြပြီး
လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစု၊ လှမ်းသူပန်းခြင်းများပေးပို့ခြင်းနှင့် နာရေးနောက်ဆုံးခရီးအား လိုက်ပို့ဆောင်ခြင်းများနှင့် ၁၃-
၁၁-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်သော ရက်လည်ဆွမ်းသွတ်တရားတော်နာသို့ ကြွရောက်ပြီး အစစအရာရာ ပိုင်းဝန်း
ကူညီပေးကြပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ဇနီးဒေါ်မြင့်မြင့်အေးနှင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘီးလင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

ရဟန်း ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်သန်းနု (၈၄)နှစ်

(ရာသက်ပန်အသင်းဝင်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့
နယ်၊ ၂/က စံပြရပ်ကွက်၊ စိတ္တသူခ
လမ်း၊ အမှတ်(၁၂)နေ (ဦးမောင်စိန်-
ဒေါ်လှရင်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးတင်အောင်)
၏ ဇနီး၊ ဦးဌေးလွင်-ဒေါ်သန်းသန်းလှ၊
ဒေါ်အေးအေးမြင့်၊ ဦးသန်းဇော်၊ ဦးစိုး
ဝင်းအောင်(မြင်း-အုတ်သဲ၊ ကျောက်)-
ဒေါ်အေးအေးမော်၊ဦးမြင့်ဇော်-ဒေါ်
ပန်းအိ၊ ဦးကိုကိုနိုင်-ဒေါ်သီတာစန်း
တို့၏ မိခင်သည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ ရက်
နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ
သဖြင့် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေး
နေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေး
သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်
ပါကြောင်း အသင်းသူ/သားများအား
အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
အမှုဆောင်အဖွဲ့

အလှူပံ့ပိုးမှုအဖွဲ့အစည်း

ဦးနေလင်း(မိတ္တူမဒိရာကွတ်)

ပုသိမ်မြို့

အသက် (၆၅) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၄၄/၆)၊ မယ်ဒီ
ကုန်းလမ်း၊ ၈ ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်နေ
(ဦးကျော်ထွန်း-ဒေါ်ချိုတီ) တို့၏သား၊
ဦးဝင်းထိန်-ဒေါ်မြသွင်၊ (ဦးတင်လှ)-
ဒေါ်တင်တင်လှ၊ ဦးမြင့်စိုး (ရဲမှူးငြိမ်း)
ဦးဝင်းထိန်-ဒေါက်တာတင်တင်နွယ်
(ကလေးအထူးကု ပါမောက္ခ-ငြိမ်း၊
USA)၊ ဒေါက်တာမြင့်သိန်း (USA)၊
ဦးနေဝင်း-ဒေါ်အေးကြွယ် (ပုသိမ်)တို့
၏ညီ/မောင်ပါမောက္ခဒေါက်တာ ဦးချစ်
ထွန်း - ဒေါက်တာဒေါ်လေးသက်ခင်၊
ဦးသစ်လွင်-ဒေါ်ဖြူဖြူမွှေး (ပုသိမ်)၊
ဦးရွှေတင်-ဒေါ်မိမိထွေး (USA)တို့၏
အစ်ကို၊ တ/တမ ၂၇ ယောက်တို့၏
ဦးလေး၊ ဦးနေလင်း (မိတ္တူမဒိရာကွတ်)
သည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေး
နေ့) နံနက် ၆ နာရီတွင် အလှူပံ့ပိုးမှု
မြတ်အိမ်နတ် ၁ သွားသွားပါသဖြင့်
၁၆-၁၁-၂၀၁၇ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ
တွင် ရေဝေးကဘာစတန်၌ ဒါယကာပြီးစီး
ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်း
တို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်
ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး

ဗိုလ်ချုပ်လှမြင့်ဆွေ (ငြိမ်း)

အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး(ငြိမ်း)

အမှတ်(၂) ဇော်မှန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး(ငြိမ်း)

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး(ငြိမ်း)

အသက်(၈၀)

ဒေါ်အိအိလွင်-ဒေါက်တာဆွေလှ တို့၏ချစ်လှစွာသော

ကျေးဇူးရှင်ဖခင်သည် (၁၃.၁၁. ၂၀၁၇) တနင်္လာနေ့တွင်

ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်း၏

မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်း

ကြေကွဲရပါသည်။ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ။

ဒေါက်တာကျော်နန်း + ဒေါက်တာသိန်းသိန်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး

ဗိုလ်ချုပ်လှမြင့်ဆွေ (ငြိမ်း)

အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး(ငြိမ်း)

အမှတ်(၂) ဇော်မှန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး(ငြိမ်း)

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး(ငြိမ်း)

အသက်(၈၀)

ဒေါ်အိအိလွင်-ဒေါက်တာဆွေလှ တို့၏ချစ်လှစွာသော

ကျေးဇူးရှင်ဖခင်သည် (၁၃.၁၁. ၂၀၁၇) တနင်္လာနေ့တွင်

ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်

မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်း

ကြေကွဲရပါသည်။ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ။

ဗိုလ်အောင်ကျော်-ဧရာဝတီပေးရေးစင်တာမိသားစု

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်သန်းကြည် (အုတ်ဖို)

အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဥသယယားလမ်း၊ အမှတ်(၅၃)နေ (ဦးတင်
ညွန့်)၏ ဇနီး၊ ဦးခင်မောင်တင်-ဒေါ်ခင်ခင်အေး၊ ဦးဝင်းမော်(ဗုတိယညွန့်ကြား
ရေးမှူးသစ်တောဦးဦးဌာန)ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)-ဒေါ်ခင်မာမေ၊ ဒေါ်ခင်သန်း
မြိုင်၊ ဦးစိန်ဝင်း၊ ဒေါ်မမကြီး၊ ဒေါ်နီနီမာ၊ မအေးအေးမာတို့၏ မွေးသမိခင်
ကျေးဇူးရှင်သည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် နှင်းဆီ
ကုန်းဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရ၍ မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်း
ကြေကွဲရပါသည်။

ညွန့်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစု

သစ်တောဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်တင်ရီ (၈၆)နှစ်

(ပုလော/ကျောက္ကာ/မြိတ်)

အဒေါ်အရင်းထက်မက ချစ်ခင်လေးစားရပါသော

ဒေါ်ဒေါ်သည် ၁၄-၁၁-၂

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်ရွှေ (ဗဟန်းမြို့နယ်)
အသက်(၁၀၀)

အမှတ်(၄၄/၄၂) ဝမ်းကွဲနိဗ္ဗာန်ကုန်ဆိုင်(၁)နှင့် အမှတ်(၁၁၅) ဝမ်းကွဲနိဗ္ဗာန်ကုန်ဆိုင်(၂)တို့၏ ပိုင်ရှင်အဖြစ် အခင်းကြည့်၏ မိခင်၊ သူငယ်ချင်းငိုလျှိုးအောင်-ဒေါ်တင်စန္ဒာလှိုင်(ဝင်းကမ္ဘာ)တို့၏ အဘွား ဒေါ်ခင်ရွှေသည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်းမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သူငယ်ချင်းများ- အေးအေးသင်း
လှလှသင်း
ကေသွယ်မြင့်(ထောက်ကြန့်)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကြီး မြမောင်(ငြိမ်း)
အသက်(၉၅)နှစ်
ကြည်း-၆၇၇၃ OTS-10

ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းမောင်(ငြိမ်း) - ဒေါ်ခင်မာဦးတို့၏ ဖခင်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးမြမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၂၃)သူငယ်ချင်းများ
နှင့် မိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်သန်းကြည် (အုတ်ဖို)
အသက်(၈၈)နှစ်

ဦးဝင်းမော်(ဒု-ညွှန်မှူး၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး)-ဒေါ်ခင်မာဝေတို့၏ မိခင်သည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစု နှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

B.Sc (Forestry) သွဲ့ရသူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ပြည်လမ်း၊ အမှတ် (၆၁၅/၅) နေ အစ်ကိုကြီး ဦးသန်းအောင် (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိဗ္ဗာန်ဗဟို)သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းခြံခရိုင်၊ ဆီမီးခုံ ကျေးရွာနေအိမ်၌ ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည့် အတွက် ကျန်ရစ်သူ အစ်မကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးအောင်ဖြိုး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်
သားမောင်ဖြိုးသီဟ
လှိုင်မြင့်မိုးရီ အိမ်ရာ၊ ရန်ကုန်မြို့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးသန်းအောင်
(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိဗ္ဗာန်ဗဟို)
အသက်(၇၈)နှစ်

နိဗ္ဗာန်ဗဟိုပညာအား လမ်းညွှန်သင်ကြားပေးခဲ့သော ကျေးဇူးရှင် ဆရာဦးသန်းအောင် (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိဗ္ဗာန်ဗဟို)သည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးစိုးမိုးထွန်း (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိဗ္ဗာန်ဗဟို)
K NOTARY TRANSLATION
အမှတ်(၄၂/၄၄) (၃၆)လမ်း (လမ်းတို) ကုန်သည်လမ်း၊
ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း မယ်တော်ကြီး
ဒေါ်ရဲရင်
အသက်(၉၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းတောင်ရပ်ကွက်၊ ရေးလမ်း၊ အမှတ် (၁၀)နေ (ဦးမြင့်မောင်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်သီတာ(ခ)ဒေါ်စန်းစန်းဝေ၊ ဦးစိုးအောင်(ခ)ဦးလှတင်-ဒေါ်မာလာသန်း၊ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ရွှင်ရီ၊ ဦးစိန်ဝင်း၊ ဒေါ်အေးအေးကြွယ်၊ ဒေါ်ရီရီတင်၊ ဒေါ်တင်တင်ရီ၊ ဒေါ်ဌေးဌေးတင်တို့၏ မိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၅:၂၀နာရီ တွင် SSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး မိတ်ဆွေသဟာအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအောင်တင် (သမိုင်း) (၈၂)နှစ်
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ လှိုင်စစ်အင်/လာ နန်းနယ်မြေများ(ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဦးအောင်ဘွင့်လမ်း၊ အမှတ်(၁၃)နေ ဦးဘရင်-ဒေါ်ဌေးတို့၏သား၊ ဦးကြည်စိန် (ဒေါ်ခင်ခင်)၊ ဦးစိုး၊ ဦးကိုညိုသာရ-ဒေါ်မြင့်မြင့်တို့၏အစ်ကို၊ ဦးသန်းဌေး-ဒေါ်ခင်မြသွေး(မရမ်းကုန်း-ဝ-၁) ငြိမ်း၊ ဦးမောင်မောင်ဆွေ-ဒေါ်စိန်စိန်အေး၊ ဦးအောင်မြင့်စိန်၊ (ဦးစိုးနိုင်)-ဒေါ်လှိုင်လှိုင်မိုး၊ ဦးမောင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်၊ ဦးမျိုးကျော်အောင်-ဒေါ်သီတာမြင့်၊ ဦးစည်သူမျိုးဆက်-ဒေါ်ခင်သန္တာတို့၏ ဖခင်၊ မြေး ၁၂ ယောက်၊ မြစ်နွယ်ယောက်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီး၊ (ဒေါ်ခင်အေး)၏ခင်ပွန်းသည် ၁၇-၁၁-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်အစောတိုက်မှ ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (တိုက် ၂ အခန်း ၁၀၊ အမျိုးသားပြန်လည် သန်စွမ်းရေးဝန်ထမ်းအိမ်ရာ မင်းမေ့လမ်းနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၃-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ကေသီလှိုင်
အသက်(၄၂)နှစ်
မသာယာထွန်း
အသက်(၉)နှစ်

ဦးလှမျိုးထွန်း၏ ဇနီး၊ မသိသာထွန်း (Grade-8၊ အထက-၁၊ ၁၄) (မသာယာထွန်း (Grade-3၊ အထက-၁၊ ၁၄) တို့၏မိခင် ဒေါ်ကေသီလှိုင်နှင့် ဦးလှမျိုးထွန်း-ဒေါ်ကေသီလှိုင်တို့၏သမီး၊ မသိသာထွန်း (Grade-8၊ အထက-၁၊ ၁၄)၏ညီမ၊ မသာယာထွန်း (Grade-3၊ အထက-၁၊ ၁၄)တို့သည် ၉-၁၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ရုတ်တရက် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၄နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (အမှတ်-၈၁၊ သရက် တော(၃)လမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်နှင့် လှိုင်သီရိအိမ်ရာ၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အင်းစိန် လမ်းမပေါ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးဝင်းကြည်
အသက်(၇၃)နှစ်

သူငယ်ချင်း ဦးမင်းညိုဝင်း (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန)-မဂ္ဂလီလီတို့၏ ဖခင် ဦးဝင်းကြည် သည် ၁၂-၁၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်း။

စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၄၂)မှ သူငယ်ချင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
မောင်မျိုးသူရကျော်(ခ)ဖိုးအေး
အသက်(၃၂)နှစ်

IPGRB Co., Ltd. တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော မောင်မျိုးသူရကျော်(ခ)ဖိုးအေးသည် ၁၂-၁၁-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ရုတ်တရက် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

IPGRB Co., Ltd.

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၏ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သူ ဦးလှမြင့်သိန်း (၈၆)နှစ်သည် ၁၁-၁၁-၂၀၁၇ ရက် (စနေနေ့)တွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း
ဒေါ်ရဲရင်
အသက်(၉၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းတောင်ရပ်ကွက်၊ ရေးလမ်း၊ အမှတ် (၁၀)နေ (ဦးမြင့်မောင်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်သီတာ(ခ)ဒေါ်စန်းစန်းဝေ၊ ဦးစိုးအောင်(ခ)ဦးလှတင်-ဒေါ်မာလာသန်း၊ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ရွှင်ရီ၊ ဦးစိန်ဝင်း၊ ဒေါ်အေးအေးကြွယ်၊ ဒေါ်ရီရီတင်၊ ဒေါ်တင်တင်ရီ၊ ဒေါ်ဌေးဌေးတင်တို့၏ မိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၅:၂၀နာရီ တွင် SSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး မိတ်ဆွေသဟာအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်မြင့်(ခ)မောင်ထွေး
အသက်(၆၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ တာမွေ ကြီး (ခ)ရပ်ကွက်၊ (၁၆၅) လမ်းတို၊ အမှတ် ၆၆ (၅) က)နေ (ဦးစုဝင်း-ဒေါ် ချင်းယား)တို့၏သား၊ ဦးသန်းထွန်း-ဒေါ် အမာကြည်တို့၏သားသမီး၊ (ဦးခင် မောင်-ဒေါ်လှမိုး) ဒေါ်ညွှန်လှမိုး (ဦးမြင့် တင်)-ဒေါ်ထွေးတင်၊ ဒေါ်မြင့်ဝင်း၊ ဦးစိန်ဟိုက်-(ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း)တို့၏ မောင်/ညီ၊ ဒေါ်မျိုးပထွန်း၏ခင်ပွန်း၊ မောင်သီဟနိသစ်၊ မောင်အောင်မင်းခန့် တို့၏ဖခင်သည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ ရက် ည ၁၁:၅၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ သဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ (နေအိမ် မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ် လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၂-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်း ကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်လေးကြူ
အသက်(၅၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ တောတီမြို့သစ် (၄)ရပ်ကွက်၊ သံလွင်လမ်း၊ အမှတ် (၁၄/၂၅၈-ခ) နေ (ဦးစိုးစိုး-ဒေါ်လှမိုး)တို့၏ သမီးငယ် (ဦးလှ-ဒေါ်ခင်မြ)တို့၏ သမီးအေးမ၊ ဦးခင်မောင်ထွေး၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မသိသာထွန်း၊ ကိုကျော်စွာလင်း-မမေ ဖခင်ထွေးတို့၏ မွေးသမီးခင်ကျေးဇူးရှင် မောင်မြတ်ဘုန်းထက်၏ အဘွား ဒေါ်ခင်လေးကြူသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၁၁:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၁၁-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့)တွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ [ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၂၂-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွ ရောက်ပါရန် ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကိုလင်းထင်
အသက်(၃၁)နှစ်

ဓမ္မဗူတ ဒေါက်တာအရှင်ဆောက်ရွှေ၏ တူ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပလိပ်မြို့ နေ (ဦးညွှန်-ဒေါ်ခင်လှ)၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ သောတာပန်ရပ်နေ (ဦးအောင်သန်း-ဒေါ်စိန်ကြည်)တို့၏မြေး၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ ပလိပ်မြို့နေ ဦးဌေးလွင်-ဒေါ်မြင့်သန်း၊ ဦးရဲတင်-ဒေါ်ကြည် ဆန်း၊ ဦးအောင်ကျော်ဆန်း၊ ဦးဝင်းနိုင်-ဒေါ်အေးအေး၊ ဦးဌေးအောင်-ဒေါ်ညို ညိုမြင့်၊ စစ်ကိုင်းမြို့နေ ဦးအေးမင်း- (ဒေါ်ကြည်ကြည်မြင့်) (ဦးသိန်းမင်း)-ဒေါ်ခင်ခင်လှိုင်၊ ဦးအောင်မင်း-ဒေါ် မွေးမွေးမင်း၊ ဦးမြင့်နိုင်-ဒေါ်လေးနွယ်၊ ဦးမိုးဌေး-ဒေါ်တင်တင်နွယ်၊ ဦးထွန်းမင်း ခိုင်-ဒေါ်လှိုင်မာ၊ ဦးသော်ဇာမင်း-ဒေါ် စန္ဒာစော၊ ဦးဟိန်းမင်း- ဒေါ်ချိုချိုထိုက် တို့၏တူ၊ ဦးအေးကြူ-ဒေါ်နန်းနွယ်တို့၏ သားကြီး၊ ကိုလှိုင်ကို၊ မန်းမြတ်နိုးကြူ တို့၏ အစ်ကိုကြီးသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇:၅၀နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံဖွဲ့လွန်တော်မူခြင်း
ဦးပညာသာမိ (ကျိုက်လတ်)
သိက္ခာတော်(၄၉) ဝါ၊ သက်တော် (၇၇)နှစ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၊ ကျေးကျွဲကျေးရွာနေ (ခမည်းတော် ဦးဘစော-မယ်တော် ဒေါ်သန်းမြ)တို့၏သားကြီး၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ မွေပပါရဂူတိုက်သစ်တွင် သီတင်းသုံးတော်မူသော ဦးပညာသာမိ (ကျိုက်လတ်) ဆရာတော်သည် ၁၇-၁၁-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၉:၁၅နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံဖွဲ့လွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သောဥစ္စာဓနကလေးတော် ကို ဆေးတက္ကသိုလ်သို့ လှူဒါန်းပြီးဖြစ်ပါ၍ ၂၃-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေ ဒါယကာ ဒါယကာမအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

မွေပပါရဂူတိုက်သစ်မှ သံယာတော်များနှင့် ဆွေမျိုးညီအစ်ကိုမောင်နှမများ

လူစွမ်းအင်း(ခ)ဒေါ်မွှေး
အသက် (၇၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၄၆)၊ ရေဘေးမြို့နယ်၊ ဝင်းအိမ်ရာ၊ တမ်းနားလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်နေ (ဦးရောင်စိန်)၏ဇနီး၊ ဒေါ်နီနီမေ၊ ဦးအောင်ကျော်-ဒေါ်နီနီဆွေ၊ ဦးအောင်အောင်-ဒေါ်ခင်ခင်သန်းတို့၏မေးသမီးခင်၊ မစုစုမြို့ကြည်၊ မသိရိ ဝေမြို့၊ မောင်ကျော်အောင်မင်း၊ မလင်းသန်းအောင်၊ မခင်လင်းမြတ်ခြယ်တို့၏ အဘွား သည် ၁၇-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၃ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကိုအောင်
အသက် (၇၅)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တုံတေးမြို့နယ်၊ ကံဘုံကျေးရွာနေ (ဦးကျင်ဟန်-ဒေါ်ရွှေလှမိုး) တို့၏သား၊ (ဦးစစ်ကျွန်း-ဒေါ်ခင်စန်းရီ)တို့၏သားသမီး၊ ဦးမြင့်စိုး၊ ဦးလှအောင်၊ ဒေါ်ကျော်၊ ဦးစိုးလွင်-ဒေါ်မြ၊ ဦးနေထွန်း-ဒေါ်အေးအေးမိုးတို့၏ ညီ/မောင်၊ ဦးအေးမင်း-ဒေါ်အေးအေးတို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်နီနီအေး၏ခင်ပွန်း၊ မောင်အောင်ခန့် ကျော်၏ဖခင်သည် ၁၂-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၁-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် ကံဘုံ သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သဟာအပေါင်းအား အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးခင်မောင်လွင်
အသက်(၆၅)နှစ်

ခင်ဦးမြို့နေ ဦးဘဖေ-ဒေါ်အေးတင်တို့၏သား၊ မန္တလေးမြို့၊ (ဖဖ-၉) အောင်သာယာရပ်ကွက်နေ ဒေါ်ဖြူဖြူဦး၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မြန်မာ တိုက်တန်း၊ တိုက်(၇) အခန်း (၂၀၇)နေ ဦးလင်းဆွံ့ဆွံ့ (ကိုယ့်ပွားသတင်းစာ တိုက်-မန္တလေး)-ဒေါ်စုစုလှိုင်၊ ပြည်မြို့နေ ဦးကျော်ကျော်လွင်-ဒေါ်လင်း လင်းထွန်း (သရဖူစိုးမြင့်ကုမ္ပဏီ) (ဖဖ-၉) အောင်သာယာရပ်ကွက်နေ ဦးသူရ ထွန်းထွန်းနိုင်-ဒေါ်ယုလှလှ၊ တမ္ပဝတီရပ်ကွက်နေ ကိုသူလင်း-မအေးသန္တာ လွင်တို့၏ မွေးဖွားဖခင်၊ မြေး ၁၀ ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၇:၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် တောင်အင်းမြောက်အင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၀-၁၁-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ (ဖဖ-၉) အောင်သာယာ ရပ်ကွက်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးရွှေသန်း(ကျောက်ဖြူ)
(ရေလှည့်မှူး)
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
အသက် (၅၉)နှစ်

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့၊ တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ ငလပူလမ်းမကြီးနေ ဦးအောင်သိန်းဦး-(ဒေါ်သိန်းယု)တို့၏သားကြီး၊ ဒေါ်စောစန္ဒာအောင် (အထပြု အထက-၁၊ ကျောက်ဖြူ)၏ခင်ပွန်း၊ မအိအိချိုလင်၏ဖခင်၊ ဒေါ်မြတင်ရီ၊ ဒေါ်ခင် သန်းရီ၊ ဦးသန်းရွှေ(မြေစာရင်း)၊ ဒေါ်တင်တင်ရီ၊ ဦးမောင်မောင်ရွှေ (ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာန)၊ မနီနီထွေးတို့၏အစ်ကိုသည် ၁၇-၁၁-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၆:၅၀နာရီ တွင် မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သဟာတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊
ပိဋကတ်သုံးပုံ၊ ရေထွေး၊ ရေကန်
ဒါယကာမကြီး
မိုးကုတ်ယောစီ
ဒေါ်ခင်လှရွှေ (၈၇)နှစ်
ဒဂုံမြို့နယ်ပညာရေးမှူး(ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျိုက္က ဆဲလမ်း၊ (၃၁၆/A2)နေ ဦးသန်းထွန်း (ဗုဒ္ဓာနမှူး-ငြိမ်း)၊ ဘက်ဂျက်နှင့် ငွေစာ ရင်းငွာနု၊ ရန်ကုန်စည်ပင်)၏ ဇနီး၊ ဦးအေးကြွယ်-ဒေါ်မော်ဦးခင် (ကိုကျော် ဦးမောင်)၊ ဦးကျော်စိန်ထွန်း-ဒေါ်ယဉ် ဆန်း၊ ဒေါ်ဖြူဦးခင်တို့၏ချစ်လှစွာ သောမိခင်၊ မမုန့်မြတ်ဆွေလင်၊ မောင် မြတ်သူတို့၏ ချစ်လှစွာသောဘွား ကြီးသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ရက် ည ၇ နာရီတွင် ပါရမီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ၁၇- ၁၁-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ် ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သဟာ များအား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါ သည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၂-၁၁-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ် သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်းအပ
ဒေါ်မေသောင်း (၈၉)နှစ်

ဦးဘော်ဖြူ-ဒေါ်မေပျာ (ကျောင်း အုပ်ဆရာမကြီး-ငြိမ်း)တို့၏ သမီး (ဦးဝိနဲကောင်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဦးဦးကျော်သာ)၊ ဦးကျော်သိန်း (ဘယ ဆေး)တို့၏ ညီမ၊ ဦးဦးကျော်မောင်- ဒေါ်လှလှစိန် (သူနာပြုဆရာမကြီး- ငြိမ်း)၊ ဦးမောင်မောင်စိုး(ရဲအုပ်-ငြိမ်း)- ဒေါ်မထွေးနု(ရဲအုပ်-ငြိမ်း)၊ ဦးကြီး မြင့်-ဒေါ်အေးအေး၊ ဦးအောင်သောင်း (ဦးစီးအရာရှိ သမီးစိုး)-ဒေါ်မထွေးခင် (သံယောဇဉ်)၊ ဦးရန်ကင်း-ဒေါ်မသိန်း အေး၊ (ဦးမောင်ကျော်ရင်)-ဒေါ်စန်းစန်း မြင့်၊ ဦးတင်ဝင်း(ရွှေပြည်သစ်)-ဒေါ် လှမေသိန်း၊ ဦးမောင်ရွှေစော(ဆွေ- USA)-ဒေါ်မအိအိတို့၏ မွေးသမီးခင် ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၂၀ယောက်၊ မြစ် ၁၇ ယောက်တို့၏ အဘောင်ရှင် ဒေါ်မေသောင်းသည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် စစ်တွေ မြို့၊ အာဂျိပ်တော်ကုန်းသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှ မိတ်ဆွေသဟာအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (ထီးတန်းလမ်း၊ အမှတ် ၄၉၊ ရွှေတောင် ရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့၊ နေအိမ်မှ ကား များ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု



(၁၃)ကြိမ်မြောက် အေဆမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကျင်းပမည့် နေပြည်တော်၌ သပြေကုန်းအဝိုင်းအား မီးရောင်စုံများဖြင့် လှပစွာ ထွန်းညှိထားသည်ကို အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက် ညပိုင်းက တွေ့ရစဉ်။



မြန်မာ-ထိုင်း-လာအို နိုင်ငံတကာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ သိမ်ဖြူလက်ဝှေ့ရုံ၌ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူး၍ Modern Myanmar Group နှင့် H&S တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် Lethwei Nation Fight(3) မြန်မာ-ထိုင်း-လာအို နိုင်ငံတကာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မုန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ သိမ်ဖြူလက်ဝှေ့ရုံ၌ ထပ်မံကျင်းပမည်။ စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၄ သို့ *

မြန်မာလူငယ်အသင်းများနှင့် မွန်ဂိုလီးယားလက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲများ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇

ဒီဇင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတကာဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းနှင့် ယူ-၂၀ လက်ရွေးစင်အသင်းတို့သည် ပြိုင်ပွဲ အကြိုပြင်ဆင်မှုအဖြစ် မွန်ဂိုလီးယားလက်ရွေးစင် အသင်းနှင့် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၆ ရက်တို့ တွင် သုဝဏ္ဏတွင်း၌ ခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစား မည်ဖြစ်သည်။

ခြေစမ်းပွဲများအဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် မြန်မာ ယူ-၂၀ အသင်းနှင့် မွန်ဂိုလီးယား လက်ရွေးစင်အသင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းနှင့် မွန်ဂိုလီးယား လက်ရွေးစင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ ပွဲချိန်များကို ညနေ ၆ နာရီတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မွန်ဂိုလီးယားလက်ရွေးစင် အသင်းသည် ၂၀၁၉ အာရှဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် ပထမအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာလက နောက်ဆုံးကစား ခဲ့သည့် ခြေစမ်းပွဲတွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းကို လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ထားသည်။ ယင်း အသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဂျာမနီနိုင်ငံသား မိုက်ကယ်ဇီးလ်က ကိုင်တွယ်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာ လူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းများသည် ဒီဇင်ဘာလ တွင်ကျင်းပမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများအတွက် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ ယူ-၂၀ အသင်းမှာ ဝီယက်နမ် ယူ-၂၀ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းမှာ M-150 Cup ထိုင်း ယူ-၂၃ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ် သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းကို နည်းပြချုပ် အဖြစ် စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၃ သို့ ○



မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း တွင် ရွေးချယ် ခံထားရသည့် ကစားသမားများ။

သဘာဝလျက်အမျိုးခြောက်စပ်စီဖြင့် ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။ FDA ထောက်ခံချက်အမှတ် ၈၄/၁၄၀၉၁/ထလ

သဘာဝအစစ်မို့ "အရသာထူး" မိတ်ရွှင်ကြည်နူး "ရွှေပိဦး"

Enjoy Refreshing Taste With Shwe Phe Oo

STARBUCKS (shwe phe ooo) show room
Hanoi, Hanoi, Hanoi, Hanoi
www.starbucks.com

တိုင်းရင်းသားရေးရာ



နိုဝင်ဘာ ၁၈၊ ၂၀၁၇ (စနေနေ့)

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ပြည်ထောင်စုဖွဲ့တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော သွေးချင်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့စရိုက်များကို အပတ်စဉ် ဖော်ပြလျက်ရှိရာ ယခု တစ်ပတ်အတွက် မောင်အောင်မွန်ရေးသားသော သွေးချင်းတို့ အကြောင်း တစ်စုတစ်စည်းစာအုပ်မှ ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏အကြောင်းကို ဆက်လက်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။



တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရှေးဟောင်းလက်ရာအမွေအနှစ်များရှိသည့် ကော့ဂွန်းဂူ။ ဓာတ်ပုံ - myanmargazette.net

ဝတ်စားဆင်ယင် လှကရင်

■ မောင်အောင်မွန်

ယခင်တစ်ပတ်မှအဆက် >>>
မိန်းကလေးဆို ရက်ကန်းရက်တတ်မှ မိန်းကလေးပီသသည်။ ယောက်ျားလေးဆိုလည်း ထိုးကွင်းပါမှ တင့်တယ်သည်ဟု ကရင်အမျိုးသားတို့ ယူဆကြသည်။ ထိုးကွင်းပါသော လူလင်ပျိုများသည် ထိုးကွင်းထိုးရမည်ကို လိုလိုချင်ချင်ရှိကြသူများဖြစ်ကြ၏။
အဘယ်မလိုချင်ရှိမည်နည်း။ ထိုးကွင်းပါသူကိုမှရွေးပြီး အများတကာက အထင်ကြီးကြ၏။ လေးစားကြ၏။ အရေးပေးကြ၏။ ကုန်ကုန်ဆိုရသော် ထိုးကွင်းပါသောမောင်ကြီးများကိုသာ ကရင်လုံမငယ်တို့က မေတ္တာမျှလိုကြသည်။ လှပျိုဖြူများရှေ့ဝယ် ဟန်ရေးပြနိုင်စေရန် ကရင်လူငယ်တို့ အနာခံဆေးထိုးကြသည်မှာ ဆန်းအံ့မထင်။
ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများသည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အပြန်အလှန် ဆက်နွယ်နေသည်။ ထိုးကွင်းထိုးခြင်းသည်လည်း ရိုးရာအားကစား

တစ်ခုဖြစ်သော လက်ဝှေ့ထိုးခြင်းနှင့် ဆက်စပ်နေသည်။
ရိုးရာလက်ဝှေ့ကား ယခုအခါ ပြန်လည်ရှင်သန်ခေတ်စားလာပြီဖြစ်သဖြင့် စိတ်ဝင်စားသူ များပြားလှ၏။ ကြည့်ဖူးသူ များပြားလှ၏။ ကရင်ပြည်နယ်သည် လက်ဝှေ့ကျော်တို့ မွေးထုတ်လေးရာ ဘူမိနက်သန်မြေဖြစ်သည်ကိုလည်း အများအသိပင်။
ရိုးရာလက်ဝှေ့ထိုးခြင်းကား အနောက်တိုင်း လက်ဝှေ့ထိုးနည်းလို ဦးခေါင်းကိုသာ ထိုးရခြင်းမျိုးမဟုတ်။ အင်္ကျီမပါ ခါးတောင်းမြှောင်အောင်ကျိုက်ပြီး ထိုးရသည်။ ခြေထောက်ဖြင့် လှမ်းခတ်ရသည်။ လေထဲခုန်ပျံပေါက်ရသည်။ ထို့ကြောင့် လက်ဝှေ့သမား၏ ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်သာမက ကိုယ်နေကိုယ်ဟန် အသွင်အပြင်ကလည်း အရေးကြီးသည်သာပင်။
ဗိန်းဟောင်းတီးသံနှင့်အပြိုင် ထိုးသတ်နေ

ကြသော လက်ဝှေ့ကျော်များကိုကြည့်ကြည့်၊ လေးခင်းသံနှင့်အညီ ကိုယ်ကာယအချိုးအဆစ်ပြေပြစ်မှုနှင့် ဟန်ရေးပြနေကြသော လက်ဝှေ့သမားများကိုကြည့်ကြည့် ထိုးကွင်းပါရသည်။ ပရိသတ်ကလည်း ထိုးကွင်းပါ၊ မပါကို အလေးထားကြသည်။
မြန်မာ့ရိုးရာ ခြင်းခတ်ကစားခြင်းတွင်လည်း ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်နှင့်အတူ ထိုးကွင်းပါရ၏။
ကရင်အမျိုးသားတို့၏ အောင်ပွဲတွင် ကရင်လူပျိုကာလသားများသည် အင်္ကျီကို ချွတ်၊ ခါးတောင်းကို မြှောင်အောင်ကျိုက်ပြီး မိမိတို့၏ ကျန်းမာထွားကျိုင်းသော ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများကို ဂုဏ်ယူစွာ အပြိုင်ပြသကြသည်။ ကာလသားတို့၏ ကာယဗလပြပွဲသို့ ကရင်လုံမတို့ အမြောက်အမြား လာရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။
သန့်ရှင်းသော အသားအရေဖြစ်ဖို့က

လည်း အရေးကြီး၏။
မကျန်းမာသူများ အော်ပွဲနားမကပ်ရ။ ကိုယ်ရေပြားရောဂါရှိသူဆိုက အနားသီရန်ပင် စိတ်မကူးပါနှင့်။ ယောက်ျားမပီသသူတွေ တစ်နည်းဆိုရသော် ထိုးကွင်းမပါသူတွေကို လက်မခံ။
အတန်းအစားမရွေး၊ အရပ်လေးမျက်နှာမှ လာရောက်စုဝေးကြသည့် လူငယ်တို့၏ပွဲ၊ လူငယ်မောင်မယ်တို့ တွေ့ဆုံကြ၊ မိတ်ဖွဲ့ကြ၊ ခင်မင်ကြ၊ ရင်းနှီးကြရာမှ ရာသက်ပန် ဘဝကြင်ဖော်များအထိသို့ပင် တက်လှမ်းနိုင်သော ပွဲမို့ ကရင်လူငယ်တို့ ထိုးကွင်းများဖြင့် အပြိုင်အဆိုင်ဖြစ်နေကြမည်ကို ခန့်မှန်းသောကြည့်ပါတော့။ အဘယ်သို့ ထိုးကွင်းထိုးကြသနည်း။
ထိုရေးအလေ့အထအတွက် မပါမဖြစ်လိုအပ်သည်ကား မင်နက်တည်း။ ထိုအရေးကြီးပစ္စည်းကိုရရန် ဦးစွာ နှမ်းဆီမီးခွက်အပေါ်တွင် သပိတ်အုပ်ပြီး မှိုင်းခံယူရသည်။ ထိုသို့ ရလာ

သော မှိုင်းကို သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်အဆင့်အညီ စပါးကြိုးမြေ၏ သည်းခြေနှင့် ရောစပ်၊ ရေအနည်းငယ်ထည့်ပြီး အတောင့်ကလေးများ ပြုလုပ်ရသည်။
ထိုအတောင့်လေးများကို ဝါးကျည်တောက်တွင်ထည့်၊ လေမဝင်နိုင်အောင် အလုံပိတ်ရသည်။ အလင်းရောင်လည်း လုံရသည်။ အိမ်နောက်ဖေး ဗွတ်ထူရာမှာ ၁၅ ရက်ခန့် မြှုပ်ထားရသည်။ မင်သေအောင် လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မင်မသေသေးဘဲ ထိုးမိပါက ပေါင်ပျက်တတ်၏။
မင်သေလောက်တော့မှ ဝါးကျည်ကို ဗွတ်ထဲမှ ပြန်တူးရသည်။ မင်တောင့်ကလေးများကို ရေဖြင့်ဖျော်ပြီး ထိုးရသည်။ အသုံးပြုသော ဆူးကား အခွရစ်ခွ သို့မဟုတ် တစ်ဆယ်နှစ်ခွပါသည့် ကြေးဆူးဖြစ်သည်။ ထိုးကွင်းထိုးရာတွင် သွေးထွက်မလွန်စေရန် အထူးသတိထားရသည်။ **အထူးကဏ္ဍ [၁] သို့ >>>**



ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ ကျောက်ကလပ်စေတီကို ဖူးတွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - quitjobtravelworld.com

အထူးကဏ္ဍ [၈] မှ >>>

အပူပြင်းသောတပေါင်း၊ တန်ခူးလများကို ရှောင်ရ၏။ မိုးတွင်းမှာသာ အထိုးများ၏။ မိုးအခါမှာလည်း တစ်နေ့ကုန် ကြိုက်ရာအချိန်တွင် ထိုး၍မဖြစ်။ နံနက်စောစော ၄ နာရီလောက်မှ စထိုးပြီး ၉ နာရီလောက်ဆိုလျှင် ထိုးကွင်းထိုးခြင်းကို ရပ်ရသည်။

ဆေးမထိုးမီ ဘိန်းတစ်ပဲခူးခန့် မျိုထားမှသာ အထိုးခံနိုင်သည်။ သို့တိုင်အောင် ဆေးထိုးပြီး နှစ်ရက်လောက် အိပ်ရာထဲမှမထဘဲ နေနေလေ့ရှိသည်။ ဆေးထိုးပြီးမှစ၍ တစ်နေ့ သုံးကြိမ်၊ လေးကြိမ်လောက် ရေစိမ်ပေးရသည်။ အနာအကျက်မြန်စေရန် သတိပြုနေထိုင်ရသည်။

အနာမရင်းစေရန် အစားအသောက် ရှောင်ရသည်။ အနာဖေးလေးများကွာ၍ ယားပါကလည်း မကုတ်မဖဲ့ဘဲ စိတ်ကိုထိန်းထားရသည်။

ပေါင်တစ်ဖက်တွင် လေးထောင့်ကွက် နှစ်ဆယ့်လေးကွက် အချို့ကလည်း စက်ဝန်းပုံသဏ္ဍာန်ထိုးလေ့ရှိ၏။ လေးထောင့်ကွက်တွင် ခြင်္သေ့ရုပ်ထိုးပြီး စက်ဝန်းမှာ ဇော်ရုပ်ထိုးလေ့ရှိကြသည်။ တစ်ကွက်နှင့် တစ်ကွက်ကြားတွင် ရေမုတ်၊ ယိုးဒယားပန်းလိမ်နှင့် လှသွားပုံ၊ ကြောင်လိမ်ပန်း၊ အိမ်မြှောင်တို့လည်း ထိုးကြသည်။ ကြိုက်နှစ်သက်သလို သရုပ်ဖော်လေ့ရှိ၏။

စက်မှုထွန်းကားလာသောအခါ ခက်ခဲစွာ ထိုးနေရန်မလိုတော့ဘဲ ဆေးထိုးစက်ကလေးများ သုံးလာနိုင်သဖြင့် ငွေကုန်သက်သာ မြန်ဆန်လွယ်ကူလာပြီ။ သို့သော် ရှေးက မွန်၊ မြန်မာ၊ ရှမ်းဆရာကြီးများ နောက်တော့ ကရင်

ဆရာကြီးများကိုယ်တိုင် ထိုးပေးသော ကရင် အမျိုးသားတို့၏ ရိုးရာထုံးကွင်းနှင့် သဘော သဘာဝချင်းရော အနှစ်သာရချင်းပါ ကွာခြားလှပါဘိ။

ခါးအထက်ပိုင်းတွင် ထိုးရသော မင်ကြောင်ကို အခုခေတ် ကရင်လူငယ်တို့ မထိုးကြသလောက် နည်းသွားပါပြီ။ ဒူးဆစ်မှ ခါးအထိကိုမူ ထိုးကွင်းနှင့် အလှဆင်ကြဆဲ၊ လုံမပျိုလေးများကလည်း အားပေးမြတ်နိုးကြဆဲပင်။ ထိုးကွင်းထိုး အလေ့အထရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်။ ရှေးအခါလောက်မများတော့ဘဲ နည်း

သွားသည်ကမူ အမှန်ဖြစ်သည်။

အချိန်တွေညောင်း ခေတ်တွေပြောင်းလာပြီဖြစ်သဖြင့် လူငယ်တစ်ယောက် ယောက်ျားပီသရေး၊ ရဲရင့်ရေးအတွက် ကြိုက်ရာရွေးနိုင်ရန် နည်းလမ်းများစွာရှိလာပြီ မဟုတ်ပါလား။ သို့သော် ထိုးကွင်းထိုးခြင်းဖြစ်ပေါ်စေရာ ရည်ရွယ်ချက်ကမူ ဘယ်သောအခါမျှ ပျောက်အံ့မထင်။

လူတို့သည် မိမိ၏ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ သစ်ပင်များ၊ တောတောင်များ၊ မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်များ၊ သားရဲတိရစ္ဆာန်များကို လေ့လာစူးစမ်း

ရာမှ တစ်စတစ်စယဉ်ကျေးလာသည်ဟု ဆိုကြသည်။ မြင်တွေ့လက်လှမ်းမီသည်များကို စမ်းသပ်ကြည့်ကြ၏။

သစ်ပင်ကြီးများကို စူးစမ်းမိပြီးနောက် သစ်သားကို သုံးတတ်လာကြ၏။ ဂူအတွင်း နေထိုင်ရာမှ သစ်သားအိမ်ဖြင့် နေတတ်လာကြသည်။ သစ်သားဖြင့် လူသုံးကုန်များ ပြုလုပ်ရမုန်း သိလာကြသည်။ လှည်း၊ လှေကဲ့သို့သော သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များအထိ လုပ်တတ်လာကြသည်။

သစ်ပင်ငယ်များကို မပြတ်စောင့်ကြည့်ရင်း

မျိုးဆက်ပုံကို မြင်ကြသည်။ ထိုမှ စားကောင်းသည့်အပင်များကို စိုက်ပျိုးတတ်လာတော့သည်။

မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်တို့အတွင်းသို့ ဆင်းကြည့်ရာမှ ငါးပုစွန်ကဲ့သို့သော စားစရာ ရေသတ္တဝါ ရှာတတ်လာသည်။ ယနေ့ဆိုလျှင် ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာအောက်အထိ စားစရာ ရှာနေနိုင်ကြပြီမဟုတ်ပါလား။ တိုးတက်မှုကား မရဘဲ ဆက်လက်သွားနေမည်သာ တည်း။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။



ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရသေ့ပျံရုကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - travelnewsworld.blogspot.com

ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များနှင့် ၎င်းတို့နေထိုင်ရာ

■ ကျွန်းသားငမန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို တိုင်းရင်းသားများဖြင့် စုစည်းဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ လူမျိုးနွယ်စုပေါင်း ရှစ်မျိုးရှိပြီး ယင်းတို့မှဆင့်ပွားကာ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ် ပေါင်း ၁၃၅ မျိုးရှိသည်။ ယင်းတို့အနက် ဗမာကိုးမျိုး၊ ကချင် ၁၂ မျိုး၊ ကယား ကိုးမျိုး၊ ကရင် ၁၁ မျိုး၊ ချင်း ၅၃ မျိုး၊ မွန် တစ်မျိုး၊ ရခိုင် ခုနစ်မျိုးနှင့် ရှမ်း ၃၃ မျိုးတို့ဖြစ်ကြောင်းဖြင့်လည်း သိရသည်။

ရခိုင် ခုနစ်မျိုးတွင် ရခိုင်၊ မြို့၊ သက်၊ ဒိုင်းနက်၊ ခမိ၊ မရမာကြီးနှင့် ကမန်လူမျိုးများပါဝင်ကြသည်။ ဤလူမျိုးခုနစ်မျိုးအနက် ကမန်များမှာ မွတ်စလင်ဘာသာကို ကိုးကွယ်ကြပြီး ကျန်တိုင်းရင်းသားများမှာ ဗုဒ္ဓဘာသာကို အများစုကိုးကွယ်ကြသည်။ နတ်ကိုးကွယ်မှုအနည်းအကျဉ်းရှိပြီး ယခုနောက်ပိုင်း ခရစ်ယာန်ဘာသာ ကူးပြောင်းကိုးကွယ်မှုများရှိလာသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။

လူနေမှုအကျင့်စရိုက်များမှာလည်း မျိုးနွယ်စုဝင်များဖြစ်သော မြို့၊ ခမိ၊ သက်နှင့် ဒိုင်းနက်လူမျိုးတို့မှာ အများအားဖြင့် တူညီကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များအနက် ရခိုင်အပူ ကျန်တိုင်းရင်းသားအချို့မှာ သောင်းဂဏန်းကျော်ရုံသာရှိနေပြီး အချို့မှာ လူဦးရေထောင်ဂဏန်းမျှသာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်းလည်း လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များတွင် သီးခြားဘာသာစကားများရှိကြသည်။ အထူးသဖြင့် မျိုးနွယ်စုငယ်တို့မှာ သွားရေးလာရေးခက်ခဲသော တော၊ တောင်၊ မြစ်ချောင်းဖျားများတွင် နေထိုင်လျက် ရှိနေကြသည်။

တောင်ယာစိုက်ပျိုးခြင်း၊ အမဲလိုက်ခြင်းကို အများဆုံးလုပ်ကိုင်ကြသည်။ အလိုလောဘနည်းပါးပြီး ရောင့်ရဲတင်းတိမ်လွယ်သူများဖြစ်ကြသည်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးခြင်းနှင့် ပညာရေးညံ့ဖျင်းခြင်းများကို တွေ့ရသည်။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များအနက် မြို့နှင့် ခမိလူမျိုးများမှာ အများဆုံးဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။

ခမိလူမျိုးများသည် ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မြောက်ဦး၊ ပေါက်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် အများဆုံးနေထိုင်ကြသည်။ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်တွင် အများဆုံးဖြစ်ကာ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ရခိုင်ပြည်နယ်ပဋိပက္ခများ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ရခိုင်တစ်ပြည်နယ်လုံးတွင် ခမိလူဦးရေ ၃၀၈၆၅ ဦးသာ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ မြို့တိုင်းရင်းသားများမှာ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် အများအပြားနေထိုင်ကြသည်။ ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် အများဆုံးနေထိုင်ကြပြီး မြောက်ဦး၊ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် လေးထောင်ခန့်စီ နေထိုင်ကြကြောင်း တွေ့ရသည်။ ရခိုင်တစ်ပြည်နယ်လုံးတွင် မြို့လူဦးရေ ၄၀၁၆၇ ဦးရှိသည်။

ဒိုင်းနက်လူမျိုးများမှာ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ မင်းပြား၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် နေထိုင်ကြသည်။ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် လူဦးရေ ခုနစ်ထောင်ကျော် နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ ကျောက်တော်မြို့နယ်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်များတွင် နှစ်ထောင်ခန့်သာရှိနေပြီး ကျန်မြို့နယ်များတွင် တစ်ထောင်

ပတ်ဝန်းကျင်သာ နေထိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တစ်ခုလုံးတွင် ဒိုင်းနက်လူမျိုးစုစုပေါင်း ၁၉၆၉၄ ဦးသာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်းလည်း တွေ့ရသည်။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအနက် အနည်းဆုံးသော လူမျိုးစုမှာ သက်တိုင်းရင်းသားများ ဖြစ်ကြသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တစ်ခုလုံးတွင် သက်တိုင်းရင်းသား ၂၆၆၅၅ ဦးသာကျန်ရှိတော့ပြီး မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် အများဆုံးနေထိုင်ကြသည်။ စစ်တွေ၊ ရသေ့တောင်နှင့် မြောက်ဦးမြို့နယ်များတွင် နေထိုင်ကြသော်လည်း တစ်မြို့နယ်လျှင် လူဦးရေ ၃၀၀ ကျော်ခြင်းမရှိတော့။

မရမာကြီးများကား ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူဦးရေ ၉၁၄၆ ဦးသာ ရှိတော့သည်။ စစ်တွေ၊ မင်းပြားနှင့် မြောက်ဦးမြို့နယ်များတွင် အများဆုံးနေထိုင်ကြသည်။ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင်လည်း နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာကို ကိုးကွယ်ကြသည်။

ကမန်လူမျိုးများကား စစ်တွေ၊ ရမ်းဗြဲ၊ သံတွဲနှင့် ကျောက်ဖြူမြို့များတွင် နေထိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရမ်းဗြဲစကားကို ပြောကြသည်။ ကမန်လူမျိုးများသည် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများကဲ့သို့ သင်္ကြန်ရေကစားပွဲ၊ ရထားဆွဲပွဲနှင့် နပန်းကျင် ကိုင်ပွဲများကို ဆင်နွှဲလေ့ရှိကြသည်။ တစ်လင်တစ်မယားစနစ်ကို ကျင့်သုံးကြသည်။ ကမန်လူမျိုးများမှာ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် လူဦးရေ ၅၆၂၁၇ ဦးရှိပြီး သံတွဲခရိုင်တွင်အများဆုံးဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်မဟုတ်သော်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ချင်းတိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များ ပျံ့နှံ့နေထိုင်မှုမှာလည်း များပြားစွာရှိနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ရခိုင်

ပြည်နယ် လူဦးရေ၏ ၁၁.၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်လွန်သဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ချင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးတစ်ဦးကို ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ချင်းလူမျိုးများသည် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၁၁၀၀၅၇ ဦးနေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ မင်းပြား၊ မြေပုံ၊ သံတွဲ၊ တောင်ကုတ်၊ ဝှံမြို့နယ်များတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

လူမျိုးတိုင်းတွင် သမိုင်းဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ရှိကြသည်။ ဆင်းသက်လာရာမျိုးနွယ်စု၊ ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာများရှိနေကြသည်။ တိုင်းရင်းသားများသည် မိမိတို့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကားကို ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် မျိုးနွယ်ကို စောင့်ရှောက်လေ့ရှိကြသည်။ ဇာတိပုည၊ ဂုဏ်မာန်ဖြင့် အဖိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို မွေးမြူရင်း စောင့်လေ့မျိုးနွယ်ဟူသော မျိုးစောင့်တရားကို လက်ကိုင်ထားကာ လူမျိုးမပျောက်သွားဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြသည်။ သွားရေးလာရေး ခက်ခဲ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နည်းပါးသော နေရပ်ဒေသများတွင် နေထိုင်ရသော တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်ဝင်များမှာ စီးပွားရေးအခက်အခဲများကို ကျော်လွှားရန် လုံးပန်းကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြသည်များကို တွေ့ရသည်။

ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များ၏ မလှပသော သောဘဝအား တိုးတက်ပြောင်းလဲအောင်ဆောင်ရွက်ရန် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များကိုယ်တိုင်သာမက နိုင်ငံသားအားလုံးတွင် တာဝန်ရှိပေလိမ့်မည်။

(ရခိုင်တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုဝင်များ ပျံ့နှံ့နေထိုင်မှု အချက်အလက်များအား ရခိုင်ပြည်နယ်ပဋိပက္ခများ စုံစမ်းရေးကော်မရှင် အစီရင်ခံစာမှ ရယူပါသည်)

ဖိတ်ခေါ်ပါသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားတို့၏ အထင်ကရနေရာများ၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဘာသာစကား၊ ပုံပြင်၊ ရိုးရာဓလေ့၊ အသုံးအဆောင်၊ ရိုးရာအစားအစာ စသည်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားတို့နှင့်စပ်ဆိုင်သော အကြောင်းအရာများကို ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ရာ ဆောင်းပါး၊ သတင်းစာတိုပုံများ၊ စာမူများကို mirrormyosathit@gmail.com သို့ ပေးပို့နိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ [စာတည်း]

အထူးကဏ္ဍ [ယ] မှ >>>

လမ်းကြောင်း သုံးခု၊ အုပ်စု သုံးစုဖြင့် ဝင်ရောက်ခဲ့ရာတွင် ပါဝင်ပြီး ၎င်းအစု သုံးစုတွင် မြန်မာနှင့်ရှေးဦးမြန်မာ အုပ်စု၊ ချင်း၊ ကချင်အုပ်စုနှင့် လိုလိုမုဆိုး အုပ်စုတို့ ဖြစ်ကြသည်။

လီဆူတိုင်းရင်းသားများသည် လိုလိုမုဆိုးအုပ်စုတွင် ပါဝင်လာပြီး မဲနမ်၊ မဲခေါင်မြစ်ဝှမ်းဒေသများမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပျံ့နှံ့နေထိုင်ကြသည်။ လီဆူတိုင်းရင်းသားအများစုသည် ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်ကြပြီး အချို့မှာ မန္တလေးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးများအတွင်း၌ နေထိုင်ကြသည်။ ယခုတင်ပြမည့် လီဆူလူမျိုးများမှာ ကချင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် နေထိုင်ကြသော လူမျိုးအကြောင်းဖြစ်ပြီး လီဆူတိုင်းရင်းသားတို့၏ ဇာစ်မြစ်မှန်ကို သိသာရန်ဖြစ်သည်။ လီဆူလူမျိုးများ၏ ပေါက်ဖွားဆင်းသက်လာပုံနှင့် အချိန်ကာလကိုမူ မည်သူမျှ တိတိကျကျပြောဆိုနိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း သုတေသီတို့က အနီးစပ်ဆုံး ခန့်မှန်းပြောဆိုခဲ့ကြသည်။

လီဆူအခေါ်အဝေါ်မှာ ၎င်းတို့အယူအဆအားဖြင့် အထက်မှပြောင်းရွှေ့လာကြသူများဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ မြောက်ဘက်ဒေသမှ ရွှေ့ပြောင်းဆင်းသက်လာကြသူများဟု ဆိုသည်။ သို့သော် အတိအကျ ပြောဆိုနိုင်ခြင်း မရှိချေ။

လီဆူ ဘာသာစကား

လီဆူဘာသာစကားမှာ တရုတ်ပြည် ယူနန်နယ်တွင် နေထိုင်ကြသော လိုလိုလူမျိုးတို့၏ ဘာသာစကားနှင့်ဆင်သည့်အပြင် မြန်မာစကားနှင့်လည်း ဆင်သည့် လက္ခဏာများရှိသည်ဟု လေ့လာသူများက သုံးသပ်ကြသည်။ သုံးစွဲနေသော လီဆူဘာသာစကားတွင် တရုတ်စကားလုံးများပါရှိနေသဖြင့် အချို့က လီဆူစကားသည် ယူနန်စကားနှင့်ဆင်တူသည်ဟု ထင်မြင်နေကြသည်။ စင်စစ် လီဆူစကားတွင်ပါရှိနေသော တရုတ်စကားလုံးများမှာ ယဉ်ကျေးမှု ဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်မှုများသာဖြစ်သည်။ လီဆူစကားနှင့် မြန်မာစကား ဝါကျ ဖွဲ့စည်းပုံမှာ အတူတူဖြစ်သည့်အပြင် တရုတ်စကားလုံးထက် မြန်မာစကားလုံး များနှင့်ပို၍ ဆင်တူသည်ဟု လေ့လာသူများက မှတ်ချက်ပြုကြသည်။ အောက်ပါ ဥပမာများကိုကြည့်လျှင် မြန်မာစကားနှင့်ဆင်တူသည်ကို တွေ့ရသည်-

မြန်မာစကား	လီဆူစကား
တစ်	တီ
နှစ်	နှု
လေး	လီ
ငါး	ငါ
အဖြူ	ဖူ
ညီ	ညဲဆာ
မဲ	မဲ

နက်	နေ
နီ	နီ(ဆီ)
လုံးလုံး	လူးလူး
ပြားပြား	ပြားပြား
ကောက်ကောက်	ကော့ကော့
ထူထူ	ထူထူ
ပါးပါး	ပါပါ
ချို	ချို
ခါး	ခါ(ခွာ)
ညီမ	ညီမာ
ဝက်မ	ဝက်မာ
မီးခိုး	မီးခူ

လည်ပင်း	လည်ပီ
ကြောက်	ကျို
လက်ညှိုး	လက်ညီ
နှာခေါင်း	နှာခူ
မျက်စိ	မြာဆီ
ပျားရည်	ဗျာရည်

ဤဥပမာများအတိုင်းပင်ဖြစ်သော်လည်း နယ်မြေဒေသကွာခြားမှုအလိုက် အခေါ်အဝေါ် သုံးစွဲပုံများ အနည်းငယ်ကွာဟမှုရှိသည်။ စကားပြောရာတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားမလည်လောက်အောင် ကွဲပြားခြားနားမှုမရှိချေ။ လီဆူဘာသာစကားတွင် မူရင်းလီဆူစကား၊ လီဆူနောစကားနှင့် လီဆူလေမယ်စကား ဟူ၍ သုံးမျိုးရှိသည်။ သို့သော် မူရင်း လီဆူစကားကိုသာ အသုံးများသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအမွေအနှစ်ပြပွဲနှင့် စာပေစကားပိုင်း ကျင်းပ

သာယာဝတီ နိုဝင်ဘာ ၁၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီ ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကရင် စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကရင်တိုင်းရင်း သားတို့၏ စာပေနှင့် ရိုးရာအမွေ အနှစ်ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ပထမပတ်က ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနရုံး (Community Centre)ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားကို နံနက် ၉ နာရီ တွင် ကရင်ခုံးယိမ်းအကဖြင့် ဖွင့်လှစ် ပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဒေါ်မူမူခင်တို့က အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးစိုးပိုင်က ရှေးခေတ် တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်ကို ခေတ်လူငယ်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တတ်စေရန်၊ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားစေ ရန်နှင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွင် လူငယ်များဝင်ထွက်သွားလာ၍ ပညာ ဗဟုသုတရှာဖွေလိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ် စေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြပွဲကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ကရင်စာပေနှင့်

ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ စောသောင်းကြီးက ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု များကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့် ရှောက်ရန်တို့ကို ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ကရင်တိုင်းရင်းသား များက စာပေစကားပိုင်းပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူ ဧည့်ပရိသတ် များက ခင်းကျင်းပြသထားသော ကရင်တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာ အသုံးအဆောင်များ၊ တူရိယာများ၊ ရိုးရာ အမျိုးသမီး၊ အမျိုးသားဝတ်စုံ



ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအမွေအနှစ်ပြပွဲအား စိတ်ဝင်စားစွာ လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ။ ဓာတ်ပုံ - သန်းဇော်(ပြန်/ဆက်)

ရှမ်းသက္ကရာဇ် (၂၁၁၂) ခုနှစ်မြောက် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို တကွင်းကျေးရွာတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

ဟိုပင် နိုဝင်ဘာ ၁၇
ရှမ်းသက္ကရာဇ် (၂၁၁၂)ခုနှစ်တွင် ကျရောက်မည့် ရှမ်းနှစ်သစ်ကို ဟိုပင် မြို့ တကွင်းကျေးရွာ တောရမူလတန်းစာသင်ကျောင်းတွင် ပြည်နယ်လုံးဆိုင်ရာ ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အနေဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပပြီး နှစ်သစ် ကို ကြိုဆိုသွားမည်ဟု သိရသည်။

ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ သက္ကရာဇ်တွင် နှစ်ဟောင်းကုန်ဆုံးသွားပြီး နှစ်သစ်ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်သောကြောင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ အားလုံး နှစ်သစ်မှာကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဖြတ်သန်းနိုင်ရန် ယခုလို ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲများဖြင့် ကြိုဆိုခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ မိတ်ဆွေများကို အတူတကွလာရောက်ပါဝင် ဆင်နွှဲကြရန် တကွင်း ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်း သိရသည်။

“အတူတကွ ရှမ်းနှစ်သစ်ကို ကြိုဆိုရအောင် ခရီးလွန်နေသူများလည်း ပွဲရောက်ရင် ပြန်လာကြပါ။ စိတ်သစ်လူသစ်ဖြစ်ပြီးတော့ နှစ်သစ်မှာ အစစ အရာရာ တိုးတက်အောင်မြင်အောင် ပွဲတော်ကိုလာပြီး ပါဝင်ကြပါ”ဟု ရှမ်း စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းတင်ထွန်းက ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်း ပြောသည်။

ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ရက် နီးကပ်လာသည်နှင့်အမျှ ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး စီစဉ်သူများ နေ့မအား ညမနား ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြပြီး ရပ်ဝေးမှ လာရောက်ကာ ရှမ်းရိုးရာဝတ်စုံများကိုလည်း ရောင်းချမှုများပြုလုပ်နေကြပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပွဲတော်တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများသာမက ကချင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကချင်၊ ကရင်၊ ရခိုင်နှင့် ရှမ်းနီ အစရှိသည့် တိုင်းရင်းသား များကိုပါ ဖိတ်ကြားသွားမည်ဟု သိရသည်။

“တိုင်းရင်းသားအားလုံး ချစ်ချစ်ခင်ခင်နဲ့ ရွှေ့ဆက်လက်တွဲသွားကြမယ်။ သူရိုးရာ ကိုယ့်ရိုးရာလေးတွေကိုလည်း မြင်ဖူးအောင် သူပွဲကိုယ့်ပွဲ ဝင်ထွက် သွားလာကြပြီး ရင်းနှီးမှုရှိအောင်လို့ ဖိတ်ခေါ်လိုက်တာပါ”ဟု ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းစိန်မောင်က ပြောသည်။

အဆိုပါ ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် ပထမအကြိမ်ပြုလုပ် ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ကာ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက် အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းမင်းဦး



ထလုတိုင်းရင်းသား

■ မောင်မောင်ကျော်

ရဝမ်လူမျိုး အမျိုးအနွယ်တစ်မျိုးဖြစ်သည့် ထလုတိုင်းရင်းသားတစ်မျိုးကို ပြည်ထောင်စု၏ မြောက်ဘက်စွန်းနယ်မြေအတွင်းရှိ မေခမြစ်၏ အဖျားပိုင်းဖြစ်သော နမ်တခိုင်မြစ်ဝှမ်း အထက်ပိုင်းနှင့် အဒွန်းဝမ်မြစ်ဝှမ်း အောက်ပိုင်းဒေသများတွင် တွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။ ပြီးခဲ့သည့်အပတ် တိုင်းရင်းသားရေးရာကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရှားပါးပျောက်ကွယ်သွားပြီ ဖြစ်သော ထလုလူမျိုး လူပုလေးများအကြောင်းကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုဖော်ပြမည့် ထလုတိုင်းရင်းသားများမှာလည်း မြန်မာပြည် မြောက်ဖျားမှ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားဖြစ်၍ ပျောက်ကွယ်သွားမည်ကို စိုးရိမ်မိပါသည်။

နမ်တခိုင်မြစ်ပေါ်ရှိ ဂပိုင်ရွာ၏မြောက်ဘက် အဒွန်းဝမ်မြစ်ဝှမ်းတစ်လျှောက်မှာ ထလုတိုင်းရင်းသားများ၏ မူလဇာတိဖြစ်ပြီး ထိုဒေသတွင် လွတ်လပ်ရေးရပြီးစ ကာလက ထလုတိုင်းရင်းသား အိမ်ခြေ ၂၈ အိမ်ရှိ၍ လူဦးရေ ၁၅၀ ခန့်သာ ရှိခဲ့ပါသည်။ ဤဒေသမှာ လူသူအရောက်အပေါက်နည်းသည့် တောတောင်ဒေသဖြစ်ပြီး သွားလာရမလွယ်ကူသောကြောင့် ယခုအခါ လူဦးရေတိုးပွားနေပြီလော၊ လျော့နည်းသွားပြီလော ကွင်းဆင်းလေ့လာကြည့်ရန်မှာ မလွယ်ကူလှသော်လည်း အဆိုပါဒေသတွင် နေထိုင်ကြသော ထလုလူမျိုးများထက် လူဦးရေပိုများသော ထလုလူမျိုးများ တိုးချဲ့နေထိုင်လာကြသည်ဟု သိရပါသည်။ ထိုအရပ်တွင် ထလုမျိုးနွယ်စု တစ်ခုဖြစ်သည့် အရွန်ဒမ်းမျိုးနွယ်အတွင်းမှ ရပ်ရွာအကြီးအကဲဖြစ်လာသည်ကို အကြောင်းပြု၍ ထိုအရပ်ရှိရွာကို အရွန်ဒမ်းရွာဟု ခေါ်ဆိုခဲ့ရာ ယနေ့ထက်တိုင် ထလုမျိုးနွယ်များ ရှိနေဦးမည်ဟု ယုံကြည်ရပါသည်။

ပန်နန်းဒင်မှ မေခမြစ်တစ်လျှောက်သွားလျှင် ၅၅ မိုင်ခန့်အကွာတွင် ထရုံဘာသာစကားဖြင့် ရွာဟုအမိဟယ်ရသော ခရောင်းရွာရှိသည်။ ခရောင်းကျေးရွာသည် အဒွန်းလောင်ချောင်း၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းတွင် တည်ရှိပြီး ထလု၊ ထရုံတိုင်းရင်းသားနှင့် တိဗက်လူမျိုးအချို့ နေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ၁၉၅၁



ရဝမ်မျိုးနွယ်များနှင့်မတူ ထူးခြားသည့် ထလုလူမျိုးများကို ၁၉၅၆ ခုနှစ်က တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - ယိမ်းနွဲ့ပါး

ခုနှစ်အတွင်းက ဤဒေသတွင် ငလျင်ကြီးအကြီးအကျယ်လှုပ်ခတ်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် သွားလာရေးနှင့် လုပ်ကိုင်စားသောက်ရေးခက်ခဲလာသောကြောင့် ထလုတိုင်းရင်းသားများစွာတို့သည် နောင်မွန်မြောက်ဘက်ရှိ နမ်တီးဆုံမြစ်ဖျားဒေသနှင့် ပူတာအို မြောက်ဘက်ရှိ မလိခမြစ်ဖျားဒေသဖြစ်သော မလိခဒေသများဆီသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ကြသည်ဟု သိရပါသည်။

ထလုတိုင်းရင်းသားများသည် ကိုယ်ကာယ အသွင်အပြင်အနေဖြင့် ရဝမ်မျိုးနွယ်များနှင့်မတူသည်မှာ ထူးခြားချက်ပင်ဖြစ်သည်။ ထလုများမှာ ရဝမ်ကဲ့သို့ မျက်နှာဝိုင်းပြားမဟုတ်ဘဲ မျက်နှာသွယ်သွယ်နှင့် ပိုမိုပေါ့လွင့်ထင်ရှားသော ရုပ်အဆင်းရှိကြသည်။ အထူးသဖြင့် နှာတံပေါ်ပေါ်လွင်လွင်နှင့် မျက်နှာပုံပန်းလှပသည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ ကိုယ်ကာယနှင့် အရပ်အမောင်းမှာလည်း ထွားကျိုင်းမြင့်မားသည်။ ပျမ်းမျှခြင်းအားဖြင့် အမျိုးသား အရပ် ၅ ပေ ၆ လက်မခန့်ရှိပြီး အမျိုးသမီး အရပ် ၅ ပေ ကျော်ရှိသည်။ ထလုအမျိုးသားများ၏ အထူးခြားဆုံးအချက်မှာ နှုတ်ခမ်းမွေးတိုလေးများ ခပ်ရေးရေးထားရှိကြပြီး အဝေးမှကြည့်လျှင် ဆေးခြယ်ထားသကဲ့သို့ ထင်ရသည်။ ထလုတိုင်းရင်းသားများမှာ ရဝမ်မျိုးနွယ်ပင်ဖြစ်သော်လည်း

ပုံသဏ္ဍာန်အားဖြင့် ရဝမ်တို့နှင့် ကွဲပြားနေ၍ မေးစရာဖြစ်လာသည်။

ရှေးအဆိုများအရ တိဗက်ဒေသ အခုံခွန်ဇာလောင်းမြစ်ဝှမ်းတွင် နေထိုင်ခဲ့ကြသော လူမျိုးများမှာ နမ်ဂါး၊ ရေခဲနှင့် ဟိုင်ထမျိုးနွယ်များဖြစ်ကြသည်။ ရှေးဦးအစဉ်အဆက်က ၎င်းမျိုးနွယ်များသည် နမ်နီလခါးတောင်ကြားလမ်းမှ တဖန်ဒမ်းရွာသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်

ကြသည်။ ထို့နောက် နမ်ဂါးမျိုးနွယ်များမှာ ထလုဖြစ်လာ၍ ဟိုင်ထမျိုးနွယ်မှာ တိဗက်လူမျိုးအဖြစ် တည်ရှိသည်။ ၎င်းလူမျိုးစု သုံးမျိုးမှာ ရှေးအခါက တစ်မိတည်းမှ ပေါက်ဖွားလာသော မျိုးစုများဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ နမ်ဂါးမျိုးနွယ်မှာ မလိခဒေသဘက်သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ကြ၍ ရေခဲနှင့်ဟိုင်ထမျိုးနွယ်များမှာ ဂပိုင်ရွာနှင့် ရေခဲရွာများသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ကြသည်ဟုဆိုသည်။ ထလုလူမျိုးများတွင် မျိုးနွယ်စုများ ထပ်မံကွဲထွက်လာသည်။

ထလုမျိုးနွယ်များအရပ်မှာ မြေဩဇာမကောင်းသဖြင့် ဆန်စပါးမစိုက်ပျိုးနိုင်ဘဲ တောင်ယာများတွင် ပြောင်းကိုသာစိုက်ပျိုးကြသည်။ ပြောင်းမလုံလောက်လျှင် ပိန်းဥနှင့် အထွတ်ဥများကို စိုက်ပျိုးစားသောက်ကြသည်။ နေ့စဉ်အစားအသောက်အဖြစ် ပြောင်းဖူးစေ့ကို ထောင်းချက်၍လည်းကောင်း၊ ပြောင်းဖူးပေါက်ပေါက်ကို လည်းကောင်း စားသောက်ကြသည်။ ဂျုံမှုန့်ကိုကြိတ်၍ လက်ဖက်ရည်ကြမ်းတွင် ထည့်သောက်ကြသည်။ အသားရလျှင် အရွက်တစ်ခုခုနှင့်ရော၍ ချက်စားကြသည်။ စိုက်ပျိုးရေးအားလပ်ချိန်တွင် မချစ်ဥတူးခြင်း၊ အမဲလိုက်ခြင်း ပြုလုပ်ကြသည်။ ထလုဘာသာစကားမှာ ရဝမ်ဘာသာစကားနှင့် ဆင်တူသော်လည်း အနည်းငယ်ကွဲပြားသည်။ ငယ်ရွယ်သူများမှာ ဆံပင်ကို ဝိုလ်ကေထား၍ မိန်းကလေးများမှာ

ဆံပင်ရှည်ထားကြသည်။ အောက်ပိုင်းတွင် လုံချည်၊ ဘောင်းဘီဝတ်ဆင်ကြပြီး အပေါ်ပိုင်းကို တိဗက်တို့ကဲ့သို့ သိုးမွေးအင်္ကျီ ဝတ်ဆင်ကြသည်။ ဂုန်လျှော်ချည်ကြမ်းစောင်များကို ထရုံတို့ကဲ့သို့ ပန်းနှစ်ဖက်သိုင်းချည်ကြသည်။ အမျိုးသမီးများမှာ ရဝမ်အမျိုးသမီးနှင့် မကွာခြားကြချေ။ ထလုမျိုးနွယ်ယောက်ျားလေးနှင့် မိန်းကလေး ချစ်ကြိုက်ကြသော်လည်း မိဘများက သဘောမတူလျှင် လက်ထပ်နိုင်ကြချေ။ မိဘများ သဘောမတူသော်လည်း လက်ထပ်နိုင်ကြသည်။

လီဆူတိုင်းရင်းသား

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြကုန်သော တိုင်းရင်းသားများစွာ တို့သည် ရှေးဦးကာလများစွာကတည်းက မွန်ဂိုလီးယားကုန်းပြင်မြင့်မှ ဆင်းသက်လာကြသော တိဗက်တို့ဘာမင်းအနွယ်များဖြစ်ကြောင်း သမိုင်းမှတ်တမ်းများက ဆိုထားသည်။ ထိုအမျိုးအနွယ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ အုပ်စုကြီး သုံးစုအဖြစ် ဝင်ရောက်လာရာ မွန်-ခမာအုပ်စုမှာ ပထမ၊ တိဗက်-မြန်မာအုပ်စုမှာ ဒုတိယနှင့် ထိုင်း-တရုတ်အုပ်စုမှာ တတိယအဖြစ် ရောက်လာကြသည်။ တိဗက်-မြန်မာအုပ်စုတွင် ပါဝင်သည့် လီဆူတိုင်းရင်းသားများသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ **အထူးကဏ္ဍ [၀] သို့ >>>**



မေခမြစ်နှင့် မြစ်ကမ်းပေါ်ရှိ ကောင်းမှုလုံစေတီကို ဖူးတွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - www.asterism.info

ကယားတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအစားအစာများ

■ ရာမည

ကယားပြည်နယ်ရှိ ကယားတိုင်းရင်းသားတို့သည် ဒေသထွက် လယ်ယာဆန်ကို အဓိကစားသုံးကြသည်။ အချို့ကျေးရွာများတွင် နေထိုင်သော ကယားတိုင်းရင်းသားတို့ကမူ တောင်ယာစပါးနှင့် မြန်မာဆန်ကို စားသုံးကြသည်။ ခေါင်ရည်သောက်သုံးရန်အတွက် ပြောင်းကိုစိုက်ပျိုးကြသည်။ မြေပဲနှင့် နှမ်းအမျိုးမျိုးကို အဓိကထား၍ စိုက်ပျိုးကြသည်။ ထမင်းထောင်း၍ ရိုးရာအဖြစ် စားသုံးခြင်းသည်လည်း ကယားတိုင်းရင်းသားတို့၏ အစားအစာတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ အချိန်အခါမရွေးစားသုံးနိုင်ရန် ဝက်အူချောင်းနှင့် ခေါင်ရည်ကို ပြုလုပ်ကြသည်။

ကယားရိုးရာခေါင်ရည်

ကယားတိုင်းရင်းသားတို့သည် ခေါင်ရည်ကို ရိုးရာပွဲတော်အတွက် အများဆုံးချက်လုပ်ကြသည်။ ခေါင်ရည်သည် အဆာခံသည့်အတွက် အမောပြေစေရန် နေရာဒေသမရွေး အချိန်အခါမရွေး သောက်သုံးကြသည်။ ခေါင်ရည်ချက်ရာတွင်ပါဝင်သော ပစ္စည်းများမှာ တဆေးမှုန့်၊ ပြောင်းကောက်၊ ပြောင်းဖူး၊ ဖွဲကြမ်းတို့ဖြစ်သည်။

မြန်မာလူမျိုးတို့သည် ဧည့်သည်ကို ရေခဲနှင့် လက်ဖက်ရည်ကြမ်းတို့ဖြင့် ဧည့်ခံကြသကဲ့သို့ ကယားတိုင်းရင်းသားများသည် ဧည့်သည်အား ခေါင်ရည်ကို စဉ့်အိုးအသေးထဲဖောက်ထည့်ပြီး သစ်စေးဖြင့်သုတ်ထားသော နှီးခေါင်ခွက်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဖန်ခွက်ဖြင့်လည်းကောင်း ထည့်၍ ဧည့်ခံလေ့ရှိကြသည်။

ဓာတ်ပုံ - ခွန်းဆက်နေ



ခေါင်ရည်ထည့်သည့်အိုး၊ ခေါင်ဖောက်အိုး၊ ခေါင်ရည်ခွက်၊ ခေါင်ရည်ရက်မှည့်အိုး

ထို့ကြောင့် ကယားပြည်နယ်တွင် နေထိုင်ကြသော ကယားတိုင်းရင်းသားများ၏ အိမ်တိုင်းနီးပါးသည် ခေါင်ရည်ချက်လုပ်ထားလေ့ရှိကြသည်။

ခေါင်ရည်ချက်လုပ်ရာတွင် ရှေးဦးစွာ ပြောင်းကောက်ကို ဖုန်၊ အမှုက်သရိုက်များ သန့်စင်စေရန် ဆန်ကောဖြင့် ပြာရသည်။ သန့်စင်ထားသော ပြောင်းကောက်များကို ရေစင်အောင်ဆေးပြီး ဒယ်အိုးကြီးဖြင့် ထမင်းရေခန်းချက်သည့် အတိုင်း ချက်ရသည်။ ထို့နောက် ချက်ထားသောပြောင်းကောက်များ ဖျာကြမ်းပေါ်တွင် လေသလပ်စေရန် သစ်သားယောက်မရှည်ဖြင့် ညီညာစွာဖြန့်ပြီး နေရိပ်တွင် အအေးခံထားရသည်။ တဆေးကို ကြေညက်စွာထောင်းပြီး အအေးခံထားသော ပြောင်းကောက်ဖတ်များနှင့် သမအောင် ရောမွှေရသည်။ သမအောင် ရောမွှေထားသော ပြောင်းကောက်ဖတ်များကို တောင်း၏ အောက်ခြေတွင် ငှက်ပျောရွက်ခံ၍ ထည့်ပြီး အပေါ်မှာလည်း ငှက်ပျောရွက်များဖြင့် လုံအောင်ဖုံးအုပ်ပြီး နှစ်ညနှင့် သုံးရက်တိတိ ထားရပါမည်။

ထိုသို့ သိမ်းထားပြီးနောက် ပြောင်းကောက်ဖတ်များသည် တဆေး၏ ဓာတ်ပြောင်းလဲမှုကြောင့် ခေါင်အနံ့ထွက်လာသည်။ ဤကဲ့သို့ ခေါင်အနံ့ထွက်လာသော ပြောင်းကောက်များကို တစ်ဖန် နှီးဖြင့် ရက်လုပ်ထားသော ဖျာကြမ်းပေါ်တွင် ဖြန့်၍ထားသည်။ ထို့နောက် စဉ့်အိုးထဲထည့်၍ရက်သတ္တ နှစ်ပတ်မှ ရက်၂၀ ခန့်ထိ သိပ်ထားရပါသည်။ ထိုသို့ သိမ်းထားပြီးနောက် မကြာမီ စဉ့်အိုးကြီး၏ အောက်ပိုင်းတွင် ခေါင်ရည်များ တဖြည်းဖြည်းစိမ့်ထွက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအရည်ကို ခေါင်ကျရည်ဟု ခေါ်သည်။

စဉ့်အိုးအပေါ်ဘက်ရှိ ပြောင်းကောက်ဖတ်များကို စဉ့်အိုးငယ် (သို့မဟုတ်) ဝါးကျည်တောက်တွင်ထည့်ပြီး ရေခဲပူပူနှင့် မိနစ် ၃၀ ခန့်ကြာအောင် ထားရသည်။ ခေါင်ရည်၏ အရသာမှာ ချိုခါးသောအရသာဖြစ်သည်။ ခေါင်ရည်သည် ခွန်အားဖြစ်စေသော်လည်း များများသောက်သုံးပါက ယစ်မူးစေသော သတ္တိရှိသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။



မင်းတပ်မြို့၌ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်သူ့လူထု တွေ့ဆုံပွဲ ကျင်းပ

မင်းတပ် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်မြို့၌ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်သူ့လူထုတွေ့ဆုံပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က မင်းတပ်မြို့ အထက(၁)ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလင်းလွန်လွယ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မင်းတပ်မြို့ မြို့မမြို့ဖ ဦးတိုင်းလင်းက မင်းတပ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ လမ်း၊ တံတား၊ ရေ၊ မီး၊ ဆက်သွယ်ရေး (ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး)တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြည့်ဆည်းပေးကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ မင်းတပ်ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ INGO၊ NGO အဖွဲ့အစည်းဝင် များ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

“အခုလို အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်တိုင် ကွင်းဆင်းလာပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို အစွမ်းကုန်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးလို့ အထူးပဲ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်”ဟု မြို့မမြို့ဖ ဦးထန်းမာန်က ပြောသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းတွင် ရွှေဘုံသာလမ်းမှစွေးသည်များ ပြောင်းရွှေ့ရောင်းချ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၇
 ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် ညနေမှ စတင်ဖွင့်လှစ် ရောင်းချခဲ့သော ရန်ကုန်ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းတွင် တစ်နှစ်မပြည့်မီ ရက်သတ္တပတ်အလို ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းမှစ၍ ရွှေဘုံသာလမ်း (မဂိုလမ်း) တစ်လျှောက်မှစွေးသည်များ ပြောင်းရွှေ့ရောင်းချသည် ကို မြင်တွေ့ရသည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် ဒုတိယနေ့ ကမ်းနား လမ်း ညစွေးတန်းတွင် ရွှေဘုံသာလမ်းစွေးသည်များ ရောင်းချခြင်း ပိုမိုများလာသည်ကို မြင်တွေ့ရပြီး အထူး သဖြင့် ရွှေဘုံသာအထက် လမ်းဝဲယာတစ်လျှောက် ကားလမ်းဘေး လူသွားလမ်းများနှင့် ကားလမ်းပေါ်တို့ တွင် ရှင်းလင်းနေသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်ဟု ယင်းလမ်း တွင် အလုပ်လုပ်နေသူများနှင့် ယင်းညစွေးတန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ပြီး ဖုန်းရောင်းသူ သာကေတ (၁)ဈေးအနီးနေ အမျိုးသားတစ်ဦးက ပြောသည်။

ပန်းဆိုးတန်း လူကူး ခုံးကျော်တံတားအနီးမှ ဆူးလေဝန်းကျင်အတွင်း ဆိုင်ခန်း နံပါတ်(၁)မှ (၈၀) ဝန်းကျင် ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းနေရာ တွင် ရွှေဘုံသာအထက်လမ်းအတွင်း လူသုံးကုန် တစ်ပတ်နှစ်ပတ် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း တစ်ပတ်နှစ်ပတ်များ၊ စားသောက်ကုန်နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာ များ ရောင်းချနေသည့် စွေးသည်များအပါအဝင်ယင်းလမ်း တစ်လျှောက်မှစွေးသည်များ စတင်ပြောင်းရွှေ့ရောင်းချနေ သည်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းက မြင်တွေ့ရ သည်ဟု ကမ်းနားလမ်း လမ်းမတော် (၂) ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဦးက ဆိုသည်။

ရွှေဘုံသာအထက်လမ်းအတွင်းမှ စွေးသည် ၃၄၁ ဦးကို အောက်တိုဘာလလယ်ပိုင်းတွင် ကမ်းနားလမ်း ညစွေးတန်းဆိုင်ခန်းနေရာ မဲနှိုက်ချပေး ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

ယင်းသို့ ရွှေပြောင်းရောင်းချသည့်ကာလအတွင်း နှစ်အတန်ကြာ ယာဉ်ပိတ်ဆို့ခြင်းများခဲ့သော ရွှေဘုံသာ



အထက်လမ်းအတွင်း နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းမှစ၍ ယာဉ်များ လွယ်ကူစွာမောင်းနှင်နိုင်ခဲ့သည်ဟု ယင်းလမ်း အတွင်းရှိ ဆေးခန်းသို့ ခရီးသည်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သူ အငှားယာဉ်မောင်း ကိုသန်းဝင်းက ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ကားလမ်းမကြီးပေါင်း ၁၁ လမ်းတွင် စွေးရောင်းချခွင့် မပြုခြင်းနှင့်အတူ စားသောက်ဆိုင်၊ သစ်သီး ဆိုင် ၁၆၀၀ ဝန်းကျင်ကို ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းနေရာ တွင် ဆိုင်ခန်းနေရာ မဲနှိုက်နေရာချပေးပြီး ရောင်းချခွင့်ပြု ထားသည်မှာ တစ်နှစ်ပြည့်ရန် တစ်ပတ်သာလိုသည့် ယခု ရက်ပိုင်းတွင် စွေးသည်အသစ်များ ရောင်းချလာသည်ကို

ဖုန်းဆိုင်များကို လေးပေပတ်လည်၊ အစားအသောက်ဆိုင် များကို ရှစ်ပေပတ်လည် ဆိုင်ခန်းနေရာ ချထားပေးသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

၂၀၁၇ နှစ်လယ်ဝန်းကျင်မှစ၍ ရွှာသစ်ချောင်းအလွန် သခင်မြပန်းခြံနှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်ကမ်းနားလမ်းမဘေး တွင် ထပ်မံရောင်းချခွင့်ပြုထားသည်။ (၅၂) လမ်းတွင်လည်း အလားတူ စွေးတန်းမကြာမီ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချမည်ဟု သိရ သည်။ ယင်းသို့စွေးသည်များ တရားဝင်ရောင်းချခွင့်ပြုထား သော စွေးတန်းနေရာများတွင် အချို့သောစွေးသည်များ သည် စွေးကွက်ဝယ်လိုအား ရောင်းလိုအားအပေါ်မူတည်၍ ရောင်းချခွင့် မပြုထားသော မြို့တွင်းမြို့လယ်ကားလမ်းမများ ဘေးတွင် ရောင်းချနေဆဲရှိနေသည်။ သက်ဆိုင်ရာမှ အရေး ယူမှုများရှိသော်လည်း အရေးယူသည့်အချိန်၌သာ တိမ်းရှောင်ဖယ်ရှားပြီး ဆက်လက်ရောင်းချနေကြသည်။

ယင်းသို့ စွေးရောင်းချခြင်းများကြောင့် အများ ပြည်သူသွားလာရေးအဆင်မပြေခြင်း၊ ယာဉ်များရပ်နားရန် ခက်ခဲခြင်းများ ကြုံတွေ့နေရဆဲရှိနေသည်ဟု ပြောဆိုခြင်း များသည်။ တရားဝင် စွေးရောင်းချခွင့် ပေးထားသော ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းများတွင် စွေးရောင်းချမှု များပြားလာရန်၊ စွေးသည်များ စည်းကမ်းတကျရှိရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် တစ်နှစ်မြောက် ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းကို ကြိုဆိုရာရောက်သည်ဟု လမ်းမတော်ဘက်ညစွေးတန်းတွင် စွေးရောင်းချနေသူ ကိုစိုင်းက ပြောသည်။

ကမ်းနားလမ်းညစွေးတန်းကို ညနေ ၃ နာရီမှ ည ၁၁ နာရီ ရေမီးအပြည့်အစုံဖြင့် ရောင်းချနိုင်ပြီး စွေးသိမ်း ပစ္စည်းပြောင်စနစ်ဖြင့် ရောင်းခွင့်ပြုထားသည်ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

မောင်စေအောင်

တစ်ပတ်လျှင် နှစ်ရက်ပြေးဆွဲနေသော မုံရွာ-ဟုမ္မလင်းခရီးစဉ်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ လေးရက်ပြေးဆွဲမှု စတင်

မုံရွာ နိုဝင်ဘာ ၁၇
 မြန်မာ့လေကြောင်းမှ မုံရွာ-ဟုမ္မလင်း-မုံရွာ ခရီးစဉ်ကို ယခင်ကတစ်ပတ်လျှင် နှစ်ရက်ပြေးဆွဲရာမှ ခရီးသွားများ၏ ခရီးစဉ်သွားလာမှုအပိုအပ်ချက်အရ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ စတင်၍ တစ်ပတ်လျှင် လေးရက်ပြေးဆွဲမှုစတင်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာ့လေကြောင်းအနေဖြင့် မိနစ် ၅၀ ကြာ စီးရသော မုံရွာ-ဟုမ္မလင်း၊ ဟုမ္မလင်း-မုံရွာ ခရီးစဉ်ကိုယခင်က တစ်ပတ်လျှင် အင်္ဂါနှင့်စနေပြေးဆွဲ နေရာမှ ယခုအခါတွင် ကြာသပတေးနှင့်သောကြာ နှစ်ရက် တိုး၍ တစ်ပတ်လျှင် လေးရက်ပြေးဆွဲပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း မုံရွာမြန်မာ့လေကြောင်း ကိုယ်စားလှယ် မစွမ်းရည်ဇော်(ရွှေဇေယျာ)ထံမှ သိရသည်။

“အရင်ကတော့ မြန်မာ့လေကြောင်းက အင်္ဂါနဲ့ စနေ နှစ်ရက်၊ Asia Wings လေကြောင်းလိုင်းက နှစ်ရက် ပြေးဆွဲပေးနေရာ လက်ရှိမှာ Asia Wings က လေယာဉ် ပြေးတာ နားထားတဲ့အတွက် ခရီးစဉ်လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့် ဆည်းဖို့ မြန်မာ့လေကြောင်းက နှစ်ရက်ထပ်တိုးပြေးဆွဲပေးနေ တာဖြစ်ပါတယ်။ ခရီးသည်တွေအနေနဲ့ ရွေးချယ်စရာ အခွင့် အလမ်းရလာတာပေါ့”ဟု မစွမ်းရည်ဇော်က ပြောသည်။

မုံရွာ-ဟုမ္မလင်းနှင့်ဟုမ္မလင်း-မုံရွာလေယာဉ်စီးခကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၆၇၀၀၀ ဖြင့် ပြေးဆွဲပေးနေခြင်း ဖြစ်ကာ လေယာဉ်ခရီးစဉ် သွားလာရေးကျပ်သော ကျောင်းဖွင့်ရာသီတွင် တစ်လကြိုတင်၍ လေယာဉ် လက်မှတ်ဖြတ်မှသာ ရရှိကြောင်း သိရသည်။ မုံရွာမြို့ လေယာဉ်ကွင်းမှ ဟုမ္မလင်းသို့ စီးရမည့်ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ပုံမှန်ထွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပြီး ဟုမ္မလင်း အရောက် မိနစ် ၅၀ ကြာကြောင်း သိရသည်။ “ချင်းတွင်း မြစ်ထဲ အောင်စိုးမိုးကျော်ခရီးသည်တင် အမြန်ရေယာဉ် နှစ်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ လေယာဉ်စီးခရီးသည်တွေ ပိုများ လာပါတယ်။ ပြည်တွင်းခရီးသည်ကပိုများပြီး ပြည်ပခရီးသွား တွေက နာဂပွဲ၊ ဒေသပွဲတွေရှိမှသာ စီးတာပါ။ ကျောင်းဖွင့် ရာသီဆိုရင်တော့ တစ်လလောက်ကတည်းက လေယာဉ် လက်မှတ် ကြိုမှာရတာတွေရှိပါတယ်။ လေယာဉ်စီးခရီးသည် တွေများပေးမယ့် လေယာဉ်အစင်းရေ နည်းနေတဲ့အတွက် အဆင်မပြေသေးပါဘူး”ဟု My Monywa အလုပ်အကိုင် ရှာဖွေရေးနှင့် လေယာဉ်လက်မှတ်အရောင်းဌာန မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ကိုလင်းလင်းမောင်က ပြောသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)



မုဒိတာနှင့် လမ်းလျှောက်ခြင်း

ဆေးမျိုးနွယ်

တစ်ယောက်တည်း အကိုင်အတွယ်မရှိ လမ်းလျှောက်ရသည်မှာ ကြောင်တောင်တောင်နိုင်သလိုရှိ၏။ လက်တွန်းလှည်းတစ်စီး ဆွဲယူလိုက်သည်။ လူတို့သည် ကမ္ဘာမြေကဲ့သို့ အမာခံတစ်ခုခုနှင့်လွတ်ကင်း၍ နေတတ်ကြသူများမဟုတ်ကြ။ ထိုသို့သောအရာတို့နှင့် ထိတွေ့နေရမှသာ ကြောက်စိတ်မှ လွတ်ကင်းကြသည်ဟုဆိုကြ၏။ သေချာသည့်အမာခံတစ်ခုပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနေသူတစ်ဦးအတွက် ဆောက်တည်ရာဟူသည့် ဣန္ဒြေကို ရနေသည်ဟု အကြမ်းဖျင်းဆိုနိုင်၏။

ထိုသို့လျှောက်လှမ်းတာချင်းတူသည့်တိုင်အောင် လက်ထဲတွင် အကိုင်တစ်ခု၊ အမိုတစ်ခု ပါရှိနေသူက ပို၍ယုံကြည်မှုရှိနေလိမ့်မည်ထင်၏။ ဤနေရာရှိ လက်တွန်းလှည်းတို့မှာ အခြားသူများအတွက် ၎င်းတို့ဝယ်ယူသောပစ္စည်းတို့ကို ထည့်ရန်ဖြစ်သော်လည်း ကျွန်တော်အတွက်ကား သက်မဲ့အဖော်သာဖြစ်လေ၏။ ထိုသက်မဲ့အဖော်သည် ကျွန်တော်သွားလိုရာကို ရှေ့ကဦးဆောင်သည်လည်းရှိ၏။ ရံဖန်ရံခါ ကျွန်တော်ဆွဲရာ နောက်ကပါရသည်လည်း ရှိ၏။

ကျွန်တော်သည် ဤသို့သောနေရာကို တစ်ပတ်တစ်ခါရောက်အောင် လာလေ့ရှိ၏။ ရောက်တိုင်းလည်း ဦးစွာပြုလုပ်လေ့ရှိသည်မှာ လက်တွန်းလှည်းတစ်စီးကို အဖော်အဖြစ် ခေါ်ဆောင်ခြင်းပင်ဖြစ်၏။ ပြီးလျှင် ဤနေရာတွင် ထိုအဖော်နှင့် နှစ်နာရီခန့်လမ်းလျှောက်၍ တစ်နာရီခန့် မတ်တတ်ရပ်လေ့ရှိ၏။ ထို့ထက်ပိုကြာသည်လည်း ရှိပေ၏။ ဂေါက်သီးရိုက်အားကစားသမားတို့၏ စကားကိုငှား၍ သုံးရလျှင် ကိုးကျင်း တစ်ကော်နာ ပတ်ချိန်မျှ အချိန်ဖြုန်းလေ့ရှိသည်ဟု ဆိုရပေမည်။

ထိုနေရာဆိုသည်မှာ လူတို့လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းအတော်များများကို တစ်နေရာတည်းတွင်ရနိုင်သည့် ကုန်တိုက်ကြီးများပင်ဖြစ်၏။ အမှန်မှာ ထိုနေရာမျိုးတို့သည် ကျွန်တော်တို့လို သာမန်လခစားအမှုထမ်းများနှင့် အပ်ပင်သည့်နေရာကားမဟုတ်။ လခစားဆိုသည်ကား ခေတ်အဆက်ဆက် စာပေပညာရှင်တို့ဖွဲ့ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း ရသည့်လခကို မည်မျှပင်ချိန်ဆ၍ သုံးစွဲကြစေကာမူ ဝင်ငွေနှင့် ထွက်ငွေ စာရင်းကိုကိုင်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူတန်းစားတစ်ရပ်သာ မဟုတ်တုံ့လော။

ကျွန်တော်သည်လည်း လခစားဝန်ထမ်းတစ်ဦးသာဖြစ်သည့်အတွက် လိုအပ်သည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းတို့အကြားတွင် စိတ်အလိုမလိုက်နိုင်သူ တစ်ဦးသာ ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း မည်သည့်အတွက် ဤသို့သော မအပ်စပ်သည့်

နေရာတစ်ခုကို အချိန်မှန်မှန်ရောက်ဖြစ်နေပါသနည်း။ အစပိုင်းတွင် ထိုမေးခွန်းအတွက် ရေရာသည့်အဖြေဟူ၍ မရှိခဲ့။ သို့ရာတွင် ကြာလာသည်နှင့်အမျှ အဖြေက ထင်ရှားလာသလိုရှိလာ၏။

ဤနေရာသို့ ပစ္စည်းမဝယ်သူများ မလာရဟူ၍ ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိ။ လူမျိုးဘာသာမရွေး ကျား၊ မ မရွေး၊ ကလေး လူကြီးမခွဲခြားဘဲ လာရောက်ခွင့်ရှိ၏။ လိုချင်သည့်ပစ္စည်းအတွက် ဈေးနှုန်းမေးစရာမလို၊ ဈေးဆစ်ရန်မလို ကိုယ့်ဟာကိုယ်ကြည့်နိုင်၏။ ဟင်းချက်စရာကအစ ဇိမ်ခံပစ္စည်းအဆုံး အမျိုးအမည် အစုံအလင်ရရှိ၏။ စားသောက်ဖွယ်ရာတို့ရှိ၏။ အပန်းဖြေစရာရုပ်ရှင်ရုံ၊ ကလေးကစားကွင်းတို့ပါ၏။ ဆံကေသာကို ပြုပြင်သည့်နေရာရှိ၏။ ထိုထိုဤဤသော တည်ရှိနေမှုများသည် ကျွန်တော်ပုံမှန်ရောက်ဖြစ်ခြင်း၏ အကြောင်းအရင်းများတော့မဟုတ်ပေ။ သို့ရာတွင် လုံးလုံးမသက်ဆိုင်သည်ကားမဟုတ်။ ကိုင်ကြည့်ဖြစ်သည်လည်းရှိ၏။ ထိုင်ကြည့်ခဲ့သည်လည်းရှိ၏။ ဈေးကြည့်ရုံမျှလည်းပါ၏။ ငေးကြည့်ရုံတွေလည်း ပါ၏။

ဤသို့ ကိုင်ကြည့်၊ ထိုင်ကြည့်၊ ဈေးကြည့်၊ ငေးကြည့်ရင်း လိုသောပစ္စည်းတချို့ကို တွေ့တတ်မြဲဖြစ်၏။ ထိုအချိန်မျိုးတွင် ဒီအတိုင်းလည်းဖြစ်နေတာပဲလေဟူသည့်အတွေးက ကပ်၍ဖျက်ပေးလေ့ရှိတတ်၏။ နောက်ဆုံးပေါ်ဟူသည့်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့သေးသို့ရောက်သည့်အခါများတွင်လည်း သူတို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် အသုံးဝင်မှုတို့ကို စူးစမ်းလေ့လာဖြစ်၏။ နောက်နှစ်တွေလည်း ဒီထက်နောက်ဆုံးတွေ ပေါ်နေဦးမှာပါပဲလေဟူသည့် အတွေးတို့ဖြင့် ထိုနေရာတို့မှစွန့်ခွာမြဲဖြစ်၏။ ဤသို့ ကြိမ်ဖန်များလာသည်နှင့်အမျှ ခန္တီပါရမီပင် အတော်ရင့်သန်နေပြီဟု ထင်မိ၏။

မိမိ၏ ခန္တီပါရမီကို သုံးသပ်ဆင်ခြင်ဝမ်းမြောက်ရင်း မျက်လုံးကစားကြည့်လိုက်တိုင်း မိမိဝန်းကျင်တွင် လူအများ ၂၃ဟု လှုပ်ရှားနေကြသည်ကို တွေ့ရ၏။ ပစ္စည်းရှာသူ၊ ကြည့်သူ၊ ရွေးသူတို့ တွန်းတွန်းထိုးထိုးရှိသည့်နေရာလည်းရှိ၏။ ကျဲကျဲပါးပါးနေရာလည်းရှိ၏။ ပစ္စည်းတင်စင်ပေါ်မှပစ္စည်းတို့ကိုယူ၍ လက်တွန်းလှည်းပေါ် တင်ကြသည်ကိုလည်း မြင်ရ၏။ လက်ဆွဲခြင်းထဲထည့်ကြသူတွေလည်း တွေ့ရ၏။ ထိုမြင်ကွင်းစုံကို ပေါင်းစုံ၍ကြည့်ရသည်မှာ ပစ္စည်းတို့ကို အလကားဝေငှပေးနေသည့်အလား ထင်ရ၏။ ထိုသူတို့ကိုကြည့်ရင်း စိတ်သွားတိုင်းကိုယ်ပါ ဝယ်နိုင်ခြင်းနိုင်ကြသူများပေတကားဟူ၍ ဝမ်းမြောက်မိသေး၏။ ငွေရှင်းကောင်တာများတွင်လည်း မိမိအလှည့်ကို တန်းစီ၍စောင့်သူစောင့်၊ ကျသင့်ငွေကို အထပ်လိုက်ရှင်းသူရှင်းနှင့် ထိုသူတို့၏ ကြွယ်ဝမှုကိုတွေ့မြင်နိုင်၏။ ဆင်းရဲခြင်းမြင်ကွင်းကိုမြင်ရသည်နှင့်စာလျှင် ကြွယ်ဝခြင်းကိုမြင်ရသည်က စိတ်ချမ်းမြေ့ဖွယ်ကောင်းလှပေ၏။

ကျွန်တော်အနေဖြင့် အဖော်အဖြစ်သတ်မှတ်ထားသည့် လက်တွန်းလှည်း

အခွံကိုတွန်းရင်း၊ ဆွဲရင်းဖြင့် တစ်ယောက်တည်းအတွက် အများအမြင်တွင် မသင့်လျော်သည့်နေရာတို့မှအပ ပစ္စည်းတင်စင်များအကြား တစ်တန်းဝင် တစ်တန်းထွက် နေရာစုံရောက်အောင်လျှောက်သွားလေ့ရှိ၏။ နောက်ဆုံးအနေဖြင့် ဤနေရာသို့ရောက်ဖြစ်တိုင်း အချိန်ကြာကြာမတ်တတ်ရပ်ဖြစ်သည့် နေရာမှာ စာအုပ်စာစောင်များတင်ထားသည့် စာပေတန်းတွင်ဖြစ်၏။ ဘာသာရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ သုတရသ၊ အသစ်ထွက်ရှိသောစာအုပ်များနှင့် အရောင်းရဆုံးစာအုပ်များဟူ၍ အကန့်လိုက်စီထား၏။ ထိုသို့စီထားသည့် စာအုပ်များကို ကြည့်ရင်း စာရေးဆရာတို့၏ရေးနိုင်စွမ်းကို အားကျမိ၏။ မျှဝေနိုင်စွမ်းတို့ကို ဝမ်းမြောက်မိ၏။ နှစ်သက်သည့် စာရေးဆရာ၊ ထူးခြားသည့်ခေါင်းစဉ်နှင့် စာအုပ်မျက်နှာဖုံးတို့၏ ဆွဲဆောင်မှုတို့အပေါ်မူတည်၍ စာတို့ကို အချိန်ယူ၍ မြည်းမြည်းလည်းလည်းရှိ၏။ အပေါ်ယံမျှ လျှပ်ပြေးဖတ်ဖြစ်သည်လည်း ရှိ၏။ ထိုသို့ပြုရင်း စာရေးသူတို့၏စေတနာမှန်ကိုတွေ့ရ၍ ဂုဏ်ယူလေးစားမိသည်လည်းရှိ၏။ ဝေဒနာနှင့် အသက်ရှင်နေမှန်းမသိသူတွေကို တွေ့ရချိန်တွင်လည်း ကရုဏာသက်မိပြန်၏။

ဤသို့ ဤနေရာတွင် ခင်းကျင်းထားသည့် ပစ္စည်းတို့၏ ဆွဲဆောင်မှု နောက်လိုက်ရင်း၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိ လူတို့၏လှုပ်ရှားမှုကို မသိမသာအာရုံခံရင်းဖြင့် အချိန်တို့ကုန်မှန်းမသိကုန်သွား၏။ ထိုသို့အချိန်တို့ ကုန်မှန်းမသိကုန်သွားခြင်းသည် ထိုအချိန်နှင့် ညီမျှသည့် လမ်းလျှောက်ခြင်းနှင့် မတ်တတ်ရပ်ခြင်းအလုပ်တို့ကို လုပ်နေမှန်းမသိ ဖြစ်မြောက်ခဲ့ခြင်းသာဖြစ်လေ၏။ ဤသည်ကား မိမိနှင့် မအပ်မရာဆိုသည့်နေရာကို ပုံမှန်ရောက်ဖြစ်ခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းပေတည်း။ စောဒကတကိုင်ကြပါသည်။ လမ်းလျှောက်သည့် အလုပ်လောက် လွယ်ကူသည့်အားကစားနည်းမရှိ၊ ဘယ်နေရာလျှောက်လျှောက်ရနိုင်တာပဲဟူ၍တစ်မျိုး၊ ကျုပ်တို့တောမှာ ကုန်တိုက်မပြောနဲ့ ငါးရက်တစ်ဈေးတောင် ပုံမှန်မရှိဟူ၍တစ်ဖုံ၊ ဒီလိုနေရာတော့ လျှောက်မနေဘူး၊ ဂေါက်သွားရိုက်ရင်း လျှောက်မှာပေါ့ဟူ၍ တစ်လီ အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံ စောဒကတကိုင်နိုင်ကြပါ၏။

ကျွန်တော်ကလည်း ကြိုတင်၍ စောဒကတကတည်းလိုပါသည်။ ဘယ်နေရာလျှောက်လျှောက်ဆိုသည့် လမ်းလျှောက်နေသူများ၊ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ခြေလက်တို့ဖြင့် လှုပ်ရှားသွားလာနေကြသည့် တောသူတောင်သားများနှင့် ဂေါက်ကွင်းပတ်၍ လမ်းလျှောက်နိုင်သူများကိုဆိုလိုပါ။ နှံ့ထိုင် အညောင်းမိနေကြသော်လည်း ငွေကြေးအခြေအနေအရ ဆန္ဒကိုသည်းခံခြင်းဖြင့် အောင်မြင်ရာ၏ဆိုသူများအတွက်သာ ရည်ရွယ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ဤသည်မှာလည်း နည်းလမ်းများစွာရှိသည့်အထဲမှ နည်းလမ်းတစ်ခုသာဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ ဤနည်းလမ်းအတွက် သေချာစွာပြောနိုင်သည့်တစ်ခုကတော့ရှိပါသည်။ သူတစ်ပါး၏ ကြီးပွားချမ်းသာမှုကိုဝမ်းမြောက်ခြင်းဟူသည့် မုဒိတာတရားသည် မိမိအနေဖြင့် မည်သည့်အရင်းမျှ စိုက်ရန်မလိုဘဲ ရရှိနိုင်သည့် ချမ်းသာမှုဆိုသည်ကိုပင် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ခေတ်နှင့်ကင်းကွာခြင်းလည်းမရှိ၊ ချမ်းသာမှုကိုလည်းရစေသည့် မုဒိတာနှင့်လမ်းလျှောက်ခြင်းကို စမ်းကြည့်စေလို၍ မျှဝေမိခြင်းသာဖြစ်ပါတော့သည်။ ။

စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်သည် ချုပ်ချယ်ခြင်းမဟုတ်

သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)

စည်းကမ်းရှိမှ တိုးတက်မည် စည်းကမ်းတကျ ကလေးဘဝ သွန်သင်ဆုံးမ ဆရာ၊ မိဘ။ စည်းကမ်းတကျ၊ စနစ်တကျဆိုသော စကားစုသည် သာမန်ကြည့်လျှင် သာမန်မြင်ရမည်။ သို့သော် အလွန်တရာမှ အဓိပ္ပာယ်ရှိပြီး တန်ဖိုးရှိသော စကားစုလေးပင်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း စည်းကမ်းရှိမှ တိုးတက်မည်ဟု ဆိုခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ စည်းကမ်းတကျ၊ စနစ်တကျ နေထိုင်တတ်ရန်အတွက်လည်း ကလေးဘဝမှစ၍ သွန်သင်ဆုံးမ ပုံသွင်းနိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီးသည်။ ယနေ့ လူမှုလောကတွင် တချို့က စည်းကမ်းတကျ ပြုမူနေထိုင်သုံးစွဲတတ်ကျသလို တချို့မှာ စည်းမရှိ ကမ်းမရှိ ပြုမူနေထိုင်သုံးစွဲကြသည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။

စည်းကမ်းသည် လူ၏တန်ဖိုး၊ နေရာတကာတွင် လူတစ်ဦးချင်း စည်းနှင့် ကမ်းနှင့် ဘောင်နှင့် ကနားနှင့် ပြုမူနေထိုင်တတ်လျှင် မိသားစုတစ်စုချင်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ တချို့သော လူများက စည်းကမ်းတင်းကျပ်တဲ့ ဒဏ်ကို မကြိုက်ကြပေ။ သူတန်းနှင့်သူတော့ ရှိကြမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း စည်းကမ်းရှိရာမှ မိမိပတ်ဝန်းကျင်၊ မိမိမြို့ရွာ၊ မိမိနိုင်ငံ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့ခေတ်မိဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့် သုံးနေသော စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့၏ လူနေမှုစရိတ်ကို လေ့လာကြည့်လျှင် သိနိုင်သည်။ အလွန်တရာ

မှ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ စည်းကမ်းတကျရှိခြင်းကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံသားတိုင်း တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း၏ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု၊ နိုင်ငံအတွင်း ချမှတ်၊ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှုများကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ စည်းကမ်းရှိကြလို့လည်း ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံများဖြစ်လာခြင်းဆိုသည်မှာ မမှားနိုင်ပေ။ လမ်းမများပေါ်တွင် အမှိုက်လုံးဝမရှိပေ။ လမ်းမပေါ် အမှိုက်ပစ်လျှင် ထိရောက်သော ငွေဒဏ်နှင့် ထောင်ဒဏ်အထိ အပြစ်ပေးနိုင်သောဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ပြဋ္ဌာန်းထားသော ဥပဒေအတိုင်း နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများက ကျင့်ကြံနေထိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ အပြစ်ကျူးလွန်လျှင် ကျောသားရင်သား မခွဲခြားဘဲ တန်းတူအပြစ်ပေးခံရခြင်း၊ မိမိနိုင်ငံသားသော်လည်းကောင်း၊ ဧည့်နိုင်ငံသားသော်လည်းကောင်း စည်းကမ်းမလိုက်နာလျှင် ၎င်းနိုင်ငံ၏ ချမှတ်ထားသော ဥပဒေဖြင့် အရေးယူခံရမည်ဖြစ်သည်။ စင်ကာပူတွင် ယနေ့တိုင် တွေ့မြင်နေရသည့် စည်းကမ်းထုတ်ပြန်ချက်များမှ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း တင်ပြရသော် အများပြည်သူသုံးနေရာများနှင့် ဆေးလိပ်မသောက်ရ တားမြစ်ထားသောနေရာများတွင် ဆေးလိပ်သောက်ပါက စင်ကာပူ ဒေါ်လာ ၃၀၀ ဒဏ်ရိုက်ခံရမည်ဖြစ်သည်။ အလားတူ သတ်မှတ်ထားသော လူကူးတား၊ မြေအောက်လမ်းနှင့် လူကူးမူးခြားမှ လမ်းဖြတ်မကူးပါက ဒဏ်ငွေ စင်ကာပူ ဒေါ်လာ ၂၀ မှ ၁၀၀၀ အထိနှင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလအထိ အပြစ်ပေး

နိုင်သည်။ ရထားပေါ်တွင် အစားအသောက် စားပါက ဒဏ်ငွေ ၅၀၀၊ ဆေးလိပ်သောက်ပါက ဒဏ်ငွေ ၁၀၀၀၊ အများပြည်သူသုံးနေရာများတွင် အပေါ့အလေးသွားပါက ဒေါ်လာ ၂၀၀၀ ဒဏ်ရိုက်ခံရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအပြင် အမှိုက်ပုံးမှလွဲ၍ အခြားနေရာများတွင် စည်းကမ်းမရှိ အမှိုက်စွန့်ပစ်ပါက ဒဏ်ငွေစင်ကာပူဒေါ်လာ ၁၀၀၀ နှင့် အများနှင့်ဆိုင်သော နေရာများတွင် တံတွေးထွေးပါက ဒေါ်လာ ၅၀၀ ဒဏ်ရိုက်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုကဲ့သို့ လူအများ၏ စည်းကမ်းမရှိမှုကို ဥပဒေဖြင့်တားထားသလို ပြည်သူများကလည်း စည်းကမ်းရှိစွာ ဥပဒေကို လိုက်နာကြသည်။ စည်းကမ်းရှိ၍လည်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ်ပြီး လူနေမှုစနစ် မြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လူတစ်ဦးချင်း စည်းကမ်းလိုက်နာမှု၊ စည်းကမ်းရှိမှု အလွန်အားနည်းနေသည်ကို တွေ့နေရသည်။ ဆေးလိပ်မသောက်ရ ဆိုင်းဘုတ်ကပ်ထားသည့်အောက်တွင် ဆေးလိပ်သောက်နေကြသည်။ ကွမ်းတံတွေးမထွေးရ ဆိုင်းဘုတ်ကပ်ထားသည့်နေရာတွင် ကွမ်းတံတွေးက ဖျစ်ခနဲ ထွေးနေကြသည်။ အမှိုက်မပစ်ရနေရာတွင် အမှိုက်ပုံတွေ့နေရသည်။ မြို့ကြီးတော်တော်များများတွင် တွေ့မြင်နေရသည့် ဆိုင်းဘုတ်တစ်ခုမှာ အမှိုက်မပစ်ရ ဒဏ်ငွေ ၁၀၀၀၀ ဆိုသည့် ဆိုင်းဘုတ်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဆိုင်းဘုတ်မှာ အမှိုက်များနှင့်သာ ဖုံးအုပ်နေသည်ကို မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ဘာကြောင့် ဖြစ်နေရသည်ကို ဆန်းစစ်ကြည့်ရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်သည်။ မြို့စည်ပင်

များအနေဖြင့် ထိုနေရာ အမှိုက်မပစ်ရ ဆိုင်းဘုတ်ကပ်ထားရုံဖြင့် မပြီးပေ။ မိမိဆိုင်းဘုတ်ကပ်ထားသည့်နေရာများတွင် ပြည်သူများ တကယ်လိုက်နာမှု ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်၍ တွေ့ရှိပါက ကျောသား ရင်သား မခွဲခြားဘဲ ဒဏ်ငွေရိုက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပဒေအတိုင်း ငွေဒဏ်ဖြင့် ငွေဒဏ်၊ ထောင်ဒဏ်ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တင်းကျပ်စွာ လုပ်ဆောင်ပါက ထိုသူများသည် နောင်အခါ အမှိုက်ပစ်ခံမှာ မဟုတ်သလို ကွမ်းတံတွေးလည်း ထွေးရုံမည်မဟုတ်တော့ချေ။ တဖြည်းဖြည်းနှင့် ဆောင်ရွက်သွားလျှင် ပြည်သူများ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုရှိလာမည်ဖြစ်ပြီး ချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်နှင့် ပြည်သူများ တာဝန်သိမှု ပေးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုက်လျှင် စည်းကမ်းတကျ ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီရနေပြီပဲ ငါလုပ်ချင်သလို လုပ်မယ်၊ ငါရေးချင်တာ ရေးမယ်၊ ငါပြောချင်ရာ ပြောမယ်ဆို၍ မဖြစ်နိုင်ချေ။ ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ လုပ်ချင်တာ လုပ်ပါ၊ ပြောချင်ရာ ပြောပါ၊ ရေးချင်တာ ရေးပါ၊ ကိုယ်လုပ်၊ ကိုယ်ပြော၊ ကိုယ်ရေးတာတွေအားလုံး ကိုယ်တာဝန်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက် နစ်နာထိခိုက်အောင် လုပ်၍မရချေ။

စည်းကမ်းဥပဒေများကို ပြည်သူများ လိုက်နာတတ်ရန် ပညာပေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း အချိန်ကန့်သတ်ချက် တစ်ခုထား၍ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်။ ပညာပေးကာလ ကုန်ဆုံးပါက အမှန်တကယ် ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူမှုကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့

ဆောင်ရွက်မှသာ လူတစ်ဦးချင်း စည်းကမ်းဥပဒေ လိုက်နာတတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။ လူတိုင်း စည်းကမ်းဥပဒေကို လိုက်နာတတ်လျှင် လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လုံး တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သလို တိုင်းပြည်လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းပြည်တိုးတက်ဖို့ရာ သဘာဝသယံဇာတမဟုတ်၊ စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်သာဖြစ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ကျောက်စိမ်းမထွက်သလို ရေနံလည်းမထွက်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့လည်း မထွက်၊ ကျောက်မီးသွေးလည်း မထွက်၊ မည်သည့်သယံဇာတပစ္စည်းမှ မထွက်ပေ။ သို့သော် စည်းကမ်းပြည့်ဝသော၊ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာတတ်သော လူသားအရင်းအမြစ် ပညာတတ်များတော့ ထွက်သည်။ ထိုအချက်တစ်ခုတည်းနှင့်ပင် စည်းကမ်းရှိပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံဖြစ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အဖိုးတန်သယံဇာတများ အလွန်ပေါကြွယ်ဝသဖြင့် စည်းကမ်းပြည့်ဝသော၊ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာတတ်သော ပညာတတ် လူသားအရင်းအမြစ်များဖြစ်လာပါက စင်ကာပူနိုင်ငံလိုမျိုး စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ အချိန်တိုအတွင်း ကျော်တက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ စည်းကမ်းဆိုသည်မှာ လူ၏တန်ဖိုး၊ တိုင်းပြည်အတွင်း နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူပြည်သားများ မည်သည့်အတိုင်းအတာအထိ လူနေမှုအဆင့်အတန်း ရှိနေပြီဆိုသည်ကို ကြည့်ရုံဖြင့် စည်းကမ်းရှိမှု မရှိမှု၊ ဥပဒေလိုက်နာမှု ရှိမှု၊ မရှိမှုကို တိုင်းတစ်ပါးသားတို့က တိုင်းတာလို့နေကြသည်။ သို့ပါ၍ တိုင်းတစ်ပါးသားတို့ အထင်မသေးရန်နှင့် စည်းကမ်းရှိရန်၊ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှုရှိရန် ကျင့်ကြံပြုမူနေထိုင်တတ်ရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

အချိန်တိုင်းမီးသတ်ပြု

“အချိန်တိုင်း မီးသတ်ပြု”

အထက်ပါ ဆောင်ပုဒ်လေးကို နေထိုင်ရာ အနီးအနား ပတ်ဝန်းကျင်မှာ တွေ့နေမိပြီး တွေ့တိုင်းလည်း အများပြည်သူအတွက် အကျိုးပြုဆောင်ပုဒ်လေး ဖြစ်ပါသဖြင့် စိတ်ဝင်တစား အထူးသတိပြုမိပါတယ်။

“သူခိုး ခိုးတော့ အစုတ်ကျန် မီးလောင် တော့ အပြုတ်နဲ့” ဆိုရိုးစကားအတိုင်း မီးလောင်ခြင်းမှာ မည်သည့်အခါမျှ ကောင်းကျိုး မပေးသည့်အပြင် မိသားစုလိုက် ဘဝပျက်စေသည်အထိ ကြီးမားသော ဆုံးရှုံးမှုများ ကြုံရနိုင်သည်ကို အများသိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ စစ်တမ်းများအရ မီးလောင်မှု ကြောင့် ပစ္စည်းဥစ္စာနှင့် အိမ်ခြေများ ဆုံးရှုံးကြရပြီး အသက်ဆုံးရှုံးခြင်းများအထိပါ ကြုံတွေ့တတ်ကြရပါသဖြင့် တစ်သက်တာ စိတ်ဝေဒနာခံစားရင်း ဝမ်းနည်းကျန်ရစ်နေ ကြရမှာဖြစ်ပါသည်။ အကျိုးမဲ့ အလဟဿ အကြီးမားဆုံး ဘဝဆုံးရှုံးမှုပင် ဖြစ်ပါသည်။ ဖယောင်းတိုင်း၊ ခြင်ဆေးခွေ၊ ဆေးလိပ်မီး၊ မီးကြွင်းမီးကျန်၊ အားသွင်းကြိုး၊ မီးခြစ်ရာက စက်ဆီပုံးများ လောင်ကျွမ်းပေါက်ကွဲဆုံးရှုံးမှု များ စသည် မလိုလားအပ်သော ဆုံးရှုံးမှုများ နေ့စဉ်လို ကြားသိနေရသည်။

မီးဆိုသည်မှာ ရန်သူမျိုးငါးပါးတွင် တစ်ပါးအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ရာသီမရွေး ကြုံတွေ့ နိုင်သော ရန်သူဖြစ်သည့်အလျောက် အနိုင် တိုက်ဖို့ရန် မီးသတ်အဖွဲ့သားများအနေဖြင့် နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်း နေ့မအား ညမအား လူရာ စိတ်ပါ အအားမနေရချေ။ အထက် တာဝန်အဆင့်ဆင့်မှ အောက်ခြေ ဝန်ထမ်း အသီးသီးအထိ နည်းမျိုးစုံတွေးခေါ် ကြံစည် တွက်ဆရင်း မီးဘေးကာကွယ်ရေး အသိပညာ များ၊ ဆော်ဩမှုများ၊ သင်တန်းများ၊ လက်တွေ့ မီးငြိမ်းသတ်နည်းများ၊ မီးသတ်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ စသည်ဖြင့် စီစဉ် ပေးလျက်ရှိသည်။ လိုအပ်လာပါက ချက်ချင်း ဆိုမှ ချက်ချင်းမဆိုင်းမတွ သက်စွန့်ဆံဖျား ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း အနိုင်တိုက် ငြိမ်းသတ် ပေးနေကြသည်မှာ အများအသိပင်ဖြစ် သည်။ ဤသို့ တာဝန်ဝတ္တရားသိသိ အားကြီး မာန်တက် လုပ်ဆောင်နေကြပါသော်လည်း မီးသတ်ဦးစီးဌာန အဖွဲ့သားများနှင့်အတူ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဆင့်ဆင့်သော ပုဂ္ဂိုလ် များနှင့်တကွ အများပြည်သူအားလုံးအနေဖြင့် မီးဘေးကာကွယ်ရေးကို ကိုယ့်အရေးလို သဘောထားပြီး ကိုယ့်ကြောင့် မီးလောင်မှု မပေါ်ပေါက်ဖို့ အချိန်တိုင်း မီးသတ်ပြုရင်း လက်တွဲပါဝင်လာကြပါလျှင် နေ့စဉ် လစဉ် နှစ်စဉ် မီးလောင်ကျွမ်းမှု ရာခိုင်နှုန်း မလွဲမသွေ ကျဆင်းပြီး ကြီးမားလှသော အလဟဿဆုံးရှုံးမှုများ လျော့နည်းသွားမည် မှာ မုချကောက်ပြစ်ပါသည်။

အရေးကြီးဆုံး၊ တန်ဖိုးအကြီးမားဆုံး ဆုံးရှုံးမှုသည် ဥစ္စာပစ္စည်းထက် လူ့အသက် ဆုံးရှုံးမှုနှင့် ဒုက္ခသည်များ ဘဝတစ်လျှောက် စိတ်ဖိစီးမှုခံစားရခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ ကြားသိရတိုင်း ကိုယ်ချင်းစာမိပြီး စိတ်မကောင်း ဖြစ်ရပါသည်။

မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ရပ်ရွာ၊ ကျေးရွာ မီး လောင်ကျွမ်းမှုအကြောင်းရင်းလေ့လာကြည့် လျှင် ပေါ့ဆမီးမှာ အများဆုံးဖြစ်နေပါသဖြင့် ပြည်သူများ ပါဝင်လာရန် အထူးပင် လိုအပ်

နေပါသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် လက်တွဲ ပါဝင်လာရန်ဆိုသည်မှာ ကြီးကြီးမားမား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပင်ပန်းပန်း ပါဝင် လာရန် မဟုတ်ပါ။ “အမှိုက်ကစ ပြာသာဒ် မီးလောင်” ဆိုသကဲ့သို့မျိုး မဖြစ်ရလေအောင် မိမိအိမ်တွင်းမှာ မီးဘေးအန္တရာယ် မကြုံရဖို့ အချိန်တိုင်း သတိရှိရင်း လိုအပ်သလို ထိန်းသိမ်းသွားရန် ဖြစ်ပါသည်။ အိမ်တွင်း အိမ်တိုင်းရှိ မိသားစုတိုင်း ကိုယ့်ကြောင့် တို့ကြောင့် မင်းကြောင့် သူကြောင့် ငါကြောင့်ဆိုတာ မဖြစ်စေဖို့ သတိရှိရှိ မိမိအိမ်အတွက် အချိန်တိုင်း ဂရုတစိုက် နေထိုင် လုပ်ဆောင် သွားကြမည်ဆိုလျှင် မလိုလားအပ်သော အလဟဿဘဝဆုံးရှုံးမှု များ လျော့နည်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ့် အိမ်တွင်းကိုယ် သတိရှိရှိ ထိန်းသိမ်းသည့် အကျင့်ရလာပါက မိမိပတ်ဝန်းကျင် ရပ်ကွက် အတွင်းမှာပါ မီးဘေးမကြုံရန် အသိပေးရန် အလိုလို သတိဝင်လာမည် ဖြစ်ပါသည်။

မည်မျှပင် သတိရှိနေပါမူ အစိုးမရနိုင် သော ပျံ့လွင့်နေတတ်သော လူစိတ်သဘော

မီးဘေးကာကွယ်ရေးအား စနစ်တကျ ရှိစေရန်နှင့် မပျက်မကွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် မီးသတ်ဦးစီးဌာန အနေဖြင့် သီးသန့်တာဝန်ခွဲဝေပေးပြီး မျက်ခြည်မပြတ် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ် စီမံလုပ်ဆောင်သွားခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ မီးဆိုသည်မှာ အချိန်အခါမရွေး လောင်ကျွမ်းနိုင်ပါ သဖြင့် တာဝန်များ (Delegate) ပေးထားသည့် ဆိုသော်လည်း ဌာနအနေဖြင့် ပေါ့ဆဖို့ရာ လုံးဝမဖြစ်ပါ။ အချိန်တိုင်း သတိကြီးစွာ ရှိနေရပါသည်။

အရ ကိုယ့်အရေးမဟုတ်ပါက မပါဆိုသူက များပြီး ဘာသာဘာသာနေကြမှာ လူစေ့တာမို့ မည်သူ့ကိုမျှ အပြစ်ပြောလို့မရပါ။ သို့ကြောင့် ပင် ကိုယ့်ကိုစွဲကိုယ် ဦးစားပေးတတ်သော လူ့အခြေခံသဘောကို သိရှိထားပြီး အထက် ဖော်ပြပါ “အချိန်တိုင်းမီးသတ်ပြု” ဆိုသည့် သတိပေးဆောင်ပုဒ်လေးကို မီးဖိုချောင် မီးဖိုချက်နာပြု ရွေ့တည်တည်မှာ ကပ်ထား နိုင်ကြပါက ပျံ့လွင့်နေတတ်သည့် စိတ်ကို သတိပေးနေပြီး မလိုလားအပ်သော မီးပေါ့ဆ မှုများ အနည်းနှင့်အနည်း လျော့နည်းသွားမည် ဟု တွေးဆမိပါသည်။

“အချိန်တိုင်းမီးသတ်ပြု” ဆောင်ပုဒ် ကလေးကို သတိပြုနေမိစေရန် သတင်းစာ၊ စာစောင် အသီးသီးမှတစ်ဆင့် ကိုယ်ချင်းစာ စိတ်ဖြင့် အမှန်တကယ် မီးလောင်ကျွမ်းမှု စစ်တမ်းများ အသိသတိပေးစာများ ရေးသား

နေကြသည်ကို ဝမ်းမြောက်စွာကြိုဆိုပါသည်။ သို့ပါသော်လည်း ပျံ့လွင့်နေတတ်သော လူစိတ်သဘောအရ ဖတ်ရှုလိုက်သည့် တဒင်္ဂမှာသာ အာရုံရောက်ပြီး အမှတ်တမဲ့ သာ နေကြသည်မှာ လူစိတ်မမှတော့မို့ ပြည်သူ အများ စိတ်ဝင်တစား ပါဝင်လာကြစေရန် ရပ်ကွက်၊ မြို့ရွာရှိ တာဝန်ရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များ၊ ရာအိမ်မှူးများ၊ ဆယ်အိမ်မှူးများက မကြာခဏဆိုသလို သတိပေးနှိုးဆော်နေဖို့ရာ အထူးလိုအပ်မည်ဟု ထင်မြင်မိပါသည်။ မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် ယခင်ကလို မီးကင်းအဖွဲ့ငယ်လေးများ သီးသန့်ဖွဲ့ကာ ဆောင်ရွက်ပါက ကိုယ့်ရပ်ကွက်၊ ကိုယ့် ရပ်ရွာအတွင်း ပြည်သူများ အမှုမဲ့ အမှတ်မဲ့ မနေဘဲ မကြာမကြာ လှုံ့ဆော်နေမှုကြောင့် ပိုလို့ပင် ထိရောက်မည်ဟု ထင်မြင်မိပါသည်။ အထက်ပါ သတိပေးဆောင်ပုဒ်လေးကို တစ်ရွက်မှ ၂၅၀ ကျပ်သာ ကျသည်ဟု သိရှိ ခဲ့ရပါသဖြင့် ရင်းရမှာနှင့် မီးကြောင့် အကျိုး ဆုတ်ယုတ် ဆုံးရှုံးမည် တန်ဖိုးသည် မည်မျှ ကွာခြားသည်ကို ပြည်သူအများ တွေးဆနိုင်

ကြမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူများနှင့်သက်ဆိုင်ပြီး ပြည်သူအများ အကျိုးရှိစေရန် ရည်ရွယ် အကြံပြုမှုဝေခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ **အဆောက်အအုံကြီး၊ လုပ်ငန်းကြီးများ** အချိန်တိုင်းမီးသတ်ပြုဖို့ရာ ရပ်ရွာ၊ ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်များအတွက်သာမက ဆုံးရှုံးမှုပိုများနိုင်သော အဆောက်အအုံ ကြီးများ၊ ကွန်ဒိုမီနီယံများ၊ ဈေးကြီးများ၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်များ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံ၊ ကာရာအိုကေ စသည့် လူအများ တစုတဝေး နေထိုင်လှုပ်ရှား ဝင်ထွက်သွား လာနေကြသော အဆောက်အအုံများအတွက် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းနိုင်ကြစေရန် ကိုယ်တွေ့ ကြုံခဲ့တာလေးကို မျှဝေပေးချင်ပါသည်။ ကိုယ်တိုင်ပတ်သက် ကြုံတွေ့ခဲ့သည့် စနစ်ကောင်းလေးမျှရလျှင် ကြီးမားသော အဆောက်အအုံ၊ လုပ်ငန်းများအတွက်

မီးဘေးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းကို သီးခြား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော မီးသတ်ဌာနမှ အသိအမှတ်ပြုထားသည့် လိုင်စင်ရ အဖွဲ့အစည်း (Licenced Fire Safety Contractor) များရှိပြီး ဒေသဆိုင်ရာမှ တစ်ဖွဲ့အား အဆောက်အအုံရှင်၊ လုပ်ငန်း ရှင်မှ အခမဲ့ တစ်နှစ် တာဝန်ယူရန် စာချုပ် ချုပ် အပ်ရပါသည်။ စာရင်းဝင် စာချုပ်ရ အဖွဲ့အစည်း Contractor အနေဖြင့် မီးဘေး ကာကွယ်ရေးအတွက် တပ်ဆင်ထားသော အလိုအလျောက် ရေဖျန်းကိရိယာ Sprinkler, Heat Detector, Smoke Detector, Auto Pumps, Pipes, Valves, Break Glass, Extinguishers, Alarms, Auto System, Emergency Exits etc. စသည် မီးဘေးကာကွယ်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပစ္စည်းများအား အချိန်ပြည့် (Full Time) ကောင်းမွန်ကြိုခိုင်နေရန်၊ သင့်လျော်သတ်မှတ် ထားသည့်နေရာတွင် စနစ်တကျ ရှိနေစေရန် တာဝန်ယူရပြီး စာချုပ်အရ အရွယ်အစား လူဦးရေအလိုက် တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်ကျ၊ နှစ်ကြိမ်ကျ အသေးစိတ် စစ်ဆေးပေးရပါ သည်။ တစ်နှစ်အတွင်း မမျှော်လင့်ပါသော ပစ္စည်းချွတ်ယွင်းမှုများ ကြုံတွေ့ပါက အဖွဲ့မှ အမြန်ဆုံး(ချက်ချင်း) လာရောက်ကောင်းမွန် အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရပါသည်။ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှု အသေးစိတ် အစီရင်ခံစာအား လုပ်ငန်းရှင်နှင့် မီးသတ်ဦးစီးဌာနသို့ အစီရင်ခံရပါသည်။

မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှာ မီးဘေးကာကွယ် ရေးစနစ် လျော့ရဲမသွားရလေအောင် ထိန်းသိမ်းအုပ်ချုပ်ကွပ်ကဲသည့် အပိုင်းမှ ပါဝင်ပြီး ဒေသအပိုင်အလိုက် စာရင်းဝင်ပြုစု ပါဝင်ထားသော လူနေအဆောက်အအုံ (Condominium & High Rises) ကြီးများ၊ အထပ်မြင့် ဈေးဆိုင်၊ ရုံးလုပ်ငန်း (Multistory Markets, offices, Companies & Shopping Malls) ကြီးများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ (Manufacturing & Services factories) ကြီးများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံ၊ ကာရာအိုကေ (Theaters, Cinemas, Karaoke) ကြီးများအနေဖြင့် မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် မိမိတို့ တာဝန် ပေးထားသော Licenced Contractor နှင့် ခြောက်လတန်သည်၊ တစ်နှစ်တန်သည် အသေးစိတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ထားခြင်း ရှိ၊ မရှိကို မိမိပိုင်စာရင်းအရနှင့် လက်ခံရရှိ လာသည့် အစီရင်ခံစာ (Fire Safety Checked Report) များကို စစ်ဆေး စာရင်း ပြုရပါသည်။ သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း ရောက်ရှိ မလာသော အဆောက်အအုံ၊ အထပ်မြင့် ဈေး၊ ရုံး၊ ကုမ္ပဏီ၊ ကုန်ထုတ်စက်ရုံ၊ ဝန်ဆောင်မှု အလုပ်ရုံ၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ ရုပ်ရှင်ရုံ၊ ဇာတ်ရုံ၊ ကာရာအိုကေ စသည့် လုပ်ငန်းရှင် များသို့ အပြင်တာဝန်ရှိ Contractor သို့ပါ မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်သလို စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရန် သတိပေး နှိုးဆော်စာများ ပေးပို့ပါသည်။ လိုအပ်ပါက

သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများထံသို့ တာဝန် ခွဲဝေပေးထားသော မီးသတ်အဖွဲ့ငယ် (Sub Section) မှ လူကိုယ်တိုင် သွားရောက် သတိပေးပါသည်။ ယုတ်စွာအဆုံး ပျက်ကွက် ခဲ့ပါက မီးဘေးကာကွယ်ရေးအား လေးလေး နက်နက် စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်စေ ရန် တရားရုံးသို့ဆင့်ခေါ်ပြီး လုပ်ငန်းရှင်ကို လည်းကောင်း၊ မီးဘေးကာကွယ်ရေးတာဝန်ယူ အဖွဲ့အား လည်းကောင်း၊ နှစ်ဖွဲ့စလုံးအား လည်းကောင်း သတိပေးခြင်း၊ ဒဏ်တပ်ခြင်း၊ လိုအပ်ပါက လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းခြင်းများအထိ လုပ်ဆောင်ပါသည်။

မီးဘေးကာကွယ် ရေးအား အထူး အလေးထား လေးနက်စွာ ခံယူစေလိုသည့် သဘောဖြစ်ပါသည်။ ပေါ့ဆမှုအား လုံးဝ (လုံးဝ) ခွင့်မပြုပါ။ အများအတွက် မီးဘေး ကာကွယ်ရေးအား စနစ်တကျရှိစေရန်နှင့် မပျက်မကွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် မီးသတ်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သီးသန့်တာဝန် ခွဲဝေပေးပြီး မျက်ခြည်မပြတ် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ် စီမံလုပ်ဆောင်သွားခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ မီးဆိုသည်မှာ အချိန်အခါမရွေး လောင်ကျွမ်း နိုင်ပါသဖြင့် တာဝန်များ (Delegate) ပေး ထားသည် ဆိုသော်လည်း ဌာနအနေဖြင့် ပေါ့ဆဖို့ရာ လုံးဝမဖြစ်ပါ။ အချိန်တိုင်း သတိကြီးစွာရှိနေရပါသည်။ ဌာန ရန်သူမှာ မီးဖြစ်ပါသဖြင့် မီးဘေးကာကွယ်နိုင်လေ အများပြည်သူအကျိုးရှိလေဌာနနှင့် ဝန်ထမ်း များလည်း တာဝန်ကျေလေ အောင်မြင်လေ ဖြစ်ပါသည်။

အလွန်ကြီးမားသော အဆောက်အအုံ များ၊ လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါက လုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့် မီးဘေးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ နှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားသည့်အပြင် မိမိ လုပ်ငန်းတွင်းမှ မီးဘေးကာကွယ်ရေး အဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ သီးခြားဖွဲ့ပြီး အသေးစိတ် လိုက်လံစစ်ဆေးကာ တွေ့ရှိချက်များအား တင်ပြနေရပါသည်။ တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့် အကြီးအကဲများကလည်း မကြာမကြာ စစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်ကြရပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ စနစ်ကျပြီး ကောင်းမွန် အောင်မြင်နေသော နည်းစနစ်အား စက်ရုံ တစ်ရုံတွင် ကိုယ်ကိုယ်တိုင် ကြုံတွေ့တာဝန်ယူ ခဲ့ရသည့် အတွေ့အကြုံအရ မျှဝေခြင်းဖြစ် ပါသည်။

မိမိအနေဖြင့် ၂၅ နှစ်ကျော် ကာလ တစ်လျှောက် ကိုယ်တိုင် စနစ်တကျ လုပ်ဆောင်ခဲ့ရသည့် အတွေ့အကြုံများနှင့် ကြုံခဲ့ရသည့် ကာလတစ်လျှောက် အသေးအဖွဲ့ မီးလောင်မှုလောက်နှင့်သာ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ကြီးမားသော မီးလောင်ကျွမ်းမှုမျိုး တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ မကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့်အပေါ် တွေးဆမိရင်း ကျွန်တော်တို့ဆီမှာလည်း ဝိုင်းဝန်းပေါင်းစည်း တွေးဆကြစည် လုပ်ဆောင် သွားကြလျှင်ဖြင့် “တစ်နေ့တစ်လ ပုဂံဘယ်ရွှေ့ မလဲ” ဆိုစကားအတိုင်း စနစ်ဝင်လာလေ မလိုအပ်သော ကြီးမားသော အိုးအိမ်လုပ်ငန်း ပစ္စည်းဥစ္စာ လူ့အသက် ဆုံးရှုံးမှုများ လျော့နည်း ပပျောက်သွားလေလေ ဖြစ်လာ ရလေအောင် ရည်ရွယ်လျက် မေတ္တာ သက်သက်ဖြင့် တင်ပြဆွေးနွေးအကြံပြုရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။
ဘိုဘိုဦး (ငြိမ်းလေး)

လေမယ်ဝါချီ အမကလွန်ကျောင်း၌ နယ်လှည့်ဟောပြောပွဲ၊ နံရံကပ်ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် စာအုပ်စာစောင်ငှားရမ်းပေးခြင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ပူတာအို နိုင်ငံဘာ ၁၇ ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့တွင် စာဖတ်ရိုက်မြင်မားရေး၊ စာအုပ်စာပေဖတ်ရှု မှုအလေ့အထရှိစေရေးနှင့် ဗဟုသုတများရရှိစေရေးအတွက် နယ်လှည့် ဟောပြောပွဲ၊ နံရံကပ်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် စာအုပ်စာစောင် ငှားရမ်းပေးခြင်းကို နိုင်ငံဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ပူတာအိုမြို့နယ် ပူတောင်းအုပ်စု လေမယ်ဝါချီကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်တာဝန်ခံဆရာမ ဒေါ်မေသူဝင်းက

အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးစိုးမိုးနိုင်က ဖတ်၊ မှတ်၊ ပြော၊ စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ ဆိုင်ရာများ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက စာအုပ်စာစောင်များ ဝေငှဖတ်ရှုစေခြင်းနှင့် ဖတ်၊ မှတ်၊ ပြော စွမ်းရည်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ ဆရာကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူ များက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသည့်



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ခင်းကျင်းပြသထားသော နံရံကပ်ဓာတ်ပုံ ပြပွဲများကို ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

လူသားမျိုးနွယ်တို့၏ အပြုအမူများနှင့် နှစ်သက်လက်ခံထားသည့် အလေ့အထတို့သည် ထိုလူမျိုးတို့၏လေ့ထုံးစံအဖြစ် သတ်မှတ်ကြသည်။ သို့ဖြစ်၍ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်ပေါင်းစုံ ဒိုတင်းနေထိုင်ရာ အိမ်ခြံမြေမာနိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများသည် အမိမြေအတွင်း ပန်းရောင်စုံပွင့်သကဲ့သို့ အရောင်အသွေးစုံလင်စွာဖြင့် ပွင့်လန်းဝေဆာလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါဓလေ့ထုံးစံများအနက် မျိုးဆက်သစ်များပေါ်ထွန်းလာခြင်းအား ကြိုဆိုသည့် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ကင်ပွန်းတပ်ခြင်းဟုခေါ်ဆိုသော အမည်နာမပေးခြင်းဆိုင်ရာ ဓလေ့ထုံးစံနှင့်ပတ်သက်၍ မတူကွဲပြားမှုမှာ လွန်စွာပင်စိတ်ဝင်စားဖွယ် ကောင်းလှပါသည်။

မျိုးဆက်သစ်တို့ လက်ကမ်းကြို

■ မာလာအောင် (ယဉ်ကျေးမှု)

မျိုးဆက်သစ်ထွန်းကားလာသည့်အခါ ကြိုဆို၍ အမည်နာမပေးခြင်းအား တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ ဓလေ့ထုံးစံအသီးသီး၌ ကျွန်ုပ်တို့ လူမျိုးများက ကျထောင်ထူဟူ၍လည်းကောင်း၊ ကယားက တပွန်ဖု၊ ကရင်က ဟေဖိုးသာ အမည် ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ဖလှော်ထောင်း ဖွတ်သားမိန် (ဖွတ်ထင်းဖော်သားအိုမိင်) ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ချင်းက မင်စပ် (min sak)၊ မွန်က စပ်ခွတ်မိတ်ကပေါင်၊ ဗမာက ကင်ပွန်းတပ်မင်္ဂလာ၊ ရခိုင်က ကင်ပွန်းကိုင်ရေ နှင့် ရှမ်းက အောင်လိန်းဟူ၍ ခေါ်ဆိုကြသည်။

ကချင်တိုင်းရင်းသားတို့တွင် မီးဖွားသော နေ၌ ကလေး၏နာမည်ကို လူသိနတ်ကြား ကြေညာသော အခမ်းအနားကျင်းပလေ့ရှိကြပြီး အမဲခြောက်ထောင်း၊ ငါးခြောက်ထောင်း၊ အရက်၊ ခေါင်ရည်စသည်တို့ဖြင့် ဧည့်ခံ ကျွေးမွေးလေ့ရှိကြသည်။ မွေးဖွားလာသော သားယောက်ျားကို ဆံဖြူသည်အထိ အသက် ရှည်ပါစေ၊ သွားကျိုးသည်အထိ နေနိုင်ပါစေ၊ သားသမီးများစွာ ထွန်းကားသည့် ဖခင်ဖြစ်ပါ စေ၊ ကြွယ်ဝချမ်းသာပါစေ၊ အရေးပါအရာ ရောက်သောပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ပါစေဟူ၍ လည်း ကောင်း၊ သမီးမိန်းကလေးဆိုလျှင် အနာရောဂါ ကင်းရှင်းပါစေ၊ ကောင်းမွန်စွာ လက်ထပ် ထိမ်းမြားနိုင်၍ မိဘများအတွက် မင်္ဂလာ ပစ္စည်းများ ရှာဖွေနိုင်ပါစေဟု ဆုမွန်တောင်း ပေးကြသည်။

အချို့ဒေသတွင် အမဲသားခြောက်မီးဖုတ် ၍ ချင်း(ဂျင်း)နှင့် ရောထောင်းပြီး အိမ်နီးချင်း များကို ဝေငှလေ့ရှိပါသည်။ ချင်း(ဂျင်း) ဆိုသည်မှာ အတက်၊ အလက်ပွားများခြင်းနှင့် အမဲသားဆိုသည်မှာ သန်မာထွားကျင်းခြင်း ဟု အဓိပ္ပာယ်ရှိ၍ ကျန်းမာသန်စွမ်းသည့် မျိုးဆက်သစ်မွေးဖွားလာပါပြီဟု အိမ်နီးချင်း များကို အသိပေးလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်ပေသည်။

ကယားတိုင်းရင်းသားတို့တွင် အချို့က မွေးကင်းစကလေးငယ်ကို မွေးပြီးလျှင်ပြီးချင်း အမည်ပေးကြသည်။ အချို့က မီးနေသည် မီးထွက်မှ ဆွေမျိုးသားချင်းများကို ဖိတ်ကြား၍ ထမင်းဟင်းလျာ၊ ခေါင်ရည်တို့ဖြင့် ကျွေးမွေး ဧည့်ခံကာ ကလေးအမည်ပေးပွဲကို ကျင်းပလေ့ ရှိသည်။ အမည်ပေးပွဲတွင် ကလေးကို ရေချိုး ပေးကြသည်။

ကလေးမီးဖွားပြီးလျှင် အိမ်ခေါင်မိုးမှ ဖြစ်စေ၊ သက်ငယ်ပင်မှဖြစ်စေ နီးချီး၍ အမေ ဘက် (သို့မဟုတ်) အဖဘက်က သက်ကြီးသူ အဘိုး၊ အဘွားတို့၏အမည်ကိုယူ၍ ပေးလေ့ရှိ သည်။ ကလေးအမည်ပေးပြီး ရက်အနည်းငယ် အတွင်း ကလေးအငိုမတိတ်ခြင်း၊ နေမကောင်း ခြင်းတို့ဖြစ်ပါက ပေးပြီးသားအမည်နှင့် မသင့် တော်ဟုယူဆကာ နောက်တစ်ကြိမ် နှီးချီးပြီး အမည်အသစ်တစ်ခုခုကို ထပ်မံပေးရသည်။ ကလေးအမည်ပေးပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့ရက်၌ ကလေးနှင့်တကွ အိမ်သူအိမ်သားများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကြက်လေးကောင်ဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း ကင်ပွန်းတပ်မင်္ဂလာပြုကြသည်။

ရှေးလော (မီးနေသည်အတွက် စီစဉ်သည့်ကြက်)
အဘွား (သို့မဟုတ်) မီးနေသည်၏ မိခင်

တို့က ကြက်တစ်ကောင်၏ လည်ပင်းသွေးကို ယူ၍ မီးနေသည် (ကလေးမွေးဖွားသူ)၏ ကျောနှင့် နဖူးတို့ကို သုတ်လိမ်းပေးလေ့ရှိသည်။ ယင်းကြက်၏အသားကို မီးနေသည်သာ စားရသည်။

ရှေးရိုး (လာရောက်သည့်ဧည့်သည်များ ဆုတောင်းမင်္ဂလာပေးသည့်ကြက်)
ကြက်တစ်ကောင်၏အသွေးကို မင်္ဂလာ ရေကဲ့သို့ ခွက်တစ်လုံး(သို့မဟုတ်) ဝါးခြမ်းခွက် ဖြင့် ခံထားရသည်။ အဆိုပါခွက်ထဲ၌ ပုတီးလုံး တစ်လုံးစီချည်ထားသော ချည်ကြိုးများကို နှစ်ထားပြီး မီးနေသည်လာမေးသူတို့၏လက် ကို ချည်ပေးလေ့ရှိသည်။ လာမေးသူက ရရှိ လာသော ချည်ကြိုးကို မိမိအိမ်ခြံဝတစ်နေရာ တွင် ချိတ်ပြီး အိမ်ရှင်များ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းပါစေဟု နှုတ်ကဆို၍ ဆုတောင်းပေး ကြသည်။ ယင်းကြက်သားကို သားသမီးမွေး တော့သည့် အဘွားအိုများသာ စားကြရသည်။ လူငယ်နှင့် အခြားသူများမစားကြရချေ။

ရှေးဦး (ကလေးအမည်ပေးသည့်ကြက်)
ကြက်တစ်ကောင်၏အသားကို ကျပ်ခိုးစင် ပေါ်တွင် တင်ထားရသည်။ ကျပ်ခိုးစင်မပျက် မချင်း ယူ၍မပစ်ရချေ။ ယင်းကြက်သားကို အိမ်သားများစားမိပါက လာဘ်တိတ်တတ် သည်ဟု အယူရှိကြသည်။ ထို့ပြင် ယင်း ကြက်သားကို ကလေး၏အမည်နှင့် ထပ်တူ ထပ်မျှ ဖြစ်သောသူများသာ စားနိုင်သည်။ အခြားသူများ မစားရချေ။ ခွေးများ၊ ကြောင် များကိုလည်း ကျွေးခြင်းမပြုလုပ်ရပါ။

ရှေးပယ် (ဖခင်အတွက် မင်္ဂလာပြုသည့်ကြက်)
ကြက်တစ်ကောင်၏အသွေးကို ဖခင်၏ နဖူးသို့သုတ်လိမ်းပေးရသည်။ မင်္ဂလာရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ တစ်အိမ်သားလုံး ချက်ပြုတ်ပြီး စားသောက်ကြသည်။ အခြားသူများကိုလည်း ကျွေးနိုင်သည်။ အန္တရာယ်ကင်းစေရန် ဆောင်ရွက်သော ကျွေးမွေးပွဲတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ကယားတို့၏ ယုံကြည်မှုတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်သည်။

ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့တွင် ကလေးငယ် ခုနစ်ရက်အကြာ၌ တရော်၊ ကင်ပွန်းရည်များ ဖြင့် ခေါင်းဆေးမင်္ဂလာပြုသောအလေ့အထ ရှိကြသည်။ ကင်ပွန်းတပ်ရာတွင် ကွမ်းသီး၊ ကွမ်း၊ ဆေး၊ ဆန်တစ်ပြည်နှင့် ငွေပါသော ကန်တော့ပွဲတစ်ပွဲပြင်ဆင်ရသည်။ ကျေးရွာရှိ တတ်သိနားလည်သော လူကြီးတစ်ဦးက စာပေကျမ်းဂန်များကိုရွတ်ဖတ်၍ ကလေးငယ် ကျန်းမာစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပေး၍ ကလေးငယ်၏ လက်ကောက်ဝတ်တွင်လည်း လိပ်ပြာကြိုးချည်ပတ်ပေးရသည်။ ရောဂါ ဝေဒနာနှင့် ဘေးအန္တရာယ်များကင်းဝေးစေ ရန် ကလေးငယ်အား စုန်း၊ တစ္ဆေ၊ ဖုတ်၊ မှင်စာ များ မကပ်နိုင်စေရန်နှင့် မခြောက်လှန့်နိုင်စေ ရန် ဖယ်ဆွန်ခေါ် မကြာကြီးလက်ဖွဲ့ကို ကလေးလည်ပင်း၌ ဆွဲပေးရသည်။ သေးငယ် သော အရာဝတ္ထုတစ်ခုခုကိုလည်း ကြိုးနှင့် ချည်၍ လည်တွင်ဆွဲကာ ခမည်းပေးရသည်။ (ဒေသတစ်ခုနှင့်တစ်ခု၊ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ ခမည်းပေးပုံချင်း မတူကြချေ။) အမည်ကို လည်း နေ့သင့်နံ့သင့် မှည့်ခေါ်ပေးရသည်။ ထို့နောက် ယင်းအမည်ပေးသူပုဂ္ဂိုလ်၊ လူကြီး

“
ကင်ပွန်းတပ်ခြင်း ဓလေ့ထုံးစံများကို ပြည်နယ်များနှင့် ကျေးလက်ဒေသများတွင် တွေ့ရှိနိုင်ပါသေးသည်။ မြို့ပြဒေသများတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် အဆိုပါဓလေ့ထုံးစံများ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။

အား ကန်တော့ပွဲနှင့် ကန်တော့ရသည်။ အချို့ က မုန့်ပဲသရေစာများပြုလုပ်၍ အိမ်နီးနား ချင်းများကို ဖိတ်ခေါ်ကျွေးမွေးကြသည်။ များသောအားဖြင့် မုန့်လက်ဆောင်းပြုလုပ်၍ ကျွေးမွေးလေ့ရှိသည်။

ချင်းတိုင်းရင်းသားတို့တွင် ယေဘုယျ အားဖြင့် ကလေးအမည်ကို တစ်လသားတွင် ပေးလေ့ရှိသည်။ အချို့ဒေသတွင် မွေးပြီးလျှင် ပြီးချင်း နာမည်ပေးရသည်။ နာမည်မရှိက နတ်ကယူသွားမည်ဟု အယူရှိသည်။ သင့်ရာ အမည်ကိုပေးပြီးနောက်မှ ကြိုက်ရာအမည်ကို ပြောင်း၍ပေးကြသည်။ ကလေးအတွက် ကင်ပွန်းတပ်ပွဲလုပ်ရာတွင် ရက်အကန့်အသတ် မရှိချေ။ ငွေကြေးတတ်နိုင်သောအချိန်တွင် မိခင်ဘက်မှ ဘိုးဘွားများ၊ ဆွေမျိုးများက ကြက် တစ်ကောင်၊ ဝက်သားနှင့် ခေါင်ရည်အိုးတို့ကို ပေးရသည်။ ကလေး၏မိဘတို့က ထမင်း (သို့မဟုတ်)ကောက်ညှင်းထုပ်နှင့် ဟင်းတို့ဖြင့် ဧည့်ခံကြသည်။ အချို့က အမဲသားနှင့် ခေါင်ရည်တို့ဖြင့် ဧည့်ခံလေ့ရှိသည်။

မွန်တို့တွင် ကင်ပွန်းတပ်ခြင်းကို မွန် ဘာသာဖြင့် စပ်ခွတ်မိတ်ကပေါင်ဟု ခေါ်သည်။ ကင်ပွန်းတပ်မင်္ဂလာပွဲကို အဆင်ပြေသည့်နေ့ တွင် ကျင်းပလေ့ရှိသည်။ တစ်နေ့တည်း မွေးသည့် ကလေးများဖြစ်စေ၊ နေ့ခြားမွေးသည့် ကလေးများဖြစ်စေ ရက်ကောင်းသည့် နေ့ရက် တွင် တစ်ပြိုင်တည်း ကင်ပွန်းတပ်လေ့ရှိကြ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကင်ပွန်းရည်အိုးနှင့် ဖရုံအူတိုင်စိမ်သောရေအိုးတို့ရှိပြီး ဖရုံအူတိုင် ပါသော ရေအိုးတွင် ရွှေ၊ ငွေ စသည်တို့ ထည့် ကြသည်။ ဝန်းတစ်ချပ်တွင် အုန်းဆီ၊ အမွှေး နံ့သာ၊ နန္ဒင်း၊ ကွမ်းခုနစ်ရွက်၊ ဆေးတစ်ရွက်၊ မုန့် စသည်တို့ကို ငှက်ပျောတစ်ဖိးနှင့်အတူ ထည့်ထားသည်။ ကလေး၏ဖခင်က ယင်းအိုး များရွှေ၌ ဓားကိုမြေသို့စိုက်၍ ကိုင်ထားရာ မိခင်ဖြစ်သူက ဓားကိုထားသောလက်ကို ကင်ပွန်းရည်နှင့် ရေအေးတို့ကို လောင်းပေး ရသည်။ တဖန်ကြွမိ(ဝမ်းဆွဲသည်)၏လက်ကို လည်း ဤနည်းအတိုင်း လောင်းပေးရသည်။ ထို့နောက် ကလေးငယ်ကို ကြွမိက ကင်ပွန်း ရည်နှင့် ရေအေးတို့ဖြင့် ရေချိုးသန့်စင်ပေးပြီး

ပန်းထဲမှ အမွှေးနံ့သာတို့ဖြင့် လိမ်းကျံ၍ ပိတ်ဖြူဖြင့်ထွေးပိုက်ကာ မိခင်အား ပေးအပ် သည်။ မိခင်က ကလေးအား ငှက်ပျောဖိး သို့မဟုတ် ကွမ်းယာတစ်ယာတို့ဖြင့် ကြွမိထံမှ လဲယူရသည်။ ပြီးမှ ကျန်လူများကို ကင်ပွန်း ရည် ဝေငှပေးသည်။ ဤကဲ့သို့ ကင်ပွန်းတပ်ပွဲ သို့ လာသူများအား ကလေး၏မိဘက မုန့် လက်ဆောင်း၊ ကောက်ညှင်းမုန့်၊ ထမင်းတို့ကို ကျွေးကြသည်။ ကင်ပွန်းတပ်မင်္ဂလာပွဲသို့ လာသူများကလည်း ကလေးကျန်းမာချမ်းသာ ၍ ဉာဏ်ပညာကြီးမားစေရန် ဆုမွန်ကောင်း တောင်းပေးကြသည်။ မွန်တို့၏ ရိုးရာထုံးစံအရ ကင်ပွန်းတပ်မင်္ဂလာပွဲလာသူများအား အိမ်ရှင် မိဘများက ကောက်ညှင်းဆုပ်တစ်ဆုပ်စီ အိမ်ပြန်လက်ဆောင်းပေးလေ့ရှိသည်။

ဗမာတို့က မွေးစကလေးကို တရော် ကင်ပွန်းရည် စသည်တို့ဖြင့် ခေါင်းဆေးမင်္ဂလာ ပြု၍ အမည်နာမပေးသော အခမ်းအနား ကျင်းပလေ့ရှိသည်။ အချို့ဒေသတွင် ကလေး ငယ် တစ်ပတ်ပြည့်ချိန်တွင် မုန့်လုံးရေပေါ် ဝေငှခြင်း၊ ပုခက်တင်မင်္ဂလာပြုလုပ်ခြင်း စသည့် ရိုးရာဓလေ့များရှိကြသည်။ ကလေး ရက်တစ်ရာပွဲ၊ ရက်ကိုးဆယ်ပွဲများကိုလည်း ကျင်းပမှုများရှိသည်။ ကလေးမီးဖွားလျှင် ရက်သတ္တတစ်ပတ်အကြာမှာ မုန့်လုံးရေပေါ် ဝေရခြင်းသည် မုန့်လုံးသည် ရေပေါ်သို့ ပေါ်လာမှ ဆယ်ရသကဲ့သို့ မျိုးဆက်သစ် ပေါ်ထွက်လာပြီဟူ၍လည်း အဓိပ္ပာယ်ရ သည်။ ကလေးငယ်အိပ်သော ပုခက်ကိုလည်း မမန့်လေး(ကလေးနတ်)အား နှင်းဆီပန်းအနီ ဆက်၍ အပ်သောဓလေ့လည်းရှိသည်။

ရခိုင်တို့၏ ဓလေ့ထုံးစံအရ မီးထွက်သည့် နေ့တွင် နေအိမ်၌ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများကိုဖိတ် ၍ ကျွေးမွေးပြီးလျှင် ကလေးကို ကင်ပွန်းတပ် အမည်ပေးလေ့ရှိကြသည်။ ကလေးအား မင်္ဂလာရှိစေရန်နှင့် ကျန်းမာချမ်းသာစေရန် ဆုတောင်းပေးကြသည်။

အမျိုးသမီးကြီးတစ်ဦးဦးက ကလေးကို ချီ၍ မြေကြီးသို့ဆင်းပြီး ကလေးအား နေနှင့် လက် ပြုသည်။ အောင်မြေနှင့်သည့်သဘော ဖြင့် ကလေး၏ခြေတွင် ဖုံမှုန့်သုတ်၍ အိမ်ပေါ် ပြန်တက်သည်။ ဆန်ကောထံတွင် ကင်ပွန်းသီး၊ မြေကြီးမြေသား၊ ဓားကောင်းတစ်လက်၊ ဆန် အနည်းငယ်၊ နန္ဒင်းမှုန့်၊ ဓနိတစ်ခက်၊ ကျောက်ခဲ တစ်လုံးတို့ကို အပုံလိုက်ထည့်ထားပေးသည်။ ကလေးကင်ပွန်းကိုင် (ကင်ပွန်းတပ်)ပွဲသို့ လာရောက်သူများက မြေကြီးမြေသားနှင့် ကျောက်ခဲတို့ကိုကိုင်၍ မြေသား၊ ကျောက်သား ကဲ့သို့မာပါစေ၊ ဓားကိုကိုင်၍ ဓားလိုထက်ပါစေ၊ ဆန်ကိုကိုင်၍ ဆန်စပါးပေါများပါစေဆိုပြီး အသီးသီး ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပေးကြသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ ကင်ပွန်းတပ်သည့် အချိန်တွင် နားထွင်းပေးလေ့ရှိသည်။ ဧည့်သည်များအား အကျွေးအမွှေးဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးလေ့ ရှိသည်။

ရခိုင်တို့တွင် ကလေးငယ် တစ်လပြည့် သည့်နေ့တွင် ရေချိုးသန့်စင်ပွဲကျင်းပလေ့ရှိ ကြသည်။ ပြဿဒါးရက်နှင့် ဝါရမိတ္တုရက် တို့ကိုရှောင်၍ ကလေးငယ် တစ်လပြည့်သည့် နံနက် ၈ နာရီခန့်တွင် နီးစပ်သော အဘိုးအဘွား လူကြီးသူမ ငါးဦး၊ ခုနစ်ဦး၊ ၁၅ ဦး၊ ၃၀ တို့ကို လက်ဖက်ခြောက်ထုပ်ငယ်ဖြင့် ဖိတ်ကြားပြီး ကလေးငယ်ကို ရေချိုးသန့်စင်၍ အမည်နာမပေးကြသည်။ ရေချိုး သန့်စင်ရာတွင် ငွေဖလားကြီး (သို့မဟုတ်) ကြွေလှေကြီး၌ ရေကောင်းရေသန့်၊ ကင်ပွန်းသီး (ခေါ်) ဆူးညှန် ခုနစ်ခု၊ ရွှေစ၊ ငွေစ၊ ကျောက်သံ ပတ္တမြား၊ သံကြေး အလေးတုံးငယ်များထည့်၍ လရေ ကြယ်ရေခံသည့်အနေဖြင့် ညဉ့်အချိန် လသာသာ အိမ်ခေါင်မိုးအပြင် ကြမ်းပြင်၌ တစ်ညကြိုတင်ထားရသည်။ အမွှေးနံ့သာ တို့ကိုလည်း ထည့်ကြသည်။ ဘုန်းကြီးပင့်ဖိတ် ဆွမ်းကျွေးပြီး နေ့နံ့သင့်သောအမည်ကို ပေး သည်။ အများအားဖြင့် ကလေးငယ်၏ မိဘ များက ဖိတ်ကြားထားသော အဘိုးအဘွား လူကြီးသူမများကို ပန်း၊ ပေါက်ပေါက်နှင့် ငှက်ပျောသီးပါဝင်သော ကန်တော့ပွဲဖြင့် ကလေးငယ်ကို အမည်မှည့်ပေးရန် ပန်ကြား ကန်တော့ကြသည်။ ဧည့်ခံပွဲလာသူများက ကင်ပွန်းရည်ထည့်ထားသော ဇလုံထဲတွင် ရှေးယခင်က အကြွေစေ့များကိုထည့်၍ ကင်ပွန်းရည်ကို ကလေးအားအနည်းငယ် ဆွတ်ပေးသည်။ အဆိုပါအကြွေစေ့အချို့ကို ဘုရား၊ ဘုန်းကြီးတို့အားလှူဒါန်းပြီး အချို့ကို ဖောက်၍ ကလေး၏လည်ပင်း၊ လက်နှင့် ခြေ များတွင် ဆွဲပေးကြသည်။ ယခုအချိန်တွင် မွေးနေ့လက်ဆောင်များကို ငွေအကြွေစေ့များ အစား ကစားစရာနှင့် ငွေဝတ္ထုတို့ကို ပေးလေ့ ရှိသည်။ အချို့ငွေကြေးမတတ်နိုင်သူများမှာ သက်ကြီးပါကြီးများအား အမည်ပေးစေ၍ ကင်ပွန်းတပ်ကြသည်။

ယနေ့ခေတ်တွင် အဆိုပါကင်ပွန်းတပ်ခြင်း ဓလေ့ထုံးစံများကို ပြည်နယ်များနှင့် ကျေးလက် ဒေသများတွင် တွေ့ရှိနိုင်ပါသေးသည်။ မြို့ပြ ဒေသများတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် အဆိုပါဓလေ့ထုံးစံများ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ မြတ်နိုးဖွယ် ကောင်းသော မိမိတို့၏ကိုယ်ပိုင်ဓလေ့ထုံးစံ များ ပျောက်ကွယ်သွားသည်မှာ လွန်စွာ နှမြောဖွယ်ကောင်းလှသည်။ “ရှေးထုံးကို လည်း မယယ်နဲ့၊ ရှေးသုံးကိုလည်း မကြွယ်နဲ့” ဆိုသည့် ဆိုရိုးစကားကို ပြန်လည်ကြားယောင် ရင်း ဘိုးဘေးများလက်ဆင့်ကမ်းခဲ့သည့် အမွေအနှစ်များကို နောင်မျိုးဆက်သစ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်းနိုင်ရန် လူတိုင်းတွင်တာဝန်ရှိ ပါသောကြောင့် မိမိတို့တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

ကျမ်းကိုး
(၁) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ကချင်)၊ (၂) တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ကယား)၊ (၃) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ကရင်)၊ (၄) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ချင်း)၊ (၅) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (မွန်)၊ (၆) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ရခိုင်)၊ (၇) တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ (ရှမ်း)၊ (၈) ကယားလူမျိုးသမိုင်း၊ လျှိုင်ကော် ဌာနခွဲ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ဦးစီးဌာန

(YMBA) ဗုဒ္ဓဘာသာကလေးပညာအသင်းချုပ် (၂၉) ကြိမ်မြောက်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် မြန်မာစာ ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားဖိတ်ကြားခြင်း

(YMBA) ဗုဒ္ဓဘာသာကလေးပညာအသင်းချုပ် (၂၉) ကြိမ်မြောက် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ မြန်မာစာတွင် ဂုဏ်ထူးနှင့် အမှတ်အမှားဆုံးရရှိသော (YMBA) အသင်းခွဲများ၏ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉:၀၀ နာရီတိတိ ကျင်းပမည့်နေရာ - အမှတ်(၇၇) ရေကန်လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း- ၂၀၉၄၀၉၊ ၂၀၉၄၀၇၊ ၂၀၉၄၀၆၊ ၂၀၉၇၁၄

သက်ကြီးအပူဇော်ပွဲ အသင်းသားများအနေဖြင့် (YMBA) အသင်းချုပ် သို့ ၀၈-၁၁-၂၀၁၇ ရက်မှစ၍ ဆက်သွယ်သတင်းပို့၍ ဖိတ်စာများ ထုတ်ယူပါရန် နှင့် ဖိတ်စာနှင့်တကွ ကြွရောက်ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့ (၂၀၁၆-၂၀၁၈)

ထိပ်တန်း အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ထောင်ရေး ဖြေရှင်း / နယ်ထဲ 09-254256969 09-971322259

အားသစ် အိမ်ခြံမြေအကူအညီ အိမ်ခြံမြေအကူအညီ အိမ်ခြံမြေအကူအညီ (၄) နှစ်အထိ နေထိုင်ခွင့်ပေးပါသည်။ 09 456595585 09 780541718 09 402394600

နန်းထိုက်အောင် အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ထောင်ရေးအကူအညီ 09 3128 2593 09 3128 2594 09 3128 2595

အောင်ချမ်းသာ အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ထောင်ရေးအကူအညီ 09 43182828 09 73140091 09 5037847

ANAWRAHTA of BAGAN DYNASTY MAUNG MAUNG ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့ အထူးပြုလုပ်မည့်ပွဲအခမ်းအနားဖိတ်ကြားချက်

အောင်မင်္ဂလာ အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ထောင်ရေးအကူအညီ 09 428 77 33 00 09 428 77 33 55 09 428 77 33 88

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် ၁၅-၁၁-၂၀၁၇ ရက် ကြေးမုံ သတင်းစာ စာမျက်နှာ(၂၈)ပါ (၂၀)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာတွင် မိတ္တီလာမြို့၊ အထက(၁)တို့ ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်မြို့၊ အိမ်ခြံမြေအကူအညီအဖွဲ့အစည်း 01-2304311, 510760, 510940, 510950, 500643, 502517

ဗလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့

ဗလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့ အဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့ဝင်များ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့ အဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့ဝင်များ

သိရိဝိဇ္ဇာဆေးရုံ အမှတ်(၁၃၀)၊ သာယာကုန်းလမ်း၊ နံ့သာကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန် ဖုန်း-၀၁-၃၆၄၀၃၆၆ ၀။ Medical Officer M/F(5)Posts - M.B.,B.Sဘွဲ့ရ ဆမရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ - နေ့/ည တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။ ၂။ Medical Technologist M/F(5)Posts - B.Med:Tech ဘွဲ့ရဖြစ်ရမည်။ - ဘွဲ့ကြိုများလည်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။ လျှောက်ထားလိုသူများသည် အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ရောင်းမည် - အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရွာမအနောက်ရပ်ကွက်အတွင်း လမ်းကျယ်၊ ဝိုင်ရှင်အမည်ပေါက် ဘီးဘွားပိုင်မြေ (၃) ဧက ကျော် ပေါ်ရှိ BN (၂)ထပ် နှင့် အခြား အဆောက်အအုံများ။ မှော်ဘီ၊ ညောင်နှစ်ပင်စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးအထူးရန် (၁)ရှိ ဝိုင်ရှင် အမည်ပေါက် - စိုက်/မွေးမြူ (၁၀)ဧက။ ဆက်သွယ်ရန် - ၀၉-၉၇၄၇၂၈၉၄၀၊ ၀၉-၅၀၉၉၁၅၂

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းအသိပေးကြေညာခြင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့၊ ဆွေစုရပ်ကွက်၊ အတွက်အမှတ်-၁၅ E ၊ အတွက်အမည် ရှမ်းစုအတွက်၊ ဦးပိုင် အမှတ်-၁၁၇၇၊ မြေချိန်ဧရိယာ (၀.၀၃၇) ဧကကို မူလပိုင်ရှင် ဒေါ်အုန်းကြည်ထံမှ ဒေါ်ရင်ရင်အေးက ဝယ်ယူထားပြီး ယခုအခါ ဒေါ်ရင်ရင်အေးထံမှ ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်စန်းစန်းအေးအမည်ဖြင့် မြေငှားရန် လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန်ကွက်လိုပါက ယခုကြော်ငြာသည့် နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေငှားရန် လျှောက်ထားခြင်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးမောင်မောင်နိုင် ဦးမိုးကျော်ဦး(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၉၃၇) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၆၅၈၈) အခန်း-၅၊ အမှတ်-၅၅၊ မဟာမိတ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉- ၅၀၄၉၆၃၆၊ ၀၉ ၇၈၃၆၆၄၆၇၆

အမွေထိန်းလက်မှတ်စာရေခြင်းရာ လျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး 2017 clw&mr tax&xcltr ၆4 ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးကျော်ဦးအမွေနှင့် ဒုတိယဦးမိုးကျော်ဦး ဒေါ်လီလီအေးတို့မှ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်းအကြောင်း၊ ဒေါ်အေးအေးမြင့် လျှောက်သူ။ အမှတ်(၂၉/၃၇၄) ပိတောက်လမ်း၊ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ဒေါ်အေးအေးမြင့်က ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးကျော်ဦးအမွေနှင့် ဒုတိယဦးမိုးကျော်ဦး ဒေါ်လီလီအေးတို့၏ တစ်ဦးတည်းသောဦးစွာဖြစ်သည်ဟူ၍ ၎င်းကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးကျော်ဦးအမွေနှင့် ဒုတိယဦးမိုးကျော်ဦး ဒေါ်လီလီအေးတို့မှ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်းများနှင့် ပတ်သက်၍ အမွေထိန်းလက်မှတ်စာရေလိုကြောင်း ဤရုံး၌ လျှောက်ထားချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ ထိုသို့သော လျှောက်ထားကြောင်းကို အများလူတို့ သိကြားစေခြင်းရာ ကြော်ငြာသည်မှာ ၎င်းကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးကျော်ဦး အမွေနှင့် ဒုတိယဦးမိုးကျော်ဦး ဒေါ်လီလီအေးတို့မှ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်း အရပ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်မြို့သူလူထုသို့ထည့်သွင်း ဤရုံးသို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက် (၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၅ ရက်)တွင် လာရောက်ကြရမည်။ ၎င်းနေ့ရက်တွင် လျှောက်သူ၏ လျှောက်ချက်ကို ကြားနာ၍ လက်မှတ်ရသင့်၊ မရသင့်သည့်အကြောင်းကို စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်ခိုက်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (ရဲလွင်) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၆) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ကန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို အများသိစေရန် ကြေညာချက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လသာမြို့နယ်၊ ရွှေဘိုတန်းလမ်း (၃)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၀)တွင် တည်ထောင်လုပ်ငန်းစတင်သော ဟိန်းရင်းနီမြေပုံနှိပ်လိပ်စာတံဆိပ် အဖွဲ့အစည်း၏ မန်နေဂျာ၊ ဒါရိုက်တာ ဦးတင်မောင်လင်း (၀) ဦးဟိန်းထက်ဝတ်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

REAL FRUIT မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/ ၁၀၀၆၅/ ၂၀၁၇ အထက်တန်းမြန်မာ့အမှတ်တံဆိပ်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ စာအုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/၁၀၀၆၅/၂၀၁၇ဖြင့် ဟိန်းရင်းနီမြေပုံနှိပ်လိပ်စာတံဆိပ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင် သွင်းထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ကန်အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဖျော်ဖြေရေးလုပ်ငန်း ထုတ်ကုန်အမျိုးမျိုးဖြစ်သော "Natural agricultural products in class 31 and Light beverages in class 32" တို့ကို ရန်ကုန်မြို့နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တစ်လုံးလုံး တွင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ဝေငှားရောင်းချရန် ဝယ်ယူထားသူ ထုတ်ကုန်များကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အင်္ဂလိပ်၊ မြန်မာ၊ အရွယ်အစားအမျိုးမျိုးတို့ကို စာရွက်စာတမ်း ထိုင်ဘုတ်၊ သင်္ဘော၊ ကြော်ငြာ၊ ဒီဇိုင်း၊ တံဆိပ်ထုံး၊ ဝေငှားစာရွက်တိုင်း၊ Letter Head ၊ Internet ၊ Website ၊ Facebook အစရှိသည်တို့ တွင်လည်း အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ အဆိုပါကန်အမှတ်တံဆိပ်၏ အစိတ်အပိုင်းအားလုံးကို ဝယ်ယူခြင်း၊ တစ်စိတ် တစ်ပိုင်းကို ဖြစ်စေ၊ တူပွဲ၍ ကုန်ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း မပြုလုပ်ရန် နှင့် ထိုသို့ပြုလုပ် သုံးစွဲနေသည်ကို တွေ့မြင်သိရှိရပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တရားစွဲဆို မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးတင်မောင်လင်း (B.Sc., R.L.) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၁၃၀) အမှတ်-၁၄၄၊ ပထမထပ်၊ လမ်း ၄၀(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်း- ၀၉၉၆၅၁၂၀၅၅၃ ဒေါ်စန်းစန်းအေး (LL.B.) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၅၈၀၉) အမှတ်-၁၄၄၊ ပထမထပ်၊ လမ်း ၄၀(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်း- ၀၉၉၆၅၁၂၀၅၅၃ Email: ip@knciplawfirm.com

